
      

Bundel van de Raadsvergadering van 19 september 2017

 

 

 

Agenda bijlagen 

     Uitnodiging gemeenteraad 19 september 2017 

1 Opening
2 Vaststelling agenda raadsvergadering/trekking voorstemmingsnummer
3 Mededelingen
4.A Notulen en besluitenlijst gemeenteraad van 27 juni en 4 juli 2017

Besluitenlijst gemeenteraad 27 juni 2017

Amend. en moties raad Buren 27.06.17

Notulen gemeenteraad 27 juni 2017

Amend. en moties raad Buren 27.06.17

Besluitenlijst gemeenteraad 4 juli 2017

Amend. en moties raad Buren 04.07.17

Notulen gemeenteraad 4 juli 2017

Amend. en moties raad 04.07.17

4.B Overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien
Totaaloverzicht raadsbesluiten meerjarensaldo en reserves

4.C Bestuurlijke planning 2017
Dossier 74 voorblad

Bestuurlijke planning 2017 agendacommissie d.d. 28-8-2017

5.A Terugkoppeling kwaliteitscommissie gemeente Buren
5.B Terugkoppeling werkgroepen/forums
6 Opheffing geheimhouding als bedoeld in artikel 25 van de Gemeentewet op de volgende  brieven van het

college van burgemeester en wethouders aan de gemeenteraad:
•	RI/15/02272 d.d. 27.10.15 inzake samenwerking Hooghendijck
•	RI/15/02145 d.d. 03.08.15 inzake klimaatproblemen Brede School Maurik
•	RI/15/02218 d.d. 29.09.15 inzake klimaatproblemen Brede School Maurik (vervolg op RI/15/02145)

7 B-STUKKEN (BESPREEKSTUKKEN)
8 Crisisbeheersing brand Sebava BV te Erichem

Brand op de Knorhof, D66, CDA en PvdD

Juridische aspecten Sebava

RM&A 00355 PvdD en D66 brand Knorhof Erichem brandveiligheidseisen

RM&A 00 354 PvdD en D66 brand Knorfhof Erichem beroepsverbod

RM&A 00353 PvdD en D66 brand Knorhof Erichem herbouw stallen

9 Schetsplan voor de achterblijvende locatie en landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie van het
project Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath
In 2012 stemde de raad onder voorwaarden in met de verplaatsing van het tankstation in Kerk-Avezaath. Dit
voorstel is een uitwerking daarvan.
Agendacommissie 12 juni 2017: De agendacommissie besluit dit voorstel door te schuiven naar de
septemberronde. De agendacommissie verzoekt het college beschikbare achtergrondinformatie nog eens
kritisch te bezien. Aan welke nadere voorwaarden is bijvoorbeeld niet voldaan? Waarom moet worden
afgeweken van het amendement van de raad? Is er geen situatietekening beschikbaar?

Voor de beantwoording van bovenstaande vragen zie bijgevoegde memo van 22 augustus 2017 van de
portefeuillehouder.

Dossier 73 voorblad

Dossier 73 voorblad compleet.pdf

RV 799 Schetsplan voor de achterblijvende locatie en landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie
van het project Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath

raadsbesluit en amendement 27 maart 2012



brief aan de heer Gerritse en ruimtelijke randvoorwaarden 23 december 2016

schetsplan voor de achterblijvende locatie april 2017

landschappelijke inpassing voor de nieuwe locatie mei 2017

2018-08-22 memo RV 779 voor agendacommissie

RM&A 00356 VVD PvdA en PCG vervolgprocedure

10 Gemeentelijk Rioleringsplan (financiële actualisatie)
De raad ontving tot nu toe jaarlijks een financiële actualisatie van het Gemeentelijk Rioleringsplan met in het
verlengde daarvan een voorstel tot tariefvaststelling.

Dossier 59 voorblad

Dossier 59 voorblad compleet.pdf

RV 773 Gemeentelijk Rioleringsplan (financiele actualisatie)

RM&A 00357 D66 financiele actualisatie GRP communicatie met inwoners

11 Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie
Dossier 83 voorblad

Dossier 83 voorblad compleet.pdf

RV 801 Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie

Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie

RM&A 00358 VVD PvdA en PCG aanbevelingen Rekenkamercommissie

12 Bouwen voor Behoefte 2017
Op 21 april 2015 stelde de raad het rapport 'Bouwen voor de behoefte: Herijking prioriteitstelling
woningbouw 2015' vast.  Dit was vooruitlopen op de regionale afspraken over het aantal te bouwen
woningen in de periode 2015 – 2025 mag bouwen. Met de regio en provincie sprak het college af dat  er in
die periode maximaal 1.109 woningen gebouwd kunnen worden. Het streven is 20% ruimte te houden voor
nieuwe kansen.

Agendacommissie 29 mei 2017: het voorstel Bouwen voor de Behoefte 2017 wordt o.a. vanwege de
overvolle agenda doorgeschoven naar september 2017.

Dossier 71 voorblad

Dossier 71 voorblad compleet.pdf

RV 784 Bouwen voor Behoefte 2017

Bouwen voor Behoefte gemeente Buren 2017

13 Startnotitie leefbaarheid in Rivierenland; aangehouden
Van half 2016 tot voorjaar 2017 voerde Regio Rivierenland een pilot uit voor de aanpak van Leefbaarheid in
de gemeenten in Rivierenland.  Aan die pilot wil de regio een vervolg geven. Daarvoor werkte de regio een
startnotitie uit. Deze startnotitie wordt aan de gemeenteraden voorgelegd.

Dossier 65 voorblad

Agendacommissie Dossier 65 voorblad.pdf

Voorbespreking Dossier 65 voorblad nieuw.pdf

RV 800 Startnotitie Leefbaarheid in Rivierenland

Startnotitie-Kennisnetwerk-Leefbaarheid-Rivierenland

14 Startnotitie Mobiliteit Rivierenland; aangehouden
De gemeenten in Rivierenland werken samen op het gebied van bereikbaarheid, veiligheid en doorstroming
van provinciale wegen en snelwegen. Hiertoe is een startnotitie aan de gemeenteraden voorgelegd.

Dossier 72 voorblad

Agendacommissie Dossier 72 voorblad.pdf

Voorbespreking Dossier 72 voorblad nieuw.pdf

RV 785 Startnotitie Mobiliteit Rivierenland

15 Startnotitie Groene Groei Rivierenland; aangehouden
De gemeenten in Rivierenland werken samen op het gebied van duurzaamheid en 'Groene Groei'. Hiertoe
wordt een startnotitie aan de gemeenteraden voorgelegd.

Dossier 45 voorblad

Agendacommissie Dossier 45 voorblad.pdf

Voorbespreking Dossier 45 voorblad nieuw.pdf

RV 793 Startnotitie Groene Groei Rivierenland



 

Bijlage bij RV 793 Startnotitie Groene Groei Rivierenland

15.a Motie huisvesting seizoenwerkers (niet-geagendeerd onderwerp), op verzoek van de VVD; aangehouden
15.b Motie onderzoek uitvoering IBOR-taken Avri (niet-geagendeerd onderwerp), op verzoek van de PCG;

aangehouden
16 Sluiting



Agenda bijlagen

1 Uitnodiging gemeenteraad 19 september 2017 

^ ^ gemeenceBuren
De leden van de gemeenteraad van 
Buren

uw brief van: 
uw kenmerk:
onskenmerk: UIT/1759538
behandeld door: Droffelaar
bijlage(n): Diverse
onderwerp: Uitnodiging gemeenteraad

19 September 2017

Maurik, 11 September 2017

verzonden: “j 1 SEP. 2017

Geachte dames en heren,

Hierbij nodig ik u uit tot het bijwonen van de openbare vergadering van de 
gemeenteraad, te houden op

dinsdag 19 September 2017 om 20.00 uur

in de raadzaal van het gemeentehuis van Buren, De Wetering 1 te Maurik.

De agenda van de vergadering treft u hierbij aan.
Voor zover de stukken niet zijn bijgevoegd, liggen ze ter inzage in de leeskamer van 
de raad (kamer 0.14) van het gemeentehuis in Maurik.

Met vriendelijke groeten.

de raad,

le Boer MSc

De Wetering 1 • Postbus 23 • 4020 BA Maurik • Tel.: 14 0344 • Fax: (0344) 579200 • E-mail: gemeente@buren.nl • KvK: 30278157 
Bank Nederlandsche Gemeente IBAN nummer: NL27 BNGH 0285 0015 82 • BTW: NL807287684B02



4.A Notulen en besluitenlijst gemeenteraad van 27 juni en 4 juli 2017

1 Besluitenlijst gemeenteraad 27 juni 2017 

 
BESLUITENLIJST GEMEENTERAAD, D.D. 27 JUNI 2017 OM  20:00 UUR IN GEMEENTEHUIS MAURIK 

 

Nr. Onderwerp Inhoud voorstel Voorgesteld besluit Conclusie 
 

  1 

Stuknummer RAB/17/00681 

1. Opening 
 

   
 

2. Vaststelling agenda 
raadsvergadering/trekking 
voorstemmingsnummer 
 

 Vastgesteld. Agendapunt 14 wordt als 
hamerstuk behandeld. 
 
Gewijzigd vastgesteld. 
 

3. Mededelingen 
 

  Bericht van verhindering van 
de dames Baggerman en 
Veenis en de heer 
Van Vierssen. 
 
Wethouder Klein doet 
mededeling van haar 
toetreden tot het dagelijks 
bestuur van de ODR. 
 

4. A.  Vaststelling notulen 
en besluitenlijst 
gemeenteraad van 

      23 mei 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
B.  Overzicht begrotings-

wijzigingen en ver-
loop post onvoorzien 
2017 

C.  Bestuurlijke planning 
2017, RI/17/03094 

 

 A. Vastgesteld. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
B. V.k.a. 
 
 
 
C. V.k.a. 

A. Vastgesteld.  
     N.a.v.: mevrouw Van Zijl 

vraagt om nadere uitleg 
over asbestsituaties 
gemeentelijke gebouwen. 
Wethouder Klein geeft 
aan dat er geen relatie is 
met het meerjarenonder-
houdsplan gebouwen. 
Het college komt 
afhankelijk van de 
geconstateerde situaties 
met voorstellen naar de 
raad. 

 
B. V.k.a. 
 
 
 
C. V.k.a. 

5. A.  Terugkoppeling 
kwaliteitscommissie 
gemeente Buren 

 
 
B.  Terugkoppeling 

werkgroepen/forums 
 

  A. Mevrouw Van Zijl koppelt 
terug uit de vergadering 
van 30 mei 2017: 
behandeling jaarstukken. 
 

B. De heer Van Ingen 
koppelt terug uit de 
werkgroep ruimtelijke 
ontwikkelingen van  
17 mei 2017: voorbe-
reiding procesnota 
Omgevingswet. 

 
    Mevrouw Zwart koppelt 

terug uit de werkgroep 
raadscommunicatie van 8 
mei 2017 en roept op tot 
deelname aan de 
voorbereiding van de 
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jeugdgemeenteraad en 
aan het bezoeken van 
evenementen. 

 

A-stukken (Hamerstukken) 

6. Wijziging gemeen-
schappelijke regeling 
Werkzaak Rivierenland 
2017  

Het Algemeen Bestuur 
(AB) Werkzaak heeft 
op verzoek van de 
deelnemende 
gemeenten ingestemd 
met een wijziging van 
de Planning & Control 
cyclus van de 
Werkzaak. Ook is de 
Wet 
gemeenschappelijke 
regelingen gewijzigd. 
Daarom moet de tekst 
van de 
Gemeenschappelijke 
Regeling (GR) 
Werkzaak 
Rivierenland worden 
aangepast. Om de GR 
aan te passen wordt 
aan de raad 
voorgesteld om het 
college toestemming 
te verlenen de GR 
Werkzaak 
Rivierenland te 
wijzigen. 
 

Het college 
toestemming te 
verlenen voor: 
het wijzigen van de 
Gemeenschappelijke 
Regeling Werkzaak 
Rivierenland volgens 
het aangeboden 
(concept) 
wijzigingsbesluit. 
 

Zonder hoofdelijke 
stemming conform besloten. 
 

7. Accountant 2017 en 
2018  

In 2013 is 
accountantsbureau 
Baker, Tilly Berk N.V. 
benoemd als 
huisaccountant voor 4 
jaar voor de boekjaren 
2013 – 2016 met 2 
keer een optie voor 
verlenging van de 
overeenkomst met 1 
jaar.   
Dit voorstel is bedoeld 
om gebruik te maken 
van de optie om de 
overeenkomst met 
Baker Tilly Berk N.V. 
met twee boekjaren te 
verlengen, te weten de 
boekjaren 2017 en 
2018. 
 

Accountantsbureau 
Baker Tilly Berk te 
benoemen als 
accountant voor het 
boekjaar 2017 en 2018. 
    

Zonder hoofdelijke 
stemming conform besloten. 
 

14 Eerste bestuursrap-
portage 2017  

De bestuursrappor-
tage is een tussen-
tijdse rapporage van 
het college aan de 
raad. Daarin lichten 
we de financiële 

1. De voorgestelde 
wijzigingen genoemd 
in het financiële 
overzicht vast te 
stellen. 

2. De volgende 

Zonder hoofdelijke 
stemming conform besloten. 
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ontwikkelingen toe 
sinds het vastellen van 
de begroting 2017. 
 
Het college stelt voor 
om het saldo van de 
ontwikkelingen in 2017 
mee te nemen in de 
jaarrekening 2017 
 (-206.000 euro). Het 
college wil de 
structurele ontwikke-
lingen voor 2018 en 
verder verwerken in 
de begroting 2018 
 (-61.650 euro). 
 
Het saldo voor 2017 is 
negatief, maar het is 
nog vroeg in het jaar. 
De kans bestaat dat 
het tekort nog wordt 
ingelopen. Mocht 
uiteindelijk bij de 
jaarrekening 2017 een 
tekort ontstaan, dan 
moeten we dat bedrag 
onttrekken uit de 
algemene reserve. 
 

onttrekkingen uit de 
reserve Overlopende 
posten vast te 
stellen: 

a. Kosten (€ 25.000,-) 
bereikbaarheid De 
Dries; 

b. Kosten (€ 7.500,-) 
parkeeronderzoek 
Stad Buren. 

3. Het saldo van de 
ontwikkelingen 2017 
ten laste van het 
verwachte rekening-
resultaat 2017 te 
brengen                   
(- € 206.500). 

4. De structurele 
ontwik-kelingen 2018 
en verder te 
verwerken in de 
conceptmeerjaren-
begroting 2018-
2021. (- € 61.650). 

5. Begrotingswijziging 
2017, nummer 10 
vast te stellen. 

 

B-stukken (Bespreekstukken) 

8. Maatschappelijke 
functies en 
accommodaties, 
uitwerking cluster Maurik  

Het college van B&W 
stelt de gemeenteraad 
voor om: 

 een nieuwe 
sporthal (formaat 
3x gymzaal) te 
bouwen op het 
sportpark Maurik-
Oost. 

 De activiteiten 
vanuit 
verenigingsgebou
w Het Klokhuis en 
de gymzaal Eck 
en Wiel elders 
onder te brengen. 
Bijvoorbeeld in de 
nieuw te bouwen 
sporthal, De 
Valentijn of de 
Brede School 
Maurik. 

 Het Klokhuis 
Maurik en de 
gymzaal Eck en 
Wiel daarna te 
slopen. 

 Het dorpshuis De 
Hoekenburg in 

1. De maatschappelijke 
m2 in het cluster 
Maurik, Eck en Wiel 
en Rijswijk in te 
krimpen.  

2. De maatschappelijke 
functies die 
gehuisvest zijn in het 
Klokhuis in overleg 
met betrokkenen te 
verplaatsen naar 
andere 
accommodaties. 

3. Het college op te 
dragen de financiële 
gevolgen van de 
herhuisvesting nader 
uit te werken en ter 
besluitvorming voor 
te leggen aan de 
raad. 

4. Dorpshuis het 
Klokhuis af te stoten. 

5. Voor de sloop van 
het Klokhuis een 
eenmalig bedrag van 
€ 190.000 
beschikbaar te 
stellen uit de 

Toezeggingen college: 
- initiatieven tot verkoop 

worden serieus in 
overweging genomen;  

- na de sluiting zullen naast 
sloop ook andere ontwik-
kelingen worden bekeken 
om de gemeentelijke 
kosten te beperken. 

 
Stemverklaring VVD, D66, 
Gemeentebelangen, PvdD 
en CDA. 
 
In meerderheid aange-
nomen (de PvdA, VVD en 
PCG stemmen voor, de 
overige fracties stemmen 
tegen). 
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Rijswijk te 
verkopen aan de 
kerk in dat dorp.  

 
Uit de afwegingen die 
het college maakte 
blijkt dat het 
bovenstaande voorstel 
aan de gemeenteraad 
uiteindelijk Maurik, 
Eck en Wiel en 
Rijswijk de meeste 
waarde biedt: 

 voorzieningen van 
goede kwaliteit 

 die goed 
exploitabel zijn, 
dus:  
o effectief 

gebruikt worden 
o betaalbaar zijn 

in het 
onderhoud. 

 

reserve. 
6. Het college op te 

dragen de verkoop 
van dorpshuis de 
Hoekenburg voor te 
bereiden. 

  

9. Sporthal op sportpark 
Maurik-Oost  

De gymzaal in Maurik 
is gesloopt in 2012 in 
verband met de 
ontwikkeling van het 
plan De Slaag. Voor 
de scholen in Maurik 
moet een gymzaal 
worden gebouwd. De 
samenleving stelde de 
vraag of een nieuwe 
sportaccommodatie 
voor meerdere sporten 
te realiseren is. 
 
De raad heeft het 
college bij voorstel van 
15 december 2015 
verzocht de optie voor 
een sportzaal uit te 
werken en met de 
participerende vereni-
gingen afspraken te 
maken over eventuele 
aanvullende wensen.  
 
Het uitgangspunt voor 
de overleggen met de 
verenigingen is een 
gezonde exploitatie en 
effectief gebruik van 
functies en vierkante 
meters. Dit wordt 
bereikt door het 
realiseren van een 
sporthal in plaats van 
een sportzaal. De 

1. Het realiseren van 
een sporthal als 
uitgangspunt te 
nemen en dit nader 
uit te werken in een 
raadsvoorstel. 

2. Hierbij de 
onderstaande 
uitgangspunten te 
hanteren:  

    - De sporthal 
realiseren op 
sportpark Maurik-
Oost. 

    - Uit te gaan van de 
jaarlijkse exploitatie.  

    - Samen met de 
verenigingen en het 
bestuur van de op te 
richten beheerentiteit 
op zoek te gaan naar 
de optimum-variant 
qua functionaliteit en 
exploitatie. 

 

In meerderheid aange-
nomen (het CDA stemt 
tegen, de overige fracties 
stemmen voor).  
De heer Van de Bijl is niet 
aanwezig bij de stemming. 
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functionaliteit van een 
sporthal is veel groter 
en maakt andere 
inkomstenbronnen 
mogelijk. Dit voorstel 
geeft aan onder welke 
voorwaarden een 
sporthal op  Sportpark 
Maurik-Oost kan 
worden gerealiseerd. 
 

10. Veegplan Buren, 
herziening 2017  

Het bestemmingsplan 
‘’Buren, herziening 
2017’’ heeft als 
ontwerp ter inzage 
gelegen. Het college 
stelt de raad voor om 
het bestemmingsplan 
gewijzigd vast te 
stellen. Het bestem-
mingsplan maakt 
diverse ruimtelijke 
ontwikkelingen 
mogelijk. Een voor-
beeld daarvan is dat 
provinciale rotondes 
door lokale onder-
nemers onderhouden 
kunnen worden. 
 

1. Het 
bestemmingsplan 
''Buren, herziening 
2017'' gewijzigd vast 
te stellen in digitale 
en analoge vorm. 

 2. De reactie op de 
zienswijzen die zijn 
opgenomen in de 
''procesnota'' vast te 
stellen. 

3. De ambtelijke 
aanpassingen die 
zijn opgenomen in 
de ''procesnota'' vast 
te stellen. 

4. Geen exploitatieplan 
vast te stellen voor 
bestemmingsplan 
''Buren, herziening 
2017''.   

Amendement PvdD: 
intensieve veehouderij. 
 
Motie PvdD: gebruik gif op 
landgoederen. 
 
Amendement PCG, PvdA, 
VVD en D66: Veerweg 2 te 
Eck en Wiel. 
 
Amendement PCG, PvdA en  
VVD: Erichemseweg 29b te 
Erichem. 
 
Verzoek aan agendacom-
missie om informatie- en 
discussiebijeenkomst te 
organiseren over beleid 
landgoederen. 
 
Toezegging college: 
onderzoek in hoeverre 
zienswijzen openbaar 
kunnen worden gepubli-
ceerd. 
 
Amendement PvdD: 
intensieve veehouderij: in 
meerderheid verworpen (de 
PvdD stemt voor, de overige 
fracties stemmen tegen).  
Stemverklaring PCG. 
 
Amendement PCG, PvdA, 
VVD en D66: in meerder-
heid aangenomen 
(Gemeentebelangen stemt 
tegen, de overige fracties 
stemmen voor). 
 
Amendement PCG, PvdA en  
VVD: in meerderheid 
aangenomen (het CDA 
stemt tegen, de overige 
fracties stemmen voor). 
 
Geamendeerd voorstel: in 
meerderheid aangenomen 
(de PvdD stemt tegen, de 
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overige fracties stemmen 
voor). 
 
Motie PvdD: gebruik gif op 
landgoederen: in 
meerderheid verworpen 
(PvdD stemt voor, de 
overige fracties stemmen 
tegen).  
Stemverklaring D66. 
 

11. Fusie OBS Kastanje-
poort en OBS Daverhof  

Stichting BasisBuren 
wil twee scholen laten 
fuseren. Het gaat om 
OBS Kastanjepoort uit 
Erichem en OBS 
Daverhof uit Kerk-
Avezaath. De reden 
hiervoor is het dalende 
leerlingenaantal, met 
name op de 
Kastanjepoort. Het 
dalende leerlingen-
aantal gaat ten koste 
van de kwaliteit van 
het onderwijs. Om die 
kwaliteit te waar-
borgen besloot 
BasisBuren tot fusie. 
Het gevolg hiervan is 
dat het schoolgebouw 
in Erichem weer aan 
de gemeente terug-
valt. 
 

1: Het schoolgebouw in 
Erichem vanaf 1 
september 2017 
over te nemen van 
BasisBuren. 

2: Het onderwijs in 
Erichem vanaf 1 
september 2017 niet 
zelf in stand te 
houden.  

 

Toezegging college: 
gesprek met schoolbestuur 
over vergoeding onder-
houdskosten en verkeers-
situatie. De brief aan het 
schoolbestuur wordt hierop 
aangepast. 
 
Stemverklaring VVD. 
 
Hoofdelijke stemming: 
unaniem aangenomen.  

12. Uitbreiden bedrijven-
terrein Medel 
Bestemmingsplan 
'Parapluherziening 
zonering industrielawaai 
bedrijventerrein Medel 
2017'  

De gemeente Tiel wil 
het industrieterrein 
Medel fors uitbreiden. 
Daardoor neemt de 
geluidsbelasting op 
het grondgebied van 
de gemeente Buren 
toe. Daarvoor moet de 
gemeenteraad van 
Buren een nieuw 
bestemmingsplan 
vaststellen die deze 
geluidscontour vast 
legt. Tegen dit 
bestemmingsplan 
kwamen geen 
zienswijzen binnen. 
Het college stelt de 
raad nu voor het 
bestemmings-plan 
voor de geluids-
contour vast te stellen. 
 

1. Het 
bestemmingsplan 
'Parapluherziening 
zonering 
industrielawaai 
bedrijventerrein 
Medel 2017' in 
digitale en analoge 
vorm gewijzigd vast 
te stellen, met 
inachtneming van 
beslispunt 2.  

2. Geen exploitatieplan 
vast te stellen ten 
behoeve van het 
bestemmingsplan 
'Parapluherziening 
zonering industrie-
lawaai 
bedrijventerrein 
Medel 2017'.  

   

Motie VVD: gevolgen 
uitbreiding en compensatie-
maatregelen. 
 
Zonder hoofdelijke 
stemming conform besloten. 
 
Motie VVD  unaniem 
aangenomen. 
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13. Bijgestelde handreiking 
vrijkomende agrarische 
bedrijfsbebouwing  

Het huidige beleid voor 
vrijkomende agrarische 
bedrijfsbebouwing 
(VAB) maakt onderdeel 
uit van het 
bestemmingsplan 
Buitengebied 2008. Dit 
regionaal tot stand 
gekomen beleid is in 
2016 herzien. Het 
college vraagt de raad 
om deze herziening 
vast te stellen. Dit 
vervangt het beleid uit 
2008. 

 

1. De inliggende 
detailuitwerking vast 
te stellen. 

2. De bijgestelde 
handreiking met in 
acht neming van de 
wijzigingen als 
gevolg van de 
detailuit-werking, 
vast te stellen. 

     

Amendement PvdD: rege-
ling agrarisch verwante 
bedrijven. 
 
Amendement PvdD: in 
meerderheid verworpen (de 
PvdD stemt tegen, de 
overige fracties stemmen 
voor). 
 
In meerderheid aange-
nomen (de PvdD stemt 
tegen, de overige fracties 
stemmen voor). 

15. Nota Weerstands-
vermogen & Risico-
beheersing 2017-2020  

De gemeente Buren wil 
grip hebben op de 
risico’s die horen bij de 
uitvoering van 
gemeentelijke taken. 
De toenemende 
complexiteit van de 
samenleving en van 
projecten waar de 
gemeente bij betrokken 
is, vereist een metho-
dische benadering van 
risicobeheersing.  
 
In een Nota 
Weerstandsvermogen 
& Risicobeheersing 
geeft de raad hoe de 
gemeente haar risico’s 
moet beheersen en hoe 
zij daarover 
geïnformeerd wil 
worden. Provincie en 
de gemeentelijke 
Kwaliteitscommissie 
adviseerden om deze 
uitgangspunten in een 
nota vast te leggen. 
 
Het college 
onderscheidt in de nota 
4 risico’s: operationeel, 
financieel/markt, 
schade en strategisch-
bestuurlijk. Daarnaast 
zijn er 4 strategieën om 
die risico’s te 
beheersen: afwentelen, 
verminderen, vermijden 
en accepteren. In de 
nota beschrijft het 
college de strategie per 
type risico. In het geval 
dat we een risico 
(gedeeltelijk) moeten 
accepteren, spreken we 
van een restrisico. Als 

1. In te stemmen met 
het uitgangspunt dat 
de gemeente Buren 
in het kader van het 
risicomanagement 
een 
gedifferentieerde 
strategie voert.  

2. In te stemmen met 
het uitgangspunt dat 
de gemeente Buren 
voor restrisico's een 
bedrag opneemt in 
het 
weerstandsvermoge
n. 

3. In te stemmen met 
het uitgangspunt dat 
we restrisico's in het 
weerstandsvermoge
n op een gemiddeld 
niveau afdekken. 

4. In te stemmen met 
het uitgangspunt dat 
de gemeente Buren 
streeft naar een 
weerstandsratio 
hoger dan of gelijk 
aan 1,00. 

5. In te stemmen met 
het uitgangspunt dat 
het college van B&W 
een concreet 
voorstel met 
maatregelen voorlegt 
aan de raad op het 
moment dat de 
weerstandsratio 
onder 1,00 uitkomt. 

6. De Nota 
Weerstandsvermoge
n & 
Risicobeheersing als 
uitwerking van de 
beslispunten onder 1 

Toezegging college: 
ontwikkeling ratio weer-
standsvermogen wordt 
opgenomen in twee-
maandelijkse rapportage. 
 
Stemverklaringen 
Gemeentebelangen en D66. 
 
Hoofdelijke stemming: 
unaniem aangenomen. 
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dat restrisico financieel 
te vertalen is, nemen 
we een bedrag op in 
het 
weerstandsvermogen. 
 
Deze nota is een 
uitwerking van de 
startnotitie die de raad 
in de vergadering van 
31 januari 2017 
behandelde. Het 
college vraagt de raad 
de uitgangspunten en 
de nota vast te stellen. 

 

t/m 5 vast te stellen.  
 

16. Jaarstukken 2016  Met het vaststellen 
van de jaarrekening 
en het jaarverslag 
2016, zetten we de 
laatste stap in de 
planning en control 
cyclus 2016. In het 
jaarverslag legt het 
college van B&W 
verantwoording af 
over het gevoerde 
beleid en de behaalde 
resultaten in 2016. In  
de jaarrekening vindt u 
daarvan de financiële 
vertaling.  
 
We sluiten 2016 af 
met toename van de 
algemene reserve van  
€ 141.000. De reserve 
sociaal domein neemt 
toe met € 480.000, 
terwijl we voor  
€ 902.000 aan over-
hevelingsvoorstellen 
doen. De weerstands-
ratio bedraagt na de 
beoogde 
besluitvorming 1.47, 
ruim voldoende. 
 

1. De jaarrekening en 
het jaarverslag 2016 
vast te stellen. 

2. Het 
rekeningresultaat ad 
€ 1.523.000 te 
storten in de 
algemene reserve. 3. 
Uit de algemene 
reserve € 902.000 te 
onttrekken en te 
storten in de reserve 
overlopende posten. 

4. € 902.000 te 
onttrekken uit de 
reserve overlopende 
posten en 
beschikbaar te 
stellen conform de 
overhevelingsvoorst
el-len.  

5. Uit de algemene 
reserve € 480.000 te 
onttrekken en dit 
bedrag te storten in 
de reserve sociaal 
domein; 

6. Begrotingswijziging 
nr. 11 2017 vast te 
stellen. 

 

Wordt aangehouden 
(behandeling 4 juli 2017). 

17. Herziening grond-
exploitatie per 1 januari 
2017  

Een grondexploitatie 
geeft inzicht in de 
stand van zaken, in de 
voortgang van een 
project en de risico’s. 
B&W besluit de 
actualisatie van de 
grondexploitaties aan 
de raad voor te leggen 
en te vragen om 
krediet voor de 
uitvoerings-kosten. 
 

De grondexploitatie per 
1 januari 2017 vast te 
stellen en krediet 
beschikbaar te stellen 
voor de uitvoerings-
kosten. 
 

Wordt aangehouden 
(behandeling 4 juli 2017). 
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In 2016 is € 394.000 
geïnvesteerd en  
€ 1.987.000 
ontvangen aan 
grondverkopen en 
exploitatiebijdragen. In 
Ingen is het nieuwe  
verenigingsgebouw 
opgeleverd. De 
gemeente betaalde de 
laatste termijn van de 
bijdrage voor de 
realisatie. Het perceel 
waar het oude vereni-
gingsgebouw op stond 
is verkocht. De 
overige gerealiseerde 
verkopen (het 
overgrote deel) zijn 
verkochte kavels in 
plan Hooghendijck. Op 
bedrijventerrein 
Doejenburg II zijn de 
opstallen van de 
voormalige 
tennislocatie van Luno 
gesloopt. In Het Woud 
os een aantal 
werkzaamheden aan 
de openbare 
verlichting uitgevoerd. 
 
Boekwaarde van alle 
grondexpl. per  
31 december 2015:          
27.750.000. 
Boekwaarde van alle 
grondexpl. per 
31 december 2016:         
26.157.000. 
 

18.  Sluiting   23.46 uur. 

 



1 Amend. en moties raad Buren 27.06.17 













1 Notulen gemeenteraad 27 juni 2017 

Stuknummer RAB/17/00685

Notulen

Aanwezig

Raadsleden:

Wethouders:

Afwezig:

van de vergadering van de gemeenteraad van de gemeente Buren gehouden op 
27 juni 2017 om 20,00 uur in het gemeentehuis te Maurik

de heer J.A. de Boer 
de heer G. van Droffelaar

de heer S. van Alfen 
de heer A. Arends 
de heer C.J.C. van Baaren 
de heer C. van de BijI 
de heer G.J. van Ingen 
de heer J. de Jonge 
de heer J.A. de Jongh 
de heer J.W. Lammers 
de heer C. de Lange 
de heer P.A. Molleman 
de heer C. van Oort 
de heer M. OverheuI 
mevrouwG.B. van Rooijen-Geel 
de heer A. Warmer 
de heer G.J.D. van Zetten 
mevrouw A. van ZijI-Hoek 
mevrouw J.F. van Zutphen 
mevrouw J.C.H. Zwart-van Kessel

mevrouw A. K. Benschop-van Eldik 
mevrouw S.T. Klein-de Jong 
de heer H.N. de Ronde

mevrouw M.W. Baggerman 
mevrouw F.C. Veenis-Missier 
de heer H.N. van Vierssen

burgemeester
griffier

Gemeentebelangen
Gemeentebelangen
WD
PCG
WD
PvdD
PCG
Gemeentebelangen
PCG
CDA
WD
PvdA
PvdA
PvdA
Gemeentebelangen
D66
D66
WD

wethouder
wethouder
wethouder

PvdA
CDA
WD

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet de aanwezigen welkom.

2. Vaststelling agenda raadsvergadering/trekking voorstemmingsnummer

D66 stelt voor agendapunt 8 als hamerstuk te bespreken.
De meerderheid van de vergadering wil het punt graag bespreken.
Het agendapunt blijft een bespreekstuk.

De WD wil agendapunt 14 en 15 als hamerstuk behandelen.
De meerderheid van de vergadering gaat akkoord met agendapunt 14 als hamerstuk. 
D66 wil agendapunt 15 bespreken.
Agendapunt 14 wordt een hamerstuk en agendapunt 15 blijft een bespreekstuk.

Het CDA wil agendapunt 17 als hamerstuk op de agenda zetten.
De overige fracties zijn het daar niet mee eens.
Het agendapunt blijft een bespreekstuk.

Conclusie/besluit: De agenda wordt gewijzigd vastgesteld.

Trekking voorstemmingsnummer:
Voorstemmingsnummer 13 wordt getrokken, dat op naam staat van de heer OverheuI.



3. Mededelingen

Afwezig zijn mevrouw Baggerman (vanwege een operatie), mevrouw Veenis en de hear Van Viersen.

Wethouder Klein meldt dat er een verschuiving van portefeuilles heeft plaatsgevonden waardoor zij lid 
is geworden van het dagelijks bestuur en het algemeen bestuur van de Omgevingsdienst 
Rivierenland.

4. A. Vaststelling notulen en besluitenlijst gemeenteraad van 23 mei 2017

De voorzitter heeft geen wijzigingsverzoeken ontvangen.

Naar aanleiding van de notulen van 23 mei 2017 vraagt mevrouw Van Ziil (D66) waarom bij de vorige 
vergadering bij agendapunt 10 de wethouder geen antwoord gegeven heeft op een vraag over asbest, 
terwiji het college daar's ochtends nog over gesproken had.

Wethouder Klein zegt dat zij dat niet heeft gedaan omdat het punt dat besproken werd, het MJOP, niet 
over asbest gaat.

Conclusie/besluit: De notulen en de besluitenlijst van de gemeenteraad van 23 mei 2017 worden 
vastgesteld.

B. Overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien 2017

Conclusie/besluit: Het overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien wordt voor 
kennisgeving aangenomen.

C. Bestuurlijke jaarplanning 2017, RI/17/03046

Conclusie/besluit: De bestuurlijke jaarplanning wordt voor kennisgeving aangenomen.

5. A. Terugkoppeling kwaliteitscommissie gemeente Buren

Mevrouw Van Ziil fP661 meldt dat de kwaliteitscommissie op 30 mei 2017 heeft vergaderd. Naar 
aanleiding van het accountantsverslag bij de jaarrekening over 2016 heeft de commissie er zeven 
aandachtspunten uitgelicht, die zij onder de aandacht van de raad wil brengen. Verder neemt de 
kwaliteitscommissie kennis van het voornemen van het college om minder losse 
raadsinformatiebrieven te verzenden, maar meer gebruik te maken van het tweewekelijkse 
raadsjournaal.

B. Terugkoppeling werkgroepen/forums

De heer Van Inaen (WD) meldt dat de commissie ruimtelijke ontwikkelingen heeft besloten dat de 
gemeente in September 2017 zal starten met de omgevingsvisie. Hierover is overleg geweest in de 
agendacommissie.

Mevrouw Zwart (WD) meldt vanuit de werkgroep raadscommunicatie dat raadsleden zich kunnen 
opgeven voor evenementen en dat er in het najaar weer een jeugdgemeenteraad zal zijn.

A-stukken (hamerstukken)

6. Wijziging gemeenschappelijke regeling Werkzaak Rivierenland 2017

Aan de orde is het voorstel Wijziging Gemeenschappelijke regeling Werkzaak Rivierenland 2017.

Conclusie/besluit: De raad besluit zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.



7. Accountant 2017 en 2018

Aan de orde is het voorstel accountantsbureau Baker Tilly Berk te benoemen als accountant voor het 
boekjaar 2017 en 2018.

Conclusie/besluit: De raad besluit zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

14. Eerste bestuursrapportage 2017

Aan de orde is het voorstel:
1. De voorgestelde \A/ijzigingen genoemd in het financifele overzicht vast te stellen.
2. De volgende onttrekking uit de reserve overlopende posten vast te stellen:

a. Kosten (25,000 euro) bereikbaarheid De Dries;
b. Kosten (7.500 euro) parkeeronderzoek Stad Buren

3. Het saldo van de ontwikkelingen 2017 ten laste van het verwachte rekeningresultaat 2017 te 
brengen (- 206.500 euro)

4. De structurele ontwikkelingen 2018 en verder te verwerken in de conceptmeerjarenbegroting 
2018-2021 (-61.650 euro)

5. Begrotingswijziging 2017, nummer 10 vast te stellen.

Conclusie/besluit: De raad besluit zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

B-stukken (bespreekstukken)

8. Maatschappelijke functies en accommodaties, uitwerking cluster Maurik

Aan de orde is het voorstel:
1. De maatschappelijke m2 in het cluster Maurik, Eck en Wiel en Rijswijk in te krimpen.
2. De maatschappelijke functies die gehuisvest zijn in het Klokhuis in overleg met betrokkenen te 

verplaatsen naar andere accommodaties.
3. Het college op te dragen de financifele gevolgen van de herhuisvesting nader uit te werken en ter 

besluitvorming voor te leggen aan de raad.
4. Dorpshuis het Klokhuis af te stoten.
5. Voor de sloop van het Klokhuis een eenmalig bedrag van 190.000 euro beschikbaar te stellen uit 

de reserve.
6. Het college op te dragen de verkoop van dorpshuis de Hoekenburg voor te bereiden.

De heer Molleman (CPA) verzoekt om een schorsing van 10 minuten.

De voorzitter schorst de vergadering om 20.05 uur en heropent de vergadering om 20.15 uur.

De WD vindt dat de inwoners duidelijkheid verdienen. De fractie roept het college op te zoeken naar 
alternatieven en niet alleen te kijken naar sloop, maar leegstand te vermijden. De fractie gaat akkoord 
met het collegevoorstel om de functies uit het dorpshuis te verplaatsen, mits de gemeente de 
verenigingen nauw begeleidt bij het vinden van een andere locatie. De fractie verzoekt de wethouder 
om toezegging van hulp bij het zoeken naar een nieuwe ruimte, het onderzoeken van de 
verkoopmogelijkheden en om het voorstel aan de raad te sturen met een toelichting op nieuwe 
ontwikkelingen bij accommodaties, De fractie benadrukt nog dat er niet wordt gekozen voor sloop, 
maar voor afstoting. Er wordt alleen geld gereserveerd voor mogelijke sloop,

De PvdD constateert dat sloop en aanpassing van het gemeentehuis voor de verenigingen circa 
340.000 euro kosten. Voor dit bedrag zou het Klokhuis ook opgeknapt kunnen worden. De fractie zou 
daarom dit punt liever na de zomervakantie willen bespreken. De beloftes die bij de bijeenkomst op 
10 april 2017 aan de verenigingen zijn gedaan, namelijk om nog twee jaarte kijken of het nieuwe 
bestuur de situatie kan verbeteren en het Klokhuis niet nu te slopen, moeten gestand worden gedaan. 
De fractie wil weten of de scenario's en de kosten van het onderhoud met de verenigingen besproken 
zijn, welke zekerheden er aan de verenigingen geboden kunnen worden als het Klokhuis sluit, wat de 
verhouding is van de kosten van het wel sluiten en niet sluiten van het Klokhuis en of er over



nieuwbouw is nagedacht.

De PvdA vindt duidelijkheid belangrijk. Om vanavond geen besluit te nemen zou getuigen van 
onbehoorlijk bestuur. De gemeente kan, vanwege de financien, niet doorgaan zoals in de afgelopen 
jaren en daarom meet er een keuze worden gemaakt en zullen er prioriteiten moeten worden gesteld. 
Er meet rekening gehouden worden met de belangen van de verenigingen in het licht van het breed 
maatschappelijk belang. Er is nog te weinig aandacht voor de gevolgen van het besluit. De fractie 
neemt het collegevoorstel over met pijn in het hart, maar ziet dit als een nieuw begin en roept het 
college op in gesprek te gaan met de verenigingen. De functiecirkel is slechts een instrument, maar 
het gaat hier om het accommodatiebeleid.

Het CPA draagt het dorpshuis een warm hart toe en stemt tegen het voorstel, omdat dit geldverspilling 
is. De fractie vraagt zich af waarom er bijeenkomsten voor raadsleden gehouden zijn over dit 
onderwerp op momenten dat er ook andere bijeenkomsten waren en waarom er van de 
desbetreffende bijeenkomsten ook nog onvoldoende verslaglegging was. De fractie vraagt wat de 
wethouder na de sloop gaat doen. De fractie wil graag de zes beslispunten apart in stemming 
brengen.

Gemeentebelanqen is geschokt dat het college het Klokhuis wil slopen en afstoten. De 
geloofwaardigheid van de gemeente staat onder druk en de fractie vraagt zich af waarom het college 
het initiatief vanuit het Klokhuis niet heeft gehonoreerd. In deze situatie zijn er alleen verliezers.

De PCG zegt dat dit een gevoelig onderwerp is, maar vindt duidelijkheid belangrijk en wil het punt niet 
over de vakantie been tillen, omdat de burgers dan nog langer in onzekerheid zitten. De gemeente 
Buren kan bepaalde gebouwen nu eenmaal niet in stand houden, omdat er geen budget is en daarom 
steunt de fractie het voorstel. De fractie wil een deadline stellen voor initiatieven.

D66 stelt dat op 10 april 2017 een termijn van twee jaar is afgesproken en dat het Klokhuis daarvoor 
met een plan zou komen. Dat is er niet. Op deze manier wordt dit alles alleen maar bemoeilijkt.

Wethouder Klein zegt dat het Klokhuis niet per se gesloopt behoeft te worden en dat verkoop ook een 
optie is, maar zij wil leegstand voorkomen. Het college zal de raad alternatieven voorleggen. Het 
scenario om de sluiting twee jaar uit te stellen ziet ze niet als een reele optie, omdat het maar de 
vraag is wat er na die twee jaar zou moeten gebeuren, omdat er dan ook een grote investering nodig 
is. Er wordt wel degelijk met de burgers gesproken. Er is gesproken binnen de ambtelijke organisatie 
over het invullen van de functiecirkel en de uitkomsten zijn naar de verenigingen teruggekoppeld. De 
verschillende scenario's zijn open besproken. De komende anderhalf jaar krijgen de verenigingen de 
tijd om te zoeken naar alternatieve huisvesting. Wat het tegelijkertijd plannen van bijeenkomsten 
betreft, ligt de verantwoordelijkheid bij de agendacommissie. Er is op dit vlak snelheid nodig, maar de 
gemeente zal de verenigingen zeker faciliteren. Het volgende cluster dat aan de beurt is, is Lienden, 
maar er zal dan wel bekeken worden wat er in de afgelopen tIjd op dit vlak is geleerd. Het is beter om 
nu al een bedrag te reserveren voor sloop, maar als dit niet gebruikt hoeft te worden, dan zou dat 
mooi zijn.

De WD legt een stemverklaring af. Het gaat vanavond over het algemeen kader. Hij is daar niet 
tegen, maar heeft veel moeite met enkele onderdelen hiervan. Vanuit verleden en heden is hij erg 
betrokken bij het dorpshuis in Maurik.

D66 legt een stemverklaring af en zegt dat de fractie tegen beslispunt 4 en tegen het reserveren van 
geld voor sloop is, omdat dat te voorbarig is.

Gemeentebelanqen legt een stemverklaring af en zegt dat het Klokhuis van grote waarde is voor de 
inwoners, dat de fractie naar de inwoners luistert en daarom tegen stemt.

De PvdD legt een stemverklaring af. De fractie vindt het jammer dat het bestuur van het Klokhuis geen 
kans krijgt om het voorstel in te sturen en stemt daarom tegen.

Het CPA legt een stemverklaring af en zegt dat de fractie tegen stemt, omdat deze voor behoud van 
het Klokhuis en tegen sloop hiervan is.



De voorzitter brengt het punt in stemming.

De fracties van PCG, PvdA en WD stemmen voor.
De fracties van PvdD, CDA, Gemeentebelangen en D66 stemmen tegen.
Het voorstel wordt aangenomen met negen stemmen voor en acht tegen.

Conclusie/besluit: De raad besluit met meerderheid van stemmen akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

9. Sporthal op sportpark Maurik-Oost

Aan de orde is het voorstel:
1. Het realiseren van een sporthal als uitgangspunt te nemen en dit nader uit te werken in een 

raadsvoorstel.
2. Hierbij de onderstaande uitgangspunten te hanteren:

• De sporthal realiseren op sportpark Maurik-Oost.
• Uit te gaan van de jaarlijkse exploitatie.
• Samen met de verenigingen en het bestuur van de op te richten beheerentiteit op 

zoek te gaan naar de optimum-variant qua functionaliteit en exploitatie.

De PCG snapt niet waarom dit voorstel voorligt, omdat dit gewoon moet gebeuren.

De WD vraagt of de uitgangspunten de juiste zijn en of men binnen de kaders aan de gang kan. De 
fractie gaat akkoord, mits het college met een exploitatieplan met dekking komt. De fractie vindt dat de 
sporthal zichzelf moet kunnen bedruipen. Zij roept op de verenigingen binnen, maar ook buiten Buren 
hierbij te betrekken en verzoekt het college erop toe te zien dat alle verenigingen vertegenwoordigd 
zijn in het overleg.

De PvdA zegt dat er veertig jaar geleden al geprobeerd is om een sporthal te bouwen. Vanavond 
moeten de uitgangspunten worden vastgesteld. De fractie stemt in met de uitgangspunten en kijkt uit 
naar het raadsvoorstel in September.

Gemeentebelangen stemt in met voor het voorstel, maar vraagt het college of de kosten nog naar 
beneden kunnen.

De PvdD is blij met het voorstel, omdat een sporthal meer mogelijkheden biedt dan een gymzaal en 
zal daarom met het voorstel instemmen.

Het CDA vraagt wat het college precies bedoelt met de samenleving. Over punt 4.7 vraagt de fractie 
of dit wel de juiste weg is. De plannen worden steeds grootser en daarom vindt de fractie het 
belangrijk dat eerst de financien op orde zijn voordat er een besluit genomen wordt. Ook zou de fractie 
graag zien dat er een energieneutraal gebouw wordt neergezet.

D66 zegt dat er grote behoefte is aan een gemeentelijke sporthal en wenst het college veel succes. Zij 
hoopt wel dat er rekening gehouden wordt met duurzaamheid en dat het gebouw energiezuinig is.

Wethouder Benschop is blij met de positieve geluiden. De aandachtspunten van de WD zullen 
worden meegenomen bij het voorstel dat in het najaar komt. De verenigingen zullen bij de plannen 
betrokken worden en er is duidelijk een vraag vanuit de samenleving naar een sporthal. Bij het 
voorstel zullen ook berekeningen komen. In eerste instantie wordt gesproken met de drie verenigingen 
die op het sportpark zitten. Er zal uiteraard ook gekeken worden naar duurzaamheid.

De voorzitter is blij met de sportieve opstelling van de mensen op de tribune.

De vergadering gaat over tot stemming. De heer Van de BijI is bij de stemming niet aanwezig.

Het CDA legt een stemverklaring af en zal tegen stemmen, omdat de gemeentelijke financien niet op 
orde zijn. Het CDA wil pas een besluit nemen als deze wel op orde zijn.

Voor het voorstel stemmen de fracties van PvdD, PvdA, Gemeentebelangen, PCG, WD en D66.



Tegen stemt de fractie van het CDA.
De heer Van de BijI is niet aanwezig bij de stemming.

Conclusie/besluit: De raad gaat met meerderheid van stemmen akkoord met het voorliggende 
raadsvoorstel.

10. Veegplan Buren, herziening 2017

Aan de orde is het voorstel:
1. Het bestemmingsplan “Buren, herziening 2017” gewijzigd vast te stellen in digitate en analoge 

vorm.
2. De reactie op de zienswijzen die zijn opgenomen in de 'procesnota' vast te stellen.
3. De ambtelijke aanpassingen die zijn opgenomen in de ‘procesnota’ vast te stellen.
4. Geen exploitatieplan vast te stellen voor bestemmingsplan ‘Buren, herziening 2017‘.

De PvdD zegt dat sommige omschrijvingen van de initiatieven niet kloppen. Het is daarom lastig voor 
de raadsleden om een goede afweging te maken. Er is wel heel veel tekst geproduceerd en de fractie 
vraagt zich af of dat efficienter kan. De fractie dient een amendement in en een motie. De integrate 
tekst van het amendement en de motie is als bijiage RM&A/17/00341 en RM&A/17/00344 bij het 
verslag gevoegd.
De fractie zal tegen het voorstel stemmen.

Het CDA constateert dat het plan twaalf ruimtelijke aanpassingen heeft en 21 ambtshalve 
aanpassingen. De fractie vraagt de wethouder hoe dit kan, of de wethouder de consequenties van het 
plan ziet en de kosten verhaald kunnen worden bij ODR.

De heer Van de Biil IPCGI verzoekt om een schorsing.

De voorzitter schorst de vergadering om 22.05 uuren heropent de vergadering om 22.15 uur.

De PCG verwijst naar het landgoederenbeleid en denkt dat de tien ruimtes voor Bed & Breakfast 
(B&B) niet in het beleid passen. Omdat de gemeente die nergens heeft toegestaan, kan dit nu ook 
niet. Wellicht kan hier op een later moment over beslist worden. De fractie dient samen met de PvdA 
en de WD een amendement (Veerweg 2 te Eck en Wiel) in. De integrate tekst van het amendement 
is als bijiage RM&A/17/00342 bij het verslag gevoegd. De fractie zal tegen het voorstel stemmen. De 
gemeente moet een eigen beleid volgen en daarom steunt de fractie het amendement voor wijziging 
voorstel van het oude beleid.
De PCG dient nog een amendement (Erichemseweg 29B te Erichem) in, eveneens namens de PvdA 
en de WD. De integrate tekst van het amendement is als bijiage RM&A/17/00343 bij het verslag 
gevoegd.

De PvdA zegt dat de agendacommissie moet bepalen of er in de raad gesproken wordt over de komst 
van een B&B.

De WD zegt dat de regio recreatie en toerisme wil promoten, maar dit moet dan wel binnen de 
geldende regels passen. De fractie roept de wethouder op om de regels aan te passen, zodat de 
indiener van het plan voor B&B dit opnieuw kan indienen.

Gemeentebelanoen zegt dat er wel veel stukken waren, maar dat ze goed te vinden en goed leesbaar 
zijn. De fractie vindt het plan goed en steunt daarom de beide amendementen van PvdD niet. Ook 
steunt zij de motie niet. De fractie steunt het amendement van de PCG en andere partijen wel en vindt 
dat het landgoederenbeleid verruimd moet worden.

D66 zegt over de zienswijze 5 dat het niet correct is dat de brief aan de raad niet is toegevoegd. De 
fractie roept het college op om in de raadsstukken duidelijker aan te geven welke stukken er precies 
zijn. Ook verzoekt de fractie het college beter en vriendelijker om te gaan met bewoners. De fractie 
steunt het voorstel. Het is opvallend dat het bodemonderzoek van de vorige aanvraag voor het 
perceel P. van Westrhenenweg nu nog gebruikt wordt. De fractie steunt het amendement van PCG, 
PvdA, WD en D66, maar vraagt zich af of dit in Eck en Wiel mogelijk is volgens de kaders. De fractie



vindt het goed om de ruimte te geven aan ondernemers, De fractie vraagt waarom in het amendement 
van de PCG gesproken wordt over maximaal twee woningen.

Wethouder De Ronde zegt dat ontwikkeling van agrarische bouwpercelen mogelijk is met de WABO- 
procedure. De reden dat een aantal stukken in de leeskamer ligt, is vanwege de privacy, maar spreker 
zal kijken of stukken zoveel mogelijk digitaal verstrekt kunnen worden. De intensieve veehouderij is 
grondgebonden en de wethouder roept op om geen eigen kaders te stellen. De wethouder ontraadt de 
motie, omdat er geen grote wolken gif rondwaren. De ambtshalve aanpassingen zijn veroorzaakt door 
de verklaring van geen bedenkingen en de andere correcties hebben te maken met kleine foutjes in 
het bestemmingsplan, zoals locaties waar leidingen liggen en dergelijke. Het omzetten van de 
bestemming woning betekent niet dat er een extra woning komt. Het amendement van de vier partijen 
wordt omarmd, omdat het goed is als het college de opdracht krijgt om de kaders bij te stellen. Het feit 
dat er van drie naar twee wooneenheden gegaan wordt, is gemeld. Er ligt een korte termijn tussen de 
voorbespreking en het informeren van belanghebbenden. Het perceel Westrhenenweg is onderdeel 
van het bodemonderzoek en dit is openbaar, daar is in dit geval gebruik van gemaakt. Spreker meldt 
dat er een kader is gesteld dat het bij de initiatieven met maximaal twee woningen mag gaan.

De PCG legt een stemverklaring af en zal tegenstemmen, maar juicht het toe dat de dieren in leven 
kunnen blijven. De fractie verbaast zich erover dat de PvdD vierhonderd koeien meer wil slachten dan 
feitelijk nodig is.

De voorzitter brengt het amendement van de PvdD over intensieve veehouderij in stemming.
De PvdD stemt voor.
De overige fracties stemmen tegen.
Het amendement is met meerderheid van stemmen verworpen.

De voorzitter brengt het amendement van de PCG, PvdA, WD en D66 (Veerweg 2, Eck en Wiel) in 
stemming.
Gemeentebelangen stemt tegen.
De overige fracties stemmen voor.
Het amendement wordt met meerderheid van stemmen aangenomen.

De voorzitter brengt het amendement van de PCG, PvdA en WD (Erichemseweg 29B, Erichem) in 
stemming.
Het CDA stemt tegen.
De overige fracties stemmen voor.
Het amendement wordt met meerderheid van stemmen aangenomen.

De voorzitter brengt het geamendeerde voorstel in stemming.
De PvdD stemt tegen.
De overige fracties stemmen voor.
Het geamendeerde voorstel wordt met meerderheid van stemmen aangenomen.

De voorzitter brengt de motie in stemming.

D66 legt een stemverklaring af. De fractie vindt de motie sympathiek, maar het woord 'gif iets te erg 
en stemt tegen.

De voorzitter brengt de motie van de PvdD over gebruik gif op landgoederen in stemming.
De PvdD stemt voor.
Tegen stemmen de andere fracties.
De motie is verworpen.

Conclusie/besluit: De raad besluit met een meerderheid van stemmen akkoord te gaan met het 
geamendeerde raadsvoorstel.

11. Fusie OBS Kastanjepoort en OBS Daverhof

Aan de orde is het voorstel:
1. Het schoolgebouw in Erichem vanaf 1 September 2017 over te nemen van BasisBuren.



2. Het onderwijs in Erichem vanaf 1 September 2017 niet zelf in stand te houden.

De WD merkt op dat BasisBuren dit een jaar tevoren aan de gemeente had moeten melden en dat dit 
niet is gebeurd. De gevolgen zijn dat er nu extra kosten voor de gemeente zijn, namelijk 6.000 euro 
per jaar, en dat er ineens leegstand is. Om een signaal af te geven stelt de fractie voor om de 
onderhoudskosten voor 2017 en 2018 ten laste van BasisBuren te brengen.

De PvdA wil ook dat er een passende bestemming wordt gevonden voor het schoolgebouw en roept 
op om ervoor te zorgen dat de bewoners van Erichem zo veilig mogelijk kunnen oversteken. De fractie 
stemt in met het voorstel.

Het CPA vraagt hoe het met de compensatievergoeding zit.

D66 zegt dat de fusie heeft plaatsgevonden vanwege een dalend aantal leerlingen waardoor de 
kwaliteit in het gedrang kwam. De fractie sluit zich aan bij de woorden van de fractie van de WD. Zij 
vraagt of er reacties binnengekomen zijn van BasisBuren op het raadsvoorstel en \wat er met het 
gebouw gaat gebeuren. De fractie stemt in met het voorstel.

Gemeentebelangen vindt het jammer dat deze school moet sluiten, maar kan niet anders dan 
instemmen. Zij is het eens met de WD en verzoekt dit op te nemen in de conceptbrief aan 
BasisBuren. De fractie hoopt op een toezegging van de wethouder. De verkeerssituatie is de 
verantwoordelijkheid van de gemeente of van BasisBuren. De fractie verzoekt de wethouder daarom 
dit mee te nemen in de conceptbrief. De fractie vraagt naar de actuele stand van zaken van de 
verbouwing.

Wethouder Benschop zal het voorstel om de 6.000 euro door BasisBuren te laten betalen meenemen. 
Zij zal ook de brief aanpassen. Veilig oversteken is besproken in de werkgroep verkeer. De gemeente 
zal borden plaatsen en eventueel ook werken met vrijwillige verkeersregelaars. Het pand zal worden 
afgestoten en het gebouw in Kerk-Avezaath wordt aangepast waarbij de kosten voor BasisBuren zijn.

De vergadering gaat over tot stemming.

Mevrouw Zwart (WD) legt een persoonlijke stemverklaring af en zegt dat zij van mening is dat de 
fusie en de sluiting van de school in Erichem niet nodig waren.

Alle raadsleden stemmen voor het voorstel.

Conclusie/besluit: De raad besluit met hoofdelijke stemming unaniem akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

12. Uitbreiden bedrijventerrein Medel - Bestemmingsplan ‘Parapluherziening zonering 
industrielawaai bedrijventerrein Medel 2017’

Aan de orde is het voorstel:
1. Het bestemmingsplan “Parapluherziening zonering industrielawaai bedrijventerrein Medel 2017” 

in digitale en analoge vorm ongewijzigd vast te stellen, met inachtneming van beslispunt 2.
2. Geen exploitatieplan vast te stellen ten behoeve van het bestemmingsplan “Parapluherziening 

zonering industrielawaai bedrijventerrein Medel 2017”.

De WD zegt dat het uitgeven van de 52 ha consequenties heeft voor de verkeersbelasting en vraagt 
of er een eenmalige bijdrage van de gemeente Tiel komt. De fractie dient een motie in. De integrate 
tekst van de motie amendement is als bijiage RM&A/17/00345 bij het verslag gevoegd.

Gemeentebelangen steunt de motie. Een en ander is wel afhankelijk van de bijdragen en de fractie 
vraagt zich af hoe men dit voor elkaar moet krijgen als dit niet kan worden afgedwongen.

De PvdA vindt dat er een duidelijke onderhandelingspositie gecreeerd moet worden.

Wethouder De Ronde zegt dat de gemeente een bijdrage heeft gekregen van de gemeente Tiel om de 
Lingebrug veiliger te maken voor fietsverkeer. De gemeente gaat hiermee aan de slag. Er zal een



grondwal komen en een bomenrij van 15-20 m. Aan de gemeente Tiel zal gevraagd worden om de 
grond\A/al zodanig in te plannen dat er snel een goede begroeiing komt, zodat de structuur op het 
moment dat het bestemmingsplan er is, onherroepelijk is. De gemeente kan echter niets afdwingen. 
Wat de lichtvervuiling betreft, zal dit getoetst worden aan het lichtplan in de MER. Er zal ook gekeken 
worden naar de Wet natuurbescherming. Geprobeerd wordt om de lichthinder te minimaliseren. De 
voordelen van dit plan zitten in de werkgelegenheid.

De vergadering gaat over tot stemming over het voorstel. Het voorstel wordt unaniem aangenomen.

De motie wordt in stemming gebracht. Deze wordt unaniem aangenomen.

Conclusie/besluit: De raad gaat zonder hoofdelijke stemming unaniem akkoord met het 
voorliggende raadsvoorstel en met de motie.

ORDEVOORSTEL

De voorzitter doet een ordevoorstel. De agendapunten 13 en 15 zullen vanavond nog behandeld 
worden; de agendapunten 16 en 17 zullen verschoven worden naar de vergadering van volgende 
week, de behandeling van de kadernota. De vergadering gaat hiermee akkoord.

13. Bijgestelde handreiking vrijkomende agrarische bedrijfsbebouwing

Aan de orde is het voorstel:
1. De inliggende detailuitwerking vast te stellen.
2. De bijgestelde handreiking met in acht naming van de wijzigingen als gevolg van de 

detailuitwerking, vast te stellen.

De PvdD denkt dat het beter is om dit punt te verplaatsen naar September, vanwege boze inwoners 
en vragen van raadsleden. De fractie dient daarom een amendement in. De integrale tekst van het 
amendement is als bijiage RM&A/17/00346 bij het verslag gevoegd.

De PvdA steunt het voorstel, omdat dit een handreiking biedt aan ondernemers en burgers.

Wethouder De Ronde zegt dat het hoofddoel van dit voorstel ruimtelijke winst is. Agrarische 
gebouwen waar je niets meer mee kunt, kunnen gebruikt worden voor wonen, beperkte 
bedrijfsactiviteit of agrarisch verwante bedrijven. Hij ontraadt het amendement.

De voorzitter brengt het amendement in stemming.
De PvdD stemt voor.
De overige fracties stemmen tegen.
Het amendement wordt verworpen.

De voorzitter brengt het voorstel in stemming.

De heer De Jonqe (PvdD) verzoekt om hoofdelijke stemming en zegt dat hij tegen zal stemmen.
De overige fracties stemmen voor.
Het voorstel wordt met meerderheid van stemmen aangenomen.

Conclusie/besluit: De raad gaat met meerderheid van stemmen akkoord met het voorliggende 
voorstel.

15. Nota weerstandsvermogen en risicobeheersing 2017-2020

Aan de orde is het voorstel:
1. In te stemmen met het uitgangspunt dat de gemeente Buren in het kader van het 

risicomanagement een gedifferentieerde strategie voert.
2. In te stemmen met het uitgangspunt dat de gemeente Buren voor restrisico’s een bedrag 

opneemt in het weerstandsvermogen.
3. In te stemmen met het uitgangspunt dat restrisico’s in het weerstandsvermogen op een 

gemiddeld niveau worden afgedekt.



4. In te stemmen met het uitgangspunt dat de gemeente Buren streeft naar een weerstandsratio 
hoger dan of gelijk aan 1.00.

5. In te stemmen met het uitgangspunt dat het college van B&W een concreet voorstel met 
maatregelen voorlegt aan de raad op het moment dat de weerstandsratio onder 1.00 uitkomt.

6. De nota Weerstandsvermogen & Risicobeheersing als uitwerking van de beslispunten onder 1 t/m 
5 vast te stellen.

D66 constateert dat, volgens de wethouder, er zeventig risico's in de notitie venwerkt zijn en meldt dat 
zij de wethouder daaraan zal houden. De fractie heeft moeite met de weerstandsratio van 1.00 omdat 
het Nederlands Adviesbureau Risicomanagement aangeeft dat 1.00 echt de ondergrens is. Het 
college kiest hiervoor vanwege het eigen vermogen van de gemeente, maar de fractie denkt dat dat 
verkeerd is, omdat de norm inhoudelijk zou moeten zijn. De fractie vindt dat er gestreefd moet worden 
naar een ratio van 1.5. De fractie kan niet instemmen met de beslispunten 4 en 5 van het 
voorgestelde besluit.

De PvdA begrijpt opmerkingen van D66, maar merkt op dat, als er nu gekozen wordt voor een 
weerstandsratio van 1.50 of 2.00, het geld dan meteen gealloceerd is en daardus niets anders meer 
mee gedaan kan worden. De fractie denkt dat het college er alles aan zal doen om ruim boven de 
waarde van 1.00 te blijven en zij meldt dat de kwaliteitscommissie graag zou zien dat er een maal per 
twee maanden gerapporteerd wordt. Zij vraagt hoe het college hier in de praktijk vorm aan wil geven. 
Zij vindt daarom een weerstandsratio van 1.00 verstandig, maar wil wel eens per twee maanden door 
het college geinformeerd worden. De fractie ziet de notitie als een nieuwe start en vindt dat zij 
vertrouwen in het college moet hebben dat het college hier verstandig mee omgaat.

Gemeentebelanaen heeft moeite met de beslispunten 4 en 5 en vindt de weerstandsratio van 1.00 te 
laag. De fractie vindt dat het college moet streven naar een hogere ratio en naar de raad toe moet 
komen als het weerstandsvermogen onder de 1.40 duikt. In de begroting staat een groot aantal pm- 
posten, wat de fractie zorgen baart en daarom vindt zij 1.00 te laag. De fractie zou graag zien dat de 
ratio hoger is en vindt dat, in het uiterste geval, de belastingen zouden moeten verhoogd om dit te 
realiseren. De fractie zou graag een voorstel van het college ontvangen, zodat er eerder over 
gesproken wordt. Van de zeventig risico's in het dossier zijn er vijftien overgebleven. De fractie wil 
weten of de zeventig risico's ook in de nota verwerkt zijn.

De WD denkt dat dit vergelijkbaar is met oververzekeren en zegt dat meestal niet alle risico's tegelijk 
komen. Op een bepaald moment wordt de weerstandsratio vastgesteld.

Wethouder De Ronde zegt dat het college elke twee maanden met een overzicht zal komen, zodat 
bekeken kan worden hoe de weerstandsratio ervoor staat. Het is belangrijk dat de organisatie zich 
bewust is van de risico's en deze zoveel mogelijk moet vermijden, afwentelen en verminderen.
Spreker wijst erop dat er geen relatie is tussen pm-posten en het eigen vermogen. Wat de risico's 
betreft zegt hij dat de risico's die niet meer genoemd worden ook geen risico’s meer zijn. Een groot 
deel van de zeventig risico's is opgenomen in het beleidsdocument.

Gemeentebelanaen legt een stemverklaring af en zegt dat de fractie het voorstel steunt, maar tegen 
de beslispunten 4 en 5 is.

D66 legt een stemverklaring af en sluit zich aan bij de woorden van de fractie van Gemeentebelangen.

De voorzitter brengt het voorstel in stemming.
Dit wordt unaniem aangenomen.

De voorzitter brengt de motie in stemming.
Deze wordt unaniem aangenomen.

Conclusie/besluit: De raad gaat met hoofdelijke stemming unaniem akkoord met het voorliggende 
raadsvoorstei en met de motie.

16. Jaarstukken 2016

Dit punt wordt verschoven naar de volgende vergadering.



17. Herziening grondexploitatie per 1 januari 2017

Dit punt wordt verschoven naar de volgende vergadering.

18. Sluiting

De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 23.45 uur. 

Vastgesteld in de openbare raadsvergadering 19 September 2017

G/van 'elaar
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Amendement van de fractie van de Partij voor de Dieren

ter zake van agendapunt 10

(Bestemmingsplan Buren, herziening 2017 RV/17/00777)

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017 •

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders d.d. 24 mei 2017;

Overweqende dat:

Intensieve veehouderij een belangrijke agrarische activiteit is in de gemeente Buren.

Hierbij nauwelijks aandacht is voor dierenwelzijn doordat de meeste dieren zitten opgesloten 
in dichte stallen zonder vrije uitloop.

De (intensieve) veehouderij verantwcordelijk is voor ernstige (en onnodige) aantasting van 
het milieu.

De gemeente geen medewerking dient te verlenen aan verdere uitbreiding van de 
(intensieve) veehouderij indien daar geen significante verbetering van het dierenwelzijn en 
vermindering van milieubelasting tegenover staat.

Besluit

Punt 1 als voIgt te wijzigen;

Het bestemmingsplan “Buren, herziening 2017" gewijzigd vast te stellen met inachtneming 
van de beslispunten 2, 3 en 4, doch met uitzondering van de initiatieven

- Hennisdijk 11, Buren (initiatief nr. 1)
- Meerboomweg 2, Maurik (initiatief nr. 10)
- Uiterdijk 33, Zoelen (initiatief nr. 12)

En gaat over tot de orde van de dag.

JoOp de Jonge 
Partij voor de Dieren
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Amendement

Amendement van de fracties van PCG, PvdA en WD betreffende agendapunt 10 met betrekking tot 
het vaststellen van het bestemmingsplan Veegplan Buren, herziening 2017 {RV/17/00777);

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017;

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders van 24 mei 2017;

Overwegende dat:
• in het plan een wijziging is opgenomen voor het landgoed De Heerlijkheid aan de Veev^eg 2 te

Eck en Wiel;
• dat beleid voor landgoederen is opgenomen het bestemmingsplan Buitengebied 2008;

dat in bestemmingsplan een wijzigingsbevoegdheid is opgenomen om landgoederen mogelijk 
te maken; dat op een landgoed minimaal 10 hectare aan bos en natuur ontwikkeld wordt en 
het landgoed openbaar toegankelijk is. Dat bebouwing op landgoederen is mogelijk tot 
maximaal 6 woningen.

Constateert dat;
• voor het landgoed De Heerlijkheid op dit moment geldt het bestemmingsplan Buitengebied,

derde herziening. In dat bestemmingsplan zijn 3 wooneenheden mogelijk. Tv/ee 
wooneenheden \wil de initiatiefnemer inleveren voor 10 appartementen.

Is van oordeel dat:

• de hiervoor geschetste mogelijkheid niet is benoemd in het beleid (de wijzigingsbevoegdheid) uit
het bestemmingsplan Buitengebied 2008.

Besluit:

In het ontwerpraadsbesluit de mogelijkheid om t.a.v. het perceel Veerweg 2 te Eck en Wiel 3l 
wooneenheden in te leveren voor 10 appartementen van het perceel Veerweg 2 DOB
te schrappen. Zodat de nieuwe tekst in het ontwerpraadsbesluit gaat luiden:

1. Het bestemmingsplan “Veegplan Buren, herziening 2017” in digitale en analoge vorm gewijzigd

vast te stellen, met inachtneming van beslispunten 2, 3, 4 en 5;
2. Geen medewerking te verlenen aan het inwisselen van 3.wooneenheden voor 10 appartementen

op het perceel Veerweg 2 te Eck en Wiel;
3. De reactie op de zienswijzen die zijn opgenomen in de "procesnota" vast te stellen.
4. De ambtelijke aanpassingen die zijn opgenomen in de "procesnota" vast te stellen.
5. Geen exploitatieplan vast te stellen voor bestemmingsplan "Buren, herziening 2017".

En gaat over tot de or<fc van de dag.
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Amendement

Amendement van de fracties van PCG, PvdA en WD betreffende agendapunt 10 met betrekking tot 
het vaststellen van het bestemmingsplan Veegplan Buren, herziening 2017 (RV/17/00777);

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017;

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders van 24 mei 2017;

Overwegende dat:
• de openbare scholen voor primair onderwijs te Erichem en Kerk-Avezaath met ingang van het 

schooljaar 2017/2018 fuseren;
• dat hiermee het vrijkomende gebouw per 1 September 2017 te Erichem wordt overgedragen 

aan de gemeente;
• dat het gebouw op dit moment een bestemming Maatschappelijk heeft.

Is van oordeel dat:
• er zo spoedig mogelijk een andere invulling gegeven moet worden aan de desbetreffende 

gronden;
• dat langdurige leegstand zoveel mogelijk moet worden voorkomen;
• dat een brede bestemming maatschappelijke doeleinden en woningbouw de gemeente alle 

ruimte biedt om enerzijds een snelle invulling te realiseren en anderzijds ruimte geeft voor 
bestemming naar behoefte.

Besluit:

In het ontwerpraadsbesluit de bestemming van het perceel Erichemseweg 29B in Erichem te wijzigen 
van “Maatschappelijk’ in ’Centrum’ (een brede bestemming voor maatschappelijke doeleinden/wonen) 
met de nadere aanduiding 'maximaal 2 woningen.

Zodat de nieuwe tekst in het ontwerpraadsbesluit gaat luiden:

1.

2.

3.
4.
5.

Het bestemmingsplan “Veegplan Buren, herziening 2017’’ in digitale en analoge vorm gewijzigd 
vast te stellen, met inachtneming van beslispunten 2, 3, 4 en 5;
De bestemming van het perceel Erichemseweg 29B in Erichem te wijzigen van 
“Maatschappelijk’ in ‘Centrum’ (een brede bestemming voor maatschappelijke 
doeleinden/wonen) met de nadere aanduiding 'maximaal 2 woningen.
De reactie op de zienswijzen die zijn opgenomen in de "procesnota" vast te stellen.
De ambtelijke aanpassingen die zijn opgenomen in de "procesnota" vast te stellen.
Geen exploitatieplan vast te stellen voor bestemmingsplan "Buren, herziening 2017".

En gaat over tot de orde van de dag.
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Motie van de fractie van de Partij voor de Dieren

ter zake van agendapunt 10

(Bestemmingsplan Buren, herziening 2017 RV/17/00777)

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017 

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders d.d. 24 mei 2017;

Overweqende dat:

Veel landgoederen zijn opengesteld voor publiek omdat dit voor de eigenaren fiscale 
voordelen opievert.

Veel landgoederen zijn opengesteld voor publiek omdat dit een voorwaarde is om op deze 
locatie huizen te mogen bouwen.

Mensen hier op een veilige manier moeten kunnen wandelen zonder mogelijke gevaren voor 
hun gezondheid.

Gifgebruik mogelijk op termijn gezondheidsrisico's op kan leveren, ook als het bij wet 
toegestane middelen betreft.

Het daarom wenselijk is om op voor publiek toegankelijke landgoederen als voorwaarde te 
stellen dat er geen gif mag worden gebruikt.

Roept het college daarom op:

De mogelijkheden te onderzoeken om op voor publiek toegankelijke landgoederen het 
gebruik van gif te verbieden.

I
r

En gaat over tot de orde van de dag.

Joop de Jonge 
Partij voor de Dieren



Motie van de fractie van de WD terzake van agendapunt 12, Uitbreiden bedrijventerrein Medel
Bestemmingsplan “Parapluherziening zonering industrielawaai bedrijventerrein Medel 2017’’

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017.

Gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van 9 mei 2017;

Overwegende dat:
• de gemeente Tiel het industrieterrein Medel fors wil uitbreiden. Daardoor neemt de 

geluidsbelasting op het grondgebied van de gemeente Buren toe. De gemeenteraad van 
Buren moet voor de realisering van de beoogde uitbreiding een nieuw bestemmingsplan 
vaststellen, die deze geluidscontour vast legt.

• de voorgenomen uitbreiding niet alleen meer geluid met zich meebrengt, maar ook lichthinder 
en een toename van de verkeersintensiteit op de toegangsweg vanuit de gemeente Buren;

Neemt kennis van het besluit van de raad van de gemeente Buren om het raadsvoorstel aan te
houden;

Stelt vast dat:
• de gemeente Buren een beperkte eenmalige vergoeding ontvangt om de gevolgen van de 

verkeersintensiteit op te vangen;
• de extra kosten die deze verkeersbelasting (vooral vrachtwagens) met zich meebrengt 

worden geschat op een jaarbedrag van € 25.000,-

Stelt voorts vast dat beperkt rekening is gehouden met een verantwoorde landschappelijke
inpassing en lichtvervuiling;

Roept het college op:

1. Met de gemeente Tiel af te spreken dat een jaarlijkse tegemoetkoming in de kosten wordt 
betaald voor de extra verkeersbelasting. Hiertoe bij de aanvang van de uitbreiding een 
nulmeting te houden. Deze afspraken te herijken op het moment dat er geen vrachtverkeer 
(meer) mogelijk is.

2. Met de gemeente Tiel af te spreken dat bouwactiviteiten pas kunnen worden opgestart als er 
een goede landelijke inpassing is gerealiseerd.;

3. In het verlengde van punt 2 af te spreken dat dit ook geldt voor de lichtvervuiling. De 
buitenverlichting van de bedrijven mag geen last of hinder veroorzaken voor de gemeente 
Buren.

En gaat over tot de orde van de dag.
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Amendement van de fractie van de Partij voor de Dieren

terzake van agendapunt 13

(Vrijkomende agrarische bedrijfsbebouwing (VAB) RV/17/00753)

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017 

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders d.d. 24 mei 2017;

* •OvenA/eqende dat:

Het slopen van agrarische bedrijfsbebouwing (stallen) en deze gedeeltelijk vervangen door 
woonhuizen dan wel andere bedrijfsruimten een goede mogelijkheid is om het buitengebied 
vitaal te houden.

Agrarisch verwante bedrijven in deze regeling wel erg veel mogelijkheden krijgen.

Het beter zou zijn om te kiezen voor duurzame bedrijven.

P

Besluit

De regeling gewijzigd vast te stellen

De voorgestelde versoepeling voor agrarisch(e) (verwante) bedrijven te laten vervallen

En gaat over tot de orde van de dag.

Joop de Jonge 
Partij voor de Dieren

f



1 Amend. en moties raad Buren 27.06.17 













1 Besluitenlijst gemeenteraad 4 juli 2017 

 
BESLUITENLIJST GEMEENTERAAD, D.D. 4 JULI 2017 OM  20:00 UUR IN GEMEENTEHUIS MAURIK 

 
 

  1 

Nr. Onderwerp Inhoud voorstel Voorgesteld besluit Conclusie 

Stuknummer RAB/17/00683 

1. Opening 
 

   
 

2. Vaststelling agenda 
raadsvergadering/trekking 
voorstemmingsnummer 
 

 Vastgesteld. De agendapunten  7 en 
8 worden gewisseld.   
Gewijzigd vastgesteld. 
Voorstemmingsnr.: 
J. de Jonge. 
 

3. Mededelingen 
 

  Bericht van verhindering 
van de dames  
Baggerman en Zwart-
van Kessel en de heren  
Van Vierssen en 
Warmer. 
 

4. Overzicht begrotings-
wijzigingen en ver 
loop post onvoorzien 
2017 
 

  V.k.a. 

A-stukken (Hamerstukken) 

5. Verordening 
onderscheidingen 
gemeente Buren 2017  

 De Verordening 
onderscheidingen 
gemeente Buren 2017 
vaststellen. 
     

Zonder hoofdelijke 
stemming conform 
besloten. 
 

B-stukken (Bespreekstukken) 

7. Herziening grond-
exploitatie per 1 januari 
2017 

Een grondexploitatie 
geeft inzicht in de stand 
van zaken, in de 
voortgang van een 
project en de risico’s. 
B&W besluit de 
actualisatie van de 
grondexploitaties aan de 
raad voor te leggen en te 
vragen om krediet voor 
de uitvoeringskosten. 
 
In 2016 is € 394.000 
geïnvesteerd en  
€ 1.987.000 ontvangen 
aan grondverkopen en 
exploitatiebijdragen. In 
Ingen is het nieuwe  
verenigingsgebouw 
opgeleverd. De 
gemeente betaalde de 
laatste termijn van de 
bijdrage voor de 
realisatie. Het perceel 
waar het oude vereni-
gingsgebouw op stond is 
verkocht. De overige 
gerealiseerde verkopen 
(het overgrote deel) zijn 
verkochte kavels in plan 
Hooghendijck. Op 

De grondexploitatie per 
1 januari 2017 vast te 
stellen en krediet 
beschikbaar te stellen 
voor de uitvoerings-
kosten. 
 

Amendement VVD, 
PCG, VVD en D66: 
budgetaanpassing i.v.m. 
kaveluitgifte. 
 
Hoofdelijke stemming: 
amendement unaniem 
aangenomen. Het 
amendement vervangt 
het voorgestelde besluit. 



Nr. Onderwerp Inhoud voorstel Voorgesteld besluit Conclusie  

 

 2 

bedrijventerrein 
Doejenburg II zijn de 
opstallen van de 
voormalige tennislocatie 
van Luno gesloopt. In 
Het Woud os een aantal 
werkzaamheden aan de 
openbare verlichting 
uitgevoerd. 
 
Boekwaarde van alle 
grondexpl. per  
31 december 2015:          
27.750.000. 
Boekwaarde van alle 
grondexpl. per 
31 december 2016:         
26.157.000. 
 

6. Jaarstukken 2016  Met het vaststellen van 
de jaarrekening en het 
jaarverslag 2016, zetten 
we de laatste stap in de 
planning en control 
cyclus 2016. In het 
jaarverslag legt het 
college van B&W 
verantwoording af over 
het gevoerde beleid en 
de behaalde resultaten 
in 2016. In  de 
jaarrekening vindt u 
daarvan de financiële 
vertaling.  
 
We sluiten 2016 af met 
toename van de 
algemene reserve van  
€ 141.000. De reserve 
sociaal domein neemt 
toe met € 480.000, 
terwijl we voor  
€ 902.000 aan over-
hevelingsvoorstellen 
doen. De weerstands-
ratio bedraagt na de 
beoogde besluitvorming 
1.47, ruim voldoende. 
 

1. De jaarrekening en 
het jaarverslag 2016 
vast te stellen. 

2. Het rekeningresultaat 
ad € 1.523.000 te 
storten in de 
algemene reserve. 3. 
Uit de algemene 
reserve € 902.000 te 
onttrekken en te 
storten in de reserve 
overlopende posten. 

4. € 902.000 te 
onttrekken uit de 
reserve overlopende 
posten en 
beschikbaar te stellen 
conform de 
overhevelingsvoorstel
-len.  

5. Uit de algemene 
reserve € 480.000 te 
onttrekken en dit 
bedrag te storten in 
de reserve sociaal 
domein; 

6. Begrotingswijziging 
nr. 11 2017 vast te 
stellen. 

 

Toezeggingen college: 
- stand van zaken LOP- 
  projecten wordt 
  betrokken bij de  
  komende informatie- 
  bijeenkomst leef- 
  omgeving; vooraf wordt 
  hierover geïnformeerd 
  via het raadsjournaal; 
- t.z.t. informatie aan 
  raad over de uit- 
  komsten van het 
  overleg met de 
  belastingdienst over 
  naheffingen 
  loonbelasting. 
  
Zonder hoofdelijke 
stemming conform 
besloten. 
 

8. Kadernota 2018  Het college biedt de raad 
jaarlijks de uitgangs-
punten voor de 
(meerjaren)begroting 
aan. In de kadernota 
2018 doet het dat voor 
de laatste keer in deze 
bestuursperiode. De 
kadernota 2018 laat, 
mede door een positieve 
meicirculaire 2017, een 

1. Kennis te nemen van 
de Kadernota 2018. 

2. Het college opdracht 
te geven de 
inhoudelijke en 
financiële 
uitgangspunten uit te 
werken in de 
conceptprogrammabe
groting 2018 en de 
meerjarenraming 

Motie D66, PvdA en 
CDA: een duurzaam-
heidsparagraaf. 
 
Motie D66 en CDA: 
integrale kindcentra 
(motie ingetrokken). 
 
Motie D66 en CDA: een 
digitale veiligheids-
paragraaf. 



Nr. Onderwerp Inhoud voorstel Voorgesteld besluit Conclusie  
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positief meerjarig beeld 
zien. Het college werkt 
deze uitgangspunten, 
zowel inhoudelijk als 
financieel, verder uit in 
de Programmabegroting 
2018.  
 

2019-2021. 
   

 
Motie VVD: beleids-
kader duurzaamheid.  
 
Motie VVD: fusie 
scholen (motie ingetrok-
ken). 
 
Motie VVD: uitvoering 
Wmo.  
 
Motie CDA, Gemeente-
belangen, PvdD en D66: 
afschaffing honden-
belasting. 
 
Toezeggingen college: 
- in voorkomende 
  gevallen worden fiscale 
  aspecten in raads- 
  voorstellen onder de 
  kop Financiën 
  toegelicht; 
- inspanning om 
  wijzigingen kaders 
  integraal beheerplan 
  openbare ruimte te 
  verwerken in de 
  (concept)programma-  
  begroting 2018; 
- medio november 2017 
  volgt voorstel inzake 
  begraafplaatsen; 
- procesvoorstel  
  vormgeving beleid 
  duurzaamheid. 
 
Verzoek aan agenda-
commissie om infor-
matiebijeenkomst te 
plannen (medio 
november 2017) over de 
stand van zaken sociaal 
domein. 
 
Zonder hoofdelijke 
stemming conform 
besloten. 
 
Motie VVD: beleids-
kader duurzaamheid: in 
meerderheid aange-
nomen (VVD, Gemeen-
tebelangen, PCG en 
PvdA stemmen voor, de 
overige fracties 
stemmen tegen). 
Stemverklaringen van 
D66 en CDA. 
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Motie D66, PvdA en 
CDA: een duurzaam-
heidsparagraaf: 
unaniem aangenomen. 
 
Motie D66 en CDA: een 
digitale veiligheids-
paragraaf: unaniem 
aangenomen. 
 
Motie VVD: uitvoering 
Wmo: unaniem 
aangenomen. 
 
Motie CDA, Gemeente-
belangen, PvdD en D66: 
afschaffing honden-
belasting: in meerder-
heid aangenomen 
(CDA, Gemeente-
belangen, PvdD en D66 
stemmen voor, de 
overige fracties 
stemmen tegen.  
 

9. Sluiting   22.55 uur. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



1 Amend. en moties raad Buren 04.07.17 













1 Notulen gemeenteraad 4 juli 2017 

Stuknummer RAB/17/00686

Notulen

Aanwezig

Raadsleden:

Wethouders:

Afwezig:

van de vergadering van de gemeenteraad van de gemeente Buren gehouden op 
4 juli 2017 om 20.00 uur in het gemeentehuis te Maurik

de heer J.A. de Boer 
de heer G. van Droffelaar

de heer S, van Alfen 
de heer A. Arends 
de heer C.J.C. van Baaren 
de heer C. van de BijI 
de heer G.J. van Ingen 
de heer J. de Jonge 
de heer J.A. de Jongh 
de heer J.W. Lammers 
de heer C. de Lange 
de heer P.A. Molleman 
de heer C. van Oort 
de heer M. OverheuI 
mevrouw G.B. van Rooijen-Geel 
mevrouw F.C. Veenis-Missler 
de heer G.J.D. van Zetten 
mevrouw A. van ZijI-Hoek 
mevrouw J.F. van Zutphen

mevrouw A.K. Benschop-van Eldik 
mevrouw S.T. Klein-de Jong 
de heer H.N. de Ronde

mevrouw M.W. Baggerman 
mevrouw J.C.H. Zwart-van Kessel 
de heer H.N.van Vierssen 
de heer A. Warmer

burgemeester
griffier

Gemeentebelangen
Gemeentebelangen
WD
PCG
WD
PvdD
PCG
Gemeentebelangen
PCG
CDA
WD
PvdA
PvdA
CDA
Gemeentebelangen
D66
D66

wethouder
wethouder
wethouder

PvdA
WD
WD
PvdA

1. Opening

De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet alle aanwezigen welkom bij de laatste 
gemeenteraad voor het zomerreces. De dames Baggerman en Zwart en de heren Van Vierssen en 
Warmer zijn verhinderd.

2. Vaststelling agenda raadsvergadering / trekking voorstemmingsnummer

De PCG stelt voor agendapunt 6 en 7 om te wisselen.
De raadsleden gaan hiermee akkoord.

Conclusie/Besluit: De agenda wordt gewijzigd vastgesteld.

Trekking voorstemmingsnummer:
Voorstemmingsnummer 7 wordt getrokken, dat op naam staat van de heer De Jonge.

3. Mededelingen

Er zijn geen mededelingen.

4. Overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien 2017



Conclusie/besluit: Het overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien wordt voor 
kennisgeving aangenomen.

A-stukken (hamerstukken)

5. Verordening onderscheidingen gemeente Buren 2017

Aan de orde is het voorstel om de verordening onderscheidingen gemeente Buren 2017 vastte 
stellen.

Conclusie/besluit: De raad besluit unaniem en zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

B-stukken (bespreekstukken)

7. Herziening grondexploitatie per 1 januari 2017

Aan de orde is het voorstel de grondexploitatie per 1 januari 2017 vast te stellen en krediet 
beschikbaar te stellen voor de uitvoeringskosten.

De WD merkt op dat buiten het vaststellen van de grondexploitatie 2017 er ook een krediet van 
€ 600.000,- wordt gevraagd voor de aanleg van een weg in Doejenburg. De WD heeft geen moeite 
met het ter beschikking stellen van het krediet, maar wel met de manier waarop het gaat. Bij 
Doejenburg is een infrastructuur aangelegd. Het terrain ligt al jaren braak. De WD ziet graag dat het 
college bij de raad terugkomt als de noodzaak van een weg aangetoond wordt door middel van 
verkopen op het terrain. Het risico van het kleiner maken van de percelen is dat een grote opkoper 
misschien een perceel wil waar een weg doorheen loopt. De WD dient met de PCG, PvdA en D66 
een amendement in. De integrale tekst van het amendement is als bijiage RM&A/17/00347 bij het 
verslag gevoegd.

Wethouder de Ronde antwoordt dat de raad dit kan beslissen. Het bedrag wordt dan wel in de 
grondexploitatie opgenomen, maar pas uitgegeven nadat een nader voorstel hiertoe is besproken. De 
wethouder oppert de mogelijkheid om het in het rekeningresultaat te laten vallen en dan via de 
algemene reserve en een raadsbesluit beschikbaar te stellen. Beide opties zijn mogelijk. Het 
werkelijke bedrag is € 613.000,- voor de weg. Na aftrek van een bijdrage van € 13.000,- wordt het 
resultaat voor de grondexploitatie € 600.000,- negatief voor de weg.

De voorzitter brengt het amendement dat het besluit vervangt, in stemming.
De raadsleden stemmen unaniem in.

Conclusie/besluit: De raad besluit met hoofdelijke stemming unaniem akkoord te gaan met het 
geamendeerde raadsvoorstel.

6. Jaarstukken 2016

Aan de orde is het voorstel:
1. de jaarrekening en hetjaarverslag 2016 vastte stellen;
2. het rekeningresultaat ad € 1.523.000,- te storten in de algemene reserve;
3. uit de algemene reserve € 902.000,- te onttrekken en te storten in de reserve overlopende posten;
4. € 902.000,- te onttrekken uit de reserve overlopende posten en beschikbaar te stellen conform de 

overhevelingsvoorstellen;
5. uit de algemene reserve € 480.000,- te onttrekken en dit bedrag te storten in de reserve sociaal 

domain;
6. begrotingswijziging nr. 11 2017 vast te stellen.

De PCG merkt op dat 2016 een jaar met veel tegenvallers was. Het is ook een jaar waarin veel 
uitgevoerd is. Het financieie resultaat is uiteindelijk goed.
De PCG is voorstander van studiekosten, omdat het ambtelijke apparaat voorbereid moet zijn op de 
toekomst. De gemeenteraad heeft daarvoor geld beschikbaar gesteld. Het doel is in 2016 niet



helemaal bereikt en dat is jammer. De fractie verzoekt het college daar zorgvuldig mee om te gaan en 
het geld gericht in te zetten.
De PCG wil graag in elke kern een school handhaven. Als ouders zelf hun kinderen op een andere 
school inschrijven, kan van de gemeente niet vei^vacht worden dat zij een school openhoudt. En dat 
zou ten koste gaan van de leefbaarheid in een dorp. De PCG richt deze boodschap aan de ouders. 
Slechts 66% van de leerlingen doet mee aan het praktische verkeersexamen. De fractie ziet graag dat 
naast het theoretische verkeersexamen ook het praktische verkeersexamen uitgevoerd blijft worden. 
De fractie is blij dat de adviezen van de Rekenkamer zo gemonitord worden dat de raad kan zien wat 
er met de adviezen gebeurt.

De PvdA merkt op dat het tot stand komen van de jaarrekening elk jaar weer een flinke klus is. Alles 
was (net) op tijd klaar. De cijfers zijn correct. De meeste vragen zijn op tijd beantwoord. Het blijft 
balanceren op het randje. Het college kan zichzelf een voldoende geven en zeker voor inzet. Er is 
veel bereikt, maar het kan nog beter. Ook de raad heeftzijn verantwoordelijkheden en gelukkig is er 
de laatste jaren veel ten goede veranderd. De PvdA moedigt het college aan zo door te gaan.

D66 heeft mede het amendement ingediend. De kosten zijn al in de jaarstukken opgenomen, terwiji de 
raad het krediet nog niet gevoteerd had en zo hoort het niet te gaan. D66 verwijst naar de brief van de 
kwaliteitscommissie en de opmerking van de accountant. Het recht van de raad kan niet genegeerd 
worden. Het is ook niet correct dat het krediet van de holering achteraf aangepast is. De fractie vraagt 
het college dit volgend jaar niet meer te doen.
De stand van de reserves is op een laag niveau gekomen. In de vorige raadsvergadering is hierover 
en over de weerstandsratio gesproken. De fractie vindt 1,0 te laag. Gelukkig gaat het beter met de 
economie en hopelijk heeft dat een positieve weerslag op gemeente Buren met huizen die gebouwd 
worden en meer binnenkomende leges.
De fractie bedankt het college voor de duidelijke brief die verstuurd is naar aanleiding van vragen van 
de kwaliteitscommissie.

Gemeentebelanqen is ook van mening dat er veel is gebeurd het afgelopen jaar. De fractie 
complimenteert het college dat de jaarstukken met een positief saldo sluiten. De reserves stijgen iets 
en dat is goed nieuws. De meeste plannen van de begroting zijn uitgevoerd.
Sommige uitvoeringspunten baren de fractie zorgen. Het is niet duidelijk of aan sommige punten wel 
gewerkt is in 2016. In het programme voor lokale economie staan bijvoorbeeld prestaties die zijn 
verricht voor het dagtoerisme en samenwerking met buurgemeentes. Dit loopt al langer dan het jaar 
2016. De doelstellingen kunnen zorgvuldiger geformuleerd worden.
Een aantal van de budgetten dat overgeheveld wordt, heeft te maken met landschapsontwikkeling. De 
fractie wordt graag gemformeerd over de status in 2017 van de landschapsontwikkelingsprojecten en 
vraagt of er al concrete plannen zijn. Mogelijk kan dit via een Rl-brief of een informatieavond.

Het CPA had als grootste zorgpunt de € 600.000,- die op voorhand al in de jaarstukken stond.

De WD merkt op dat er is afgesproken dat de raad iedere twee maanden geinformeerd wordt. De 
fractie hoopt dat de cijfers van die rapportage overeenkomen met de werkelijke cijfers over het jaar.
De verschillen zijn nu te groot.

Wethouder De Ronde antwoordt dat de stukken pas laat klaar zijn door met name het sociaal domein. 
Het college is op dat domein afhankelijk van externe partners. De organisatie heeft daar veel energie 
in gestoken en daarvoor een compliment gekregen van de accountant. Het college streeft ernaar het 
volgend jaar nog beter te doen.
Enkele dingen zijn niet goed gegaan, zoals de overschrijding van het budget voor de holering.
De tweemaandelijkse rapportage is in ontwikkeling. Het gaat daarin niet alleen om de financiele stand 
van zaken, maar ook om weer te geven of doelstellingen worden behaald. Het is vreemd dat bij de 
burap soms andere resultaten te zien waren dan bij de jaarrekening. Het college hoopt de afstand 
tussen de twee rapportagevormen te verkleinen. Hij kan geen garantie geven dat dit in 2017 al lukt.

Wethouder Benschop merkt op dat het college regelmatig overleg heeft met de scholen en zal de 
opmerkingen van de PCG meenemen. Ouders zijn vhj in hun schoolkeuze. De oproep is duidelijk en 
moet misschien breed uitgedragen worden.
De overheveling van de budgetten landschapsontwikkeling valt voor het grootste deel onder de 
plannen voor de leefomgeving. In maart/april is daar uitgebreid over gesproken en zijn er voorstellen



gedaan. In September gaat het college hierover in gesprek met de raad. De wethouder zal de 
informatie op tijd naar de raad sturen.
De voorzitter vult aan dat hierover op 12 September 2017 een informatiebijeenkomst is gepland.

De PCG merkt op dat op bladzijde 74 bij saldo overige interne producten de boete die de 
belastingdienst opiegt vanwege nalatigheid beschreven \A/ordt. De PCG heeft geruchten gehoord en 
vraagt of hierop juridische stappen worden ondernomen.

Wethouder Klein antwoordt dat de gemeente zich laat bijstaan in het advies of alles wat geconstateerd 
is terecht is en welke stappen daaraan verbonden kunnen worden,
De PCG vraagt of de raad daarvan op de hoogte wordt gehouden.
Wethouder Klein bevestigt dit.

De voorzitter brengt het voorstel in stemming,

Conclusie/besluit: De raad besluit unaniem en zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het
voorliggende
raadsvoorstel,

8. Kadernota 2018

Aan de orde is het voorstel:
1. kennis te nemen van de Kadernota 2018;
2. het college opdracht te geven de inhoudelijke en financifile uitgangspunten uit te werken in de 

conceptprogrammabegroting 2018 en de meerjarenraming 2019-2021.

Gemeentebelanaen vond de opzet van de kadernota wennen. De fractie bedankt het college voor de 
behandeling van de kadernota in de voorbespreking, Er is uitgebreid de tijd genomen om alle vragen 
te beantwoorden, De kadernota sluit positief en dat is vooral te danken aan een grote meevaller 
vanwege een hogere uitkering uit het Gemeentefonds (meicirculaire), De gemeente kreeg er meer 
dan € 1,000.000,- bij. De tekorten die verwacht werden, bogen om in voordelen en misschien zelfs 
overschotten. De wethouder heeft enkele winstwaarschuwingen gegeven. De politiek kan nu anders 
met de bespreking omgaan,

Wat Gemeentebelangen betreft, worden in deze vergadering geen keuzes gemaakt om het positieve 
bedrag te besteden. Eerst moet onderzocht worden wat mogelijk is en het is goed de 
septembercirculaire af te wachten. De fractie ziet ook graag een uitwerking van alle p.m.-posten in 
vooral het nieuwe beleid. Het is moeilijk hier een beeld bij te vormen,
Als de gemeente een overschot blijft houden, denkt Gemeentebelangen erover na hoe de fractie dat 
bij de begroting in zou willen vullen. De fractie denkt bijvoorbeeld aan het niet doorvoeren van de 
ingecalculeerde belastingen en misschien zelfs aan een belastingverlaging. Daarnaast zijn er ook 
andere keuzes qua nieuw beleid mogelijk. Verder gaat de fractie aan de slag met het 
verkiezingsprogramma waarvan wat accenten zullen terugkomen bij de behandeling van de begroting 
en de meerjarenbegroting.

Het is vreemd dat er al een bedrag voor de rioolheffing is opgenomen in de kadernota, terwiji de raad 
daar nog een besluit over moet nemen.

In het programme voor bedrijfsvoering en andere programme's staat verdere digitalisering vanuit de 
gemeente. Het is een goede zaak daar met elkaar naar te kijken. Gemeentebelangen vraagt vooral 
aandacht voor de 1-loket-functie van de gemeente. De fractie zou daar graag verdere voortgang in 
zien en wordt daarover graag meer op de hoogte gehouden. De fractie is ook een groot voorstander 
van een track-and-tracesysteem waarmee aanvragen van inwoners gevolgd kunnen worden en hoort 
graag de status daarvan.

Gemeentebelangen heeft in het verleden anders gestemd over de functiecirkels. De fractie gelooft niet 
in de manier waarop de functiecirkels nu zijn vastgesteld en het per cluster bekijken. De fractie vindt 
dat er per dorp gekeken moet worden. Er moet vooral ook naar de waarde van maatschappelijke 
accommodaties gekeken worden. Dat punt kan de fractie in de kadernota niet steunen.



De fractie vraagt aandacht voor de vele p.m.-posten. In de aanlooptijd naar de begroting zou al wat 
bekend moeten zijn over de invulling van de p.m.-posten. De vele p.m.-posten baren de fractie 
zorgen. De fractie noemt er een: de omgevingswet. De omgevingswet zal een behoorlijke impact 
hebben en de fractie zou dit graag geconcretiseerd willen zien.
In de raad zal nog bet debat over de Brede School gevoerd worden. In de voorbespreking is 
aangegeven dat de raad nog een raadsvoorstel krijgt.

De fractie is blij met het nieuwe beleidsonderdeel kunstgrasvelden. De fractie heeft drie keer een 
voorstel voor kunstgrasvelden ingediend dat het niet haalde. Het is nu opgenomen in de kadernota en 
de fractie hoopt dat het blijft staan in de begroting. De fractie is er groot voorstander van dat de 
kunstgrasvelden er komen en hoopt dat de velden doorgaan.
De raad heeft in het verleden de keuze gemaakt om bij het bespreken van de kadernota te spreken 
over de beheerniveaus vanuit het programme voor de leefomgeving en het beheer van de openbare 
ruimte, zodat bij de kadernota geschakeld kan worden in het beheerniveau. Ze staan er niet in. Kan de 
wethouder daar een reactie op geven? Komt in de begroting wel terug wat de gevolgen zijn als het 
beheerniveau wat omiaag- of omhooggaat?

De fractie vraagt aandacht voor de fiscale aspecten: de vennootschapsbelasting, de omzetbelasting 
en andere effecten. In de jaarrekening die net is vastgesteld, staat het een en ander over de gevolgen 
van belastingen. De belastingwetgeving wordt steeds ingewikkelder voor gemeentes. Gemeentes 
krijgen steeds meer met fiscale aspecten te maken en zijn zich hier niet altijd van bewust. De fractie 
vraagt het college de fiscale aspecten bij raadsvoorstellen en bij de kadernota en begroting in een 
uitgebreide paragraaf te belichten. Zowel over lokale heffingen als rijksheffingen.
Wanneer komt de eerste tweemaandelijkse rapportage? Het jaar waarin deze ingevoerd zou worden, 
is al half voorbij.

Het CPA merkt op dat de kadernota door het college ter kennisneming wordt aangeboden. De fractie 
zal op een andere manier reageren, omdat zij de kadernota ter kennisneming aanneemt.
Toen de begroting 2017 in de nieuwe vorm aan de raad voorgelegd werd, leek het alsof een droom 
uitkwam en de raad invioed kon uitoefenen. Het is de fractie gebleken dat dit slechts aan de coalitie is 
voorbehouden.

Ondanks dat de kadernota een positief beeld laat zien volgens het college, is de fractie bezorgd over 
de uitwerking van de kadernota. Positieve effecten worden ingezet om tegenvallers op te vangen. 
Gelden die bestemd waren voor het sociaal domein (Wmo) en voor de burgers nodig waren, worden 
op een andere manier ingezet. Een gymzaal wordt een sporthal. Het dorpshuis Klokhuis wordt 
gesloten, terwiji dit geld kost. Volgens het CDA zou openhouden wat op kunnen leveren. Het CDA 
vindt dat er niet naar de burgers wordt geluisterd. Het lijkt erop dat het huidige college het nieuwe 
college opzadelt met besluiten die niet uitvoerbaar zijn en met langetermijneffecten van plannen die 
waarschijnlijk niet de plannen van het nieuwe college zijn. Het is maar de vraag of de coalitie in de 
huidige samenstelling terug zal keren. Het kan zijn dat dit college ervan uitgaat dat het doorgaat. De 
burgers van gemeente Buren zijn aan zet. Een college van een andere samenstelling zal 
waarschijnlijk weer een ander beleid inzetten, wat tijd en geld kost. Het CDA denkt dan aan 
gemeenschapsvoorzieningen, sportaccommodaties en stimulering van woningbouw die naar haar 
mening de leefbaarheid bevorderen.

Het schrappen van zogenaamd onhaalbare doelen in de kadernota, zoals de verhuur van het 
gemeentehuis, is voor het CDA ondenkbaar. Het kan niet zo zijn dat een initiatief in de vorm van een 
door de WD ingediende motie die leidde tot een taakstellend raadsbesluit, nu als onhaalbaar wordt 
geschrapt. De rechtsopvolger van de vorige wethouder is volgens het CDA gehouden diens 
toezeggingen na te komen. Het CDA staat pal voor het handhaven van de destijds opgelegde 
taakstelling van € 50.000,- uit verhuur van delen van het gemeentehuis.

Belastingen moeten aangewend worden waar ze voor bestemd zijn, bijvoorbeeld de hondenbelasting, 
en niet als sluitpunt in de kadernota dienen. Het CDA is van mening dat de burgers die 
hondenbelasting betalen, daar ook voordeel van moeten hebben en dat in dit geval de belasting 
gebruikt moet worden waar die voor bestemd is of moet worden afgeschaft. Het CDA wil graag een 
motie indienen na de schorsing. D66 en de PvdD zullen hierin meegaan. De dekking wordt in de motie 
opgenomen. Wellicht kan er wat minder aan de voetbalvelden uitgegeven worden. Er moet geluisterd



worden naar de burgers. Het CDA blijft trouw aan zijn uitgangspunten: een goede leefomgeving voor 
iedere burger in de gemeente. Het CDA zal de kadernota slechts ter kennisgeving aannemen.

De PvdD merkt op dat het meestal over geld gaat en dan met name het gebrek eraan. Nu de reserves 
opraken wordt het probleem groter voor de gemeente. Volgend jaar zijn er verkiezingen en dan is het 
mooi als er wat geld is. Dat het dorpshuis in Maurik afgestoten moet worden, is jammer. Misschien zijn 
de burgers van Maurik het in maart bij de verkiezingen al weer vergeten. Als er dan toch geld over is, 
stelt de PvdD voor de hondenbelasting af te schaffen. Het is een belasting die stamt uit de 
middeleeuwen. Een boete op het houden van sommige dieren, alleen honden in dit geval, waar geen 
rechtvaardiging voor is en die alleen dient om de gemeentekas te spekken. Een paar duizend euro 
voor het vogelasiel in Eck en Wiel moet er dan ook afkunnen. Gewonde vogels moeten nu naar 
Utrecht of Amsterdam, omdat gemeente Buren daar geen geld aan wil uitgeven en de wethouder 
blijkbaar niet in staat is om het conflict van het vogelasiel met de Avri over de kledinginzameling op te 
lessen. Misschien moet het geld gereserveerd worden voor de bodemloze put die de uitbreiding van 
het bedrijventerrein Doejenburg is geworden. Deze 14 hectare Betuwse klei heeft de inwoners al meer 
dan € 20.000.000,- gekost. Zolang het niet verkocht wordt, moet er veel rente betaald worden. De 
bedrijven die grote logistieke complexen willen bouwen, zoals fruitbedrijven, doen dat niet op 
Doejenburg, maar op goedkopere agrarische grond in het buitengebied. De PvdD is de enige die 
kritische vragen durft te stellen over de uitbreiding van de fruitbedrijven op agrarische grond en 
consequent tegen deze plannen stemt. De inwoners draaien voor de verliezen op.

D66 bedankt alien die hard gewerkt hebben aan de kadernota. De kadernota is een belangrijk 
document voor afstemming over de kaders die dienen als input voor het opstellen van de begroting.
De fractie heet alle aanwezigen en anderen die nota nemen van de tekst welkom. D66 is blij met de 
journalisten die vaak aanwezig zijn in Buren. De media spelen een belangrijke rol in de lokale 
democratie. Misschien moet daar in Buren een keer een discussie aan gewijd worden.

Albert Einstein zei dat als je blijft doen wat je altijd gedaan hebt, je blijft krijgen wat je altijd gekregen 
hebt. Het is mede de rol van de politiek om de blik op de toekomst scherp te houden, en op tijd de 
ambities bij te stellen en de lat te verleggen. D66 zal complimenten geven waar ze verdiend zijn en 
vooruitblikken op enkele thema’s die de ambities van D66 (en hopelijk de gehele gemeenteraad) 
schetsen en die de fractie met een motie zal voorleggen

De Kadernota 2018 laat een positief financieel beeld zien, veroorzaakt doorde voordelige effecten 
van de landelijke meicirculaire 2017 ter waarde van € 1.063.000,-. Zonder dit extra positieve en 
eenmalige bedrag, zouden de gemeentes dik in de min zitten. Mogelijk is de gemeente hiermee gered 
door de bel of misschien was het evengoed wel gelukt? Voor dit jaar is het gelukkig goed afgelopen 
en is iedereen blij dat de economie weer in de lift zit.

Het conceptprogramma bedrijfsvoering is vrij uitgebreid en daar is D66 blij mee. De 
informatievoorziening naar de burger en het faciliteren van de inwoners moeten naar een hoger plan; 
dat is wat de moderne inwoner wil van een gemeente. Ook het verder versterken van de digitale 
overheid is een doel van de gemeente Buren en dit ondersteunt D66. Dit ondenwerp wil de fractie 
extra goed in beeld krijgen gezien het belang ervan. Bas Eenhoorn, de landelijk Digicommissaris, 
sprak hierover op het laatste VNG-congres. D66 is daar niet been geweest, omdat de fractie de 
kosten te hoog vindt voor de gemeente, maar de informatie is bestudeerd. D66 zal een motie indienen 
over de digitalisering in de gemeente.

Gelukkig heeft Buren voldoende gelden ontvangen om hulpvragen in het sociaal domein te kunnen 
invullen. Het is ook goed dat Buren deze gelden specifiek gebruikt voor de sociale onderwerpen en de 
Wmo en niet voor de vaak genoemde lantaarnpalen. Buren regelt dit netjes.
Stib, het wijk of gebiedsteam, speelt een belangrijke rol in de gemeente en de fractie hoort graag 
regelmatig via het raadsjournaal hoe de gemeente de taken invult en waar het wellicht beter of anders 
moet. Inzetten op preventie, zoals het college voorstelt, heeft zeker de steun van D66.
Over Veilig Thuis maakt de fractie zich nog zorgen en zij ziet graag dat dit snel weer goed 
functioneert, zodat het ook echt een Veilig Thuis is voor diegenen dit nodig hebben.
De fractie vraagt extra aandacht voor het plan Wmo/Jeugd voor 2018 en zal een motie voor de 
vorming van integrale kindcentra indienen.
Het thema vergrijzing verdient aandacht. Het betreft vele zaken zoals het sociaal domein, openbaar 
vervoer, wonen etc. Welke plannen ontwikkelt/ontwikkelde de gemeente hiervoor? Waar is dit



verwoord in de kadernota?

Als cultuurpartij vindt D66 het van belang voor de leefbaarheid en aantrekkelijkheid van de stad en als 
aanjager voor de economie dat er voldoende aandacht is voor kunst en cultuur. De fractie mist dit in 
het geheel in de nota en vraagt een reactie van het college waarom in deze gemeente met veel 
cultuur er niets over geschreven staat in de kadernota.

Bij ruimte gaat de omgevingswet een heel belangrijke rol spelen en het is goed dat de gemeenteraad 
hier een aparte werkgroep voor heeft ingesteld, Het is aan het college om deze werkgroep van 
adequate informatie te voorzien, zodat de gemeenteraad de juiste beslissingen kan nemen. De 
financien zijn nog onduidelijk en het is jammer dat dit nu via een p.m.-post in de begroting staat. 
Mogelijk kan in het najaar een concreet bedrag berekend worden. Dit zou de financiele transparantie 
en daarmee de werkwijze van de raad ten goede komen.

Volgens de omgevingswet moet er geparticipeerd worden. Overheden, inwoners, bedrijven en 
organisaties moeten worden betrokken bij het opstellen van de omgevingsvisie en -plannen. De wet 
stelt geen normering of minimumeisen aan participatie. Voor D66 is het belangrijk dat deze processen 
goed geborgd zijn en dat het afwegingskader vooraf helder is. Dit om teleurstelling te voorkomen 
zowel voor de gemeente als voor de mensen die meedenken. Burgerparticipatie gaat heel belangrijk 
worden en inwoners hebben al aangegeven daar graag aan te willen bijdragen. Dit kan een heel mooi 
project gaan worden in de gemeente, waarbij de inwoners echt betrokken zijn bij hun leefomgeving. 
De fractie is benieuwd of ook in Buren de mogelijkheid voor het wonen in ‘tiny houses' mogelijk wordt. 
Voor studenten, alleenstaanden en starters maar ook voor senioren is dit een serieuze voordelige 
financiele optie aan het worden, naast beschikbaarheid van levensloopbestendige woningen.

D66 wijst nogmaals op de mogelijkheid om gronden waar de gemeente niets mee doet, nuttig te gaan 
gebruiken en het opwekken van duurzame energie is daar een voorbeeld van. De fractie zal hiervoor 
een motie indienen die breed is om aan de klimaatdoelstelling waaraan Nederland, en dus ook Buren, 
moet voldoen.

De wettelijke voorstellen van nieuw beleid steunt de fractie. De fractie heeft wel vragen gesteld over 
bijvoorbeeld de p.m.-post bij rehabilitatie wegen. De fractie gaat ervan uit dat dit bij de begroting 
gewoon berekend kan worden en er een bedrag komt te staan. De verwachting is dat het een hoog 
bedrag wordt en dat moet de raad mee kunnen nemen.
Informatieveiligheid en Privacy steunt D66. De motie is hierop een aanvulling om de gemeenteraad 
hierover goed gei'nformeerd te laten zijn.

De fractie steunt de noodzakelijke voorstellen, hoewel de brede school en de beheersstichting geen 
nieuw beleid zijn. De fractie verwijst naar de termijn van bijna een jaar, die nu al weer verstreken is, 
om tot deze stichting te komen.
D66 heeft moeite met het voorstel om de nieuwe velden van FC Lienden te betalen en dit is eerder in 
de motie die hierover in de raad is verschenen door de fractie al kenbaar gemaakt door tegen te 
stemmen. Het is de fractie onduidelijk of de verplichtingen die de gemeente hiervoor op zich heeft 
genomen juist zijn of niet. Er zijn meer verenigingen die ook graag zo veel geld zouden willen 
ontvangen.

Een samenleving die zich duurzaam ontwikkelt, heeft de grootste kans op overleven. In de kadernota 
van 2018 is net als in 2017 nog niets te zien van de ook door de VNG in 2016 uitgesproken gewenste 
Klimaat Turbo naar aanleiding van het proces dat Urgenda heeft gewonnen tegen de staat. De Raad 
heeft nog geen ambitie uitgesproken of de gemeente energieneutraal zou moeten worden of niet. 
Hopelijk gebeurt dit bij de begroting in het najaar en geeft deze motie een stap in de goede richting. In 
de motie van de WD gaat het alleen over windmolens en D66 denkt dat dat prima in de motie van 
D66 past.
D66 dient de motie over duurzaamheid in met het CDA en de PvdD. De integrale tekst van de motie is 
als bijiage RM&A/17/00349 bij het verslag gevoegd.
D66 dient de motie digitale veiligheid in met het CDA. De integrale tekst van de motie is als bijiage 
RM&A/17/00350 bij het verslag gevoegd.
D66 is voorstander van het verder ontwikkelen van brede scholen naar alles-in-1-scholen oftewel 
integrale kindcentra. Op die manier werken kinderopvang, voorschoolse educatie, buitenschoolse 
opvang, jeugdzorg, sport en cultuur en scholen doeltreffend samen onder een leiding, waardoor een



rijker aanbod ontstaat dat alle kinderen ten goede komt, taalachterstanden tegengaat en zorgt voor 
gelijkere kansen. D66 dient hierover een motie over in.

De PCG geeft naar aanleiding van de kadernota 2018, via enkele statements, een reactie op de 
uitgangspunten voor de begroting 2018. Op een aantal punten ontvangt de PCG graag nadere 
informatie.

De kadernota 2018 lijkt zonder veel bezuinigingen sluitend te zijn. Dit is ook zo voor 2019-2021. Zelfs 
de afbouw van de precariorechten is hierin opgenomen. Ook neemt de algemene reserve de komende 
vier jaar met bijna € 2.500.000,- toe. Dit alles zonder een extra verhoging van de belastingen en 
retributies. De economisch moeilijke jaren lijken voorlopig achter de rug te zijn. Na een aantal jaren 
met de nodige financieie tegenvallers, lijkt de nu voorliggende kadernota vooral positivisme uit te 
stralen. De PCG vindt dat het college, en speciaal de wethouder van financien, hiervoor wel een 
compliment verdient. De PCG blijft benieuwd naar de septembercirculaire voordat de gemeente tot 
besluiten over kan gaan.

De v\/oningmarkt begint volop in beweging te komen. Er is in de meeste kernen van de gemeente 
alweer meer vraag naar woningen dan dat er aanbod is. In Maurik en Beusichem wordt er voortvarend 
gebouwd. In enkele kernen zijn er nauwelijks of geen mogelijkheden voor nieuwbouw. In sommige 
kernen zijn erwel mogelijkheden maar lijkt hette blijven bij plannen maken en note’s schrijven en 
deze note’s dan weer herschrijven. De PCG zou liever zien dat er in deze kernen ook echt gebouwd 
gaat worden voor de inwoners van deze kernen. Momenteel verhuizen er nogal wat inwoners naar 
buiten de gemeente met als reden een gebrek aan beschikbare woningen in de kernen en weinig of 
geen zicht op nieuwbouw in bepaalde kernen. Dit moet anders kunnen. De PCG vraagt het college 
dan ook welke stappen het denkt te gaan ondernemen de komende maanden om te komen tot een 
beter aanbod van woningen voor eigen inwoners.

De uitgifte van kavels op Doejenburg loopt al jarenlang stroef. Er zijn talloze pogingen gedaan om 
gegadigden te interesseren om een kavel te kopen, maar met weinig succes. Hoewel er een groep 
mensen is aangesteld om wat schot in de zaak te krijgen, zijn de vooruitzichten voor vestiging niet 
gunstig. De PCG krijgt signalen dat eventuele kopers worden afgeschrikt door een groot aantal eisen 
waaraan moet worden voldaan om tot vergunningverlening te komen. De fractie vindt dat de komende 
jaren een beleid moet worden gevoerd, waarbij een ondernemer projectmatig wordt begeleid en 
ondanks ingewikkelde regelgeving bij de hand wordt genomen om tot uiteindelijke vestiging over te 
kunnen gaan. Er moet met de ondernemer actief worden meegedacht.

De laatste maanden heeft de gemeente Buren een behoorlijke inspanning gedaan voor het huisvesten 
van statushouders. De raad heeft nauwelijks inzicht in de financiele gevolgen hiervan. De PCG wil bij 
de begroting van 2018 een overzicht van uitgaven en inkomsten met betrekking tot de huisvesting en 
dergelijke van statushouders ontvangen. Op deze manier krijgt de raad inzicht in de geldstromen die 
dit met zich meebrengt.

Op pagina 10 van de kadernota geeft het collega aan dat er vanaf 2017 € 88.000 structureel 
beschikbaar komt ter bestrijding van armoede onder kinderen. Dit is voor de PCG een positief en 
helaas noodzakelijk iets. Er zijn nogal wat kinderen in de dorpen van gemeente Buren die in relatieve 
armoede opgroeien. Via deze weg zou deze achterstand kunnen worden verminderd. De fractie maakt 
zich zorgen over de besteding van dit geld. Hoe wordt voorkomen dat het meeste geld al verdampt is, 
voordat het de kinderen die het nodig hebben bereikt? De gemeente heeft voor het besteden van 
deze gelden een drietal bureaus ingeschakeld. De gelden worden vooral besteed voor cultuur, sport 
en muziek. Via deze bureaus vioeit er veel geld weg dat niet ten goede komt aan deze kinderen. De 
PCG wil de vinger aan de pols houden en frequent op de hoogte worden gehouden hoeveel geld er 
uitgegeven is en waar dit geld naartoe gaat.

De gemeente staat de komende tijd voor een grote uitdaging. Alle regelgeving met betrekking tot de 
Hinderwet, vergunningverlening, enzovoort, gaat vervangen worden door een nieuwe omgevingswet. 
De huidige wetgeving is verworden tot een brei van wetten waarin alleen nog deskundigen de weg 
weten te vinden. Dit leidt tot willekeur en afremmen van allerlei gewenste ontwikkelingen. Om tot een 
werkbaar product te komen, gaat de totstandkoming van de omgevingswet veel tijd en energie kosten. 
De PCG staat voor een wetgeving waarin ruimte gegeven wordt aan nieuwe ontwikkelingen en wil 
deze nieuwe wet gebruiken om ontwikkelingen te bevorderen. Van de PCG mag deze wet beslist niet



gebruikt gaan worden als rem waardoor de gemeente Buren achter gaat lopen. Tot op heden lijkt de 
gemeente de goede weg ingeslagen te zijn. De PCG hoopt dat er voortvarend gewerkt blijft worden 
aan dit product.
In het verlengde hiervan zou de PCG, vooruitlopend op de nieuwe wetgeving, weer graag zien dat er 
mogelijkheden komen binnen de bebouwde kommen, om op perceeitjes grond waar woningbouw 
gewenst wordt hiervoor mogelijkheden te crefiren. De fractie vraagt het college om een reactie hierop.

Het kunstgrasveld van de PC Lienden moet na tien jaar, dit jaar nog, vervangen worden. Het veld van 
BZS is in 2018 aan de beurt. Er is blijkbaar met FC Lienden de afspraak gemaakt dat de gemeente 
Buren zomaar €175.000,- euro voor zijn rekening neemt. Dit besluit zet het licht op groen voor andere 
verenigingen eveneens een beroep te doen op de gemeente, wanneer ze geld tekortkomen voor wat 
dan ook. De PCG vindt dit een volstrekt ongewenste ontwikkeling. Er zijn geen argumenten om de 
andere verenigingen een bijdrage te weigeren. De PCG wil eerst weten of FC Lienden niet zelf in staat 
is een hogere bijdrage te leveren. Bij een bijstandsuitkering wordt meer informatie verlangd dan nu 
van FC Lienden gevraagd wordt.

De samenwerking met andere gemeentes lijkt schoorvoetend weer van de grond te komen. Er zou 
enige versnelling in de samenwerking kunnen plaatsvinden om zo de zelfstandigheid van de 
gemeente te kunnen handhaven.

De PCG heeft met de statements enkele zaken onder de aandacht van het college gebracht die om 
actie vragen. Deze acties hebben weer gevolgen voor de komende begroting of voor de lay-out van 
de begroting. De fractie wenst het college wijsheid toe bij het samenstellen van de begroting 2018.

De PvdA merkt op dat dit de laatste kadernota is die het college in de aanloop naar de verkiezingen 
aanbiedt. De fractie complimenteert het college en de ambtelijke organisatie met de compacte en 
heldere kadernota. De kadernota van 2017 was mager, omdat punten uit het coalitieakkoord niet 
verwerkt konden worden. De kadernota 2018 laat een positief financieel beleid zien. Er is ook weer 
ruimte voor nieuw beleid.

Het coalitieakkoord geeft aan meepraten, meedenken en meedoen. De fractie vraagt extra aandacht 
voor het betrekken van de inwoners bij de veranderende zorg, de invoering van de omgevingswet en 
diverse ontwikkelingen in regionaal verband. Dit ook naar aanleiding van de raadsvergadering van 
27 juni jl. met betrekking tot de functiecirkel in het cluster Maurik. De fractie vindt het belangrijk dat 
verenigingen en inwoners volop betrokken worden bij het maken van keuzes en de uitwerking 
daarvan. Verenigingen zijn het cement van de samenleving. Hoe is het college van plan de 
verenigingen bij de uitwerking van de keuzes te betrekken en hoe voorkomt het college dat 
verenigingen geen bestaansrecht meer hebben naar aanleiding van of als gevolg van deze keuzes?

Het college wil een flexibel budget voor de uitvoering van schuldhulpverlening en de Participatiewet 
invoeren. Voor 2018 is dat een bedrag van € 63.000,- voor 0,73 fte. De PvdA is voorstander van vaste 
arbeidscontracten en verzoekt het college de mogelijkheden te onderzoeken om voor dit bedrag 
1^2 vaste krachten in te zetten. Dit te meer omdat schuldhulpverlening en de Participatiewet 
doorlopen.

Het college stelt in 2018 een nieuw onderhoudsplan begraafplaatsen op. De consequenties hiervan 
worden meegenomen in de begroting van 2018. De PvdA vraagt aandacht voor de mogelijkheid van 
het plaatsen van een urn, gedenkmuur en uitstrooiplekken in de gemeente.

Er is weer ruimte voor nieuw beleid. De meeste posten hiervan zijn p.m. ingevuld. De fractie hoort 
graag de procesgang rond het invullen van de posten. Wanneer is de invulling bekend en hoe 
communiceert het college dat met de raad? Mogelijk is er ook ruimte voor duurzaamheid nu er weer 
ruimte is voor nieuw beleid?

Er zijn nog steeds veel uitdagingen voor de raad, het college en de medewerkers. De kadernota biedt 
een goed perspectief op het prettig wonen, werken en recreeren in de vijftien mooie kernen. De PvdA 
kijkt uit naar de definitieve uitwerking en de behandeling van de begroting voor 2018 en wenst het 
college daarbij veel wijsheid toe.



De WD merkt op dat de kadernota wordt besproken die richting moet geven voor het opstellen van de 
begroting 2018. In het financiele perspectief zijn de uitkomsten van de meicirculaire een meevaller die 
ook in de meerjarenbegroting wordt meegenomen. De precariobelasting zal vervallen na 2021 en het 
is goed om alvast aan het bedrag dat wegvalt invulling te geven. Met deze ombuiging is de WD het 
eens. Het financiele perspectief bevat een aantal p.m.-posten, maar het is onnnogelijk alles vooraf 
goed in te schatten. De financiele uitkomsten voor de komende jaren laten zien dat de gemeente goed 
op haar tellen moet passen.
In het sociaal domain worden overschotten genoteerd met de kanttekening dat er in de jeugdzorg nog 
wat te verwachten is. De WD vraagt zich af of de gemeente het nu zo goed doet of dat de gemeente 
de inwoners in de zorg tekortdoet. De WD zal hierover een motie indienen.

Het grondbeleid wordt gekenmerkt door het bedrijventerrein Doejenburg. In de afgelopen jaren zijn er 
grote bedragen gereserveerd voor de risico’s. Lijstjes met mogelijke verkopen tot aan 2025 toe 
zeggen niets. De gemeente moet inspelen op de vraag van vandaag en doeltreffend handelen en 
doorpakken en zo nodig een verlies accepteren. Wachten tot de vraagprijs betaald wordt, kan niet.

Ook de woningbouw is al jaren een aandachtspunt. Meerdere fracties hebben er al eerder op 
aangedrongen dat bouwen naar behoefte een pre is. Toch gebeurt er weinig tot niets, hoewel 
projecten al jaren lopen. De leefbaarheid van de dorpen en stad staan al langer onder druk. Er 
ontstaat vergrijzing, omdat jongeren de dorpen uitgejaagd worden omdat de gemeente hen geen 
onderdak te bieden heeft. Het duurt allemaal te lang.

Leefbaarheid is een ruim begrip. Er zijn nu ontwikkelaars actief die de gemeente van windmolens 
willen voorzien. Dit roept confrontaties op tussen voor- en tegenstanders. Er is geen duidelijk beleid 
over in de gemeente. De WD zal hierover een motie indienen. Het is duidelijk dat de 
windmolenaffaires de gemeente vele tonnen gekost hebben.
Leefbaarheid houdt ook in het behouden van kerken, dorpshuizen, scholen, sportaccommodaties, 
speeltuinen, winkels et cetera. Daarom is het van belang in goed overleg afwegingen te maken over 
de gevolgen van een besluit. Recentelijk is besloten de school in Erichem te sluiten. De gemeente had 
hierop nauwelijks invioed. De WD dient hierover een motie in.

Er zijn nog tal van andere zaken die aandacht vragen. De WD zal richting de begroting met 
voorstellen komen. De fractie wenst het college veel wijsheid toe bij het opstellen van de begroting.
De fractie heeft een kleine kanttekening. De vioerbedekking kan nog wel even mee. Vervanging kan 
later plaatsvinden en de fractie oppert tapijttegels. Die zijn veel flexibeler.

Vervolgens dient de WD de drie moties in. De integrale teksten van twee moties zijn als bijiagen 
RM&A/17/00348 en RM&A/17/00351 bij het verslag gevoegd.

De voorzitter schorst de vergadering om 21.25 uuren heropent de vergadering om 21.55 uur.

Het CPA dient een motie in met Gemeentebelangen, PvdD en D66. De integrale tekst van de motie is 
als RM&A/17/00352 bij het verslag gevoegd.

De WD trekt de motie over fusie/sluiting van basisscholen in.

Wethouder De Ronde antwoordt dat het proces van de omgevingswet met de raad is doorgenomen.
De omgevingsvisie is daarin belangrijk. De burgers en belanghebbenden worden daar heel nauw bij 
betrokken dus dat is een flinke verandering. Dat betekent dat ook de rol van het college en de raad 
verandert. Het is mogelijk dat de datum van de invoering een flink eind opschuift.
Gemeentebelangen heeft ook in de voorbespreking opmerkingen gemaakt over de IBOR. Het klopt 
dat dit niet is meegenomen bij de kadernota. Dat is niet meer te veranderen. Volgend jaar wordt het in 
de kadernota meegenomen. Of er nog lets voor de raad mogelijk is, zal de wethouder in September 
meedelen.
Gemeentebelangen interrumpeert en stelt voor dat het bij de begroting wordt meegenomen nu er toch 
een toezegging is.
Wethouder De Ronde kan op dit moment niet inschatten hoeveel tijd de afdeling nodig heeft om dit uit 
te voeren. Als het mogelijk is, wordt dit uitgevoerd.
Gemeentebelangen vraagt vooraf te laten weten of het in de begroting wordt meegenomen.
Wethouder De Ronde herhaalt dat hij hoopt in September de raad hierover te kunnen berichten.



Belastinggelden zijn belangrijk. Gemeentebelangen wil een speciale paragraaf bij de raadstukken. Het 
college zal als het aan de orde is het bij het onderdeel financier! opnemen.
Het college hoopt in September te starten met de tweemaandelijkse rapportage. Het kost veel 
inspanning dit te realiseren en het zal nog een heel proces worden om het zo in te richten dat het voor 
de raad een goede informatiebron is en het voor het college geschikt is om daarop te kunnen sturen 
voor zover er sprake is van afvi/ijkingen.
De opmerking van het CDA dat de coalitie alles bepaalt, laat de wethouder ter discussie aan de raad. 
De hondenbelasting is geen baatbelasting. De middelen kunnen algemeen aangewend worden. De 
raad kan besluiten de hondenbelasting af te schaffen, maar dan zal de ozb-belasting met 4% omhoog 
moeten om de dekking rond te krijgen.
Het budget is wat ruimer, maar de wethouder geeft aan dat het goed is voorzichtigheid in acht te 
nemen. De nieuwe cao kost bijvoorbeeld al bijna € 300.000,- De overschotten zullen mager zijn.
De rijksuitkering kan per circulaire verschillen, maar is niet eenmalig.
D66 interrumpeert en verduidelijkt dat de meicirculaire niet structureel is.
Wethouder De Ronde antwoordt dat daar een doorrekening in zit met een structureel effect die aan 
veranderingen onderhevig is.
De p.m.-posten voor de rehabilitatie van de wegen zijn voor 2020 en 2021. Het gaat nu om de 
begroting van 2018 met een doorkijk naar jaren daarna. Erzal een wegenvisie komen en het kan zijn 
dat er met bepaalde wegen anders omgegaan wordt, waardoor de budgetten veranderen. Als daar 
meer duidelijkheid over is, kunnen de p.m.-posten ingevuld worden.
Het college gaat aan de slag met duurzaamheid. De gemeente heeft het GEA ondertekend (in 2050 
energieneutraal). In de regio is er portefeuilleberaad over milieu waarbij ook de energietransitie een 
grote rol speelt. De provincie vindt het belangrijk en de gedeputeerde zit vaak bij de besprekingen 
over dit onderwerp om duurzaamheid aan te jagen. Het college hoopt met een kader te komen. Dit zit 
niet in de begroting vanwege de afgelopen jaren. Het college zal de raad dus om geld hiervoor 
vragen.
De voorzitter vraagt of de wethouder komt met een procesvoorstel om tot een beleidskader te komen 
en de motie te steunen of dat de wethouder meteen met een beleidskader komt.
Wethouder De Ronde antwoordt dat er op het moment geen capaciteit is en geen budgettaire ruimte. 
De wethouder zou dan een voorschot moeten nemen op een uitputting die er niet is.
De voorzitter concludeert dat de raad dit kan interpreteren als dat de wethouder met een voorstel komt 
hoe daarmee omgegaan kan worden.
Wethouder De Ronde antwoordt dat het zo gefnterpreteerd kan worden. De raad kan ook carte 
blanche geven om al geld te mogen uitgeven.
De WD merkt op dat er nu gesproken wordt over het opiossen van de dekking van een motie en stelt 
voor hier de vioerbedekkingvervanging bij te betrekken.
Wethouder De Ronde merkt op dat er capaciteit voor ingehuurd moet worden en dit kost enkele 
tienduizenden euro’s.
D66 denkt dat er nog geld in de algemene reserve zit. Het college kan creatief zijn en iets anders niet 
doen. Het college kan nagaan waar nog geld zit.
Wethouder De Ronde antwoordt dat de raad over de algemene reserves gaat en dat hij daar niet uit 
durft te putten zonder toestemming.
D66 is het daarmee eens.
De voorzitter concludeert dat het college schriftelijk zal laten weten hoe het college daar zo goed 
mogelijk mee om kan gaan en dan komt er een voorstel.
D66 oppert dat de wethouder in September een voorstel kan doen aan de raad om geld beschikbaar 
te stellen. Dan zou het met de begroting rond kunnen zijn.
Wethouder De Ronde merkt op dat dit de koninklijke weg zou zijn.
Er wordt op veel plaatsen in de gemeente Buren gebouwd waaronder: Beusichem, Zoelen, 
Ravenswaaij, Zoelmond, Maurik, Ommeren en Ingen. En er is een aantal projecten viot getrokken. 
Hopelijk komen enkelen daarvan nog in de raad, voordat er een nieuwe raad komt. Het college zit met 
een andere party die instemming moet verlenen en daar zitten soms lastige problemen achter.
Bouwen op open plekken kan als er geen blokkade is vanwege de prioritering. Dat geldt met name 
voor Buren en Lienden. Het college is echter een paar keer met een initiatief gekomen met een 
veegplan dat paste binnen de kaders en toch werd het afgewezen door de raad. Daar is de raad niet 
consistent. De wethouder hoopt dat de raad binnen de kaders beslist als het college met een voorstel 
dat binnen de kaders past komt.
In september/oktober wordt er een raadsvoorstel over begraafplaatsen gedaan. Het college zal de 
verzoeken van de PvdA meenemen in het voorstel.



Wethouder Klein brengt onder de aandacht dat de opdracht die de raad aan het college heeft 
meegegeven de verzelfstandiging van de buitensportaccommodaties is. Een van de onderdelen 
daarvan is kunstgras. Dat is dus geen zelfstandig onderdeel. Het college heeft een intentieverklaring 
afgegeven aan FC Lienden, waarin duidelijk staat dat de raad het eindoordeel heeft. Er is dus geen 
vrijbrief ontstaan voor alle verenigingen om kunstgras aan te leggen. Er moet een noodzaak zijn en 
daar ligt een financiering onder. Dit alles maakt deel uit van de verzelfstandiging.
De functiecirkel is de systematiek om de verschillende accommodaties in kaart te brengen. In de 
startnotitie die unaniem is aangenomen, staat de clustergewijze benadering en niet in het 
raadsvoorstel waarin de functiecirkel is behandeld.
Voor Doejenburg is vastgesteld dat daar ook gewoond mag worden. Dat levert een aantal regels op 
waar niet omheen te gaan valt. Om wonen en werken te combineren moet er een aantal onderzoeken 
gedaan worden. Voor ondernemers is het lastig om die extra onderzoeken te moeten doen. Bij de 
eerste ondernemer verliep dat wat moeizaam. Nu wordt samen met de ondernemer gekeken wat er 
nodig is om zo snel mogelijk en zo viekkeloos mogelijk tot verkoop over te gaan. Het college heeft al 
aangegeven in September in gesprek te willen gaan om met een grotere omvang naar de verkoop van 
Doejenburg te kijken
Er zou € 50.000,- incidenteel en € 50.000,- structureel moeten binnenkomen op het vastgoed. De 
€ 50.000,- incidenteel wordt ruimschoots gehaald. De € 50.000,- structureel is niet haalbaar.
€ 20.000,- is realistisch. De motie hierover was een oproep aan het college om zich in te spannen en 
als het niet gehaald zou worden dat aan de raad te melden. Dit is nu in de kadernota teruggemeld.
Het college zal zich blijven inspannen. Een opdracht die niet uitvoerbaar is, legt het college bij de raad 
terug en daar moet een dekking voor gezocht worden.
Vorige week is er een persbericht verstuurd over het inzetten van de Kleinsma-gelden voor 
armoedebeleid. In de oude regeling moesten ouders met een beperkt inkomen participatie aan 
sportclubs, culturele activiteiten en extra zaken op school voorschieten. Met de nieuwe regeling 
hoeven de ouders niet meer voor te schieten, waardoor het laagdrempeliger wordt. De stichtingen en 
fondsen die het gaan uitvoeren, zijn erop ingericht zo te werken dat er zo min mogelijk aan de 
strijkstok blijft hangen. Er zijn ook fondsen waarin bedrijven participeren die geld of spullen inbrengen. 
ledere inwoner van Nederland heeft recht op een bijstandsuitkering, als hij zelfstandig geen inkomen 
kan verwerven. Dit zal het college voor de statushouders niet apart inzichtelijk maken. Wat specifiek 
voor statushouders getdt, is een woninginrichtingsbudget. Dit wordt verstrekt als een lening, dus daar 
is de gemeente niet veel extra geld aan kwijt. De rijksbijdrage voor de bijstandsuitkering fluctueert 
mee met het aantal statushouders.
Het college wil mee kunnen bewegen met de vraag van de bewoners. Het aantal mensen met een 
bijstandsuitkering is vrij constant geweest en stijgt nu wat. Daar speelt de gemeente op in. Als dit 
blijvend blijkt te zijn, dan is een invulling van de formatie met vaste arbeidscontracten nodig.

Wethouder Benschop merkt op dat de reserve voor het sociaal domain ook voor het sociale domain 
bestemd is. De wethouder zegt toe dat er rond november een informatieavond over Stib en vergrijzing 
is met de raad. Er spelen veel zaken in het sociaal domain die zich niet lenen voor raadsvoorstellen, 
maar waar wel over gesproken kan worden. In het raadsjournaal voIgt voorinformatie hierover.
Het onder toezicht staan van Veilig Thuis is opgelost. Op 4 juli 2017 wordt stap 2 getoetst. Dit is de 
samenwerking tussen Veilig Thuis en gemeente op- en afschalen in processen wegzetten. Alle 
gemeentes hebben ingestemd met de voorstellen en de wethouder gaat ervan uit dat hier een goede 
toets op is.
Er is een geriatrisch netwerk waar huisartsen, verpleegkundigen en fysiotherapeuten aan deelnemen. 
Zij hebben twee tot drie keer per jaar een bijeenkomst om elkaar goed te kennen en de knelpunten te 
bespreken. Het overleg heeft een sterke signaalfunctie. Er is een Burense Ouderen Vitaler dag. De 
dag is bedoeld voor mensen tussen de 65 en 75 en bestaat uit een conditietest, cholesterol- en 
bloeddrukonderzoek et cetera. Inwoners kunnen zo nagaan wat zij kunnen doen om hun gezondheid 
te verbeteren. De dag vindt plaats in samenwerking met sportscholen, fysiotherapeuten en 
praktijkondersteuners van de huisartsenposten. Er is een cursus valpreventie. Mogelijk moet de 
gemeente deze activiteiten meer onder de aandacht brengen, ook in het raadsjournaal.
In September zal een voorstel voor een zienswijze op de beheerstichting van de Brede School worden 
ingediend.
De gemeente moet zich constant afvragen of met het geld de juiste dingen worden gedaan. Op dit 
moment zijn de cijfers van het sociaal domain vrij goed in beeld en dan is beter te analyseren waar 
onderschrijding is en waar over is. Het college besteedt daar de rest van het jaar aandacht aan en kan 
zo beter de effecten sturen van het ingezette beleid.



De wethouder is in gesprek met de besturen van de drie basisscholen en de kinderopvang die er zijn, 
over de Burense visie op het kind. Er wordt geprobeerd een vrij brede visie uit te werken waarbij ook 
gekeken wordt naar koppelingen met zorg en sport. Het is goed als er boven integrale kindcentra een 
fusie is. In maart heeft de raad gevraagd om een verdiepingsslag. Bind augustus is een 
gespreksavond gepland hoe de gemeente daarmee om kan gaan en welke richting gezocht kan 
worden.
D66 vraagt wat erop tegen is om dit vast in de begroting op te nemen met een kader of iets dergelijks. 
Wethouder Benschop antwoordt dat er een stuk komt over de visie op het kind met een raadsvoorstel. 
Dat is een goed moment om erover in gesprek te zijn. Een integraal kindcentrum beperkt dit tot een 
klein gebied. Het college wil het breder trekken.
D66 merkt op dat integrale kindcentra heel breed zijn.
Wethouder Benschop antwoordt dat het eigenlijk uitvoering is van de kaders die gesteld worden. De 
uitvoering van de visie moet wat verder weggezet worden. Het college vindt het wel belangrijk, maar 
stelt voor eerst de kaders te bespreken.
Zorgmijding is ingewikkeld. Het is moeilijk daar Burense cijfers voor te hebben. De landelijke cijfers 
geven mogelijk een beeld. Op de Jeugdwet en rolstoelen is geen eigen bijdrage verschuldigd. Het 
gaat dus om een aantal voorzieningen in het kader van de Wmo waarvoor geen inkomensafhankelijke 
bijdrage meer verschuldigd is. De gemeente is aangesloten bij de landelijke regelgeving. Op 1 januari 
zijn er bedragen naar beneden bijgesteld. De gemeente heeft dit gevolgd en dit is gedeeld met de 
raad in de verordening. De eigen bijdrage was ingewikkeld in de tussengroep. De eigen bijdragen voor 
mensen tot 65 jaar met een inkomen tot € 35.000,- is op nul gesteld. Er zijn al veel reparatiebesluiten 
geweest. De wethouder kan, zoals de motie vraagt, het in beeld brengen en dat is het moment waarop 
de raad en het college het gesprek kunnen aangaan.

De buroemeester verwijst voor wat betreft de digitalisering naar de informatieavond die recentelijk 
gehouden is in het kader van het l&A-beleidsplan dat unaniem vastgesteld is. Het college gaat verder 
met de vijf projecten die daarin vermeld zijn.
Digitate veiligheid is van belang. Het bewustzijn hierover is gestegen. Er wordt in geinvesteerd en er 
wordt op getest. Het onderwerp zal terug gaan komen in de beleidscycli in een nog nader te bepalen 
vorm.
De kadernota bevat uitgangspunten voor de beleidswijzigingen in de komende jaren. Het college doet 
geen voorstellen wijzigingen in cultuuruitgaven aan te brengen en daarom wordt cultuur niet genoemd 
in de kadernota. In gemeente Buren gebeurt veel op cultureel gebied. Dit is grotendeels op particulier 
initiatief en hier en daar ondersteunt de gemeente dat.
Erzijn avonden gehouden over het werkbaar maken van burgerparticipatie in de volte breedte en het 
heeft zeker de aandacht van het college.
Voor beleidsmatige samenwerking komt een aantal voorstellen vanuit Regio Rivierenland in het derde 
kwartaal. De beleidsmatige samenwerking krijgt daarmee vorm en inhoud. Duurzaamheid en 
leefbaarheid zijn daar onderdeel van. Aan samenwerking op de uitvoering wordt ook gewerkt. Er zijn 
verkennende gesprekken met Nederbetuwe om de kwaliteit en de continuiteit te kunnen waarborgen 
en verbeteren.

De WD merkt op dat de overlast van honden groot is. De gemeente heeft daar actie in ondernomen, 
maar de overlast wordt nog steeds ervaren. Met het afschaffen van de hondenbelasting wordt dat 
probleem niet opgelost. De fractie zal met de programmabegroting een voorstel indienen om de 
hondenbelasting niet af te schaffen, maar aan te pakken.
De PvdD merkt op dat de WD van mening is dat de hondenbelasting voor de overlast van honden 
ingezet moet worden. De fractie vraagt of er voor hangjongeren een hangjongerenbelasting zal 
worden gevraagd. Overlast wordt aangepakt door de politie uit algemene middelen.

De PCG is blij te horen dat er meer gebouwd wordt dan de fractie dacht en dat er initiatieven 
opgestart worden zodat er gebouwd kan worden voor de inwoners. Dat zou een van de doelen van de 
gemeenteraad moeten zijn.
De fractie bedankt voor het antwoord over armoedebestrijding, maar vraagt om een uitsplitsing van 
het bedrag dat daarvoor bestemd is in wat daadwerkelijk voor de kinderen is en wat naar de bedrijven 
gaat. De fractie ontvangt graag een onderbouwing dat er inderdaad niet veel aan de strijkstok blijft 
hangen.
Het college stelt dat het kunstgrasveld bij FC Lienden nodig is en dat dit andere verenigingen niet 
uitnodigttot het vragen van bijdragen. Erzijn meer verenigingen die ergens een noodzaak in zien dus 
wat de fractie betreft, zet het financieren van een kunstgrasveld de deur wijd open voor andere



verenigingen. De raad krijgt geen inzicht in hoeverre FC Lienden zelf zou kunnen bijdragen. De fractie 
wil dit wel weten. Tien jaar geleden heeft FC Lienden op eigen kosten een kunstgrasveld neer laten 
leggen. De contributie zou verhoogd worden om te sparen voor een nieuw kunstgrasveld. Wat is 
daaruit gekomen?
Gemeentebelanqen interrumpeert en zegt dat de sportaccommodaties eigendom zijn van de 
gemeente en de fractie acht de gemeente verantwoordelijk voor groot onderhoud. Het voorstel gaat 
over FC Lienden en BZS in Beusichem. Heeft de PCG alleen bezwaren tegen het kunstgrasveld van 
FC Lienden of ook tegen die van BZS?
De PCG anhwoordt dat de fractie BZS ook genoemd heeft. Er is van BZS nog niet bekend wat de 
kosten en de eigen bijdrage zijn. Aan FC Lienden zijn toezeggingen gedaan of zijn suggesties van 
toezeggingen gedaan onder voorbehoud dat de raad het ermee eens moet zijn.
Gemeentebelanqen vraagt of de argumenten voor beide clubs hetzelfde zijn.
De PCG antwoordt dat dit in beginsel zo is. De fractie hoort graag welke financiele mogelijkheden 
FC Lienden heeft en welke bijdrage refiel van FC Lienden zelf verwacht kan worden, zodat niet 
vanzelfsprekend driekwart betaald wordt door de gemeente en een kwart door FC Lienden.
De PCG zal niet voor de motie over de hondenbelasting stemmen. Het is misschien maar 5% van de 
honden en hondenbezitters die overlast veroorzaakt. Om alle mensen die geen hond te hebben af te 
straffen met 4% ozb-verhoging gaat de fractie te ver.
Gemeentebelanqen merkt op dat een ozb-verhoging een mogelijk dekkingsvoorstel is. Er zijn ook 
andere dekkingsvoorstellen mogelijk, bijvoorbeeld precariobelasting of uitgaven verminderen.
De PCG heeft de wethouder een ozb-verhoging van 4% horen noemen.
Het CPA vestigt de aandacht op de woorden van de wethouder dat hondenbelasting geen 
baatbelasting is. Het is een aanvulling op de begroting. Waarom moeten hondenbezitters betalen voor 
iets waarvoor zij niets terugkrijgen? De gemeente gaat niet handhaven op hondenoverlast, want daar 
is geen geld voor. Daarnaast merkt de fractie op dat 4% ozb-verhoging erg veel is en zou daar graag 
de cijfers over zien.
De PCG merkt op dat er een wettelijke mogelijkheid is om hondenbelasting te heffen. Het is aan de 
gemeente om te bepalen of zij dit wil doen. Dat de hondenbelasting wordt gebruikt om de begroting 
sluitend te maken, is een interpretatie van het CDA.
Het CPA vindt dat de opmerking van de wethouder dat de ozb-belasting dan omhoog moet, daar wel 
op duidt. De hondenbelasting mag geheven worden, maar er zijn meerdere gemeentes die dit niet 
doen en hun begroting ook sluitend krijgen. Het CDA vraagt om de kosten van het afschaffen van de 
hondenbelasting op een andere manier op te lessen.
De WD merkt op dat de overlast van honden ergernis nummer 1 is in de gemeente en niet de 
hondenbelasting.
Het CDA merkt op dat degenen die de hondenbelasting betalen, er ook wat voor terug willen en dat 
krijgen zij niet.
De WD heeft nog nooit gehoord dat dat de grootste ergernis is.
Het CDA heeft het standpunt dat beide zaken een grote ergernis zijn. Het is een selectieve groep die 
moet betalen. Als het geld niet gebruikt wordt voor het tegengaan van hondenoverlast, vindt de fractie 
dat de hondenbelasting afgeschaft moet worden.
Gemeentebelanqen erkent dat de grootste ergernis de hondenoverlast is. De hondenbelasting stamt 
nog uit de tijd dat de hond een vervoermiddel was. De fractie is blij dat geprobeerd wordt de belasting 
af te schaffen.
De WD heeft toegezegd met een voorstel te komen om de hondenoverlast aan te pakken. En daarom 
wil de fractie de hondenbelasting intact houden.
De PCG zal de motie over de integrale kindcentra niet steunen. De fractie vindt dat de ouders 
verantwoordelijk blijven voor de opvoeding van hun kinderen en niet de overheid.
D66 meldt dat de motie ingetrokken wordt vanwege het antwoord en de toezegging van de wethouder. 
De fractie wacht de beraadslaging hierover in augustus af en dient als dat nodig is dan opnieuw een 
motie in.

De PvdD heeft waardering voor het begin van de motie van de WD over duurzaamheid. Uiteindelijk 
blijkt de motie over het tegengaan van meer windmolens in gemeente Buren te gaan en daar heeft de 
fractie bedenkingen tegen. De WD stelt voor de plaatsing aan te houden. De PvdD zou een 
medestander zijn als het om de locatie gaat.
De WD stelt voor de plaatsing aan te houden, omdat er geen beleid voor is. De fractie wil eerst beleid 
vaststellen en dan keuzes maken, zodat de gemeente niet onbedoeld in een strijd over windmolens 
terechtkomt.



De PvdD vraagt of de WD beleid wil over de windmolens in hun geheel of over de locatie. Is de 
fractie voor of tegen windmolens?
Het gaat de WD erom dat de gemeente hier geen beleid op heeft.
De PvdD vraagt nogmaals of de WD voor of tegen windmolens is, De WD antwoordt niet en de 
PvdD trekt zijn conclusies en zal tegen de motie van de WD stemmen.

Gemeentebelanaen bedankt voor de antwoorden van het college. De motie van de WD over de 
zorgmijding en eigen bijdrage Wmo zal de fractie steunen. Gemeentebelangen is geen voorstander 
van inkomenspolitiek op lokaal niveau en zorgmijding is een belangrijk probleem.
De fractie zal de motie van de WD over de windmolens steunen. Deze motie is in lijn met een eerder 
besluit van de raad over windmolens.
Gemeentebelangen denkt dat de motie van de WD de motie van D66 niet bijt en zal die ook steunen. 
De motie van D66 over digitale veiligheid steunt Gemeentebelangen ook.
De fractie handhaaft de steun van de motie voor het afschaffen van de hondenbelasting. De belasting 
is uit de tijd. Een ozb-verhoging is niet het enige alternatief, maar dat komt bij de begroting aan de 
orde.
Gemeentebelangen is blij met de toezegging van wethouder De Ronde om bij elk raadsvoorstel de 
fiscale aspecten te betrekken. De fractie heeft het dan over vennootschapsbelasting, loonbelasting en 
omzetbelasting. De jaarrekening 2016 is zojuist vastgesteld. Daarin zat een voorziening van 
€ 450.000,- voor problemen en discussies rond de omzetbelasting en loonbelasting. Mogelijk wordt 
niet dit hele bedrag gebruikt, maar het baart de fractie zorgen. De fractie zou graag naast hiernaar te 
kijken bij de voorstellen ook willen dat er overkoepelend naar gekeken wordt. Dit zou de gemeente 
kosten kunnen besparen en de fractie verzoekt het college dit in overweging te nemen.
De PCG vroeg om een overzicht van de inkomsten en uitgaven van de statushouders. 
Gemeentebelangen begreep dat de wethouder die gegevens niet wil geven. De raad wil dat inzicht 
wel graag hebben en heeft onlangs schriftelijk vragen gesteld over een deel van de uitgaven. De 
fractie ziet nog steeds graag dat overzicht en is van mening dat een gemeenteraad daarom mag 
vragen.
De PCG vroeg het college actief mee te denken met ondernemers die grond willen kopen op 
Doejenburg en had klachten van ondernemers gehoord. Gemeentebelangen vraagt zich af waarin 
gemeente Buren verschilt van andere gemeentes op dit gebied. Betreft het de regelgeving of de 
houding?
Gemeentebelangen heeft op 28 juni 2016 tegen het werken met functiecirkels en de vier 
uitwerkingsprogramma’s gestemd.
De PCG antwoordt dat de houding van de gemeente anders is ten opzichte van de ondernemers.

Wethouder Klein antwoordt dat de uitvoeringskosten armoedebeleid € 25,- per jaar per kind zijn, Deze 
kosten zijn laag in verhouding tot de kosten die de gemeente had met het voorschieten en verrekenen 
van de bijdragen voor deelname aan sport et cetera van de kinderen. Op dit moment gaat het om 
ongeveer 300 kinderen. Dit aantal fluctueert.
De intentieverklaring die het college heeft afgegeven aan FC Lienden, is onderdeel van het voorstel 
dat aan de raad is voorgelegd. De splitsing is gebaseerd op de mate waarin het veld beschikbaar is 
voor breedtesport van de tweede divisie. De gemeente heeft aangegeven niet de tweede divisie te 
willen sponsoren, maar wel de breedtesport. Op dit moment is het veld nog van de gemeente en heeft 
de gemeente daar verantwoordelijkheid voor. De contributieverhoging die in het verleden is 
afgesproken, was om de lening af te betalen die FC Lienden aanging om het veld aan te laten leggen. 
De oproep om de eigen financiSle mogelijkheden van de sportclub is duidelijk. Dit zal te zijner tijd in 
het voorstel meegenomen worden.
Wethouder Klein spreekt pertinent tegen dat de houding van de gemeente ten opzichte van 
ondernemers anders en negatiever zou zijn dan omiiggende gemeentes. De gemeente spant zich erg 
in om ondernemers goed te begeleiden.

De voorzitter vraagt of er behoefte is aan hoofdelijke stemming of een stemverklaring. Dat is niet het 
geval. De raad stemt unaniem in met het voorliggende raadsvoorstel.

De voorzitter brengt de moties in stemming.

De motie van de WD over een beleidskader voor duurzaamheid (RM&A/17/00348)
D66 legt een stemverklaring af en steunt punt 1 wel, maar punt 2 niet.
Het CPA legt een stemverklaring af en steunt punt 2 niet en stemt daardoor ook tegen de motie.



De voorzitter verzoekt alleen een stemverklaring af te leggen als voor de motie wordt gestemd met 
uitzondering van een onderdeel.
De PCG, WD, PvdA en Gemeentebelangen stemmen voor de motie.
D66, CDA en PvdD stemmen tegen.
De motie is aangenomen.

De motie van D66 over de duurzaamheidparagraaf bij de begroting (RM&A/17/00349).
De raad stemt unaniem voor de motie waardoor de motie aangenomen is.

De motie van D66 over ICT-veiligheid (RM&A/17/00350).
De raad stemt unaniem voor de motie waardoor de motie aangenomen is.

De motie van de WD overzicht op zorgmijding (RM&A/17/00351).
De raad stemt unaniem voor de motie waardoor de motie aangenomen is.

De motie van het CDA over het afschaffen van de hondenbelasting (RM&A/17/00352).
D66, PvdD, Gemeentebelangen en het CDA stemmen voor.
De WD, PCG en PvdA stemmen tegen.
De motie is aangenomen.

Conclusie/besluit: De raad besluit unaniem en zonder hoofdelijke stemming akkoord te gaan met het 
voorliggende raadsvoorstel.

9. Slutting

De voorzitter dankt alien voor hun aanwezigheid en wenst hun een fijne vakantie en sluit vervolgens 
de vergadering om 22.55 uur.

Vastgesteld in de openbare raadsvergadering 19 September 2017

^aar (Tie 3oer



Amendement

Amendement van de fracties van PCG, PvdA en WD betreffende agendapunt 7 met betrekking tot de 
herziening grondexploitaties per 1 januari 2017 (RV/17/00762);

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 27 juni 2017;

Gelezen het raadsvoorstel van burgemeester en wethouders van 9 mei 2017;

Overwegende dat:
• in deze herziening per 1 januari 2017 recente informatie over de projecten in de ramingen van 

kosten en opbrengsten is verwerkt;
• voor BT Doejenburg II een extra budget is opgenomen van € 600,000; dat het college 

aangeeft dat in de praktijk behoefte blijkt aan kleinere kavels dan waar bij de start van het 
project rekening mee was gehouden;

• De gemeenteraad bij het agendapunt jaarstukken 2016 vooruitlopend hierop rekening heeft 
gehouden met een extra verlies voor voor BT Doejenburg II van € 600.000.

Is van oordeel dat:

• dit budget daadwerkelijk - eventueel gefaseerd - kan worden vrijgegeven als uit een 
deugdelijk onderbouwd raadsvoorstel blijkt dat de marktontwikkeling noopt tot een andere 
kaveluitgifte;

Besluit de beslispunten als voIgt aan te passen:

1. Te besluiten over de aanwending van het budget voor de aanpassing van kaveluitgifte BT 
Doejenburg II ad € 600.000 op basis van sepa'fte voorstellen aan de gemeenteraad.

2. De grondexploitatie per 1 januari 2017 aldus gewijzigd vast te stellen en krediet beschikbaar
te stellen voorde uitvoeringskosten. ------------------------------------

En gaat over tot de orde van de dag.



Motie van de fractie van D66

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017

Overwegende dat
Het vandaag is bet 2 jaar geleden dat de rechter in de Urgenda Klimaatzaak de overheid
opdroeg om meer maatregelen te nemen om klimaatverandering te voorkomen.
Er inmiddels ook het akkoord van Parijs is, een internationaal verdrag om de opwarming van
de aarde te beteugelen. Dit akkoord op 4 november 2016 in working is getreden.

Stelt vast dat:
> Er is afgesproken dat de partijen, waaronder gemeenten, zo snel mogelijk hun 

best doen om de uitstoot van broeikasgassen en schadelijke stoffen te 
verminderen in combinatie met de beschikbare techniek van dat moment

> Het woord 'duurzaam' maar lx in deze kadernota voorkomt en dan gaat het 
over een duurzaam inkoopbeleid.

> Steeds meer inwoners, ook in Buren, zich druk maken om de toekomst, onze 
toekomst en die van hun kinderen en kleinkinderen, om deze 
klimaatveranderingen en de gevolgen daarvan op de leefbaarheid van onze 
wereld.

Concludeert dat:
> In deze kadernota nog niets te zien is van deze, ook door de VNG, gewenste 

Klimaat Turbo
> We als raad ook nog geen ambitie hebben uitgesproken om bijvoorbeeld 

energieneutraal te worden
> Duurzaamheid als element in alle beleidsterreinen uiteindelijk ook besparingen 

kunnen opieveren voor Buren
> Er op het gebied van milieu, mobiliteit, inkoopbeleid en economie ook grote 

kansen liggen voor onze gemeente

Constateert dat:
> het Gelders Energie Akkoord alle mogelijkheden, middels een stappenplan, 

geeft om de overstap naar het gebruik van duurzame energie te gaan starten
> Er volop nieuwe technieken zijn om ook in Buren duurzame energie op te gaan 

wekken
> Duurzaamheid in deze tijd in de genen hoort te zitten bij raad, college en 

gemeentehuis als integrale denk- en handelswijze maar dit in Buren nog niet 
het geval is althans niet zichtbaar

> In het coalitieakkoord staat over transparantie : Het is voor ons van groot 
belang dat met iedereen in de gemeente Buren in een vroegtijdig stadium is 
gedeeld welke stappen we nemen

Roept het college op om:
> Bij opstelling vanaf de begroting 2018 het thema duurzaamheid pnderdeel van

het beleid te maken d.m.v. een duurzaamheidparagraaf
X

En gaat o^tbTde orde de dag,

N a m e n i e

fMpyooiiij



Motie van de fractie van D66/COfi

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017 

Overwegende dat:

Digicommissaris Bas Eenhoorn sprak op het VNG Jaarcongres van 2017 over de 
informatiesamenleving en gemeenten. Hij daar het belang benadrukte om te blijven 
aanhaken bij de snelle digitalisering. Zijn oproep tot de aanwezige gemeentebestuurders: hou 
de digitalisering hoog op de agenda.
Ook zegt hij: 'ledere burgemeester moet \weten wat blockchain is.'

Stelt vast dat:

> Mensen steeds beter in staat zijn hun leven zelf en samen vorm te geven
> Dit vraagt om een digitale overheid die om zich been mensen organiseert
> Straks iedereen die dat wil, via de digitale weg moet kunnen communiceren met de

overheid. Over vergunningen, om informatie te verkrijgen, om een rijbewijs te 
verlengen......

> In de doorontwikkeling van de digitale voorzieningen we de burger mee moeten laten 

praten
> De gemeente Buren digibeten niet moet dwingen

Constateert dat:

> Er in het land veel geld verkeerd wordt uitgegeven aan ICT opiossingen; 'Een ict- 
project moet geen groot zeeschip worden waarvan je de koers niet meer kan wijzigen"

> Privacy niet langer een onderwerp is waar alleen juristen mee bezig zijn; privacy raakt 
de hele gemeentelijke organisatie.

> In het coalitieakkoord staat over transparantie : Het is voor ons van groot belang dat 
met iedereen in de gemeente Buren in een vroegtijdig stadium is medegedeeld welke 

stappen we nemen

Roept het college op om:

> Bij opstelling vanaf de begroting 2018 het thema digitale veiligheid onderdeel van het 
beleid te maken d.m.v. een digitale veiligheidsparagraaf

En gaat over tot de or^el^an de dag, 
Namens de fracti^ ET66

oD'O-



Motie van de fractie van de WD ter zake van agendapunt 8, Kadernota 2018 ( RV17/00791);

De raad van de gemeente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017 

Gelezen het voorstel van burgemeester en wethouders van 23 nnei 2017;

Overwegende, dat er in Nederland veel ruimte is voor verbetering als het gaat om duurzaamheid. De 
uitstoot van broeikasgassen is in Nederland afgelopen jaar met 5 procent gestegen ten opzichte van 
2014. Verder neemt Nederland binnen de Europese Unie momenteel de 26e plaats in (van de 28 
landen) voor wat betreft het gebruik van hernieuwde energie (bron: CBS). De gemeente Buren vindt 
het belangrijk om een aantrekkelijke en leefbare \A/ereld achter te laten voor toekomstige generaties. In 
de programmabegroting 2017 is aangeven dat de gemeente Buren wil bijdragen aan een duurzamere 
maatschappij.

Stelt vast dat de gemeente Buren nog geen duidelijk beleidskader heeft voor de lokale invulling van 
het thema 'duurzaamheid’;

Stelt voorts vast dat de gemeenteraad zo nu en dan wordt geconfronteerd met particuliere 
initiatieven voor de plaatsing van windmolens;

Constateert dat rijk, provincie en gemeente nauw samenwerken om de doelstellingen van rijk en 
provincie te verwezenlijk; dat blijkens de Gelderse omgevingsvisie voor de korte termijn (2020) aan 
de doelstellingen wordt voldaan;

Is van oordeel dat windenergie en de inspanning om dat de realiseren niet los van worden gesteld 
van de algemene landelijke opgave om energieneutraal te worden in 2050;

Roept het college od:

1. Een concept-beleidskader aan de raad voor te leggen voor de lokale uitwerking van het 
thema 'duurzaamheid'. Hierin aan te geven in hoeverre aanvullende gemeentelijk beleid voor 
windenergie gewenst en haalbaar is.

2. Nieuwe initiatieven voor de plaatsing van windmolens in afwachting van de uitwerking onder 1 
aan te houden.

En gaat over tot de orde van de dag.



Motie van de fractie VVD (X
“ Zorgmijding en inkomensafhankelijke eigen bijdrage WMO”

De gemeenteraad van de geineente Buren in openbare vergadering bijeen op 4 juli 2017.

Naar aanleiding van
Berichtgeving dat landelijk een kwart van de zorggebruikers zorg mijdt door hoge eigen bijdragen
ri);

- Het feit dat een groot aantal gemeenten in Nederland de inkomens-/vermogensafhankelijke eigen 
bijdragen afschaft of verlaagt (*2).

Overwegende dat:
- De cijfers van zorgmijding door de eigen bijdragen in de gemeente Buren niet bekend zijn, doch wel 

signalen zijn dat dit ook in onze gemeente speelt;
- Zorgmijding kan leiden tot verergeren van de problematiek waardoor in een later stadium zwaardere 

zorg incezet moet worden;
- Mantelzorgers zwaar worden belast wordt door de zorgmijding en zij mogelijk ook een beroep op de 

WMO gaan doen;
Mensen die zorg nodig nebben vaak ook een inkomensterugval en/of hogere kosten hebben voor 
bijvoorbeeld extra vervoer, dieten, niet vergoede medicatie, hulpmiddelen en een stapeling van 
allerlei vaste en variabele eigen bijdragen en eigen risico;

- Veel tegemoeikon ingen van zorgkosten in de laatste twee jaar zijn vervallen, waaronder 
belastingaftrek en Wtcg:

- En de gemeenteraad Buren eerder heeft besloten dat WMO gelden zijn geoormerkt voor het sociaal 
domein

Concludeert dat:
De gemeenteraad geen zicht heeft op zorgmijding in de gemeente Buren en de effecten daarvan; 
Het effect op ae begroting door het verlagen of afschaffen van de inkomens-Zvermogensafhankelijke 
eigen bijdrage op uit moment niet inzichtelijk is.

Roept het college op um:
1. De mate en oorzaak van zorgmijding, voor zover dat mogelijk is, te inventariseren binnen de 

gemeente Buren;
2. De financiele iiii;oact van het verlagen, maximeren of afschaffen van de inkomens-/- 

vermogensafh:i: kelijke eigen bijdrage WMO in kaart te brengen;
3. Hierover in een . a..osinformatiebrief te rapporteren aan de gemeenteraad;
4. Indien het college uit voorgenoemde rapportages aanleiding ziet voor wijziging van het WMO 

beleid, dan aanJ^itend met voorstellen te komen bij het begrotingsvoorstel 2018 aan de 
gemeerderaad.

En gaat over tot de orde vnn de dag.

Namens de fraotie>A/D 
Gees van Oort

‘Notes
1. BB 1G-tJ2-2016 Kwart zorggebruikers mijdt dure zorg : http;//vwvw.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/nieuws/kwart- 

zorggebi uikers-.: ,,>;-uure-zorg. 9518647. lynkx

2. BB 16-12-2016 T.wi.'.ig gemeenten verlagen eigen bijdrage:
http://www.binn>,; i ^.jsbestuur.nl/sociaal/nieuws/80-gemeenten-verlagen-eigen-bijdrage-wmo.9554096,lynkx

BB 16-03-2017: van Rijn steunt afschaffen inkomensafhankelijke bijdrage: 
http://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/nieuws/van-rijn-steunt-afschaffen-
inkomensafhank:l';ke.9565863.lynkx'?mt=j24VIY+C_olCn_OrOcsFgw&pub=1002&vk=f17W0JP2dJnbybrtiBvk
og



Motie van de fracties CPA, Gemeentebelangen, Partii voor de Dieren en D66 , inzake agendapunt 8 
met betrekking tot de kadernota 2018

De gemeenteraad van Buren bijeen op 4 juli 2017

Gelezen het raadsvoorstel van het college van B&W van 4 juli 2017 / RV/17/00791/ Z17-48447 

Overwegende dat:

• De hondenbelasting wordt gezien als een oneigenlijk dekkingsmiddel;

Roept het college op:

1. In de begroting 2018 voorstellen op te nemen om de Hondenbelasting af te schaffen . 

En gaat over tot de orde van de dag.

Namens de genoemde fracties.

CDucLU



1 Amend. en moties raad 04.07.17 













4.B Overzicht begrotingswijzigingen en verloop post onvoorzien

1 Totaaloverzicht raadsbesluiten meerjarensaldo en reserves 

Overzicht raadsvoorstellen 2017 met begrotingswijziging 31-8-2017

60110105 60100105

Nummer Datum Datum Voorstel Omschrijving Mutatie Mutatie Mutaties

begr. wijz. raadsverg. verzending GS nummer begroting reserves¹ investering

Primitieve begroting 2017 (inclusief amendementen) 56.371 1.169.109

1 Programmabegroting 2017 0

2 20-12-2016 RV/16/00733 Actualisatie Gem. Rioleringsplan 2017 0

3 7-3-2017 RV/17/00748 Projectkosten en externe ondersteuning 2017 348.593

4 7-3-2017 RV/17/00756 Krediet bouwtechnische maatregelen Brede school Maurik 2017 -1.413 282.500

5 18-4-2017 RV/17/00749 Adoptie prov. en gem rotondes door lokale ondernemers                         was 24.000 uit AR- - -

6 18-4-2017 RV/17/00758 Preventie- en handhavingsplan Drank- en Horecawet 2017-2020 - - -

7 18-4-2017 RV/17/00759 I&A plan 2017-2021 154.684

8 23-5-2017 RV/17/00764 MJOP gemeentelijk Vastgoed -31.500

9 23-5-2017 RV/17/00769 Inhuur tijdelijk personeel PW uit reserve sociaal domein 396.000

10 27-6-2017 RV/17/00780 1e BURAP 2017 -206.500 32.500

11 4-7-2017 RV/17/00789
Jaarstukken 2017 saldo 1.523.430 bestemming (overlopend) 902.000 

(reserve soc.domein) 480.000 (reserve) I&A 290.000
-931.430

12 27-6-2017 RV/17/00786 Maatschappelijke functies en accommodaties, uitwerking Cluster Maurik

(onttrekking reserve is geraamd in 2018 en daarom hiet niet opgenomen)
23.200 -

Verwacht rekeningresultaat 2017 -159.842

Verwacht saldo storting/onttrekking 2017 1.169.456

Nadere toelichting:

Mutatie begroting:   in deze kolom vindt u het verloop van het saldo van de begroting 2017. De stand per 01/01/2017 is € 56.000. Met de vaststelling van raadsvoorstel 10

          verwachten we per 31/12/2017 een saldo van € -183.042 (een positief bedrag is ten gunste van het verwachte saldo, een negatief bedrag t.l.v. het saldo) 

Mutaties reserves:  in deze kolom vindt u het saldo van de mutaties in 2017. De stand per 01/01/2017 geeft aan dat we per saldo € 1.169.000 onttrekken. Indien u instemt met 

          raadsvoorstel nummer 11 dan verwachten we per 31/12/2017 per saldo € 1.136.956 te onttrekken. (Positief bedrag = onttrekking / Negatief bedrag = storting)

Mutatie investering: in deze kolom vindt u het bedrag aan investeringskrediet(en) dat u beschikbaar stelt. 



Overzicht raadsvoorstellen 2017 zonder begrotingswijziging 31-8-2017

Nummer Datum Datum Voorstel Omschrijving Begrotings
begr. wijz. raadsverg. verzending GS nummer wijz.

N.v.t. 20-12-2016 N.v.t. RV/16/00718 Heffingsverordeningen 2017 Nee

N.v.t. 20-12-2016 N.v.t. RV/16/00735 Instelling Regionaal Investeringsfonds Nee

N.v.t. 20-12-2016 N.v.t. RV/16/00728 Beleidsplan WMO en Jeugdwet 2017-2020 Nee

N.v.t. 20-12-2016 N.v.t. RV/16/00726 Nota gezondheidsbeleid gemeente Nee

N.v.t. 20-12-2016 N.v.t. RV/16/00724 Reg. Aanpak huiselijk geweld en kindermishandeling Reg. G Z Nee

N.v.t. 31-1-2017 N.v.t. RV/16/00741 Definitieve tarieven OZB 2017 Nee

N.v.t. 31-1-2017 N.v.t. RV/17/00746 Benoeming voorzitter voorbespreking Nee

N.v.t. 31-1-2017 N.v.t. RV/17/00742 Boardletter 2016 Nee

N.v.t. 31-1-2017 N.v.t. RV/16/00738 Startnotitie Weerstandsvermogen en Risicobeheersing Nee

N.v.t. 31-1-2017 N.v.t. RV/16/00717 Nota grondbeleid Nee

N.v.t. 7-3-2017 N.v.t. RV/17/00745 45e wijziging gemeenschappelijke regeling Regio Rivierenland Nee

N.v.t. 7-3-2017 N.v.t. RV/17/00742 Bestuurlijke richting voor Buren Nee

N.v.t. 18-4-2017 N.v.t. RV/17/00752 Verordening maaschappelijke ondersteuning en Jeugdhulp Nee

N.v.t. 18-4-2017 N.v.t. RV/17/00755 Strategisch Personeelsbeleid Nee

N.v.t. 18-4-2017 N.v.t. RV/17/00749 Adoptie prov. en gem rotondes door lokale ondernemers (Amendement) Nee

N.v.t. 18-4-2017 N.v.t. RV/17/00743 Verklaring van geen bedenkingen Van Ossenbruggen Fruit Nee

N.v.t. 23-5-2017 N.v.t. RV/17/00774 Herbenoeming lid Rekenkamercommissie Buren Nee

N.v.t. 23-5-2017 N.v.t. RV/17/00775 Jaarrekeningen 2016 en Begrotingen div. gemeenschappelijke regelingen Nee

N.v.t. 23-5-2017 N.v.t. RV/17/00765 Progr. voor de leefomgeving Evaluatie 2012-2016 + uitv.progr. 2017 Nee

N.v.t. 23-5-2017 N.v.t. RV/17/00768 Progr. voor de leefomgeving. Procesvoorstel opzet 2019-2022 Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00782 Wijziging gemeenschappelijke regeling Werkzaak Rivierenland 2017 Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00783 Accountant 2017 en 2018 Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00772 Sporthal op sportpark Maurik-Oost Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00777 Veegplan Buren, herziening 2017 Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00781 Fusie OBS Kastanjepoort en OBS Daverhof Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00778 Uitbreiden bedrijventerrein Medel; Bestemmingsplan 'Parapluherziening zonering industrielawaai bedrijventerrein Medel 2017'Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00753 Bijgestelde handreiking vrijkomende agrarische bedrijfsverbouwing Nee

N.v.t. 27-6-2017 N.v.t. RV/17/00771 Nota weerstandsvermogen en risicobeheersing 2017-2020 Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee

N.v.t. N.v.t. Nee



Overzicht verloop post onvoorzien 2017 en meerjarenbegroting 2017 - 2020
Nummer Datum Omschrijving

begroting raadsbesluit

wijziging 2017 2018 2019 2020

P Beginstand primitieve meerjarenbegroting 2017 - 2020 56.371 118.255 75.481 323.909

4 Krediet bouwtechnische maatregelen Brede school Maurik 2017 -1.413 -14.125 -14.012 -13.899
8 MJOP gemeentelijk Vastgoed -31.500 -31.500 -31.500 -31.500

10 1e BURAP 2017 -206.500 -61.650 -61.650 -61.650

12 Maatschappelijke functies en accommodaties, Maurik 23.200 23.200 23.200 23.200

-159.842 34.180 -8.481 240.060

+ = voordeel exploitatie / - = nadeel exploitatie

Verwachte eindstand onvoorzien 2017

Saldo meerjarenbegroting 2017 - 2020

1



OVERZICHT RESERVES Stand Toevoeging Onttrekking Stand Toevoeging Onttrekking Stand Toevoeging Onttrekking Stand Toevoeging Onttrekking Stand

31-12-16 31-12-17 31-12-18 31-12-19 31-12-20

Algemene Reserve (AR)

AR Algemene reserve 1.078.462        791.430 449.000 1.420.892 330.869 1.090.023 1.090.023 1.090.023
AR Alg. res. geblokkeerd (weerstandsvermogen) 3.659.500 650.000 3.009.500 3.009.500 3.009.500 3.009.500

Totaal algemene reserves 4.737.962 791.430 1.099.000 4.430.392 - 330.869 4.099.523 - - 4.099.523 - - 4.099.523

Overige bestemmingsreserves (OBR)

OBR Omgevingsger.uitg.& bovenpl.verevening 681.695 681.695 23.670 705.365 705.365 705.365
OBR Egalisatie accres algemene uitkering 200.000 100.000 100.000 100.000 - - -
OBR Beheer oppervlaktewater 120.702 89.000 31.702 31.702 31.702 31.702
OBR Overlopende posten 810.086 922.000 1.066.246 665.840 20.000 20.000 665.840 20.000 685.840 20.000 705.840
OBR Ontwikkeling (regisserende) gem. Buren 173.593 173.593 - - - -
OBR Maatschappelijke investeringen 109.964 109.964 109.964 109.964 109.964
OBR Risico's grondexploitaties 9.500.000 9.500.000 9.500.000 9.500.000 9.500.000
OBR Beheer en Onderhoud Tollewaard 1.314.000 1.314.000 1.314.000 1.314.000 1.314.000
OBR Deelfonds sociaal domein 3.068.000 480.000 696.000 2.852.000 2.852.000 2.852.000 2.852.000
OBR I & A plan 2017-2021 425.316 290.000 135.316 18.639 116.677 41.995 74.682 38.402 36.280
Totaal overige bestemmingsreserves 15.978.040 1.827.316 2.414.839 15.390.517 43.670 138.639 15.295.548 20.000 41.995 15.273.553 20.000 38.402 15.255.151

Overige bestemmingsres. besteed (OBRB)

OBRB Gemeentehuis 252.007 30.666 221.341 30.666 190.675 30.674 160.001 16.000 144.001
OBRB Heractivering riolering 1.283.940 123.556 1.160.384 117.609 1.042.775 113.442 929.333 112.814 816.519
OBRB Afbouw verplichting sport en dorpshuizen 173.684 93.206 80.478 20.717 59.761 17.333 42.428 17.333 25.095
OBRB Nieuwbouw school Maurik-Oost 757 2.280 1.523- 1.523- 1.523- 1.523-
OBRB Kapitaallasten IHP 2007 - 2016 699.025 24.655 674.370 24.655 649.715 24.655 625.060 24.655 600.405
Totaal overige bestemmingsreserve besteed 2.409.413 - 274.363 2.135.050 - 193.647 1.941.403 - 186.104 1.755.299 - 170.802 1.584.497

Nadere toelichting:
1) Algemene reserve: een onderdeel van de onttrekking in 2018 betreft het restant krediet Duurzaam veilig (afschrijving immateriële activa 2003).
2) OBR I&A plan 2017-2021 krijgt een toevoeging met bestemming van het jaarrekening saldo. In voorstel 7 is deze bestemming meegenomen. Als dit besluit wordt genomen wordt ook de beslissing bij de jaarrekening vastgelegd.
3) De ontrekking voor de sloop van het Klokhuis is geraamd in 2018, omdat dan op zijn vroegst de sloop plaats vindt. 



4.C Bestuurlijke planning 2017

1 Dossier 74 voorblad.pdf 

 

Raadsvergadering 

Dossiernummer 74 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 19 september 2017 

Agendapunt 4.C 

Omschrijving Bestuurlijke planning 2017 

Organisatieonderdeel College van B&W 

Eigenaar Kroon, E. 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

 

 

Besluit 

Voor kennisgeving aangenomen. 
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ALGEMENE OPMERKING 
Gelet op externe ontwikkelingen (bijv. in de regio) en voortschrijdende bestuurlijke prioriteiten, is dit een dynamisch document. 
 

BLAUW (gevuld vlak) = advies niet te verschuiven in verband met (wettelijke) kaders 
ORANJE (gevuld vlak) = advies verschuiven niet wenselijk 
ROOD (tekst) = wijzigingen ten opzichte van vorige versie 
 

 

 
SEPTEMBER 2017 

 
19.09.2017  Financiële actualisatie Gemeentelijk rioleringsplan (GRP)     

  Toelichting: De vorige actualisatie handhaafde de eerder 
vastgestelde tariefontwikkeling tot en met 2017. Voor de periode 
vanaf 2018 moet de tariefontwikkeling nog vastgesteld worden. 
Dit betreft het financiële deel, het beleid maakt onderdeel uit van 
het jaarplan Integraal Beheerplan openbare ruimte. 

    

19.09.2017  Brief Rekenkamercommissie over prestatieafspraken in 
vervolg op de woonvisie 

 De Boer  Griffie 

  Toelichting de Rekenkamercommissie Buren (verder RKC) heeft 
een onafhankelijke positie binnen de gemeente. Haar doel is de 
gemeenteraad een extra handvat te bieden zijn controlerende 
taak uit te voeren. Daartoe voert de RKC periodiek onderzoek uit. 

    

19.09.2017  Bouwen voor de Behoefte 2017   Klein  Ruimte 

  Toelichting: met de regio en provincie maakten we afspraken over 
het aantal te bouwen woningen. Het is van belang om 
duidelijkheid te geven over de manier waarop we met de 
woningbouw om gaan. 

  Verplaatst naar de 
septembervergadering door 
agendacommissie d.d. 29 mei 2017 

 

19.09.2017  Schetsplan voor de achterblijvende locatie en 
landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie van het 
project Tankstation Gerritse – Kerk-Avezaath 

 De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: voordat er gewerkt wordt aan een anterieure   Verplaatst naar de  
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overeenkomst of een ontwerp bestemmingsplan, leggen we een 
plan voor de achterblijvende locatie en de landschappelijke 
inrichting van de nieuwe locatie ter besluitvorming aan u voor 

septembervergadering door de 
agendacommissie d.d. 12 juni 2017 

19.09.2017  Startnotitie Mobiliteit Rivierenland  De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: de bereikbaarheid, veiligheid en doorstroming via de 
snelwegen A15 en A2 en provinciale wegen staan onder druk. De 
bereikbaarheid is van essentieel belang voor de vastgestelde 
ambities in de regionale speerpunten: de aantrekkelijkheid van het 
gebied moet worden gewaarborgd. Met het vaststellen van de 
startnotitie is het mogelijk eind 2017 het Uitvoeringsplan Mobiliteit 
vast te stellen. 

  Wordt samen met de startnotities 
Kennisnetwerk Leefbaarheid en 
Groene Groei Rivierenland 
aangeboden.  

 

19.09.2017  Startnotitie Kennisnetwerk Leefbaarheid  Benschop  IZ 

  Toelichting: de gemeente Buren wil meedoen aan een regionaal 
Kennisnetwerk Leefbaarheid. Het doel is om informatie uit te 
wisselen en meer vaardigheden te ontwikkelen, zodat 
leefbaarheidsvraagstukken in de wijk en dorpen beter aangepakt 
kunnen worden 

  Wordt samen met de startnotities 
Mobiliteit Rivierenland en Groene 
Groei Rivierenland aangeboden. 

 

19.09.2017  Startnotitie Groene Groei Rivierenland  De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: de startnotitie licht toe op welke 
duurzaamheidsthema’s de regionale samenwerking verder 
worden opgepakt, welke inspanningen hiervoor nodig zijn en wat 
de relatie is met landelijke en provinciale ontwikkelingen. Een 
regionale aanpak biedt meerwaarde die complementair is aan 
lokaal beleid.  

  Wordt samen met de startnotities 
Mobiliteit Rivierenland en 
Kennisnetwerk Leefbaarheid 
aangeboden.  

 

 

 
OKTOBER 2017 

 
24.10.2017  Vaststellen financiële effecten tweemaandelijkse rapportages  De Ronde  BV 

  Toelichting: nieuwe methodiek tweemaandelijkse rapportages als 
onderdeel van de P&C-cyclus. Deze rapportages vervangen de 
burap. 
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24.10.2017  Financiële verordening 212 gemeente Buren  De Ronde  BV-FIN 

  Toelichting: de financiële verordening 2015 is tekstueel verouderd 
door de nieuwe indeling van de programmabegroting en de 
overgang van beheerproducten naar taakvelden. Daarom stond 
voor 20 december 2016 een update van de financiële verordening 
gepland. Na overleg met de Kwaliteitscommissie stellen we voor 
die update te verschuiven naar  een moment medio 2017. Er zijn 
twee argumenten om de behandeling van de verordening te 
verschuiven. Allereerst is zeer recentelijk de nieuwe 
modelverordening van de VNG uitgekomen. Daarin is een aantal 
keuzes opgenomen die we graag met Kwaliteitscommissie en 
raad willen bespreken. Dat lukt niet meer voor 20 december. De 
tweede reden is het opnemen van de kostentoerekening in het 
kader van de overhead. Die willen we graag voorafgaand aan de 
Kadernota met de Kwaliteitscommissie afstemmen en aan de 
hand daarvan opnemen in de financiële verordening. Uiteindelijk 
hebben we dan een nieuwe financiële verordening waarin we de 
meest recente ontwikkelingen hebben kunnen verwerken. 

  In overleg met de griffie wordt de 
kwaliteitscommissie bij de 
voorbereiding betrokken (op 3 
oktober). Dit lukte procesmatig en 
planning technisch niet meer voor 
de septemberraad, dus het voorstel 
wordt ter behandeling in oktober 
aangeboden.  

 

24.10.2017  Verklaring geen bedenkingen oprichting beheerstichting 
Brede School Maurik 

 Benschop  Ruimte 
 

  Toelichting: de raad in de gelegenheid stellen wensen en 
bedenkingen ter kennis van het college te brengen aangaande de 
oprichting van een beheerstichting ten behoeve van de exploitatie 
Brede School Maurik.  

  Voorstel voor verplaatsen van de 
septemberraad naar de 
oktoberraad: het oprichten van de 
stichting vergt meer overleg met de 
scholen naar aanleiding van advies 
van de huisadvocaat en notaris.   

 

24.10.2017  Strategisch communicatiebeleid  De Boer  BV 

  Toelichting: in het coalitieakkoord wordt gesproken over een 
bestuursstijl waarin meedenken en meedoen centraal staan. 
Vertrouwen van inwoners in de gemeente is een belangrijke 
voorwaarde in de samenwerking. Uit de Burgerpeiling komt echter 
naar voren dat het vertrouwen van inwoners in de gemeente 
relatief laag is. Strategische inzet van communicatie is onmisbaar 
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om het vertrouwen van de gemeente te vergroten. We leggen het 
beleid aan u voor omdat we het belangrijk vinden dat uw raad de 
voorgestelde beleidsrichting ondersteunt.  

24.10.2017  Burensestraat 2 in Kapel-Avezaath (Orgamebo). Omzetten 
intensieve veehouderij naar fourage- en mesthandel 

 De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: initiatiefnemer wil het agrarisch bedrijf omvormen naar 
een mest- en fouragehandel. 

    

24.10.2017  Het toekomstig beheer van essenbomen in verband met de 
essentaksterfte 

 De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: de essenbomen binnen de gemeente zijn grotendeels 
aangetast door de essentaksterfte. De raad wordt voorgesteld om 
extra middelen beschikbaar te stellen om te voldoen aan de 
wettelijke zorgplicht.  

    

24.10.2017  Zienswijze begrotingswijziging 2018, bestuursrapportage 
2017 en bedrijfsplan Werkzaak 

 Klein  IZ 

  Toelichting:     

 

 
NOVEMBER 2017 (PROGRAMMABEGROTING) 

 
07.11.2017 07.11.2017 Begroting 2018  De Ronde  BV-FIN 

  Toelichting: begroting 2018 en meerjarenraming 2019 tot en met 
2021.  

    

07.11.2017 07.11.2017 Heffingsverordeningen 2018  De Ronde  IZ 

  Toelichting: inclusief vaststellen van de voorlopige OZB tarieven 
2018 

    

 
 

 
DECEMBER 2017 

 
19.12.2017 jan ‘18 (mogelijk) definitieve tarieven OZB 2018  De Ronde  IZ 
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  Toelichting: de voorlopige OZB tarieven 2018 zijn in november 
2017 vastgesteld. Indien qua planning mogelijk worden de 
definitieve OZB tarieven 2018 in december 2017 vastgesteld.  

    

19.12.2017  Boardletter 2017  De Ronde   

  Toelichting: de accountant brengt jaarlijks een interim rapportage 
uit aan de raad over de uitvoering van de begroting en doet 
daarbij aanbevelingen. 

    

19.12.2017  Vaststelling bestemmingsplan Buitengebied, Rijndijk 19, 19a 
en 19b in Lienden 

 De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: naar aanleiding van een mediationtraject willen we de 
huidige recreatieve bestemming en de al aanwezig onzelfstandige 
verhuureenheden (voor permanente bewoning) vastleggen in een 
nieuw bestemmingsplan. 

    

19.12.2017  Informatiebeveiligheidsbeleid 2018-2021  De Boer  BV 

  Toelichting: het vorige informatiebeveiligingsbeleid loopt tot en 
met eind 2017. Het nieuwe informatiebeveiligingsbeleid is, in 
tegenstelling tot het huidige, gebaseerd op de BIG (Baseline 
Informatieveiligheid Gemeenten). Dit komt overeen met de 
uitkomst van het Rekenkameronderzoek in 2016 naar 
informatieveiligheid. Met de BIG wordt de geadviseerde 
overkoepelende structuur geïmplementeerd.  

    

19.12.2017  Sporthal op sportpark Maurik-Oost  Benschop  Ruimte 

  Toelichting: financiële uitwerking gevolgd op het eerdere besluit 
van de raad t.b.v. de sporthal Maurik-Oost. 

  Volgt op besluit raad d.d. 27 juni 
2017. De gesprekken met 
verenigingen vragen meer tijd en 
daarom wordt het voorstel niet in 
september aangeboden ter 
besluitvorming, maar in december. 

 

19.12.2017  Beleid- en onderhoudsplan begraafplaatsen  De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: voor het financieel beheer van de begraafplaatsen 
wordt een reserve aangesproken. Er is sprake van een daling van 
de inkomsten waardoor het gereserveerde budget terugloopt. 
Daarom worden uitgangspunten voorgelegd om te besluiten over 
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het toekomstig onderhoud van de begraafplaatsen. 

19.12.2017  Verordening lijkbezorgingsrechten  De Ronde  IZ 

  Toelichting: de verordening lijkbezorgingsrechten volgt na de 
besluitvorming over het beleid- en onderhoudsplan 
begraafplaatsen dat op 24 oktober ter besluitvorming wordt 
aangeboden.  

    

19.12.2017  Beheersverordening gemeentelijke begraafplaatsen  De Ronde  IZ 

  Toelichting: de beheersverordening gemeentelijke 
begraafplaatsen volgt na de besluitvorming over het beleid- en 
onderhoudsplan begraafplaatsen dat op 24 oktober ter 
besluitvorming wordt aangeboden.  

    

19.12.2017  Verordeningen Werk & Inkomen  Klein  IZ 

  Toelichting: betreft een technische wijziging van de Verordening 
Clientenparticipatie en de Verordening Participatieregeling 
minima. 

    

19.12.2017  Verordening WMO Jeugd 2018  Benschop  IZ 

  Toelichting: naar aanleiding van een recente uitspraak van de 
rechtbank, dient de raad te besluiten over differentiatie van PGB 
in plaats van het college (zoals tot nu toe het geval was).  

    

 

 
NADER TE BEPALEN  

 
Q2 2018  Vaststelling bestemmingsplan Voorstraat Lienden   De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: als in het project meer dan 52 woningen worden 
bestemd is bestemmingsplan wijziging noodzakelijk.  Bij maximaal 
52 woningen kan dit met een Wijzigingsplan ter vaststelling van 
het college.   

  Afhankelijk van aantal woningen in 
plan. Medio 2017 wordt 
stedenbouwkundig plan met 
woningaantal duidelijk. Eerste helft 
2018 verwachten we een voorstel 
ter besluitvorming voor te leggen 
aan de raad. 

 

  Vaststelling bestemmingsplan Blauw Kampseplas  Klein  Ruimte 
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  Toelichting: K3Delta heeft plannen voor ontwikkeling recreatie 
project. Hiertoe moet bestemming gewijzigd worden  

  Afhankelijk van tempo ontwikkelaar.   

  Project Nieuwenhuizen-Rijswijk  De Ronde  Ruimte 

     Afhankelijk van instemming door 
derden. 

 

2018  Integraal Huisvestingsplan Scholen  Klein  IZ 

  Toelichting: Het Integraal Huisvestingsplan moet worden 
geactualiseerd. In samenwerking met de onderwijspartners 
bereiden we dit voor. De uitwerking van het accommodatiebeleid 
en de maatschappelijke functies nemen wij hierin mee. 

  BasisBuren geeft aan pas in 2017 
duidelijkheid te kunnen geven over 
de koers die de organisatie gaat 
varen met betrekking tot de 
locaties. De uitkomst hiervan heeft 
gevolgen voor het opstellen van het 
Integraal Huisvestingsplan en 
daarom wordt hierop gewacht.  

 

Q2 2018  Vaststelling bestemmingsplan Hooghendijck Beusichem  De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: de ontwikkelende partij Vario Looye komt met een 
gewijzigd plan. Hiervoor is een BP wijziging noodzakelijk 

  Besluitvorming en termijn 
agendering is afhankelijk van Vario 
Looye. Eerste helft 2018 
verwachten we een voorstel ter 
besluitvorming voor te leggen aan 
de raad. 

 

  Ambitiedocument Omgevingswet  De Ronde  Ruimte 

Q2 2018  Vaststelling bestemmingsplan Het Binnen in Lienden  De Ronde  Ruimte 

  Toelichting: al lange tijd wordt er gesproken over de bouw van 
woningen in plan Het Binnen in Lienden. Het bestemmingsplan 
maakt de bouw van 16 woningen in het plangebied mogelijk. 

    

Q4  Solidariteit sociaal domein  Benschop  IZ 

  Toelichting: in 2014 besloot de raad om voor een aantal 
producten WMO 2015 en Jeugdzorg afspraken te maken over 
regionale solidariteit. Die afspraken waren voor 2015 en 2016. 
Voor 2017 moet de raad een nieuw besluit nemen. 

  Donderdag 17 augustus 2017 vond 
er bestuurlijk overleg over dit 
onderwerp plaats en er is nog 
nadere afstemming in de regio 
nodig voordat besluitvorming kan 
worden voorgelegd.  
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Q2 2018  Lokale economische agenda  Klein  Ruimte 

  Toelichting: samen met de ondernemers(verenigingen) willen we 
in onze gemeente een lokale economische agenda opstellen, die 
ter vaststelling wordt voorgelegd aan de gemeenteraad. In het 
najaar 2017 zijn gesprekken gaande tot en met de verkiezingen 
GR18 in maart, waarna een lokale economische agenda wordt 
vastgesteld.  

    

Q1 2018  Breedband in de regio  Klein  Ruimte 

  Toelichting: het onderzoek in  de regiogemeenten naar de 
mogelijkheden van een glasvezelnetwerk in de 10 gemeenten 
(waardoor er een 100% dekking ontstaat in de kernen en het 
buitengebied) is afgerond. Informatie vanuit de regio volgt en 
besluitvorming wordt voorbereid.  
 

  In het najaar van 2017 volgen een 
aantal raadsinformatieavonden, 
waarna de besluitvorming over 
deelname aan het 
glasvezelnetwerk uiterlijk zal 
plaatsvinden in de afzonderlijke 
gemeenteraden in Q1 2018  

 

Q1 2018  Visie op het Burense kind  Benschop  IZ 

  Toelichting: we vinden het belangrijk dat alle kinderen in Buren 
hun talenten kunnen ontwikkelen. Maar ook dat kinderen 
ondersteuning krijgen om mee te doen en daarbij zo weinig 
mogelijk belemmeringen ondervinden. Samen met onze partners 
in onderwijs en opvang werkten we aan de visie op het Burense 
kind. We vragen de raad om deze visie vast te stellen, als 
uitgangspunt voor samenwerking en activiteiten in de toekomst.   

    

 
 

 
BEHANDELD IN DE RAADSVERGADERINGEN 

 
31.01.2017  Bekrachtiging geheimhouding als bedoeld in artikel 25 van de 

Gemeentewet (brief van het college van burgemeesters en 
wethouders 11 januari 2017, RI/17/02905, aan de gemeenteraad) 

 De Boer  Griffie 

31.01.2017  Benoeming voorzitter voorbespreking  De Boer  Griffie 

31.01.2017  Boardletter 2016  De Ronde  Griffie 
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31.01.2017  Nota grondbeleid 2017 - 2020  De Ronde  Ruimte 

31.01.2017  Vaststelling definitieve tarieven OZB 2017  De Ronde  IZ 

31.01.2017  Startnotitie Weerstandsvermogen & Risicobeheersing   De Ronde  BV 

31.01.2017  Bespreken raadsinformatiebrief van 15 december 2016, 
RI/16/02870, inzake aanpak 70 geïnventariseerde risico’s 
(agendering op verzoek van de fractie Gemeentebelangen)   

 De Ronde  BV 

31.01.2017  Motie VVD, PvdA en PCG inzake niet geagendeerd onderwerp: 
ontwikkelingen Drieslag 

 De Ronde  Ruimte 

31.01.2017  Motie PCG inzake niet geagendeerd onderwerp: electronische 
bekendmakingen 

 De Boer  BV 

31.01.2017  Motie D66 inzake niet geagendeerd onderwerp: opvang 
zwerfdieren i.c. vogels. Motie van treurnis Partij voor de Dieren 

 De Ronde  Ruimte 

07.03.2017  Bestuurlijke richting voor Buren  De Boer  Griffie 

07.03.2017  Projectkosten en externe ondersteuning 2017   Klein  BV 

07.03.2017  Bouwtechnische maatregelen Brede School Maurik  Klein  Ruimte 

07.03.2017  Handhaving parkeerbeleid, op verzoek van Gemeentebelangen 
(RI/17/02783 inzake verkeerssituatie Goudplevier te Maurik) 

 De Ronde  Ruimte 

07.03.2017  Raadsinformatiebrief RI/17/02933 inzake inzamelvarianten 
beleidsplan Avri Afval en Grondstoffen 2019 

 De Ronde  Ruimte 

07.03.2017  Opheffing geheimhouding als bedoeld in artikel 25 van de 
Gemeentewet op de volgende brieven van het college van 
burgemeester en wethouders RI aan de gemeenteraad: 

- RI/14/01579 d.d. 14 mei 2014  
- RI/15/01938 d.d. 25 maart 2015 
- RI/15/02100 d.d. 24 juni 2015  
- RI/15/02279 d.d. 28 oktober 2015  
- RI/16/02379 d.d. 5 januari 2016 
- RI/16/02351 d.d. 5 januari 2016 

 De Boer  Griffie 

07.03.2017  Bekrachtiging geheimhouding als bedoeld in artikel 25 van de 
Gemeentewet op de brief van het college van burgemeester en 

 De Boer  Griffie 
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wethouders aan de gemeenteraad: 
- RI/17/02971 d.d. 22 februari 2017 
- RI/17/02985 d.d. 1 maart 2017 

07.03.2017  45e wijziging gemeenschappelijke regeling Regio Rivierenland  De Boer   

18.04.2017  Strategisch personeelsbeleid gemeente Buren  Klein  BV 

18.04.2017  I&A beleidsplan 2017 – 2021  De Boer   

18.04.2017  Verordeningen maatschappelijke ondersteuning en jeugdhulp 
gemeente Buren 2017 

 Benschop  IZ 

18.04.2017  Preventie en handhavingsplan gemeente Buren 2017-2020 voor 
de uitvoering van de Drank- en Horecawet 

 De Boer  BV 

18.04.2017  Uitbreiding Van Ossenbruggen Fruit B.V.  De Ronde  Ruimte 

18.04.2017  Adoptie provinciale en gemeentelijke rotondes door lokale 
ondernemers 

 De Ronde  Ruimte 

18.04.2017  Raadsinformatiebrief d.d. 29 maart 2017, RI/17/0306 inzake start 
van de bouw van het detailhandelscentrum de Drieslag te Lienden 

 De Ronde  Ruimte 

23.05.2017  Nota Weerstandsvermogen & Risicobeheersing  De Ronde  BV-FIN 

23.05.2017  Programma voor de Leefomgeving, evaluatie 2012-2016 en 
uitvoeringsprogramma 2017 

 Benschop  Ruimte 

23.05.2017  Programma voor de Leefomgeving, procesvoorstel 2018 en opzet 
2019-2022 

 Benschop  Ruimte 

23.05.2017  Meerjarenonderhoudsplanning (MJOP)  Klein  Ruimte 

23.05.2017  Jaarrekening en begroting verbonden partijen 
- Regio Rivierenland 
- ODR 
- RAR 
- Avri 
- GGD Gelderland Zuid 
- Veiligheidsregio Gelderland Zuid 
- Werkzaak 
- Recreatieschap Nederrijn, Lek en Waal 

    

27.06.2017  Bijgestelde Handreiking vrijkomende agrarische 
bedrijfsbebouwing 

 De Ronde  Ruimte 

27.06.2017 27.06.2017 1e Bestuursrapportage 2017  De Ronde  BV-FIN 
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27.06.2017  Vaststelling veegplan ‘’Buren, herziening 2017’’  De Ronde  Ruimte 

27.06.2017  Sporthal op sportpark Maurik-Oost  Benschop  Ruimte 

27.06.2017  Maatschappelijke functies en accommodaties cluster Maurik  Klein   IZ 

27.06.2017  Bestemmingsplan ‘Parapluherziening zionering industrielawaai 
bedrijventerrein Medel 2017’ 

 De Ronde  Ruimte 

27.06.2017  Accountant voor de boekjaren 2017 en 2018  De Ronde  Griffie 

27.06.2017  Wijziging gemeenschappelijke regeling Werkzaak Rivierenland 
2017 

 Klein  IZ 

27.06.2017  Fusie OBS Kastanjepoort en OBS Daverhof  Klein  IZ 

04.07.2017 04.07.2017 Kadernota 2018-2021  De Ronde  BV-FIN 

04.07.2017  Verordening gemeentelijke onderscheidingen  De Boer  Kabinet 

04.07.2017 27.06.2017 Jaarstukken 2016  De Ronde   BV-FIN 

04.07.2017 27.06.2017 Herziening grondexploitatie 2017  De Ronde  Ruimte 

 
 
 



8 Crisisbeheersing brand Sebava BV te Erichem

1 Brand op de Knorhof, D66, CDA en PvdD 





1 Juridische aspecten Sebava 

gemeente

Buren
de Raad van de gemeente Buren

uw brief van:
uw kenmerk: brief

onskenmerk: RI/17/03179/Z17-49722

behandeld door: G.R.F. Berends

bijlage(n): 2

onderwerp: Sebava B.V.

Maurik, 8 September 2017

verzonden: - 8 SEP. 2017

Geachte leden van de raad,

Hierbij informeren wij u over de brand bij het bedrijf Sebava B.V. en de acties die tijdens 
en na de brand zijn ondernomen. Deze acties zijn steeds ondernomen in samenwerking 
met de Omgevingsdienst Rivierland, de Provincie, het Waterschap en de 
Veiligheidsregio (o.a. brandweer).

U treft als bijiage aan:
1. Rl-brief over de crisisbeheersing Sebava B.V. en het bijbehorende feitenrelaas;
2. Rl-brief over de juridische aspecten.

Met vriendelijke groet,

lest^en wethouders van Buren,
[gemeester,

mfTP.G: van Wamel-Geene da Boer MSc
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gemcente

Buren
Raadsleden gemeente Buren

Maurik, 8 September 2017 

verzonden: “ 8 SEP. 2017onskenmerk: RI/17/03169/Z17-49722

behandeld door: S.E. Hooijschuur
bijiage(n); Feitenrelaas crisis Sebava
onderwerp: Crisisbeheersing Sebava, Burensewal 3,

Kapel-Avezaath

Geachte leden van de raad,

In deze brief wordt u geinformeerd over de brand die donderdag 27 juli 2017 heeft 
gewoed in varkenshouderij Sebava aan de Burensewal 3 in Kapel-Avezaath. U krijgt 
inzicht in de wijze van crisisbeheersing door de overheid, de maatregelen die zijn 
genomen om overlast te beperken en eventuele risico’s te voorkomen. In de bijiage vindt 
u een feitenrelaas. Hierin staan de gebeurtenissen en activiteiten perthema zoveel 
mogelijk chronologisch gerangschikt. Op vragen en opmerkingen over eventuele 
herbouw van de inrichting gaat het college in een afzonderlijke brief in.

De eerste dagen heeft de burgemeester vanuit zijn wettelijke taak en bevoegdheid 
geacteerd. Vrij snel na de brand is overgegaan op collegiaal bestuur door het college.

Bestrijding crisis
Na binnenkomst van de brandmelding is de brandweer met een viertal voertuigen en 
personeel uitgerukt en men was snel ter plaatse. Het was direct duidelijk dat het om een 
zeer grote brand ging en dat zich een groot aantal dieren in de opstallen bevond. 
Uiteindelijk waren zo’n 100 brandweerlieden actief en waren er 12 voertuigen ter 
plaatse.

Als gevolg van de brand zijn circa 20.000 varkens omgekomen en de opstallen 
(grotendeels) teniet gegaan. De brand veroorzaakte verspreiding van asbestdeeitjes, 
rookontwikkeling en stank en daarmee overlast in de omgeving. De werkelijke oorzaak 
van de brand is niet te achterhalen. De politie heeft geen indicatie dat er sprake is van 
strafbare feiten. Vanwege instortingsgevaar van de constructie heeft de brandweer 
volgens protocol geen verder onderzoek kunnen doen.

De crisis is door brandweer, gemeente, waterschap en omgevingsdienst bestreden en 
vanwege de omvang en de complexiteit is het crisisniveau snel opgeschaald. Niet alleen 
ter plaatse is de brand bestreden door de uitvoerende diensten, vanuit het VRGZ- 
kantoor te Nijmegen is de brand op regionale schaal geduid.
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gemeente

Buren

Vanuit het gemeentehuis is overlegd met functionarissen van onder meer de brandweer, 
politie, Veiligheidsregio, Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit, ODR, Waterschap en 
ambtenaren ten behoeve van de bevolkingszorg en communicatie. Doel hiervan is 
geweest om de mogelijke gevolgen van de brand te inventariseren en te bepalen welke 
maatregelen genomen moesten worden om nadelige gevolgen zoveel mogelijk te 
beperken.

Informatievoorziening en zorg omwonenden
Tijdens en kort na de brand is een aantal middelen ingezet om omwonenden en andere 
betrokkenen over de (gevolgen van de) brand te informeren, varierend van een 
huisbezoek tot een NL Alert, Vanaf maandag 31 juli verloopt de communicatie met de 
omgeving in overleg met de Provincie, bevoegd gezag van deze inrichting voor de 
Omgevingsvergunning milieu. Op de website van de Provincie en gemeente zijn 
nieuwsberichten geplaatst en een lijst met meest gestelde vragen en antwoorden 
bijgehouden. Zowel bij het provincieloket als bij de gemeente zijn binnenkomende 
vragen geregistreerd en beantwoord. Belangstelling van de media is in onderlinge 
afstemming tussen gemeente en provincie in goede banen geleid.

Wet Milieubeheer
Vanaf vrijdag 28 juli heeft de Provincie maatregelen genomen om de gevolgen van de 
brand te beperken. Omgevingsdienst Rivierenland (ODR) heeft het bedrijf namens de 
Provincie gelast om op en nabij de locatie alle maatregelen te nemen die nodig zijn om 
verdere en nieuwe verspreiding van asbest naar de omgeving (lucht, bodem en 
oppervlaktewateren) te voorkomen. En om een plan van aanpak in te dienen voor de 
asbestsanering- en sloopwerkzaamheden.

Saneringswerkzaamheden
De saneringswerkzaamheden verloopt aanzienlijk voorspoediger dan verwacht. Het 
betreft de verwijdering van asbest en kadavers op en om het terrain en bescherming van 
de watergangen. Binnen twee weken zijn de kadavers afgevoerd. Tweede helft augustus 
is begonnen met het opruimen van de asbestverontreiniging in de omgeving. Bind 
augustus is de sanering tot de fundering afgerond. Hierna wordt begonnen met de 
sanering van de fundering, mestsleuven en grond.

Geen gevaar voor de omgeving
De gemeente Buren heeft over eventuele risico’s voor de volksgezondheid contact 
gehad met de GGD Gelderland-Zuid. De GGD heeft bevestigd dat er in relatie tot de 
brand geen gevaar is voor de volksgezondheid. Na de brand geldt dat er beperkt hinder 
is ondervonden van de aanwezige geur. Ervaren overlast is persoonlijk en wordt 
beinvioed door windrichting, temperatuur en verblijfplaats. Overigens vormde de geur 
geen gevaar voor de volksgezondheid.

In de omgeving van de inrichting zijn metingen gedaan om de verspreiding van asbest 
vast te stellen. De gebouwen zijn tijdens de brand natgehouden en er zijn schermen 
geplaatst ter voorkoming van verdere asbestverspreiding. Tweede helft augustus is 
gestart met het verwijderen van het asbest in de omgeving conform een door ODR 
goedgekeurd plan.

Waterkwaliteit
Het Waterschap heeft tijdens de crisis gezorgd voor voldoende bluswater. Aan de hand 
van proefmonsters is geconstateerd, dat de crisis geen gevolgen heeft gehad voor de 
waterkwaliteit. Bluswater kon deels worden opgevangen en worden hergebruikt.
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Conciusie
Op grond van het voorgaande wordt geconcludeerd, dat de operationele diensten - 
brandweer, politie en ODR - tijdens de bestrijding van deze crisis naar behoren hebben 
gefunctioneerd. Het college zal hiervoor de complimenten op gepaste wijze 
overbrengen. Daarnaast is geconstateerd dat de bevoegdheidsverdeling bij dit bedrijf 
een complicerende factor is geweest, die een goede afstemming tussen met name de 
verschillende overheden en uitvoeringsinstanties vereist. Uiteraard betreurt de 
gemeente de ondervonden overlast door onze inwoners die een dergelijk grote brand 
met zich meebrengt. Hiermee zijn hopelijk alle door u eerder gestelde vragen 
beantwoord of zijn deze niet meer actueel.

Bi Vg^e^ter van Buren,

ler MSc

■f.

V-;-:



Bijiage: Feitenrelaas crisisbeheersing Sebava, 27 juli 2017 

Zeer grote brand
Donderdag 27 juli om 17.29 uur en 20 sec. komt via de meldkamer een melding binnen van 
een 'zeer grote brand’ bij varkenshouderij Sebava aan de Burensewal 3 in Kapel-Avezaath.
De brandweer rukt hierop om 17.31 uur en 54 sec. uit met vier eenheden en is 17.35 uur en 6 
sec. ter plaatse. Vanwege de aanwezigheid van een grote hoeveelheid varkens is 17.32 uur 
versterking aangevraagd van 12 extra brandweerwagens en 3 hoogwerkers. Hierbij zijn 
ongeveer 100 brandweermensen betrokken.
De brand escaleert bijzonder snel. De dieren zijn helaas niet meer te redden.
Mede doordat het Waterschap direct is gealarmeerd, is er voldoende bluswater aanwezig. Er 
komt zuurstofarm bluswater in watergangen terecht rondom de varkenshouderij. Dit 
veroorzaakt vissterfte, niet vanwege gif of asbest.
Het is de brandweer direct duidelijk dat er asbest vrij komt. De gebouwen worden tijdens de 
brand natgehouden ter voorkoming van verspreiding van asbest.
In de omgeving van de inrichting zijn metingen gedaan om de verspreiding van asbest vast te 
stellen. Daarbij is een gebied rondom de varkenshouderij, waar asbest terecht kan zijn 
gekomen, afgezet met linten.
Vrijdag 28 juli om 0.27 uur en 23 sec. geeft de brandweer het sein 'brand meester’. Vrijdag en 
zaterdag heeft de brandweer staan nablussen, onder meer om verdere verspreiding van 
asbest te voorkomen.
De politie doet onderzoek naar de oorzaak van de brand. De vier aanwezige Poolse 
medewerkers en de chauffeur van de voerleverancier die de brand heeft gemeld, zijn hiervoor 
gehoord. Er is geen indicatie dat er strafbare feiten zijn gepleegd.
Vanwege gevaar voor eigen personeel doet de brandweer geen onderzoek naar de oorzaak 
van de brand. De complete constructie is doorde brand ernstig verzwakt. De werkelijke 
oorzaak van de brand valt nu niet meer te achterhalen.

- Vanwege de omvang van de brand, de rookontwikkeling en de daarbij vrijgekomen asbest is 
de crisis opgeschaald. De gemeente heeft vergaderingen belegd met functionarissen van 
betrokken diensten en instanties als brandweer, politie, Veiligheidsregio, ODR, GGD, NVWA 
en Waterschap. Hierin is gezamenlijk een beeld gevormd van de aard, omvang en mogelijke 
schadelijke gevolgen van de crisis. Op basis hiervan zijn (bestuurlijke) besluiten genomen.

Informatievoorziening en zorg omwonenden
- Vrijwel direct na het uitbreken van de brand heeft de Veiligheidsregio aanwezigen in de 

directe omgeving via diverse NLAIerts geadviseerd ramen en deuren gesloten te houden en 
geen verbrande delen op te ruimen wegens gevaar op asbestbesmetting.
De Veiligheidsregio heeft de website www.crisis.nl en Twitter ingezet om omwonenden te 
informeren over de brand en de mogelijke risico’s.

- Vertegenwoordigers van de Veiligheidsregio hebben persoonlijk contact gehad met de 
eigenaren van de nabijgelegen camping en geitenhouderij.
Vanaf donderdag 27 juli rond 18.30 uur zijn we begonnen betrokkenen te informeren via een 
blog op onze website, www.buren.nl. Hierin hebben we onder meer vragen van inwoners 
beantwoord over asbest en roetdeeitjes, gevolgen voor de gezondheid van mensen en dieren 
en het gebruik van groenten en fruit van akkers en moestuinen.

- Vrijdag 28 juli heeft de burgemeester de campingeigenaar en de eigenaren van de 
geitenhouderij bezocht.
De burgemeester heeft een interview gegeven aan Omroep Gelderland en SBS6 Hart van 
Nederland.
Het aantal telefonische vragen neemt vrijdag 28 juli in de loop van de middag af. Hierop 
hebben we besloten dat de gemeente in het weekend niet telefonisch bereikbaar is. Zaterdag 
29 en zondag 30 juli komen er enkele opmerkingen binnen via het gemeentelijk mailaccount 
en de website.

- Vanaf maandag 31 juli verloopt de communicatie met de omgeving in overleg met de 
Provincie. Op de website van de Provincie worden nieuwsberichten geplaatst en wordt ook 
een lijst met meest gestelde vragen en antwoorden bijgehouden.
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Zowel bij het Provincieloket als de gemeente worden binnenkomende vragen geregistreerd en 
wordt beantwoording adequaat geregeld.
Maandag 31 juli hebben we bij inwoners van Erichem een brief bezorgd met informatie over 
de brand.
Woensdag 2 augustus hebben we de aanwonenden van de route voor de afvoer van het puin 
en de kadavers gemformeerd over de benodigde verkeersmaatregelen. Deze informatie is 
ook op onze website gezet. Het verkeersbesluit dat hiervoor is genomen, is op wettelijke wijze 
gepubliceerd.
Belangstelling van de media is in onderlinge afstemming tussen gemeente en Provincie in 
goede banen geleid.
Op dinsdag 8 augustus hebben gedeputeerde Markink, burgemeester de Boer en twee 
directieleden van gemeente Buren en de Provincie een informeel bezoek gebracht aan de 
locatie. De ODR heeft een beeld geschetst van het verloop van de activiteiten na de brand, de 
saneerder heeft een rondleiding verzorgd en de heer Markink heeft de buren bezocht.

Volksgezondheid
Behalve asbest zijn er bij de brand geen andere gevaarlijke stoffen vrijgekomen die schadelijk 
zijn voor de gezondheid van mens en dier.
Omwonenden hebben overlast ervaren door rook, geur en van verbrande delen. Op advies 
van de GGD hebben we inwoners op diverse manieren gewezen op de mogelijke risico’s 
hiervan en geadviseerd hoe hiermee om te gaan.
De brand, kadavers en het aanwezige brijvoer veroorzaken stankoverlast voor de omgeving. 
De GGD heeft herhaaldelijk bevestigd dat dit geen risico’s voor de volksgezondheid opievert, 
ook niet in de vorm van infectieziekten.
Tijdens en na de crisis zijn er geen risico’s geweest voor de waterkwaliteit.

Wet milieubeheer
- Vrijdag 28 juli zijn is de gemeente begonnen met de inventarisatie van de mogelijke gevolgen 

van de brand, i.c. het opruimen van het asbest, puin en kadavers, en de vergunningen. We 
hebben besloten tot het mondeling opieggen van bestuursdwang aan de eigenaar van 
Sebava voor het opruimen van het asbest in de openbare ruimte. Particuliere eigenaren van 
percelen waar asbest is geconstateerd, zijn hierover geinformeerd.

- Vrijdag 28 juli hebben we, een vertegenwoordiger van de Provincie, Omgevingsdienst 
Rivierenland en de burgemeester, in een gesprek met de eigenaar van Sebava aangegeven 
dat we zo spoedig mogelijk een plan van aanpak verwachtten voor het opruimen van het puin 
en de kadavers. De Provincie heeft hierna haar verantwoordelijkheid genomen als bevoegd 
gezag voor het toezicht en de handhaving op de milieuvergunning.
De brand is aan te merken als een ongewoon voorval, zoals bedoeld in hoofdstuk 17 van de 
Wet milieubeheer. In hoofdstuk 17 van de Wet milieubeheer zijn bepalingen opgenomen over 
ongewone voorvallen in inrichtingen waarbij nadelige gevolgen voor het milieu zijn ontstaan. 
Onder andere de mogelijkheid bepaalde maatregelen van de eigenaar van de inrichting te 
verlangen om de gevolgen van het ongewone voorval te beperken of ongedaan te maken. 
Gelet op het voorgaande heeft de Omgevingsdienst Rivierenland (ODR) namens de Provincie 
op zaterdag 29 juli een last onder bestuursdwang afgegeven waarmee het bedrijf werd gelast:
• Uiterlijk zondag 30 juli 2017, 12.00 uurop en nabij de locatie alle maatregelen te nemen 

die nodig zijn om verdere en nieuwe verspreiding van asbest naar de omgeving (lucht, 
bodem en oppervlaktewateren) te voorkomen;

• Uiterlijk maandag 31 juli 2017, 17.00 uur een plan van aanpak voor de asbestsanering- en 
sloopwerkzaamheden, waaronder het ruimen van de kadavers bij ons in te dienen, 
inclusief een inventarisatierapport voor het gebied dat nog niet is geinventariseerd;

• Uiterlijk 24 uur na akkoord op het plan van aanpak de asbestsanering- en 
sloopwerkzaamheden, waaronder het ruimen van de kadavers te starten en zorg te 
dragen voor een goede voortgang van de werkzaamheden.



Daarbij is tevens aangegeven dat indien binnen de genoemde termijnen niet wordt voldaan 
aan de lasten, de Provincie de nodige maatregelen treft (toepassen bestuursdwang), onder 
toepassing van kostenverhaal op het bedrijf.

- Op 31 juli 2017 is na overleg tussen provincie, ODR en het bedrijf afgesproken de termijn van 
maandag 31 juli, 17.00 uur te verlengen tot 1 augustus 2017, 10,00 uur. Dit vanv\rege de 
benodigde tijd om tot een plan van aanpak te komen.

- Op woensdag 2 augustus zijn de voorbereidingen op het terrein getroffen en op donderdag 3 
augustus is gestart met de sloop en afvoer. De kadavers, besmet puin en schoongemaakt 
herbruikbaar puin is in drie stromen afgevoerd naar de betreffende afvalverwerkers.

- Vrijdag 18 augustus zijn de laatste kadavers afgevoerd.
- Voor het verwijderen van de neergedaalde asbest in de omgeving heeft de eigenaar een plan 

van aanpak ingediend. Dinsdag 22 augustus is begonnen met de sanering hiervan.
- Vrijdag 1 September is de sanering tot de fundering afgerond.

Waterkwaliteit
- Het Waterschap heeft tijdens de crisis gezorgd voor voldoende bluswater. Dit bluswater is 

afgevoerd via de Linge en zodanig verdund, dat het geen risico opievert voor de waterkwaliteit 
en de volksgezondheid.
Medewerkers van het Waterschap hebben direct omwonenden tijdens de crisis hierover 
gei'nformeerd.
Doordat er zuurstofarm bluswater in watergangen terecht is gekomen, komt in de 
watergangen rondom de varkenshouderij dode vis voor. Deze vissterfte wordt niet veroorzaakt 
door gif of asbest.

- Met asbest besmet water is opgesloten tussen twee dammen, om verdere verspreiding te 
voorkomen. Dit water zal worden afgevoerd.
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Geachte leden van de raad,

Wij informeren u graag over de actuele wetgeving die geldt voor het bedrijf Sebava B.V., 
Burensewal 3 in Kapel-Avezaath. Wij nemen u ook mee in de (on)mogelijkheden van de 
mogelijke herbouw van het bedrijf Sebava B.V.

Hoe ziin de bevoeadheden gereaeld?
Vanuit de landelijke overheid is het bouwbesluit en wetgeving over onder andere milieu 
van toepassing. Op dit niveau speelt ook de discussie rondom megastallen. Provincie 
Gelderland is het bevoegd orgaan voor de milieuvergunning aangezien het een grote 
inrichting betreft op basis van milieuwetgeving (afvalverwerking en meer dan 2000 
varkens). Gemeente Buren toetst de bouw en het gebruik aan het bestemmingsplan.

1. Mag Sebava hetzelfde gebouw terugbouwen?
Sebava B.V. mag volgens de regels van het geldend bestemmingsplan "Buitengebied, 
eerste herziening” hetzelfde terug bouwen. Dit kan dus ook in lagen zijn, mits dit binnen 
de maximale bouwhoogte van 9 meter blijft. Hierbij moet een nieuw gebouw natuurlijk wel 
voldoen aan de meeste recente wet- en regelgeving.
Op basis van het bestemmingsplan is geen uitbreiding meer mogelijk. Het bouwvlak is 
volledig benut.
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2. Welke invioed kan de gemeente uitoefenen op mogelijke herbouw?
Sebava B.V. heeft bestaande rechten die gelden uit het bestemmingsplan. De gemeente 
kan in principe deze rechten in het bestemmingsplan aanpassen. Het aanpassen van 
deze rechten in het bestemmingsplan kan consequenties hebben. Hierbij kunt u denken 
aan planschade.

3. Is een uitbreiding van het bestaande bouwvlak mogelijk?
Het geldend bestemmingsplan biedt geen mogelijkheid om uit te breiden. De zogenaamde 
wijzigingsbevoegdheid om het bouwvlak te vergroten is niet toepasbaar. E6n van de 
voorwaarden is dat het bouwvlak niet groter mag worden dan 1,5 hectare. Het bestaande 
bouwvlak is volledig benut.

Om toch een groter bouwvlak te kunnen krijgen, kan Sebava B.V. een verzoek tot 
herziening van het bestemmingsplan indienen of een omgevingsvergunning aanvragen 
met een goede ruimtelijke onderbouwing. In beide gevallen komt het verzoek dan in de 
gemeenteraad.

4. Waarmee moeten we rekening houden bij een uitbreiding?
Sebava B.V. ligt in het komgebied. Het komgebied is van oorsprong een open gebied dat 
zich kenmerkt door agrarisch gebruik in de vorm van grasland. Een uitbreiding in dit 
gebied kan alleen als het het komgebied niet aantast. Daarbij ligt het ook in het Nationaal 
Landschap. De landschappelijke waarden die horen bij het Nationaal Landschap mogen 
ook niet aangetast worden.
Bij een uitbreiding van het bouwvlak moeten we ook rekening houden met het 
Plussenbeleid van provincie Gelderland. Dit beleid geeft veehouders ruimte hun bedrijf te 
ontwikkelen onder voorwaarden van een kwaliteitsverbetering. De kwaliteitsverbetering 
geldt voor het bedrijf en de omgeving. U kunt bij de voorwaarden denken aan 
dierenwelzijn, landschappelijke inpassing en milieu.

5. Ontvingen we een formele vergunningsaanvraag?
Nee, we ontvingen nog geen formele vergunningsaanvraag. Wei ontvingen we begin april 
2017 een principe verzoek voor uitbreiding van het bouwvlak. Het verzoek ging in op het 
slopen van de bedrijfsgebouwen. De bovenste laag van het bedrijfsgebouw wil Sebava 
B.V. als het ware weghalen en naast het bestaande bouwvlak terugzetten. Qua inhoud 
zou daarmee de bebouwing niet toenemen, maar wel qua vierkante meters. Het principe 
verzoek was onvoldoende onderbouwd en is teruggelegd bij Sebava B.V. Nu het bedrijf is 
afgebrand, is het afwachten welke plannen zij hebben.

Met vriendelijke groet,

Bgrgemeester en wethouders van Burei

mrTrBsC. van Wamel-Geene 1A. ( e Boer MSc



Bijiage 1 - Luchtfoto en uitsnede geldend bestemmingsplan

Kapet-Avezaath
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1 RM&A 00355 PvdD en D66 brand Knorhof Erichem brandveiligheidseisen 



1 RM&A 00 354 PvdD en D66 brand Knorfhof Erichem beroepsverbod 



1 RM&A 00353 PvdD en D66 brand Knorhof Erichem herbouw stallen 
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Raadsvergadering

Dossiernummer 73
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 19 september 2017
Agendapunt 9
Omschrijving Schetsplan voor de achterblijvende locatie en

landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie van
het project Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath

Organisatieonderdeel Ruimte - Ruimtelijke Ontwikkeling
Eigenaar Have-Vermeulen, B. ten

Geagendeerd Vergaderdatum
Agendacommissie 28 augustus 2017
Voorbespreking 5 september 2017
Raadsvergadering 19 september 2017

Parafering
Wamel, I. van Akkoord

Voorgesteld besluit
1. In te stemmen met het schetsplan voor de achterblijvende locatie binnen het project 
Gerritse - Kerk-Avezaath

2. In te stemmen met de landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie binnen het project 
Tankstation Gerritse -Kerk-Avezaath

Toelichting Agendacommissie
Agendering akkoord.
De voor de agendacommissie bijgevoegde memo geeft vooral de procesinformatie. De 
agendacommissie besluit deze memo als bijlage toe te voegen.

Besluit Voorbespreking
N.v.t.

Toelichting
Toezeggingen college:

- bij nadere uitwerking uitvoeringsplan worden ontwikkelingen zoals een 
elektrische laadpaal meegenomen;



- vraag voorleggen aan initiatiefnemer of verzoek van bewonersvereniging tot 
ontkoppeling plannen (invulling nieuw tankstation en woningbouw) kan worden 
ingevuld;

- schriftelijke toelichting op begrip uitvoeringsplan en mogelijke juridische complicaties 
die zich hierbij kunnen voordoen;

- beschikbaar stellen achtergrondinformatie/schets procesgang bij dit raadsvoorstel;

- schriftelijke informatie over alternatieve mogelijkheden om een bepaalde 
centrumontwikkeling af te dwingen;

- schriftelijke toelichting op aantal en afmetingen brandstofvulpunten in de nieuwe 
situatie;

- schriftelijke toelichting op mogelijke aanwezigheid bodemverontreiniging en de 
hierbij van toepassing zijnde procedure;

- opvragen uittreksel besluitenlijst en geluidsband van voorbereidende gemeenteraad 
van 16 juni 2009.

Beantwoording college vragen Voorbespreking 5 september 2017
1. bij nadere uitwerking uitvoeringsplan worden ontwikkelingen zoals een elektrische 
laadpaal meegenomen
De heer Gerritse deed 29 december 2011 een verzoek voor
- De ondergrondse opslag van 7 brandstoffen (Speciale Euro, Euro 95, Speciale Diesel, 

Diesel, Biodiesel, Rode gasolie, Ad Blue)
- De bovengrondse opslag van 1 brandstof (LPG)
- 3 afleverzuilen met 8 pompen
- 2 vulpunten
- De mogelijkheid om elektrische auto’s te kunnen opladen

Zoals in de voorbereidende raad al gesteld is, houdt het college er rekening mee dat het 
verzoek geactualiseerd kan worden. Daarbij kan onder meer worden gedacht aan meer 
elektrische laadpalen.

2. vraag voorleggen aan initiatiefnemer of verzoek van bewonersvereniging tot ontkoppeling 
plannen (invulling nieuw tankstation en woningbouw) kan worden ingevuld
De heer Gerritse laat desgevraagd weten de koppeling tussen de herontwikkeling van de 
achterblijvende locatie en het tankstation op de nieuwe locatie te willen behouden. 

3a. schriftelijke toelichting op begrip uitvoeringsplan
De raad besloot 27 maart 2012

1. In te stemmen met de verplaatsing onder voorwaarde dat de gemeente met 
initiatiefnemer overeenkomt dat op kosten van de initiatiefnemer de huidige locatie 
wordt omgevormd tot een nader te bepalen vorm van publieke ruimte die ten goede 



komt aan het dorpsgezicht (onder andere gericht op toerisme) en voordeel oplevert 
voor de inwoners van het dorp.

2. Geen woningbouw op de vrijkomende locatie voor 2020 mogelijk te maken
3. Een bestemmingsplan in procedure te brengen
4. Indien nodig ontheffing aan te vragen van de ruimtelijke verordening Gelderland
5. De gemeente met initiatiefnemer en op kosten van initiatiefnemer op de nieuwe 

locatie zorg draagt voor een goede landschappelijke inrichting die de omgeving en 
het aanzien van de dorpskern zo min mogelijk verstoort.

6. De raad tussentijds te informeren over de voortgang en een uitvoeringsplan inzake de 
punten 1 en 5 ter besluitvorming voor te leggen voordat de 
bestemmingsplanprocedure wordt opgestart.

Een uitvoeringsplan kent geen vastgestelde vorm en het is geen wettelijke term. Het kan een 
geschreven document zijn zoals een plan van aanpak voor een project of juist voor 
uitvoering van beleid, maar het kan ook uit beeldmateriaal bestaan, zoals kaartmateriaal of 
een schema. Het gaat hier om een taalkundige interpretatie, waarbij de context uiteraard 
ook een rol speelt.

In het raadsvoorstel dat de basis vormde voor het raadsbesluit was al een behoorlijk 
concreet plan voor de nieuwe locatie opgenomen, alsmede een planning om tot een 
onherroepelijk bestemmingsplan te komen. Ook werd in het raadsbesluit al uitgegaan van 
het sluiten van een overeenkomst met de heer Gerritse en het in procedure brengen van een 
bestemmingsplan. Het college heeft dan ook gemeend om uw  verzoek om een 
uitvoeringsplan voor te leggen als volgt te interpreteren: 
- een verzoek om ruimtelijke plannen voor de omvorming van de achterblijvende locatie 
- een verzoek om ruimtelijke plannen voor de landschappelijke inpassing van de nieuwe 

locatie.

3b. mogelijke juridische complicaties die zich hierbij kunnen voordoen
U stemde in 27 maart 2012 in met de verplaatsing van het tankstation. Aan de voorwaarden 
die u daaraan verbond, voldoen wij nu door u de landschappelijke inpassing en het 
schetsplan voor te leggen. 

Als u instemt met de nu voorliggende ruimtelijke plannen, kan de heer Gerritse de 
dorpsconsultatie gaan organiseren. Daarna kunnen de anterieure overeenkomst en het 
ontwerp bestemmingsplan opgesteld worden. Hiertoe gaf u al opdracht in 2012. Uw 
instemming is niet vrijblijvend. 
De raad verbindt zich door in te stemmen met de ruimtelijke plannen tot het bespreken van 
die plannen met de inwoners. Op basis van de consultatie van de inwoners kunnen de 
plannen nog worden verbeterd.

4. beschikbaar stellen achtergrondinformatie/schets procesgang bij dit raadsvoorstel
De eerste melding in het project Tankstation Gerritse – Kerk-Avezaath is van 16 februari 
2007. De heer Gerritse vroeg overleg aan over het verplaatsen van zijn tankstation naar de 
nieuwe locatie en over het herontwikkelen van de achterblijvende locatie. Na diverse 
overleggen met de heer Gerritse en na dorpsconsultatie heeft het college 19 maart 2009 



positief besloten over de plannen. De plannen zijn voorgelegd aan de raad, maar na de 
bespreking in de toenmalige adviescommissie “blok Ruimte” op 16 juni 2009 zijn ze 
aangehouden voor technisch overleg en vervolgens niet meer behandeld. Wel deed het 
college de toezegging om verder te overleggen met de dorpsraad.

Er volgden opnieuw verschillende overleggen met de heer Gerritse. In de zomer van 2011 
sloten de gemeente en de heer Gerritse een voorovereenkomst. Alleen voor de nieuwe 
locatie werd een haalbaarheidsonderzoek gedaan en werden de bewoners betrokken. Hierna 
stemde het college in met de plannen op 13 februari 2012. Op 27 maart 2012 heeft de raad 
het  besluit met amendement genomen.

Sindsdien zijn er verschillende ruimtelijke plannen opgesteld voor de achterblijvende locatie 
die allen kwalitatief niet voldoende waren. Vandaar dat op 23 december 2016 door het 
college een brief met ruimtelijke randvoorwaarden voor deze locatie aan de heer Gerritse is 
verstuurd, samen met een bindende planning. Dit resulteerde in de plannen die nu 
voorliggen.

5. schriftelijke informatie over alternatieve mogelijkheden om een bepaalde 
centrumontwikkeling af te dwingen
Er zijn geen mogelijkheden om de ontwikkeling van de achterblijvende locatie af te dwingen. 
Zou de veiligheid in het geding zijn als gevolg van verval, dan zou hooguit het afdwingen 
van sloop mogelijk zijn. 

6. schriftelijke toelichting op aantal en afmetingen brandstofvulpunten in de nieuwe situatie 
(Inclusief vraag Joop de Jonge: Hoe groot is het oude tankstation en hoe groot zou het 
nieuwe worden als de plannen doorgaan? Graag een opgave van zowel het aantal pompen 
als ook van de grondoppervlakte die het station in beslag neemt waarbij woningen in de 
oude situatie uiteraard niet moeten worden meegenomen. Om misverstanden te voorkomen 
graag inclusief een andere specificatie en tekening van de oppervlakten.)

De achterblijvende locatie is 3.600 m2. Hieraan is het perceel van de heer Biesbergen 
toegevoegd, waardoor het projectgebied 3.900 m2 is geworden. In het bestemmingsplan is 
het bestemming bedrijf 1.810 m2, met een bouwvlak van 1.570 m2. De loods is 600 m2.  Er 
zijn 2 pompen en 1 vulpunt aanwezig. 

Het oppervlak van de nieuwe locatie is 7.150 m2. In het plan waarmee de raad in 2012 
instemde was de bestemming tankstation 4.450 m2. Hiervan is 770 m2 gebouw en luifel. Er 
zijn 3 afleverzuilen met 8 pompen gepland. Dit is voor 8 personenauto’s en 2 vrachtwagens. 
Daarnaast zijn er 2 vulpunten gepland. Zoals eerder aangegeven is het goed mogelijk dat 
hierin enige wijzigingen zullen plaatsvinden. 

Er zijn twee tekeningen toegevoegd. Zie raadsjournaal 14 september 2017.

7. schriftelijke toelichting op mogelijke aanwezigheid bodemverontreiniging en de hierbij 
van toepassing zijnde procedure



Een opsomming van werkzaamheden met betrekking tot bodemvervuiling ter plaatse van de 
achterblijvende locatie:
• In 1989 is een ondergrondse benzinetank verwijderd. In 1993 zijn een tank voor 

afgewerkte olie en een dieseltank verwijderd.
• In 1993 heeft aansluitend sanering plaatsgevonden. Er is een groot deel van de 

verontreinigde grond ter plaatse van de afleverzuilen van het tankstation en aan de 
achterzijde van de werkplaats ontgraven. Wel is er op beide locaties een 
restverontreiniging achtergebleven.

• Na de sanering zijn er vloeistofdichte vloeren aangebracht. Er werd sindsdien niet meer 
gewerkt in het garagebedrijf.

• In 1999 is een bodemonderzoek uitgevoerd waarbij bodemverontreiniging werd 
gevonden onder de vloeistofdichte verharding, bij de ondergrondse opslagtanks en bij 
de voormalige saneringslocatie.

• In 2015 is nog een dieseltank verwijderd.

Als de achterblijvende locatie herontwikkeld wordt, moet een nieuw bodemonderzoek 
worden uitgevoerd ter plaatse van de werkplaats, de ondergrondse brandstoftanks, de 
afleverzuilen, de vulpunten en de ontluchtingsleidingen. Het kan zijn dat de 
restverontreiniging door microbiële afbraak verminderd of zelfs verdwenen is, maar de 
verontreiniging kan ook groter zijn geworden of zijn verspreid. Tot een nieuw onderzoek 
gedaan is, blijft de onderzoekshypothese “verdachte locatie” gehandhaafd.

De heer Gerritse is zich bewust van het feit dat, als er nog verontreiniging aanwezig is, hij 
deze zal moeten opruimen. 

8. opvragen uittreksel besluitenlijst en geluidsband van voorbereidende gemeenteraad van 
16 juni 2009.
Dit is gebeurd. Het uittreksel is als bijlage toegevoegd. Zie raadsjournaal 14 september 
2017.
De geluidsband is beschikbaar via de gemeentelijke website.

Besluit Gemeenteraad
1. Kennis te nemen van het schetsplan voor de achterblijvende locatie binnen het project 
Gerritse – Kerk-Avezaath;

2. Kennis te nemen van de landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie binnen het 
project Tankstation Gerritse – Kerk-Avezaath;

3. De plannen uit beslispunten 1 en 2 als uitgangspunt te nemen voor de dorpsconsultatie 
(burgerparticipatie) en de verdere procedure (inspraak).

Toelichting
Amendement VVD, PvdA en PCG: vervolgprocedure.

Unaniem geamendeerd besloten (amendement vervangt conceptbesluit).



G. van Droffelaar,

Griffier
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Voorste! ingebracht door 
Portefeuillehouder 
Begrotingsprogramma en 
taakveld

B. ten Have 
H.N. de Ronde

Onderwerp Schetsplan voor de achterblijvende 
locatie en landschappelijke inrichting 
van de nieuwe locatie van het project 
Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath

Geacht raadslid,

Voorgesteld besluit
1. In te stemmen met het schetsplan voor de achterblijvende locatie binnen het project 

Gerritse - Kerk-Avezaath.
2. In te stemmen met de landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie binnen het project 

Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath.

Samenvatting van het voorstei
In 2012 stemde u onder voorwaarden in met de verplaatsing van het tankstation van de heer Gerritse 
naar de nieuwe locatie. Voordat er gewerkt zou worden aan een anterieure overeenkomst of een 
ontwerp bestemmingsplan, wilde u graag een plan voor de achterblijvende locatie en de 
landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie ter besluitvorming voorgelegd krijgen. Dit plan en 
deze inrichting leggen wij nu aan u voor. Na het besluit van de raad is het aan de initiatiefnemer om 
met de inwoners van Kerk-Avezaath in overleg te treden om te komen tot een ontwerp 
bestemmingsplan met een goede inpassing.

HOOFDLIJNEN

1. Wat is de aanleiding van dit voorstei en wat is het (wettelijk) beleidskader?
Aanleiding
De heer Gerritse diende in februari 2011 een principeverzoek in voor de verplaatsing van zijn 
tankstation tussen de Daver en de Achterstraat in Kerk-Avezaath. Hij wilde zijn tankstation 
verplaatsen naar een nieuwe locatie aan de westzijde van de Provincialeweg, ter hoogte van de 
rotonde waarop ook de Daver aansluit. De achterblijvende locatie wilde hij herontwikkelen. De 
gemeente heeft er destijds voor gekozen alleen de haalbaarheid van de nieuwe locatie te willen 
onderzoeken, omdat er belemmeringen (onder andere in verband met woningcontigenten) waren 
voor de achterblijvende locatie.

Raadsbesluit
U stemde op 27 maart 2012 onder voorwaarden in met de verplaatsing van het tankstation naar 
de nieuwe locatie. De voorwaarden zijn:
1. Dat de gemeente met de heer Gerritse overeen komt dat op zijn kosten de achterblijvende 

locatie wordt omgevormd tot een nader te bepalen vorm van publieke ruimte, die ten goede
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2.
3.
4.

5.

6.

komt aan het dorpsgezicht (onder andere gericht op toerisme) en voordeel opievert voor de 
inwoners van het dorp.
Dat er geen woningbouw op de vrijkomende locatie voor 2020 mogelijk wordt gemaakt.
Dat een bestemmingsplan in procedure wordt gebracht.
Dat, indien nodig, een ontheffing wordt aangevraagd van de ruimtelijke verordening 
Gelderland.
Dat de gemeente met de heer Gerritse en op kosten van de heer Gerritse op de nieuwe 
locatie zorg draagt voor een goede landschappelijke inrichting die de omgeving en het 
aanzien van de dorpskern zo min mogelijk verstoort.
Dat de raad tussentijds wordt geinformeerd over de voortgang en dat een uitvoeringsplan voor 
de omvorming van de achterblijvende locatie en de landschappelijke inrichting van de nieuwe 
locatie aan u ter besluitvorming wordt voorgelegd, voordat de bestemmingsplan procedure 
wordt opgestart.

Tot nu toe
Sinds uw besluit zijn er diverse plannen voor de achterblijvende locatie ontwikkeld. Deze plannen 
voldeden niet aan de eisen en wensen van de gemeente. Het project kwam hierdoor in een 
situatie terecht die voor beide partijen onwenselijk was. Daarom heeft het college in december 
2016 een brief naar de heer Gerritse gestuurd.

De randvoorwaarden die u op 27 maart 2012 meegaf voor de ontwikkeling van de achterblijvende 
locatie zijn door ons vertaald en aangevuld. Deze ruimtelijke randvoorwaarden gaven wij de heer 
Gerritse mee om een schetsplan voor de achterblijvende locatie op te stellen. Hiervoor boden wij 
hem vier maanden de tijd, tot mei 2017. Dit was een harde deadline. Als de heer Gerritse geen 
schetsplan zou indienen, zouden het college de raad voorstellen het project te beeindigen. Het 
plan is in opdracht van de heer Gerritse door Ordito opgesteld en ingediend op 26 april 2017.

Het college besloot 30 mei 2017 dat het schetsplan voldoet aan de door u meegegeven 
randvoorwaarden en aan de door ons aangevulde eisen. Hierbij moet opgemerkt worden dat u de 
tweede voorwaarde heeft gewijzigd met het vaststellen van het rapport “Bouwen voor de 
Behoefte”. Daarmee bepaalde u dat er wel woningbouw op de achterblijvende locatie kon 
plaatsvinden, met een maximum van 10 nieuwe woningen.

De landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie is inmiddels ook gemaakt, getoetst en 
akkoord bevonden. Het schetsplan voor de achterblijvende locatie en de landschappelijke 
inrichting van de nieuwe locatie leggen we ter goedkeuring aan u voor.

2. Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier?
Als u instemt met het schetsplan voor de achterblijvende locatie en de landschappelijke inpassing 
van de nieuwe locatie kunnen de volgende stappen in het project Tankstation Gerritse - Kerk- 
Avezaath genomen worden. De dorpsbewoners worden geconsulteerd, een anterieure 
overeenkomst wordt opgesteld, en ook het ontwerp bestemmingsplan wordt opgesteld.

3.

Het college vindt dat het schetsplan stedenbouwkundig goed in het dorp past. Het voorziet in de 
behoefte aan een publieke ruimte die in het dorp aanwezig is. Ook wordt voorzien in de behoefte 
aan nieuwe woningen in het dorp. Bij het opstellen van de landschappelijke inrichting is rekening 
gehouden met de door de bewoners genoemde zorgen rondom het aanzicht van het dorp. Het 
tankstation wordt vrijwel volledig omzoomd met groene-blauwe structuren en wordt zodoende aan 
het zicht onttrokken. Van ontsiering is hierdoor geen sprake. Wij zien de landschappelijke 
inrichting van de nieuwe locatie daarmee als voldoende om deze ontwikkeling door te laten gaan.

Wat zijn de nadelen en/of mogelijke risico's als de raad het voorstel overneemt?
Bewoners van Kerk-Avezaath
In het verleden hebben de bewoners van Kerk-Avezaath meerdere malen laten weten dat zij niet 
onverdeeld tevreden zijn met de plannen voor de ontwikkeling van de nieuwe locatie. Ook volgen 
zij de planvorming voor de achterblijvende locatie nauwgezet. De landschappelijke inrichting van 
de nieuwe locatie en het schetsplan voor de achterblijvende locatie zijn nog niet aan de bewoners 
voorgelegd.
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Het belang dat dat de dorpsbewoners hechten aan de ontwikkeling van de beide locaties voor het 
dorp is groot. Daarom is ervoor gekozen om de beer Gerritse al tijdens het opstellen van het 
ontwerp bestemmingsplan de plannen aan de inwoners te laten presenteren. Het college zal hun 
reacties te inventariseren. Op deze manler kan ervoor gezorgd worden dat het ontwerp 
bestemmingsplan zo goed mogelijk op de wensen van de bewoners afgestemd wordt.

4. Wat betekent het als de raad dit voorstel niet overneemt?
Als u het voorstel niet overneemt, zullen beide locaties niet ontwikkeld worden. Wij zullen u dan 
voorstellen akkoord te gaan met het terugtrekken van het amendement waarin u de ontwikkeling 
van beide locaties aan elkaar verbond. Het dossier wordt daarna gesloten.

5. Is het een begrotingswijziging?
Nee

TOELICHTING EN UITVOERING

6. Beleidskader
Hier is geen sprake van.

7. Effectmeting, planning en evaluatie
Vervolgstappen
• Er zal een anterieure overeenkomst met de heer Gerritse worden opgesteld.
• Er zal een dorpsconsultatie gehouden worden.
• Er zal een ontwerp bestemmingsplan opgesteld worden voor zowel de nieuwe locatie als voor 

de achterblijvende locatie.

Wij hebben aan de heer Gerritse aangegeven dat deze stukken binnen vijf maanden na uw besluit 
aan ons ter goedkeuring dienen te worden voorgelegd.

8. Financien
Er zal een anterieure overeenkomst met de heer Gerritse gesloten worden. In deze overeenkomst 
wordt het kostenverhaal geregeld. De recent gemaakte kosten zullen worden verhaald in 
aansluiting op de voorovereenkomst, die in de zomer van 2011 met de heer Gerritse gesloten is.

9. Communicatie
De heer Gerritse zal direct op de hoogte gesteld worden van uw besluit.
De Bewonersvereniging Kerk-Avezaath zal op de hoogte gebracht worden van uw besluit.

10. Burgerparticipatie
Normaliter zouden wij een plan pas aan u voorleggen als het al door de bewoners gezien is. In dit 
project heeft u met het amendement van 27 maart 2012 bepaald, dat u eerst een besluit wilde 
nemen over het schetsplan en de landschappelijke inrichting, voordat de bestemmingsplan 
procedure zou worden opgestart. Vandaar dat wij dit plan eerst aan u voorleggen, voordat het 
door de bewoners gezien is. Dit is een uitzonderlijke situatie.

Als eerste zal de heer Gerritse de bewoners van Kerk-Avezaath om een reactie op het schetsplan 
vragen, zoals wij dat nu aan u voorleggen. Dit is een informele inspraakronde. De reacties zullen 
wel worden meegenomen bij het verfijnen van het plan waarna een ontwerp bestemmingsplan zal 
worden opgesteld.

Als tweede kunnen de bewoners reacties op het ontwerp bestemmingsplan geven. Dit is een 
formele inspraakronde waarbij de bewoners hun zienswijzen kunnen indienen, die mee zullen 
worden genomen in de nota zienswijzen bij het bestemmingsplan.

11. Deregulering
Hier is geen sprake van.

12. Achtergrondinformatie
Niet van toepassing.
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Bijiagen:
Raadsbesluit
Raadsbesluit en amendement 27 maart 2012
Brief aan de beer Gerritse en ruimtelijke randvoorwaarden 23 december 2016 
Schetsplan voor de achterblijvende locatie april 2017 
Landschappelijke inpassing voor de nieuwe locatie mei 2017

Inlichtingen bij:
Naam
Afdeling

B. ten Have
Ruimte - Ruimtelijke Ontwikkeling
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Datum vergadering gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt

19 September 2017 RV/17/00779 01

Onderwerp Schetsplan voor de achterblijvende 
locatie en landschappelijke inrichting 
van de nieuwe locatie van het project 
Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath

De Gemeenteraad van Buren;

Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d. 6 juni 2017;

Besluit:^

1. kennis te nemen van het schetsplan voor de achterblijvende locatie binnen het project 
Gerritse - Kerk-Avezaath;

2. Kennis te nemen van de landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie binnen het project 
Tankstation Gerritse - Kerk-Avezaath;

3. De plannen uit beslispunten 1 en 2 als uitgangspunt te nemen voor de dorpsconsultatie 
(burgerparticipatie) en de verdere procedure (inspraak).

Vastgesteld in de openbare vergadering van 19 September 2017

Deariffier,

dl! Boer MScrelaar

' Geamendeerd besluit
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1 raadsbesluit en amendement 27 maart 2012 

Datum vergadering Gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt
27 maart 2012 RW12/00137 12
Datum vergadering Voorbereidende Voorstelnummer Agendapunt
gemeenteraad
13 maart 2012 RW12/00137 8
Voorstel ingebracht door H. Stam
Begrotingsprogramma Wonen
Podefeuillehouder G.J. van Ingen
Ondelwerp
Verplaatsen tankstation Kerk-Avezaath
vanuit dorpshad naar de rotonde aan de
N834
Geacht raadslid,
Voorstel
1 In te stemmen met de verplaatsing.
2 Geen woningbouw op de vrijkomende Iocatie voor 2020 mogelijk te maken.
3 Een bestemmingsplan in procedure te brengen.
4 lndien nodig ontheffing aan te vragen van de ruimtelijke verordening Gelderland.
In leiding
De verplaatsing van het tankstation uit het dorpshad van Kerk Avezaath naar een andere locatie is
een langlopend traject. De raad is hier reeds bij betrokken geweest. Dit is bijvoorbeeld het geval
geweest bij het vaststellen van de structuu|isie. De verplaatsing van het tankstation is daarbij steeds
gekoppeld aan de heron|ikkeling van de vrijkomende locatie. Deze herontwikkeling is echteq gelet
op de beperkingen die de provincie oplegt voor de woningaantallen, nu niet mogelijk. U heeft in
december een besluit genomen over de Iocaties waar de komende jaren woningbouw kan
plaatsvinden. Daar hoort deze Iocatie niet bij.
Het tankstation op de huidige locatie is door het relatief Iange tijdsverloop echter verouderd en in
onbruik geraakt. De installaties voldoen ook niet meer aan de wettelijke vereisten. De Iocatie in het
dorpshart is ook minder geschikt om een modern tankstation te exploiteren, zowel vanuit ruimtelijk als
financieel oogpunt.
lntitiatlefnemer heeft daarom een verzoek ingediend die ultsluitend ziet op de verplaatsing van het
tankstation uit het dorpshad naar een Iocatie aan de rand van het dorp, bij de nieuwe rotonde aan de
N834. In het bjgevoegde verzoek kunt u zien wat initiatiefnemer op de nieuwe Iocatle wil realiseren. In
het verzoek kunt u ook zien hoe het tankstation Iandschappelijk zal worden ingepast,
1
Besltlit gemeenteraad:
Amendement WD PCG GB en (266 lnzake voo|aarden voof medewerking: in meefderheid aangenomen (voor stemmen
WD, PCG, GB en D66; de ovefige fracties stemmen tegen).
Geamendeerd voofstel in meefderheid aangenomen (voor stemmen WD PCG GB q D66. de overige fracties stemmen
, , -!. . ,.
tegen). çt....
, gfiffief
.-..........-,,....' I .' .-111-1111 111111 1111 11111 1111 11 11 11 l 1111
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Het tankstation op de huidige Iocatie verdwijnt en bestemmen we ook weg zodat er ook geen
tankstation terug kan keren. Dit maakt heron|ikkeling voor woningbouw te zijner tijd eenvoudiger.
Doel I meetbaar effect
Het tankstation wordt verplaatst vanuit het dorp naar de rotonde.
Argumenten
1. 1 Door de verplaatsl'ng verdwlnt een bedrlf uit de kern van het dorp. Dat is een wenseliike
on|ikkeling.
Alhoewel het tankstation op dit moment niet meer in gebruik is Iaat het bestemmingsplan dat
wel toe. Initiatiefnemer geeft aan dat zijn voorkeur uitgaat naar het on|ikkelen van een
nieuwe Iocatie maar dat het opwaarderen van de huidige Iocatie ook tot de mogelijkheden
behood. Dit is mogelijk binnen het geldende bestemmingsplan. Vanuit ruimtelijk oogpunt is het
opwaarderen niet wenselijk. Het dorp krijgt dan een grote verkeersstroom te verwerken. Dit is
niet wenselijk. Bovendien wordt de locatie dan ook veel minder geschikt om in de toekomst
woningbouw te creëren. Het tankstation moet op dat moment immers weggekocht worden. Het
biedt bovendien ruimte aan een initlatiefnemer die een Ievensvatbaar initiatief wil on|ikkelen
wat ook economische effecten heeft.
1.2 Het bedrlf wordt landschappel|k op een goede wtjze ingepast.
Op de aangeleverde situatietekening is langs de noordrand groen aangegeven. Bij de verdere
ui|erking wordt meer aandacht besteed aan een groene inkleding. Uitgangspunt is dat de
inkleding maskerend werkt. In de te sluiten overeenkomst maken we hierover nadere
afspraken.
Het gebied is gelegen in een waardevol Iandschap binnen het Natlonaal Iandschap. Het is
echter geen EHS of waardevol open gebied. De on|ikkeling is niet in strijd met de
kernkwaliteiten van het gebied.
1.3 Op de nieuwe Iocatie kan het bedréjf voldoen aan de geldende veiligheids- en milieueisen.
De installaties op de huidige Iocatie voldoen niet meer aan de huidige eisen. Hiefdoor is op
deze plaats een forse investering noodzakelijk. Dit gekoppeld aan de beperkte omvang van de
Iocatie heeft de eigenaar er toe gebracht te kijken naar mogelijkheden op een nieuwe locatie.
Het tankstation op de beoogde Iocatie wordt niet alleen groter maar biedt ook meer producten
aan waaronder LPG. Dit kan niet op de huidige locatie in verband met veiligheidseisen.
!
Inmlddels heeft een eerste overleg plaatsgevonden met de veiligheidsregio en de Iokale
brandweer. Hieruit blijkt dat op de nieuwe Iocatie aan de huidige eisen voor wat betreft
veiligheid kan worden voldaan.
De verplaatsing past binnen de Toekomstvisie Buren 2030.
In de Toekoms|isie Buren 2030 is aangeven dat in Kerk-Avezaath ruimte is voor 100 extra
woningen. De vrjkomende Iocatie kan hiewoor benut worden. Daarnaast wordt de locatie
Iandschappelijk ingepast zodat ook aan dat aspect uit de Toekomskisie Buren 2030 wordt
voldaan. Tot slot biedt het grotere bedrijf werkgelegenheid zodat ook aangesloten wordt bij
ontwikkelen van werkgelegenheid uit het economisch scenario.
De woningbouwprioritering laat op dit moment geen woningbouw in de kern van Kerk-
Avezaath toe.
Het aantal woningen binnen de projecten binnen de gemeente overstijgt de capaciteit die de
provincie aan de gemeente ter beschikking stelt. U heeft daarom in december 2011 besloten
om te kiezen voor de projecten waarvoor een begin van uitvoering gemaakt was. Daar hoorde
dit project niet bij. Voor de Iopende projecten is er al een flink aantal uitgesteld naar na 2020
of wordt gebrtlik gemaakt van de 'Burense methode''. Het zou heel onlogisch zijn om dit
nieuwe project op te starten. Dit Iaat onverlet dat er al vele jaren over deze Iocatie gepraat is
en deze ook opgenomen is in de Structuuwisie. In de Structuuaisie Buren 2009-2019 heeft de
beoogde locatie de aanduiding ''On|ikkelzone cultuur en recreatie'. De huidige Iocatie is
gelegen in de historische kern en het centrum. De huidige Iocatie is aangewezen als
ontwikkellocatie woningbouw tot 2015.
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3. 1 De nieuwe Iocatie valt in het bestemmingsplan Buitengebied 2008 en heeft de bestemming
Agrarisch''.
Het huidige bestemmingsplan maakt de vestiging van een tankstation niet mogelijk. Het
bestemmingsplan moet dan ook herzien worden.
3. 2 De ontwikkeling past binnen de kaders van de gesloten voorovereenkomst
Op 11 februari 2008 heeft de heer Gerritse een principeverzoek ingediend. Naar aanleiding
van dit verzoek is in juli 2011 een voorovereenkomst gesloten. Naar aanleiding van de
voorovereenkomst wordt de haalbaarheid van het plan onderzocht. Dit voorstel aan u maakt
onderdeel uit van dit onderzoek. Indien u positief besluit op dit verzoek stellen we een
anterieure overeenkomst op.
4. 1
Voor de on|ikkeling is ontheffing van de provincie nodig. Deze kan verleend worden.
De on|ikkeling past niet zonder meer binnen het provinciale beleid (Ruimtelijke Verordening
Gelderland, RVG). De on|ikkeling is gelegen buiten bestaand stedelijk gebied zodat nieuwe
bebouwing in principe niet is toegestaan. Binnen het huidige beleid is het mogelijk ontheffing
te krijgen van deze bepalingen. Momenteel werkt de provincie aan de aanpassing van het
beleid. Hierdoor is geen ontheffing meer nodig. Daarvoor in de plaats moeten we in het
bestemmingsplan aantonen dat de on|ikkeling niet binnen bestaand stedelijk gebied past.
Ook moet de on|ikkeling bijdragen aan de verbetering van de ruimteljke kwaliteit. Tot sloten
moeten we ook motiveren waarom de on|ikkeling gewenst is en past binnen het provinciale
beleid.
Uit ambtelijk vooroverleg met de provlncie (maart 2008) blijkt dat zij kunnen instemmen met de
verplaatsing van het tankstation mits het tankstation Iandschappelijk wordt ingepast. Dit omdat
het in het waardevol Iandschap is gelegen.
Kanttekeningen
1. 1 De dorpsvereniging is voontander van woningbouw op de vrlkomende Iocatie.
De dorpsvereniging kan zich wel vinden in woningbouw op de vrjkomende Iocatie. Het moet
echter om een beperkt aantal gaan zodat het dorpsgezicht en het landelijke karakter
behouden blijft.
1. 2 De dorpsvereniging en een deel van de bewoners van Kerk-Avezaath is tegen de nieuwe
Iocatie van het tankstation.
De dorpsvereniging geeft aan dat door de realisatie van het tankstation het aanzicht van het
dorp wordt aangetast. In het dorpsplan, versie 2010 is aangegeven dat zij de dorpsgezichten
willen handhaven. Concreet gaat het om de volgende dorpsgezichten van buitenaf:
a. Vanaf de Hamsche Brug
b. Aan de noordzijde
In het dorpsplan wordt geen melding gemaakt van het aanzicht op het dorp vanuit het westen.
Op dit moment wordt het aanzicht vanuit het westen bepaald door groen. Omdat de nieuwe
locatie Iandschappelijk ingepast moet worden, zal dit groene aanzicht veranderen maar wel
aanwezig blijven.
De negatieve reacties vanuit de bewoners zijn met name gebaseerd op het punt dat er geen
sprake zou zijn van verplaatsing maar van een uitbreiding van 2 naar 10 pompen. Ook de
aantasting van de groene entree en vrees voor overlast (verkeer en geluid) worden als
negatieve punten genoemd. Tot slot wordt ook de veiligheid als knelpunt genoemd.
De voorstanders geven aan dat de mogelijke woningbouw op de vrijkomende Iocatie winstpunt
is. Ook wordt er een meerwaarde gezien in de shop bij het tankstatlon.
2, 1 |e kunnen de gehele bedrlfsbestemming weghalen en in plaats daarvoor enkele woningen
extra toestaan. Dit ter vedraaiing/opschoning/saneriog van het gebied.
Door nu alleen de nadere aanduiding ten behoeve van de verkoop van motorbrandstoffen weg
te halen, blijft op het perceel een bedrijfsbestemming achter. Om eventuele verloedering tegen
te gaan kunnen we de bedrijfsbestemming ook weggehalen in ruil voor de bouw van enkele
woningen in een groene omgeving. Hierdoor wordt ook het dorpsgezlcht versterkt,
Voofstel raad nr. RW12700137
3



F inanc iën
In de voorovereenkomst van juli 2011 zijn financiele afspraken gemaakt. De initiatiefnemer heeft de
overeengekomen bijdrage betaald. Met deze betaling zijn de kosten van de gemeente afgedekt en is
er sprake van een kostenneutrale situatie op dit moment.
Uitvoering
Plannin
Princi e-uits raak emeenteraad 27 rnaart 2012
Uitvoeren onderzoeken 2* kwadaal 2012
Sluiten anterieufe overeenkomst Zomer 2012
Ontwer bestemmin s Ian ter inza e Se tember-oktober 2012
Vaststellin bestemmin s Ian Januari 2013
Onherroe eli'k bestemmin s Ian Se tember 2013
Communicatie
Wij delen uw besluit mede aan de initiatiefnemer. Ook de bewonersvereniging Kerk-Avezaath
wordt op de hoogte gebracht, De raad wordt ten minste ge'fnformeerd op het moment dat er
een anterleure overeenkomst wordt gesloten en het on|erpbestemmingsplan ter inzage
wordt gelegd (uitgaande van een positief besluit).
Evaluatie
We hanteren voor bestemmingsplannen een werkproces. Dit werkproces wordt continue
bewaakt en waar nodig bijgesteld. Het bestemmingsplan wordt uiteindelijk vastgesteld door de
gemeenteraad. Bij het voorstel hiertoe besteden we aandacht aan de procedure vanaf dit
besluit.
Burgerpadlcipatle
Vanaf het begin van het plan is de bewonersvereniging Kerk-Avezaath op de hoogte gehouden van de
stappen en procedures. Daarnaast heeft er op 13 oktober 2011 een bijeenkomst plaatsgevonden.
Tijdens deze bijeenkomst hebben mensen hun reactie gegeven op het plan. Volgens de
bewonersvereniging waren er circa 100 mensen aanwezig (volgens de ingevulde adressenlijst 57).
Deregulering
Er is geen sprake van extra regelgeving. Het ene bestemmingsplan wordt vervangen door een ander
bestemmingsplan.
Achtergrondinformatie
1. Memo veiligheidsregio
2. Voorovereenkomst
3. Bericht Gelderlander 12 oktober 2011
4. Bericht Gelderlandef 15 oktober 201 1
5. Nieuwsbrief bewonersvereniging
6. Verslag gemeente informatiebijeenkomst
Burgemeester en wethouders van Buren,
de secretaris, de burgemeester,
mr. R.P. van der Starre drs. K.C. Tammes
B ij Iagen
1. Verzoek
2. Raadsbesluit
Voorstel raad nr. RW12/00137
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College vall Btlk'gejnccstel en Wetllotldel's
Gelneente'Blll.ell
Postblls 23,
4020 BA Mmlrik.
Tfel, 29 decelnber 201 1
Betreft:
Vel'plaatsillg lnotol.bl'alldsto|ellvcl.koopptlllt tllt de koln van Kerk
Avezaatll,
Geaohte college,
11) aallsltlltillg op de divefso gesprekken die we Itebllen govoerd illzake de vcl'plaatsljlg
vall het tallkstatioll llit de koln vall Km'k Avezaath willel) wi.i lngddels dit sclll'ilvelï ollze
plajllxn kellbaal lnaken en een botl|qzaallvl'aag illdiellell.
Y?ij verzoekell te uw medmverzng te vm-lenell ftall de vel'plaatslllg val) llct tak|tation
vanult de koln van Kerk Avezaatl) jlaar het percecl gelegen ittln de westzijde van de
rotonde ill dc Tlelsmveg bij Kerk Avezaatll. ( Kadastraal bektmd gemecnto Btlrell, sectie
Q, ntlmmer 465 ( ged. )),
Op de nlet|we Iocatie wlllen wij eell nleuw tallkstatioll Ilotlwell lnet olldel-p.olldso
opsla|anks voor de volgende bl'alldsto|ell:
I . Specialo Ellro 15.000 litel-
2, Euro 95 50.000 Iiter
3. Sjcclale Dlesel I 5.000 Iiter
4. Dlesel 50.000 Iitcr
5. Biodiestl 50.000 llter
6. Rode gasolie I 5.000 litel'
7. Ad Bltlo j 5,û0û liter
Tevcns is er eell bovengl'olldse opslag gejl'olectcel'd, in de llltcrste mlidwest llock vall Ilet
plallgebied, voor 20-000 liter LPG. Er zl-jn 3 a|evel'zllilell geplalld lnet 8 polnpell, Ten
behoeve vall de bevool.l.atlillg zljn er 2 wllptllïtell, ééll vool. vloeibal-o bl-alltlsto|el) en een
vtllpllllt voor LPG. ( Met betrekking tot de bl'alltlsto|ell 5 tm 7 ell LPG lçullllen 5.5,| de
discussie ln.bt- de l|oodzakelijklleld/|vellsulijklleid aangaall )
111 Ilet plall is voorziwl in cell shop, eel) wasstraat ( l'ollover ), twee wasboxen, een
teclllliscllo rtllmte, el) sanltailv N'ooj.ziellillgel). Tovells zljn er twce pl.ijzellztlllell van 6
lnctcr lloog ill llet plan voorzlell. Ook is er lllogelij|leid Npoorziell voor ext|'a
pal.keçl'plaatsell t.b.v. |arpool illg, de opvallg vall pal.keol.gelegelûleid ten bclloeve van lïet
Dorpsllnis en kall er eventtleel pal.keel'l.tlilïlte voor vt.aclkhq/agells wordtql geçlvëm'd
waardoor de ( parkeer ) overlast Azall vl'acllh|zagells llit de kom van Avezaatll kan Brol'tlell



illgeperk. Tevells h&'illell ôvij de lllogelijklleltl racilitel'ell oln elektl-isclle at|to's te k'llnnen
oplallwl.
Indiell dit illitlatief gel-ealiseel'd Nvordt kolnt il1 llet centnlln val) Km'k Avezaath nlinlto vrij
vool' de olltjvi|ellllg vall llet cvlltl,t|lngcbied van Kerk Avezaatll. ( gelegen ttlssell De
Daver, Acllttl.sll.eat, Korte Dol-psstlaat ell Dol,psstl'aat. ) Het is Gerùtse bekend dat
lnolllelltcel (Ie llaalbaai'lleid ter disctlssie staat. Geziell de |veel'stalldell valltlit (Ie
Dol'psvel.elligillg svil Gen'itse zicll colmlliucl.ell oln de bestaande locatio bescll|kbaal. te
llolldell voor o/ltl|pikkelillg vall hct centl'tllllgcbied,
M'lj willen zoly dragell voor ecll goede Ialldscllallpelijke illpassillg. Met betfekking tot de
preciezo lnvtllling zotldell wij graag Ilatler overleg willen.
111 ahvaclltillg vall tlw bel'lclltell,
011M Holdùlg BV
M.C, Oer itse--p -''--'
/
J
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Amendement fractie VVD inzake agendapunt 12, verplaatsen tankstation Kerk-Avezaath vanuit
dorpshart naar de rotonde aan de N834.
De raad van de gemeente Buren in vergadering bijeen op 27 maart 2012.
Oelezen het voorstel van het college van 13 maad 2012.
In oveoveclnq qenomen dat verplaatsing van het bewuste tankstation Ieidt tot een aanzienlijke
vergroting en Iocatleverbetering die een groot commercieel voordeel voor de initiatiefnemer zal
bewerkstelligen,
Stelt vast dat in het huidige voorstel niets is opgenomen over de toekomstige on|lkkelingen van de
huidige Iocatie.
Is van oordeel dat alleen medewerking kan worden verleend aan de verplaatsing indien in de
overeenkomst tussen de gemeente en de initiatiefnemer wordt opgenomen dat op kosten van de
initiatiefnemer de huidige Iocatie wordt omgevormd tot een nader te bepalen vorm van publieke ruimte
die ten goede komt aan het dorpsgezicht en voordeel oplevert voor de inwoners van het dorp.
Besluit
Tot de volgende a|npassingen van het concept besluit:
Punt 1 als volgt te wijzigen en punt 5 en 6 tce te voegen:
in te stemmen met verplaatsing onder voorwaarde dat de gemeente met initiatiefnemer
overeenkomt dat op kosten van de initiatlefnemer de huldige Iocatie wordt omgevormd tot een
nader te bepalen vorm van publieke ruimte die ten goede komt aan het dorpsgezicht (onder
andere gerlcht op toerisme) en voordeel oplevert voor de inwoners van het dorp.
5. De gemeente met initiatiefnemer en op kosten van initiatiefnemer op de nieuwe Iocatie zolg
draagt voor een goede Iandschappelijke inrichting die de omgeving en het aanzien van de
dorpskern zo min mogelijk verstoort.
6. De raad tussentijds te informeren over de voodgang en een ui|oeringsplan inzake de punten
1 en 5 ter besluitvorming voor te leggen vcordat de bestemmingsplanprocedure wordt
opgestad.
En aat ove tot de orde an de da .
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Daturn vergadering Gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt
27 maart 2012 RW12/00137 12
Datum vergadering Voorbereidende Voorstelnummer Agendapunt
gemeenteraad
13 maart 2012 RW12/00137 8
Onderwerp
Verplaatsen tankstation Kerk-
Avezaath naar de rotonde in de
N834
De Gemeenteraad van Buren;
Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d. 21 februari 2012.,
besluit:z
in te stemmen met de verplaatsing verplaatsing onder voorwaarde dat de gemeente met
initiatiefnemer overeenkomt dat op kosten van de initiatlefnemer de huidige Iocatie wordt
omgevormd tot een nader te bepalen vorm van publieke ruimte die ten goede komt aan het
dorpsgezicht (onder andere gericht op toerisme) en voordeel oplevert voor de inwoners van het
dorp.
2, Geen woningbouw op de vrijkomende locatie voor 2020 mogelijk te maken.
3. Een bestemmingsplan in procedure te brengen.
4. Indien nodig ontheffing aan te vragen van de ruimtelijke verofdening Gelderland.
5. De gemeente met initiatiefnemer en op kosten van initiatiefnemer op de nieuwe Iocatie zorg
draagt voor een goede Iandschappelijke inrichting die de omgeving en het aanzien van de
dorpskern zo min mogelijk verstoort.
6. De raad tussentjds te informeren over de voodgang en een uitvoeringsplan inzake de punten 1
en 5 ter besluitvorming voor te Ieggen voordat de bestemmingsplanprocedure wordt opgestart.
Vastgesteld in de openbare
vergadering van 27 maart 2012
De oorzi ter,
drs. K.C. Tammes
2 Geamendeerd besltlit
Voorstel raad nf. RW12/00137
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1 brief aan de heer Gerritse en ruimtelijke randvoorwaarden 23 december 2016 

gemeente

Buren M.C. Gerritse Bedrijfswagens B.V. 
t.a.v. de hear M. Gerritse 
Franklinstraat 3 
4004JKTIEL

uw brief van; 
uw kenmerk: 
ons kenmerk: 
behandeld door: 
bijlage(n): 
onderwerp:

UIT/1655977/Z16-42138 
Mevrouw B. ten Have 
Ruimtelijke randvoorwaarden 
Schetsplan achterblijvende locatie

Maurik, 23 december 2016 

22 DEC. 2016

Geachte beer Gerritse,

In maart 2012 stemde de raad in met de verplaatsing van uw tankstation. Dit onder de voorwaarde dat 
u de achterblijvende locatie zou ontwikkelen. De raad gaf een aantal randvoorwaarden mee voor de 
ontwikkeling van de achterblijvende locatie, Sindsdien stelde u een aantal plannen voor de 
herontwikkeling van de achterblijvende locatie op. Deze plannen voldeden niet aan de eisen en 
wensen van de gemeente. De situatie waarin het project zich momenteel bevindt is voor alle de 
partijen onwenselijk. Daarom hebben we het volgende besloten.

Als bijiage bij deze brief sturen we u een overzicht van ruimtelijke randvoorwaarden toe. Deze 
ruimtelijke randvoorwaarden zijn de vertaling en verdere invulling van de door de raad 
aangegeven randvoorwaarden.
Wij verzoeken u op korte termijn een schetsplan op te stellen dat aan deze ruimtelijke 
randvoorwaarden voldoet. Wij raden u aan om dit schetsplan te laten opstellen door een 
deskundig stedenbouwkundig adviesbureau dat gewend is om dergelijke ruimtelijke 
randvoorwaarden te vertalen in een concreet schetsplan en dat u later ook kan helpen bij het 
opstellen van het bestemmingsplan Indien u een concept af heeft kunt u dit ambtelijk laten 
beoordelen, zodat u tijdig bij kunt sturen, Wij vragen u uiterlijk 30 april 2017 een definitief 
schetsplan aan te leveren. U dient deze datum te beschouwen als een definitieve einddatum.
Het definitieve schetsplan zal ambtelijk getoetst worden aan de ruimtelijke randvoorwaarden. Uw 
schetsplan zal onderbouwd met de toets gegevens aan ons worden voorgelegd ter goedkeuring 
binnen een maand nadat u het aangeleverd hebt, uiterlijk 30 mei 2017. Als wij uw plan 
goedkeuren, zal het ter goedkeuring aan de raad voorgelegd worden. Dit duurt globaal een 
maand. Onder voorbehoud van goedkeuring door de raad krijgt u hierna bericht dat de volgende 
fase in kan gaan.
In de volgende fase kunt u het definitieve schetsplan laten vertalen naar een concept 
ontwerpbestemmingsplan met regels en verbeelding. Deze periode kunt u ook gebruiken om het 
plan aan de dorpsbewoners voor te leggen op een informatieavond en een inventarlsatie van hun 
reacties te maken. Deze dorpsconsultatie is een verplicht onderdeel van de procedure. Voor deze 
werkzaamheden krijgt u opnieuw vier maanden de tijd.

De Wetering 1 • Postbus 23 • 4020 BA Maurik • Tel.; 14 0344 • Fax: (0344) 579200 • E-mail: gemeente@buren.nl • KvK: 30278157 
Bank Nederiandsche Gemeente IBAN nummer: NL05 BNGH 0285 0486 35» BTW: NL807287684B02



Als u uw concept ontwerpbestemmingsplan en de reacties van de dorpsbewoners aanlevert 
binnen vier maanden, wordt dit binnen een maand ter goedkeuring aan ons voorgelegd, Als wij 
het plan goedkeuren zal bet als ontwerpbestemmingsplan worden vastgesteld.
Het ontwerpbestemmingsplan zal ter inzage worden gelegd en de zienswijzen zullen worden 
behandeld. Deze fase duurt circa drie maanden. Dit is mede afhankelijk van de eventuele 
zienswijzen die worden ingediend,
Na afloop van de terinzagelegging zal het plan ter vaststelling aan de raad worden voorgelegd. Zij 
kan het plan op basis van haar publiekrechtelijke bevoegdheid goedkeuren of afkeuren.

Wij gaan er van uit dat dit een werkbare procedure en planning is, Indien u zich niet aan de 
bovenstaande deadlines houdt, stellen wij aan de raad voor

- de eerdere toezegging uit 2012 om mee te werken aan het verplaatsen van uw tankstation 
naar de nieuwe locatie aan de rand van het dorp in te trekken.
De woningcontigenten die zijn gereserveerd voor het herontwikkelen aan de achterblijvende 
locatie te laten vervallen.

Wij wijzen u erop dat wij als gemeente gehouden zijn om publiekrechtelijke kosten op de 
initiatiefnemer te verhalen. Er zal voorafgaand aan de bestemmingsplanprocedure een anterieure 
overeenkomst dienen te worden gesloten waarin afspraken worden gemaakt over het verhaal van 
gemeentelijke kosten, verhaal van planschade en de aanleg en overdracht van het openbaar gebied.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende in gelegenheid te hebben gesteld de voorgestane 
ontwikkeling alsnog te realiseren.

Met vriendelijke groet,

Burgemepster en wethouders vah Buren,

de secretafis^

itir. lyP.C. van Wamel-Geene

de bun leester,

(le Boer MSc



RUIMTELIJKE RANDVOORWAARDEN PROJECT GERRITSE - KERK AVEZAATH

Planaebied (3910 M2):
Percelen van de heer E. Gerritse en O.H.M Holding B.V., met adres Daver 28 en 28A, 4012 
BC Kerk-Avezaath

o kadestraal bekend BRN00K972, groot 1153 M2 
o kadastraal bekend BRN00K971, groot 940 M2 
o kadastraal bekend BRN00K1241, groot 795 M2 
o kadastraal bekend BRN00K1000, groot 533 M2 
o kadastraal bekend BRN00K1001, groot 183 M2 

Perceel van de heer E. van Biesbergen, met adres Daver 30, 4012 BC Kerk-Avezaath 
o kadastraal bekend BRN00K848, groot 306 M2

Voorwaarden:
De sloop van alle opstallen, inclusief het tankstation, de bedrijfswoning (Daver 28) en de 
woning (Daver 30).
De totale sanering of het anderszins geschikt maken voor bewoning van de ondergrond van 
het projectgebied.
Het vergoeden van de kosten voor totale sanering of het anderszins geschikt maken voor 
be\woning van de vervuilde ondergrond onder de openbare ruimte door de initiatiefnemer aan 
de gemeente.

Eerste eis van de raad:
De achterblijvende locatie moet omgevormd worden tot een naderte bepalen vorm van publieke 
ruimte die ten goede komt aan het dorpsgezicht (onder andere gericht op toerisme) en die voordeel 
opievert voor de inwoners van het dorp.

Aan deze eis het beste kan vorm gegeven worden door de aanleg van een dorpsplein. De invulling: 
Een bestraat plein, omkieed met groen, bijvoorbeeld leilindes, of met een groen middelpunt 
zoals een monumentale boom .
Het plein komt in de hoek van de Daver en de Achterstraat. De oppervlakte van het plein 
wordt minimaal 750 m2.
Het moet mogelijk zijn dat er bijvoorbeeld een visboer op het plein kan komen te staan. 
Parkeren op het plein moet voorkomen worden, bijvoorbeeld door hagen, paaitjes of hekjes.

Tweede eis van de raad:
Er mag geen woningbouw op de achterblijvende locatie plaatsvinden tot 2020.

Deze tweede randvoorwaarde is met de vaststelling van het rapport “Bouwen voor de Behoefte” 
aangepast. Daarin bepaalde de raad dat er voor de locatie Gerritsen maximaal 10 woningen 
beschikbaar zijn in de periode 2015 - 2025.

Omdat er twee woningen gesloopt worden (waarvan er 66n een bedrijfswoning is), kunnen er 
in totaal maximaal 12 woningen nieuw gebouwd worden.

Aanvullende stedenbouwkundiae randvoorwaarden:

Aanvullend woningen;
- Alle woningen zijn grondgebonden woningen. Het kunnen vrijstaande woningen zijn, twee 

onder een kap woningen of rijwoningen.
Er worden minimaal 3 tussenwoningen in de prijsklasse tot maximaal € 170.000 v.o.n. 
gerealiseerd.
De goot- en nokhoogte van alle te bouwen woningen wordt respectievelijk maximaal 4 en 8 m. 
De woningen worden van een kap voorzien.
De erfafscheidingen worden integraal met de bebouwing en de openbare ruimte mee 
ontworpen.
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Aanvullend straatbeeld:
De rooilijn aan de Achterstraat wordt minimaal 1 meter achter de (denkbeeldig doorgetrokken) 
rooilijn van de Achterstraat 19, zodat de karakteristieke woning aan de Achterstraat 19 beter 
zichtbaar wordt.
De rooilijn aan de Daver wordt minimaal 2 meter achter de (denkbeeldig doorgetrokken) 
voorgevellijn van Daver 26, zodat het gemeentelijk monument op de Daver 26 beter zichtbaar 
wordt.
De woningen aan de Daver en de Achterstraat krijgen geen opritten vanaf deze straten. Ook 
het plein wordt niet bereikbaar vanaf deze straten.
Het voetpad langs de Daver en de Achterstraat wordt helemaal doorgetrokken.

Aanvullend ontsluiting:
De ontsluiting van het plangebied wordt vanaf de Achterstraat gerealiseerd.
De gemeente realiseert een noodontsluiting voor het plangebied op het perceel kadastraal 
bekend BRN00K1180. Deze zal aan de oostzijde van het perceel worden gerealiseerd en zal 
het plangebied met de Korte Dorpsstraat verbinden.
De kosten voor de realisatie van de noodontsluiting, inclusief grondwaarde en 
bestemmingsplanwijziging worden door de initiatiefnemer aan de gemeente vergoed.
De weg in het plangebied verbindt de ontsluiting, de noodontsluiting, het plein en de 
woningen.
De weg in het plangebied moet worden ingericht volgens de eisen die het CROW aan een 30 
km zone stelt.

Aanvullend parkeren:
Voor alle woningen die in het plangebied gebouwd worden, moeten parkeerplaatsen worden 
gerealiseerd binnen het plangebied.
De parkeernorm is

o 2.0 parkeerplaatsen in de openbare ruimte per rijtjeshuis 
o 2.0 parkeerplaatsen op eigen terrein per twee onder een kap woning 
o 2.0 parkeerplaatsen op eigen terrein per vrijstaande woning.

- Verder wordt er 66n extra parkeerplaats gerealiseerd voor het toegankelijk maken van het 
plein (mocht er bijvoorbeeld een visboer komen te staan)
Parkeren wordt zoveel mogelijk uit het zicht onttrokken door hagen.
Ook de parkeerplaatsen in het openbaar gebied moeten voldoen aan de eisen die CROW 
hieraan stelt.

Aanvullend verder:
Het plangebied wordt dusdanig ingericht dat het voldoet aan de Politiekeur eisen, met 
uitzondering van de openbare verlichting.
Waar mogelijk wordt rekening gehouden met de invulling van het perceel Achterstraat 21 
(voormalig supermarkt).
Waar mogelijk wordt rekening gehouden met de belangen van de omwonenden en het 
beperken van planschade.

- Een beeidkwaliteit plan wordt verplicht onderdeel van het bestemmingsplan. Hierin zullen 
aanvullende kwaliteitseisen gesteld worden.
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1 schetsplan voor de achterblijvende locatie april 2017 

STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
3 april 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500



STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
21 april 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

DORPSPLEIN
min. 750 m2

Wonen
Dorpsplein

Wonen
Daver

Dorps
Wonen

Dorps
Wonen

Ontsluiting op Achterstraat

langzaam verkeer/
noodontsluiting

RUIMTELIJKE HOOFDOPZET



STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

VERKAVELINGSVOORSTEL



STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

rijwoningen
als T-boerderij

mogelijk behoud
Daver 28

goot 4
nok 8 m

goot 4
nok 8 m

goot 4
nok 8 m

goot 4
nok 8 m

goot 6
nok 10 m

leilinden

“waterplein”

Groen/wadi

bankjes

10 parkeerplaatsen

langzaam verkeer/
noodontsluiting

haag

haag

haag

haag

VERKAVELINGSVOORSTEL

Dorpsplein
ca. 750 m2



STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

ca. 358 m2

ca. 280 m2

ca. 387 m2

ca. 320 m2

ca. 438 m2

ca. 95 m2

ca. 100 m2

ca. 110 m2

VERKAVELINGSVOORSTEL

15 m

4 m

4,5 m

ca. 750 m2
(perceel Gerritse)

ca. 95 m2

ca. 95 m2



STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

Dorpsplein met waterplein Rijwoningen aan dorpsplein als Betuwse T-boerderij

Hagen als erfafscheiding, eventueel in combinatie laag tuinmuurtje (half)vrijstaande woningen van 1 laag met kap op binnenterrein



STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
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schaal 1: 500

STEDENBOUWKUNDIG PLAN

Voormalig tankstation Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 500

verharding openbare ruimte
ca. 1370 m2 daken/tuinverharding

 5 x 75 m2 = 375 m2

daken/tuinverharding
 250 m2

daken/tuinverharding
 250 m2

daken/tuinverharding
 250 m2

daken/tuinverharding
 250 m2

daken/tuinverharding
 250 m2

Waterhuishouding
- bestaande verharding:  ca. 3.000 m2
- nieuwe verharding:  ca. 3.000 m2
toename verharding:               0 m2

(vereiste waterberging waterschap Rivierenland bij toename verharding: 
436 m3/hectare
indien volledige afkoppeling plangebied 436 x 0,3 ha = 130,8 m3
eventueel opvang in waterplein (ca. 100 m2) of groen/wadi (ca. 175 m2)
noodoverloop op watergang overzijde Daver/Achterstraat)

berging waterplein
100 m2

berging groen/wadi
175 m2

WATERHUISHOUDING



1 landschappelijke inpassing voor de nieuwe locatie mei 2017 

0

luifel

gebouw

bestaande houtwal
versterken/aanvullen

bestaande houtwal
versterken/aanvullen

nieuwe watergang als
landschappelijke grens
(tevens waterberging)

rij knotwilgen
langs waterganghoogstam 

fruitbomen

lei peren frame

lei peren frame

Inrichting tankstation afstemmen met
herinrichting rotonde Dorpsraad

LANDSCHAPPELIJKE INPASSING

Tankstation Provincialeweg Kerk-Avezaath
10 mei 2017  projectnr. 17033

schaal 1: 1000
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Memo  
 

Aan: Agendacommissie  

Van: B. ten Have 

Raadsvoorstel: RV/17/00779-Z16-42138 Schetsplan voor de achterblijvende locatie en 
landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie van het project Tankstation 
Gerritse – Kerk-Avezaath 
 

 

Portefeuillehouder: H. de Ronde 

Datum: 22 augustus 2017 

 
Naar aanleiding van het uw overleg d.d. 12 juni 2017 verzocht u het college voor het voorstel 
“schetsplan voor de achterblijvende locatie en landschappelijke inrichting van de nieuwe locatie van 
het project Tankstation Gerritse – Kerk-Avezaath” de beschikbare achtergrondinformatie nog eens 
kritisch te bezien. U vroeg: 
1. Aan welke nadere voorwaarden is niet voldaan 
2. Waarom moet worden afgeweken van het amendement van de raad 
3. Of er een situatietekening beschikbaar is 
 
1. Aan welke nadere voorwaarden is niet voldaan 
Hierbij bieden wij u  het verslag van de toets van het schetsplan voor de achterblijvende locatie aan de 
ruimtelijke randvoorwaarden aan: 
 
1.1 Plangebied en voorwaarden 
Het plangebied is uitgebreid zoals aangegeven en aan de voorwaarden voor sloop en sanering zal 
tegemoet gekomen worden. De enige uitzondering is, dat de bedrijfswoning behouden is voor het 
plan. Ambtelijk is beoordeeld dat deze woning goed binnen het nu voorliggende plan past en dat het 
behoud dus akkoord is.  
 
1.2 Eerste eis van de raad: plein 
In het plan is, op de hoek tussen de Daver en de Achterstraat, een dorpsplein gesitueerd. Het plein is 
ruim 750 vierkante meter, één vijfde van het te ontwikkelen gebied. Als je het dorp binnen rijdt vanaf 
de rotonde op de provinciale weg zal dit plein duidelijk in het zicht liggen. Het plein zal bestraat 
worden, met voldoende ruimte voor groen en een waterberging. Op het plein zou wellicht een kraam 
kunnen komen te staan, maar parkeren zal voorkomen worden, bijvoorbeeld door hagen, paaltjes of 
hekjes. Aan de eis van het plein wordt dus voldaan. 
 
1.3 Tweede eis van de raad: woningen 
Er mochten, vanwege de sloop van de twee in het plangebied aanwezige woningen, in totaal 
maximaal twaalf woningen nieuw gebouwd worden. In het nu voorliggende plan blijft er één woning 
behouden, en worden er negen woningen nieuw gebouwd. In totaal zijn er nu dus tien woningen in het 
plan opgenomen, drie vrijstaande woningen, twee twee-onder-een-kap woningen en vijf rijwoningen 
opgenomen. Drie van de vijf rijwoningen bevinden zich in de prijsklasse tot maximaal €170.000 v.o.n. 
(dit zal worden vastgelegd in de anterieure overeenkomst). Ook aan deze eis wordt dus voldaan. 
 
1.4 Aanvullende stedenbouwkundige randvoorwaarden 
De woningen voldoen allen aan de stedenbouwkundige randvoorwaarden. De enige 
stedenbouwkundige randvoorwaarde waar niet aan voldaan wordt, is dat de rijwoning aan de kant van 
de Daver niet een goot- en nokhoogte van 4 en 8 meter maar van 6 en 10 meter heeft. Vanwege de 
suggestie van een T-boerderij en de mooie situering tegenover het gebouw aan de zuidzijde van de 
Daver is deze afwijking zeker verdedigbaar en ambtelijk akkoord bevonden.  
 
1.5 Overige aanvullende randvoorwaarden 
Verder zijn er aanvullende randvoorwaarden gesteld, onder andere voor wat betreft het straatbeeld, 
de ontsluiting en het parkeren. Aan deze randvoorwaarden wordt op één na voldaan. Alleen de extra 
parkeerplaats bij het plein is niet opgenomen. Dit is ambtelijk akkoord bevonden, gezien de ruimte die 
er in het plan aanwezig is, bijvoorbeeld in de strook ten noorden van het plein. 
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1.6 erfafscheidingen 
De erfafscheidingen zijn integraal met de bebouwing en de openbare ruimte mee ontworpen, zoals 
gevraagd. Op één plek, bij de achtertuin van de woning op de Daver 26 is dit niet gedaan. Dit zal nog 
gecorrigeerd worden. Het is nadrukkelijk de bedoeling de omwonenden te bevragen over hun wensen 
hieromtrent.  
 
1.7 oriëntatie woningen 
De oriëntatie van de twee-onder-een-kapwoningen wijkt af van de rest van het plan en van de 
omgeving. Omdat deze vrij eenvoudig aangepast kan worden, is er voorlopig nog geen bezwaar 
tegen, maar in de fase van het opstellen van het ontwerp bestemmingsplan zou hier nog wel studie 
naar moeten worden uitgevoerd. 
 
2. Waarom moet worden afgeweken van het amendement van de raad 
Tot nu toe is niet van het amendement van de raad afgeweken.  

 Als de raad de plannen goed keurt, zal de gemeente in een anterieure overeenkomst met de heer 
Gerritse afspraken maken over het realiseren van de plannen, conform punt 1 en 6 van het 
amendement. 

 Woningbouw zou in eerste instantie niet mogelijk zijn voor 2020. Deze tweede randvoorwaarde is 
met de vaststelling van het rapport “Bouwen voor de Behoefte” aangepast. Daarin bepaalde de 
raad dat er voor de locatie Gerritsen maximaal 10 woningen beschikbaar zijn in de periode 2015 – 
2025. 

 Het bestemmingsplan voor zowel de achterblijvende locatie als de nieuwe locatie zal in procedure 
worden gebracht waarbij alle nodige stappen zullen worden genomen. 

 
3. Of er een situatietekening beschikbaar is 
De situatietekeningen van zowel de achterblijvende als de nieuwe locatie zijn aan het raadsvoorstel 
als bijlage toegevoegd.  
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10 Gemeentelijk Rioleringsplan (financiële actualisatie) 

1 Dossier 59 voorblad.pdf 

 

Raadsvergadering 

Dossiernummer 59 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 19 september 2017 

Agendapunt 10 

Omschrijving Gemeentelijk Rioleringsplan (financiële actualisatie) 

Organisatieonderdeel Ruimte - Beheer 

Eigenaar Haan, A.  de 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Collegevergadering 15 augustus 2017 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

 

Parafering 

Wamel, I. van Akkoord  

 

Voorgesteld besluit 

1. Het tarief van de rioolheffing voortaan jaarlijks uitsluitend vast te stellen bij de 

behandeling van de legesverordening. 

2. Met ingang van 2018 een bedrag van € 200.000,- aan BTW op rioolwerkzaamheden in het 

tarief te berekenen en dit in te zetten als algemeen dekkingsmiddel. 

 

Besluit 

Stemverklaring D66. 

Met hoofdelijke stemming conform besloten. 

 

Toelichting 

Motie D66: communicatie met inwoners, RM&A/17/00357. 

Motie: in meerderheid aangenomen (de VVD stemt tegen, overige fracties stemmen voor). 

 



1 Dossier 59 voorblad compleet.pdf 

Raadsvergadering

Dossiernummer 59
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 19 september 2017
Agendapunt 10
Omschrijving Gemeentelijk Rioleringsplan (financiële actualisatie)
Organisatieonderdeel Ruimte - Beheer
Eigenaar Haan, A.  de

Geagendeerd Vergaderdatum
Collegevergadering 15 augustus 2017
Agendacommissie 28 augustus 2017
Voorbespreking 5 september 2017
Raadsvergadering 19 september 2017

Parafering
Wamel, I. van Akkoord

Voorgesteld besluit
1. Het tarief van de rioolheffing voortaan jaarlijks uitsluitend vast te stellen bij de 
behandeling van de legesverordening.

2. Met ingang van 2018 een bedrag van € 200.000,- aan BTW op rioolwerkzaamheden in het 
tarief te berekenen en dit in te zetten als algemeen dekkingsmiddel.

Toelichting Agendacommissie
Agendering akkoord.

1. Het eerste beslispunt lijkt overbodig.
2. De agendacommissie vraagt het college aan te geven waarom dit niet aan de orde is 

gesteld bij de behandeling van de kadernota 2018.

Besluit Voorbespreking
N.v.t.



Toelichting
Toezeggingen college:

-     ontwikkelingen rioolrecht voortaan opnemen in de kadernota;

- schriftelijke toelichting op raadsvoorstel voorzien van rekenvoorbeelden die ook 
bruikbaar zijn voor publieksvoorlichting;

- indicatie van aantal gemeenten die eenzelfde gedragslijn volgen.

Beantwoording college op vragen voorbespreking 5 september 2017:

1: Een rekenvoorbeeld
Een pomp kost 1.000 euro. Daar komt 21% BTW bij. De leverancier stuurt dus een factuur 
van € 1.210,-

Stel, we begroten dat we jaarlijks 50 nieuwe pompen nodig hebben.
Als de werkelijkheid precies aansluit op de begroting, dan betalen we de leverancier dan € 
60.500,-. Daarna declareren we bij het BTW-compensatiefonds € 10.500,-

Tot op heden vroegen we hiervoor van inwoners dus € 50.000,- via de rioolheffing. Nu 
willen we via de rioolheffing € 60.500,- vragen en dan € 10.500,- overhevelen naar de 
algemene middelen. 
Als we in werkelijkheid meer of minder pompen kopen, heeft dat geen invloed op de 
afdracht naar de algemene middelen. Die blijft gewoon gelijk lopen met wat we begroten.

2: Beeld van situatie bij andere gemeenten.
In 2016 voerde stichting Rioned de benchmark Riolering weer uit (cijfers 2015). Twee derde 
deel van de gemeenten in Nederland gaf informatie hoeveel BTW zij in het tarief van de 
rioolheffing verwerken. Meer dan 90% van die gemeenten berekenen BTW in het tarief.



Wij vallen nu nog in de blauwe categorie. Binnen onze regio vallen Lingewaal en Neder-
Betuwe daar ook in. De overige gemeenten in de regio berekenen allemaal een aandeel BTW 
in de heffing.
Van de groep die opgaf BTW in het tarief te berekenen (groene categorie), doet ongeveer 
tweederde dat tot aan het advies van Stichting Rioned.
Met dit voorstel sluiten wij ons dus aan bij wat de helft van de Nederlandse gemeenten doet.

Besluit Gemeenteraad
Stemverklaring D66.

Met hoofdelijke stemming conform besloten.

Toelichting
Motie D66: communicatie met inwoners, RM&A/17/00357.

Motie: in meerderheid aangenomen (de VVD stemt tegen, overige fracties stemmen voor).

G. van Droffelaar,

griffier



1 RV 773 Gemeentelijk Rioleringsplan (financiele actualisatie) 

Datum vergadering gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt

19 September 2017 RV/17/00773
Z17-48073

to

Voorstel ingebracht door ir. A.G. de Haan 
Portefeuillehouder H.N.deRonde
Begrotingsprogramma en 
taakveld

Onderwerp Gemeentelijk Rioleringsplan 
(financiele actualisatie)

Geacht raadslid,

Voorgesteld besluit

1. Met tarief van de rioolheffing voortaan jaarlijks uitsluitend vast te stellen bij de 
behandeling van de legesverordening.

2. Met ingang van 2018 een bedrag van € 200.000,- aan BTW op rioolwerkzaamheden in 
het tarief te berekenen en dit in te zetten als algemeen dekkingsmiddel.

Samenvatting van het voorstel

Erzijn administratieve voorschriften veranderd; de rekenrente is verlaagd van 4% naar 1%. Daardoor 
worden de totals kosten voor de rioleringszorg lager. Daartegenover wil het college BTW over de 
rioolinvesteringen doorrekenen in het tarief van de rioolheffing. Hiermee wil het college een 
structureel algemeen dekkingsmiddel maken van € 200.000,-.
Het tarief van de rioolheffing blijft in 2018 gelijk, namelijk € 217,-. In de komende jaren zal het tarief 
van de rioolheffing met enkele procenten per jaar stijgen.

HOOFDLIJNEN

1. Wat is de aanleiding van dit voorstel en wat is het (wettelijk) beleidskader?
U ontving jaarlijks een financiele actualisatie van het GRP. Hiermee presenteerde het college de 
ontwikkeling van het tarief van de rioolheffing. Na uw besluitvorming, verwerkten we het (volgens 
de gemeentewet) in de legesverordening. Met de behandeling van de legesverordening stelde u 
het tarief nogmaals vast.
Dit proces kan voor de raad overzichtelijker door het tarief van de rioolheffing jaarlijks uitsluitend 
bij de behandeling van de legesverordening vast te stellen.

Gemeenten zijn vrij om in het tarief van de rioolheffing de BTW al dan niet door te rekenen.
Bij de invoering van het BTW compensatiefonds berekenden wij het tarief van de rioolheffing 
exclusief BTW. Daardoor is de tariefontwikkeling van de rioolheffing beperkt gebleven.
Maar de gemeente werd bij de invoering van het compensatiefonds gekort op de uitkering uit het 
gemeentefonds.
Met ingang van 2017 is de voorgeschreven rekenrente gedaald. We rekenen daardoor minder 
rente toe aan de investeringen die we deden en nog gaan doen.
We zochten naar een manier om dit voordeel om te zetten in een algemeen dekkingsmiddel.

Voorstel raad nr. RV/17/00773



Dat kan door alsnog de BTW in het tarief te verrekenen. Het te ontvangen bedrag wordt dan 
overgeheveld naar de algemene middelen. De werkelijk betaalde BTW krijgen we via het BTW 
compensatiefonds binnen de rioleringszorg terug.
Het voordeel komt hiermee ten gunste van de algemene middelen, terwiji het tarief van de 
rioolheffing voor 2018 nog gelijk blijft,

2. Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier?
Riolering is een taakveld in de begroting. Elk jaar vindt bij de begroting de actualisatie van de 
gegevens plaats, die voor de raad de basis vormt voor de vaststelling van de tarieven. Het is 
logischer om deze werkwijze ook toe te passen voor de tariefvaststelling van de rioolheffing.
Wij streven een structureel algemeen dekkingsmiddel na bij een gelijkmatige ontwikkeling van de 
rioolheffing.

3. Wat zijn de nadelen en/of mogelijke risico’s als de raad het voorstel overneemt?
Het tarief van de rioolheffing blijft in 2018 nog gelijk, maar stijgt daarna licht.

4. Wat betekent het als de raad dit voorstel n/ef overneemt?
Als de raad voorstel 2 niet overneemt ontstaat er geen algemeen dekkingsmiddel. Het financieel 
perspectief dat wij bij de kadernota 2018 presenteerden, wordt dan lager.

5. Is het een begrotingswijziging?
Dit voorstel leidt niet tot een begrotingswijziging. De financiele gevolgen verwerken we in de 
concept meerjarenbegroting 2018-2021.

TOELICHTING EN UITVOERING 

6. Beleidskader
Tot 2020 schrijven we af op alle investeringen in de riolering die tot dan zijn verricht. De hieruit 
voortvioeiende kapitaallasten bestaan uit afschrijvingen en rentekosten (gebaseerd op de 
rekenrente). Bij de financiele actualisatie van het GRP in 2016 gaven we aan, dat we een 
behoorlijke daling verwachtten van het tarief van de rioolheffing ten opzichte van de prognose uit 
2014. Deze verwachting was gebaseerd op de daling van de voorgeschreven rekenrente van 4% 
naar 1% met ingang van 2017.

De boekwaarde van de historische 
investeringen die we langjarig afschrijven 
bedraagt momenteel bijna 8 miljoen. De 
verlaging met 3% rekenrente geeft daardoor nu 
een voordeel van € 240.000,-. Dat loopt af naar 
nul in 2055. Dit komt omdat de raad in 2013 
beleid vaststelde om investeringen niet meer 
langjarig af te schrijven. In plaats daarvan 
sparen we voor de investering en schrijven we 
deze vanaf 2020 in een keer af. Hierdoor 
ontstaan uiteindelijk lagere kosten, omdat we 
geen rentelasten meer hebben. Met een lager 
tarief voor de rioolheffing tot gevolg.

rentevoordeel Activa (in k€ per jaar)

Het tarief mag niet meer dan kostendekkend zijn. Het doorberekenen van de BTW in het tarief van 
de rioolheffing levert een structureel algemeen dekkingsmiddel op. In de eerste jaren valt deze 
extra last voor de riolering weg tegen het voordeel van de lagere rente. Hiermee blijft het tarief 
gelijkmatig.

Voorstel raad nr. RV/17/00773



Effectmeting, planning en evaluatie
De rioolheffing in onze gemeente ligt ongeveer op het landelijk gemiddelde. In de regio hebben we 
een relatief laag tarief (Coelo, 2016).

Landelijke verdeling hoogte rioolheffing

Buren

Regionale verdeling hoogte rioolheffing
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8. Financien
In dit voorstel zijn we uitgegaan van een optie die de commissie BBV samen met Stichting Rioned 
aanbeveelt. Namelijk: “de BTW die drukt op goederen en diensten die direct als last op de 
exploitatie drukken, in de rioolheffing doorte berekenen”. Dit nemen we op in de verordening 212 
Gemeentewet.
Bij dit voorstel blijft het tarief komend jaar nog gelijk, maar we verwachlen daarna een gelijkmatige 
stijging tot € 250,- in 2023.
Als we het huidig beleid handhaven en geen BTW in het tarief berekenen kunnen we het tarief 
langdurig handhaven, naar verwachting tot 2022 (variant minimaal).
De meest ruime interpretatie van de voorschriften maakt een jaarlijkse overheveling van 
€ 450.000,- mogelijk. Maar in algemene zin is er nog geen jurisprudentie over BTW-verrekening. 
Deze optie beoordelen wij daarom als te riskant (variant maximaal). Bovendien stijgt het tarief met 
ingang van 2018 naar € 240,- en daarna geleidelijk door naar € 280,- per jaar.
De volgende grafiek toont de bandbreedte van de mogelijkheden.

Prognose tariefontwikkeling rioolheffing
staafjes: verwachte tarieven per jaar bij huidig voorstel 
lijnen: bandbreedte minimale tot maximale btw verrekening

■ € 200.000,-BTW verrekening 
-minimaal (€ 0,-) huidig beleid

-— maximaal (€ 450.000,-)
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9. Communicatie
Wij informeren de burgers over de hoogte van de rioolheffing na vaststelling van de 
legesverordening.

10. Burgerparticipatie
Dit vindt plaats op het niveau van informeren.

11. Deregulering
Er is geen sprake van deregulering omdat er geen wijziging van regelgeving of van 
administratieve lastendruk voor burgers plaats vindt.

12. Achtergrondinformatie 
Geen.

Bijiagen;
Raadsbesluit

Inlichtingen bij:
Naam
Afdeling

ir. A.G. de Haan 
Ruimte (team Beheer)

Voorstel raad nr. RV/17/00773



Datum vergadering gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt

19 September 2017 RV/17/00773 lo

Onderwerp Gemeentelijk Rioleringsplan 
(financiele actualisatie)

De Gemeenteraad van Buren;

Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d. 15 augustus 2017;

besluit:

1. Het tarief van de rioolheffing voortaan jaarlijks uitsluitend vast te stellen bij de 
behandeling van de legesverordening.

2. Met ingang van 2018 een bedrag van € 200.000,- aan BTW op rioolwerkzaamheden in 
het tarief te berekenen en dit in te zetten als algemeen dekkingsmiddel.

Vastgesteld in de openbare vergadering van 19 September 2017

De griffier, De voorzitter,

Vooretel raad nr. RV/17/00773
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11 Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie

1 Dossier 83 voorblad.pdf 

 

Raadsvergadering 

Dossiernummer 83 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 19 september 2017 

Agendapunt 11 

Omschrijving Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de 

Woonvisie 

Organisatieonderdeel Griffie 

Eigenaar Beem, W. van 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Raadsvergadering 19 september 2017 

 

Parafering 

Droffelaar, G. van Akkoord  

 

 

Besluit 

1. de aanbevelingen uit de Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie 

voor kennisgeving aan te nemen. 

2. Vast te stellen dat op dit beleidsterrein  de gemeenteraad invulling geeft aan zijn 

kaderstellende rol door vaststelling van een woonvisie en het college van burgemeester en 

wethouders hieraan uitvoering geeft door het aangaan van afspraken met diverse instanties. 

3. Het college van burgemeester en wethouders op te roepen bij de eerstvolgende 

actualisering van de woonvisie met een passend voorstel te komen met betrekking tot de 

informatievoorziening aan de raad. 

 

Toelichting 

Amendement VVD, PvdA en PCG: aanbevelingen rekenkamercommissie. 

Amendement: in meerderheid aangenomen (de PCG, PvdA en VVD stemmen voor, de overige 

fracties stemmen tegen). Het amendement vervangt het conceptbesluit. 

Geamendeerd besloten. 

 



1 Dossier 83 voorblad compleet.pdf 

Raadsvergadering

Dossiernummer 83
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 19 september 2017
Agendapunt 11
Omschrijving Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de

Woonvisie
Organisatieonderdeel Griffie
Eigenaar Beem, W. van

Geagendeerd Vergaderdatum
Raadsvergadering 19 september 2017

Parafering
Droffelaar, G. van Akkoord

Besluit Gemeenteraad
1. de aanbevelingen uit de Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie 
voor kennisgeving aan te nemen.

2. Vast te stellen dat op dit beleidsterrein  de gemeenteraad invulling geeft aan zijn 
kaderstellende rol door vaststelling van een woonvisie en het college van burgemeester en 
wethouders hieraan uitvoering geeft door het aangaan van afspraken met diverse instanties.

3. Het college van burgemeester en wethouders op te roepen bij de eerstvolgende 
actualisering van de woonvisie met een passend voorstel te komen met betrekking tot de 
informatievoorziening aan de raad.

Toelichting
Amendement VVD, PvdA en PCG: aanbevelingen rekenkamercommissie.

Amendement: in meerderheid aangenomen (de PCG, PvdA en VVD stemmen voor, de overige 
fracties stemmen tegen). Het amendement vervangt het conceptbesluit.

Geamendeerd besloten.



G. van Droffelaar,

griffier
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Onderwerp Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in 
vervolg op de Woonvisie

Geacht raadslid,

Voorgesteld besluit
De aanbevelingen (vijftal adviespunten) uit de Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg 
op de Woonvisie d.d. 27 juni 2017 overte nemen.

Samenvatting van het voorstel
De Rekenkamercommissie Buren (RKC) heeft onderzoek gedaan naar de Prestatieafspraken die in 
vervolg op de Woonvisie 2014 - 2020 gemeente Buren zijn gemaakt. In de Rekenkamerbrief van 
27 juni 2017 brengt de RKC hierover verslag uit. Uit het onderzoek blijkt dat er reeds stappen zijn 
gezet om te komen tot passende prestatieafspraken. Echter, de RKC ziet nog wel ruimte voor 
verbetering. De RKC heeft de verbetering samengevat in vijf adviespunten.

HOOFDLIJNEN

1. Wat is de aanleiding van dit voorstel en wat is het (wettelijk) beleidskader?
De Rekenkamercommissie Buren (RKC) adviseert het gemeentebestuur over de doeltreffendheid 
en doelmatigheid van het gevoerde beleid en beheer van het gemeentebestuur. Dit is geregeld in 
de Verordening gemeentelijke rekenkamercommissie.

De RKC heeft in het Jaarplan 2017 gemeld dat in 2017 een Rekenkamerbrief wordt opgesteld 
over de Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie. De RKC wil met dit onderzoek mee kijken 
naar de woonvisie en vervolgens concrete aanbevelingen doen voor het proces rond het maken 
van prestatieafspraken met indicatoren. Met de voorliggende brief informeert de RKC uw raad 
over de uitkomsten van dit onderzoek en doet zij aanbevelingen.

Per 1 juli 2015 is de nieuwe Woningwet in werking getreden. De wet beoogt waarborgen te stellen 
voor de kwaliteit van de sociale huisvesting, financiele risico’s te beperken en regelt tevens 
passende toewijzing van sociale huurwoningen aan de doelgroep. Huurders, gemeenten, 
woningcorporaties en de Rijksoverheid dragen vanuit een eigen rol en verantwoordelijkheid bij 
aan de realisatie van deze doelen. Tevens regelt de nieuwe Woningwet de oprichting van een 
Autoriteit Woningcorporaties (Aw), die volkshuisvestelijk en financieel toezicht houdt op de 
woningcorporatiesector.

Een van de specifieke wijzigingen in de wet is versterking van de relatie tussen de gemeente, de 
corporaties en huurdersorganisaties, en de wijze waarop de corporaties bijdragen aan de 
volkshuisvestelijke prestaties in de gemeente.
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2.

Woningcorporaties maken elk jaar afspraken met gemeenten en huurdersorganisaties over de 
prestaties die ze gaan leveren en hun bijdrage aan het lokale volkshuisvestingsbeleid. Het 
gemeentelijke en regionale woonbeleid vormt de basis van de Prestatieafspraken. In deze 
prestatieafspraken komen de actielijnen tot uiting waaraan alle betrokken partijen zich verbinden 
en die een weergave vormen voor de ambitie om (ook gezamenlijk) de volkshuisvestelijke 
doelstellingen te realiseren.

Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier?
De RKC wil door middel van haar werkzaamheden bijdragen aan de kwaliteit van het lokale 
bestuur in de gemeente Buren, aan de transparantie van het gemeentelijk handelen en aan de 
versterking van de publieke verantwoording daarover. De werkzaamheden van de RKC zijn 
gericht op de controle op het doeltreffend, doelmatig en rechtmatig besteden van gemeentelijke 
middelen. De RKC helpt zo de gemeenteraad om zijn kaderstellende en controlerende rol uit te 
voeren.

3.

Met de nieuwe Woningwet zijn de rollen van de woningcorporaties, de gemeente en de hoarders 
nieuw afgebakend en aangescherpt. De RKC heeft met deze rekenkamerbrief aandacht besteed 
aan deze nieuwe wetgeving enerzijds en de belangrijke kaderstellende en controlerende rol van 
de gemeenteraad anderzijds. Het doel van deze rekenkamerbrief is inzicht te geven in de nieuwe 
rollen en het belang van een actuele woonvisie. Immers, een actuele woonvisie zal eerder 
resulteren in een doeltreffend (gemeentelijk) woonbeleid. Om de gemeenteraad goed in positie te 
brengen voor zijn kaderstellende en controlerende rol heeft de Rekenkamercommissie een vijftal 
adviezen opgesteld waarmee een verbeterslag kan worden gemaakt.

Wat zijn de nadeien en/of mogelijke risico’s als de raad het voorstei overneemt?
De nadeien en/of mogelijke risico’s zijn er niet. De kaderstellende en controlerende rol van de 
raad wordt verbeterd als de raad dit voorstei overneemt.
In de wisselwerking tussen de raad en het college geeft de raad het college van burgemeester en 
wethouders een duidelijke opdracht mee welke doelen de raad wil realiseren.

4. Wat betekent het als de raad dit voorstei niet overneemt?
De RKC doet aanbevelingen om de rol van de raad te verbeteren die gericht zijn op een 
doeltreffend (gemeentelijk) woonbeleid.. Als dit voorstei niet wordt overgenomen dan wordt de 
verbeterslag niet gemaakt.

5. Is het een begrotingswijziging?
Nee.

TOELICHTING EN UITVOERING 

6. Beleidskader
In de gemeente Buren is een Rekenkamercommissie ingesteld volgens artikel 81oa van de 
Gemeentewet (de rekenkamerfunctie). De Verordening gemeentelijke rekenkamercommissie is 
vastgesteld in de raadsvergadering van 18 mei 2004 en nadien gewijzigd.

De Rekenkamercommissie Buren informeert de raad jaarlijks over haar werkzaamheden in;
1. het Jaarplan over de planning van nieuwe onderzoeken en
2. het Jaarverslag over de gerealiseerde onderzoeken.
Informatie hierover is vermeld op de pagina van de rekenkamercommissie op de website van de 
gemeente. Voor dit onderzoek is het beleidskader;
- nieuwe Woningwet 2015
- Besluit toegelaten instellingen volkshuisvesting (BTIV)
- Woonvisie 2014 - 2020 gemeente Buren

7. Effectmeting, planning en evaluatie
Met toepassing van de vijf adviespunten worden de resultaten van het beleid door middel van de 
cyclus "Plan - do - check - act” transparant gemaakt en kan de raad (bij)sturen.
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8. Financien
Het voorstel heeft geen financiele consequenties.

9. Communicatie
De Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie wordt geplaatst op de 
website.

10. Burgerparticipatie
Burgerparticipatie is bij dit voorstel niet van toepassing.

11. Deregulering
Er is geen sprake van nieuwe wet- en regelgeving.

12. Achtergrondinformatie

Bijiagen:
Raadsbesluit

Inlichtingen bij:
W.van Beem, afdeling Griffie
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Datum vergadering gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt

19 September 2017 RV/17/00801 li

Onderwerp Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie

De Gemeenteraad van Buren;

Gelezen het voorstel van de agendacommissie d.d. 28 augustus 2017;

besluit:'

1. de aanbevelingen uit de Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie voor 
kennisgeving aan te nemen,

2. Vast te stellen dat op dit beleidsterrein de gemeenteraad invulling geeft aan zijn kaderstellende rol 
door vaststelling van een woonvisie en het college van burgemeester en wethouders hieraan 
uitvoering geeft door het aangaan van afspraken met diverse instanties.

3. Het college van burgemeester en wethouders op te roepen bij de eerstvolgende actualisering van 
de woonvisie met een passend voorstel te komen met betrekking tot de informatievoorziening aan 
de raad.

Vastgesteld in de openbare vergadering van 19 September 2017

De griffier,

le'Boer MSc13. van^offelaar

' Geamendeerd besluit 
Voorstel raad nr. RV/17/00801



Am 2a/loc 2^6^

Amendement van de fracties van WD, PvdA en PCG inzake de Rekenkamerbrief Prestatieafspraken 
in vervolg opde Woonvisie, agendapunt 11, RV/17/0801.

De raad van de gemeente Buren in vergadering bijeen op 19 September 2017;

Gelezen het procedurevoorstel van de agendacommissie van 28 augustus 2017 :

Gelezen de bestuurlijke reactie van het college van burgemeester en wethouders van 25 augustus 
2017;

Is van oordeel dat het college van burgemeester en wethouders bij de uitvoering van deze taak de 
nodige manoeuvreerruimte moet hebben om voortvarend te kunnen inspelen op trends en 
ontwikkelingen; dat de rekenkamercommissie met dit advies een te stringente invulling geeft van de 
taken en rollen van de raad en die van het college van burgemeester en wethouders

Wijzigt het concept-besluit als voIgt:

1. de aanbevelingen uit de Rekenkamerbrief Prestatieafspraken in vervolg op de Woonvisie voor
kennisgeving aan te nemen; ^ cU.

2. Vast te stellen dat op dit beleidsterrein invulling geeft aan zijn kaderstellende rol door 
vaststelling van een woonvise en het college van burgemeester en wethouders hieraan 
uitvoering geeft door het aangaan van afspraken met diverse instanties.

3. Het college van burgemeester en wethouders op te roepen bij de eerstvolgende actualisering 
van de woonvisie met een passend voorstel te komen met betrekking tot de 
informatievoorziening aan de raad.

en gaat over tot de orde van de dag.
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Aan de raad van de gemeente Buren  

 

 

Maurik, 27 juni 2017  
 

 

Onderwerp: prestatieafspraken in vervolg op de woonvisie 
 

 

Inleiding  
 

Hierbij bieden wij u onze rekenkamerbrief aan over de prestatieafspraken (2017) die de gezamenlijke 

partijen
1
 maakten over de bijdrage aan volkshuisvesting in de gemeente Buren. Deze prestatie-

afspraken zijn gemaakt binnen de woonvisie 2014-2020, zoals door u vastgesteld op 25 februari 2014.  

Deze rekenkamerbrief is reeds aangekondigd in ons jaarplan 2017. Dit naar aanleiding van de 

gesprekken met de raadsfracties eind 2016 over thema’s waarbij een advies van de 

Rekenkamercommissie mogelijk van toegevoegde waarde werd geacht.  

 

We brengen deze rekenkamerbrief tevens uit omdat 2017 het eerste jaar vormt van de samen-

werkingsovereenkomst tussen de gezamenlijke partijen voor de periode 2017-2021 en omdat 2017 

het eerste jaar is waarvoor de prestatieafspraken in dit kader zijn gemaakt. In de in december 2016 

getekende samenwerkingsovereenkomst is tevens aangegeven dat een jaarlijkse evaluatie zal 

plaatsvinden. 

 

Wij hebben de ambitie om met deze rekenkamerbrief een bijdrage te leveren aan deze evaluatie van 

de prestatieafspraken 2017 en de samenwerkingsovereenkomst 2017-2021, en daarmee aan (uw rol 

bij) de totstandkoming en inhoud van de prestatieafspraken 2018. 

 

Om te komen tot deze rekenkamerbrief hebben wij diverse raadsbesluiten en (beleids)documenten 

bestudeerd, evenals communicatie van onder andere de Rijksoverheid en brancheorganisaties (o.a. 

Aedes) over prestatieafspraken en de woonvisie. Tevens heeft constructief overleg plaatsgevonden 

met de ambtelijke organisatie van de gemeente Buren ter verificatie van het in deze rekenkamerbrief 

opgenomen beeld. 

  

                                                           
1
 Gemeente, Stichting Woningbeheer Betuwe en Huurdersvereniging Lingewaarden, KleurrijkWonen en Bewonersraad Tiel en 

Buren 



 

2 

 

Ons advies 

Op basis van onze beoordeling van de prestatieafspraken 2017, en de besluitvorming daarover, 

constateren wij dat reeds stappen zijn gezet om te komen tot passende prestatieafspraken. Wij zien 

echter nog ruimte voor verbetering. Deze verbetering kan worden samengevat in vijf adviespunten. 

Advies 1.  

Wij adviseren u éénmaal per jaar uitspraak te doen over de actualiteit van de woonvisie en 

daarbij aan te geven of bijstelling naar uw oordeel noodzakelijk is. En zo ja, op welke 

thema’s en in welke (inhoudelijke) richting deze bestelling van de woonvisie noodzakelijk is. 

 

Advies 2. 

a. Wij adviseren u in samenspraak met het College expliciet te bepalen welke rol de raad 

heeft t.a.v. de prestatieafspraken en wanneer in het proces van totstandkoming van de 

prestatieafspraken de raad deze rol kan vervullen.  
 

b. Wij adviseren u bij het in samenspraak bepalen van uw rol ten aanzien van de 

prestatieafspraken gebruik te maken van goede voorbeelden uit andere gemeenten. 

 

Advies 3. 

a. Wij adviseren in het najaar 2017 de prestatieafspraken 2017 en de voortgang van de 

samenwerkingsovereenkomst 2017-2021 te evalueren en de uitkomsten hiervan te 

betrekken bij de prestatieafspraken 2018. Wij adviseren in de evaluatie in ieder geval 

aandacht te besteden aan: 

 De mate waarin de voorgenomen prestaties zijn gerealiseerd (en indien deze niet zijn 

gerealiseerd wat hiervan de oorzaken zijn). 

 De mate waarin de gerealiseerde prestatieafspraken hebben bijgedragen aan het bereiken 

van de volkshuisvestelijke doelstellingen van de gemeente. 
 

b. Wij adviseren u bij het maken van de procesafspraken over de prestatieafspraken, 

aandacht te besteden aan het SMART(er) formuleren van de prestatieafspraken 2018. 

 

Advies 4. 

a. Wij adviseren in de evaluatie van de prestatieafspraken 2017 te beoordelen in hoeverre 

sprake was van doelmatige en doeltreffende prestatieafspraken. 
 

b. Wij adviseren u om – in het verlengde van de evaluatie van de prestatieafspraken 2017 – 

in samenspraak met het college te bepalen op welke wijze een proportionaliteitstoets van 

voorgenomen prestatieafspraken (voor 2018 e.v.) kan worden uitgevoerd. 

 

Advies 5. 

Wij adviseren om in de toelichting bij toekomstige prestatieafspraken helder uiteen te zetten 

hoe deze prestatieafspraken passen in de context van lokale, regionale en nationale 

ontwikkelingen. 

 

Voordat de hiervoor genoemde adviespunten nader worden uitgewerkt en toegelicht, schetsen wij kort 

de algemene kaders bij de prestatieafspraken en de specifieke (besluitvorming)context van de 

gemeente Buren. 

 



 

3 

 

A. Landelijke kaders 
 

a. Herziene Woningwet 2015 

Per 1 juli 2015 is de nieuwe Woningwet in werking getreden. De wet beoogt waarborgen te stellen 

voor de kwaliteit van de sociale huisvesting, financiële risico’s te beperken en regelt tevens passende 

toewijzing van sociale huurwoningen aan de doelgroep. Huurders, gemeenten, woningcorporaties en 

de Rijksoverheid dragen vanuit een eigen rol en verantwoordelijkheid bij aan de realisatie van deze 

doelen. Tevens regelt de nieuwe Woningwet de oprichting van een Autoriteit Woningcorporaties (Aw), 

die volkshuisvestelijk en financieel toezicht houdt op de woningcorporatiesector. 

 

Een van de specifieke wijzigingen in de wet is versterking van de relatie tussen de gemeente, de 

corporaties en huurdersorganisaties, en de wijze waarop de corporaties bijdragen aan de 

volkshuisvestelijke prestaties in de gemeente.  

 

Woningcorporaties maken elk jaar afspraken met gemeenten en huurdersorganisaties over de 

prestaties die ze gaan leveren en hun bijdrage aan het lokale volkshuisvestingsbeleid. Het 

gemeentelijke en regionale woonbeleid vormt de basis van de Prestatieafspraken. In deze 

prestatieafspraken komen de actielijnen tot uiting waaraan alle betrokken partijen zich verbinden en 

die een weergave vormen voor de ambitie om (ook gezamenlijk) de volkshuisvestelijke doelstellingen 

te realiseren.  

 

In prestatieafspraken wordt in de regel aandacht besteed aan de volgende thema’s:  

 ontwikkeling woningvoorraad,  

 bereikbaarheid (voor doelgroepen),  

 betaalbaarheid en financierbaarheid,  

 wonen en zorg,  

 huisvesting van specifieke doelgroepen,  

 kwaliteit en duurzaamheid, en  

 leefbaarheid en maatschappelijk vastgoed. 

 

b. Prestatieafspraken 

De basis voor het maken van Prestatieafspraken was vastgelegd in het Besluit beheer sociale-

huursector (BBSH). Met de inwerkingtreding van de herziene Woningwet en het Besluit toegelaten 

instellingen volkshuisvesting (BTIV), is het BBSH per 1 juli 2015 ingetrokken. Het BBSH bevatte de 

regels waaraan woningcorporaties en gemeentelijke woningbedrijven zich moesten houden. Met het 

intrekken van de BBSH en het ingaan van het BTIV in juli 2015 is er blijvend aanleiding om 

Prestatieafspraken te maken. In het BTIV is namelijk expliciet een paragraaf over Prestatieafspraken 

opgenomen. Hierna lichten we de context en bepalingen over de prestatieafspraken nader toe
2
 

 

c. Wat regelt de wet over de prestatieafspraken?  

 Prestatieafspraken worden gemaakt tussen gemeente, woningcorporatie(s) en huurders op basis 

van wederkerigheid. Alle partijen committeren zich aan de afspraken en alle partijen kunnen 

elkaar op de naleving ervan aanspreken.  

 Partijen dragen naar redelijkheid bij aan de uitvoering van het volkshuisvestingsbeleid van een 

gemeente. Dit wordt in de prestatieafspraken vastgelegd.   

 Prestatieafspraken zijn pas verplicht als er een gemeentelijke of regionale woonvisie ligt. 

 Bij geschillen stelt de minister een commissie in, die de minister adviseert. 

 

 

                                                           
2
 Op basis van informatie van de Rijksoverheid en “De Woningwet in de praktijk: Prestatieafspraken” (Aedes, 2015). 
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d. Wat zijn de bepalingen bij prestatieafspraken voor de betrokken partijen?  
 

I. De rol van de woningcorporaties 

 Woningcorporaties zijn verplicht om een overzicht van voorgenomen activiteiten te verstrekken 

aan de gemeente(n) waarin ze actief zijn. Als er in de betreffende gemeente een woonvisie is, en 

(daarmee) prestatieafspraken verplicht zijn, dient dit overzicht van activiteiten als basis voor 

gezamenlijk overeen te komen prestatieafspraken.  

Dit overzicht bevat ten minste:  

o Voorgenomen bouw- en verwervingsplannen, bereikbaarheidsplannen en plannen met 

betrekking tot de betaalbaarheid van woningen;  

o Voorgenomen plannen m.b.t. maatschappelijk vastgoed en de leefbaarheid (mits onderdeel 

van prestatieafspraken);  

o Voorgenomen vervreemdingen van woningen en voorgenomen huurverhogingen van 

woningen boven de huurtoeslaggrens, beiden gespecificeerd naar postcode (cijfers);  

o Voorgenomen duurzaamheidsmaatregelen in woningen en omgeving;  

o Voorgenomen plannen m.b.t. studenten, ouderen, gehandicapten en andere speciale 

groepen.   
 

 Naast de bovengenoemde onderwerpen dient de corporatie in het bod aan de gemeente(n) ook 

aandacht te besteden aan de door de minister benoemde prioriteiten uit de ‘Staat van de 

volkshuisvesting’. 

 

 Corporaties maken hun financiële situatie inzichtelijk voor gemeenten en huurdersorganisaties, 

zodat die kunnen beoordelen wat de mogelijkheden van een corporatie financieel zijn. 

 

 
II. De rol van de gemeente 

 De insteek van de wet is dat gemeenten een woonvisie opstellen, voor de eigen gemeente of in 

regionaal verband. Dit is wettelijk echter niet verplicht.  
 

 In de woonvisie geeft een gemeente haar doelstellingen op het gebied van wonen weer. De vorm 

van de woonvisie ligt niet vast in de wet. Het kan een beknopt beleidsdocument zijn, een 

volkshuisvestelijke agenda die ingaat op de sociale huursector, of een brede(re) visie die ingaat 

op de fysieke, economische en sociale ontwikkeling van de gemeente en de functie van wonen 

daarbinnen. De woonvisie van een gemeente gaat in op de woningmarkt en volkshuisvestelijke 

vraagstukken die veelal op langere termijn spelen, zoals het realiseren van een evenwichtiger 

woningmarkt en het waarborgen dat alle doelgroepen over een passende woning kunnen 

beschikken. 
 

 Formeel zijn prestatieafspraken verplicht als er een gemeentelijke of regionale woonvisie is. 

 

 
III. De rol van de huurders 

 In de wet (artikel 44) is opgenomen dat bij het maken van prestatieafspraken huurdersorganisaties 

en bewonerscommissies worden betrokken. 
 

 Huurders moeten via een vertegenwoordiging als volwaardige partij worden betrokken bij het 

maken van prestatieafspraken.  
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B. Besluitvorming en woningmarktbeleid Gemeente Buren 

 

a. Woonvisie 2014-2020 

Begin 2014 werd door de gemeente Buren de woonvisie 2014-2020 vastgesteld. Met deze woonvisie 

stelde Buren zich tot hoofddoel: “We willen dat de inwoners van de gemeente Buren prettig kunnen 

wonen in de gemeente Buren. Het gaat daarbij om een goede woon- en leefomgeving.”  

Dit hoofddoel werd uitgewerkt in een aantal (deel)ambities: 

1. We willen dat mensen die in de gemeente Buren wonen of daar willen wonen nu en in de toekomst kunnen 
wonen waar zij willen. 
- We willen dat de kwaliteit van de woningen en de woonomgeving nu en in de toekomst aansluit op de vraag. 
- We willen dat mensen een woning kunnen verkrijgen die aansluit bij hun persoonlijke situatie. 
- We willen dat mensen die met spoed woonruimte nodig hebben die ook kunnen verkrijgen. 
 

2. We willen dat de inwoners van de gemeente Buren nu en in de toekomst de zorg kunnen organiseren die ze 
nodig hebben. 
- We willen de kracht van de inwoners benutten en versterken. 
- We willen dat het aanbod van voorzieningen aansluit op de vraag. 
 

3. We willen weten waar we moeten en kunnen sturen. 
- We willen een regierol op het gebied van wonen innemen. 

- We willen de belangen van de inwoners in de gemeente Buren goed kunnen behartigen. 

 
 
b. Regionale afstemming en bouwen voor behoefte 

Naast gemeentelijke visie- en beleidsvorming is ook afstemming in de regio van belang ten aanzien 

van woningmarktbeleid, evenals de afstemming van de woningbouwontwikkeling in aansluiting op de 

woningbouwbehoefte. In 2017 informeerde het college de gemeenteraad over de ontwikkeling ten 

aanzien van ‘bouwen voor behoefte’.  

 

Belangrijk in dat kader zijn de afspraken in de regio (en met de provincie) over het aantal te bouwen 

woningen in de periode 2015-2025. Op 30 mei 2016 maakten de portefeuillehouders wonen van de 

tien gemeenten van de regio Rivierenland afspraken over de kwantitatieve opgave wonen voor de 

periode 2015-2025. Daarbij is destijds afgesproken dat de regio 7000 - 8600 woningen in harde 

plannen mag ontwikkelen. Ook werd afgesproken dat dit aantal zou worden bijgesteld als de provincie 

in 2017 haar nieuwe prognose had.  

 

Op basis van die nieuwe prognose is een woningbehoefte geraamd die hoger is dan de vastgestelde 

kwantitatieve opgave wonen van destijds. Het kwantitatieve richtinggevend kader voor regio 

Rivierenland stelde de regio bij naar 10.500 woningen voor de periode 2015-2025. Er is daarbij geen 

harde verdeling per gemeente afgesproken. Wel dat bij deze verdeling naar gemeente, uitkomsten 

worden betrokken van woningmarktonderzoek naar behoefte aan woningbouw per gemeente. 

Inmiddels is (medio 2017) duidelijk dat het voor Buren gaat om maximaal 1.109 te bouwen woningen 

voor de periode 2015-2025.  

 

De gemeente acht het (logischerwijs) van groot belang dat de woningen die worden gebouwd, 

voorzien in een werkelijke vraag. Bij de behandeling van het (raads)voorstel Bouwen voor behoefte in 

2014 werd al duidelijk dat de verdeling van de woningbouwplannen van destijds over de kernen niet 

aansloot op de verwachtte behoefte. Mede tegen die achtergrond zijn reeds aanpassingen 

doorgevoerd, en voorzien. Dit in lijn met de woonvisie.  

 

In 2017 dienen in navolging van de woningmarktmonitor en de afspraken in regio-verband nadere 

keuzes gemaakt te worden. Waar ook de gemeenteraad een belangrijke stem in heeft. Zo stelt het 

college in de brief van 31 januari 2017: 
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“Uiteraard moeten we ook kijken naar de wensen die er in de nabije toekomst kunnen bestaan om woningen toe 

te voegen. U kunt daarbij denken aan bijvoorbeeld het meewerken aan particuliere initiatieven, de splitsing van 

monumenten en de bouw van woningen op locaties waar gebouwen leeg komen te staan. De keuze om extra 

woningen toe te staan, houdt ook in dat we op sommige plaatsen afscheid moeten nemen van woningen die niet 

gebouwd worden. Voor de zomer van 2017 willen we graag met u van gedachten wisselen over de keuzes die we 

daarin moeten maken. Daarbij kunnen we u ook informeren over de mogelijkheden om afscheid te nemen van 

bouwmogelijkheden die niet gebruikt worden.” 

De hierna uitgewerkte adviespunten zijn opgesteld tegen de achtergrond van de prestatieafspraken 

2017. Deze adviespunten kunnen echter ook betrokken worden bij het maken van nieuwe keuzes 

door u als gemeenteraad ten aanzien van het gehele woningmarktbeleid.  

 

C. Beoordeling prestatieafspraken 2017 

Met de prestatieafspraken 2017 en de samenwerkingsovereenkomst 2017-2021 is een stap gezet 

naar een concrete uitwerking van de woonvisie 2014-2020 binnen de kaders van de nieuwe 

Woningwet 2015. De analyse van de prestatieafspraken 2017 geeft ons aanleiding u te adviseren op 

vijf thema’s. Deze thema’s kunt u in de komende periode betrekken bij de gesprekken met het college 

over woning(markt)beleid, bij de evaluatie van de samenwerkingsovereenkomst 2017-2021 en de 

prestatieafspraken 2017, en ten behoeve van de prestatieafspraken 2018. 

 

1. Actuele woonvisie als basis voor de prestatieafspraken 

De woonvisie van de gemeente vormt een belangrijk kader voor de uitgangspunten bij het 

(gemeentelijk) woonbeleid. Daarmee is de woonvisie een van de belangrijkste ‘sturingsinstrumenten’ 

voor de gemeenteraad om richting en prioriteiten te bepalen in het woonbeleid. Het doel van de 

woonvisie is in de woonvisie 2014-2020 van de gemeente Buren als volgt uitgewerkt: 

Doel van de woonvisie  

De gemeente Buren had tot nu toe geen woonvisie. Toch hebben we wel ideeën waar we naartoe willen. Dat blijkt 

onder andere uit de toekomstvisie “Wij zijn Buren”. Met de woonvisie leggen we die ideeën vast in een kader 

waarbinnen we onze doelstelling op het gebied van wonen willen bereiken. Binnen dat kader zorgen we voor 

voldoende flexibiliteit om onze ambitie op wonen te realiseren. Die flexibiliteit is nodig om snel in te kunnen spelen 

op veranderende omstandigheden op de woningmarkt. We kiezen in deze woonvisie dan ook voor het 

beschrijven van een richting waar we heen willen, waarbij we ruimte houden voor flexibiliteit en maatwerk.  

We stellen de woonvisie op om:  

1. Duidelijkheid te scheppen over de kaders op het gebied van wonen. Daarbij geven we ook een voorzet 

voor de verdere uitwerking van de visie door het college.  

2. Afspraken te kunnen maken met de verschillende partijen waarmee de gemeente in contact is over 

wonen in de gemeente Buren (zoals inwoners, corporaties, zorgpartijen, ontwikkelaars, de regio en de 

provincie).  

 

Aanvullend daarop stelt de woonvisie 2014-2020 van de gemeente Buren: 

Hoofddoel  

Bij de verdere uitwerking van de woonvisie gaan we uit van het hoofddoel dat we opnamen in de 

programmabegroting 2014:  

We willen dat de inwoners van de gemeente Buren prettig kunnen wonen in de gemeente Buren. Het gaat 

daarbij om een goede woon- en leefomgeving. 

 

De huidige Woonvisie (2014-2020) van de gemeente Buren is vastgesteld in een periode waarin de 

woningmarkt zich in andere omstandigheden bevond. Veranderingen hebben zich sinds 2013-2014 

voorgedaan ten aanzien van onder andere wet- en regelgeving (o.a. inwerkingtreding van de 

Woningwet 2015), maatschappelijke trends (o.a. de (veranderde) vraag naar woningen voor 
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statushouders) en economische ontwikkelingen (o.a. de aantrekkende economie met gevolgen voor 

vraag en aanbod en doelgroepen op de woningmarkt). 

 

Ook in de toelichting bij de samenwerkingsovereenkomst 2017-2021 en de prestatieafspraken 2017 

wordt onderstreept dat de omgeving waarin de partijen komen tot afspraken over de woningmarkt (en 

een ieders bijdrage daaraan) sterk veranderlijk is. En dat de woningmarkt “de afgelopen jaren grillige 

trekken heeft vertoond en een belangrijk deel van haar voorspelbaarheid heeft ingeleverd”.  

 

Gelet op deze ontwikkelingen kan de vraag worden gesteld of de woonvisie 2014-2020 nog wel 

(voldoende) actueel is. Daarbij zijn twee aspecten van belang:  

1) De ontwikkelingen relevant voor de woningmarkt an sich (anno 2017 anders dan in 2013-2014). 

2) De prioriteiten die de gemeenteraad stelt en de keuzes die zij maakt in het woningbeleid in 

antwoord op deze ontwikkelingen ten aanzien van de woningmarkt.  

Omdat de woonvisie één van de belangrijkste gemeentelijke kaders is voor het te voeren 

woningmarktbeleid is de actualiteit van de woonvisie van groot belang. Een voldoende actuele 

woonvisie zorgt tevens voor een “gedragen basis" voor de prestatieafspraken.  

Op basis van een geactualiseerde woonvisie kunnen de prestatieafspraken voor het volgend jaar 

actueel en met inachtneming van de prioriteit en keuzes van de gemeenteraad ten aanzien van 

woonbeleid worden gemaakt. 

Advies 1. 

Wij adviseren u éénmaal per jaar uitspraak te doen over de actualiteit van de woonvisie en 

daarbij aan te geven of bijstelling naar uw oordeel noodzakelijk is. En zo ja, op welke 

thema’s en in welke (inhoudelijke) richting deze bestelling van de woonvisie noodzakelijk is. 

 

 

2. Procesafspraken tussen Gemeenteraad en college over prestatieafspraken 

In de periode 2015-2016 zijn tussen college en gemeenteraad geen expliciete procesafspraken 

gemaakt over de wijze van behandeling en betrokkenheid van de raad bij de totstandkoming van de 

prestatieafspraken 2017.  

De wettelijke bevoegdheid voor het maken van de prestatieafspraken (vanuit gemeenteperspectief) is 

belegd bij het college (artikel 44 Woningwet). Ook omdat de prestatieafspraken een uitwerking vormen 

van het woonbeleid (onder andere de woonvisie).  

 

Belangrijk bij de totstandkoming van de prestatieafspraken is dat de drie partijen betrokken bij het 

maken van de prestatieafspraken op basis van gelijkwaardigheid overleggen. Een nadere 

schematische uiteenzetting van de verschillende rollen en taken, en het proces (in de tijd) van 

totstandkoming van de prestatieafspraken per jaar, is als bijlage opgenomen bij deze rekenkamerbrief. 

Het betreft een bijlage die is ontwikkeld als informatievoorziening bij de Woningwet 2015. 

 

In de raadsinformatiebrief van 6 december 2016 heeft het college de gemeenteraad geïnformeerd 

over de vastgestelde prestatieafspraken 2017 voor Buren
3
. Hiermee is de raad geinformeerd nadat de 

presatieafspraken getekend en vastgesteld waren door de drie betrokken partijen. 

 

Zoals in adviespunt 1 (actualiteit van de woonvisie) is aangegeven, is het beschikken over een actuele 

woonvisie van groot belang om passende prestatieafspraken te kunnen maken, in lijn met de visie, 

prioriteiten en keuzes van de gemeenteraad. De vaststelling van de woonvisie is echter niet het enige 

moment waarop het gesprek kan plaatsvinden tussen Gemeenteraad en college over welke 

prioriteiten van belang zijn ten aanzien van de prestatieafspraken voor het aankomende jaar. Zo blijkt 

ook elders in het land. Bijvoorbeeld bij diverse andere gemeenten worden de gemeenteraden 

                                                           
3
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vroegtijdig geinformeerd over de voorgenomen (inhoud van de) prestatie-afspraken. Daarmee wordt 

een extra mogelijkheid geboden aan de gemeenteraad om prioriteiten aan te geven. 

 

Omdat de vaststelling van de prestatieafpraken een belangrijk moment is waarop het college én de 

Gemeenteraad invloed uit kunnen oefenen op onder andere woningbouw en woningbeheer (en 

andere aspecten die met volkshuisvesting hebben te  maken) is het van groot belang dat hierover 

passende procesafspraken worden gemaakt.  

Advies 2. 

a. Wij adviseren u in samenspraak met het College expliciet te bepalen welke rol de raad 

heeft t.a.v. de prestatieafspraken en wanneer in het proces van totstandkoming van de 

prestatieafspraken de raad deze rol kan vervullen.  
 

b. Wij adviseren u bij het in samenspraak bepalen van uw rol ten aanzien van de 

prestatieafspraken gebruik te maken van goede voorbeelden uit andere gemeenten. 

 

 

3. SMART(er) geformuleerde prestatieafspraken  

De prestatieafspraken 2017 zijn niet op alle onderdelen SMART geformuleerd. Daarnaast zijn enkele 

van de prestatieafspraken eenzijdig gericht op het ontwikkelen van plannen en minder specifiek op het 

realiseren van concrete prestaties. Dit maakt dat de prestatieafspraken slechts op enkele onderdelen 

specifieke prestaties en acties verwoorden, terwijl de meerderheid van de afspraken algemeen en 

generiek zijn vastgesteld. Hoewel een meer algemene formulering ruimte biedt voor alle betrokken 

partijen bij de invulling en implementatie, bemoeilijkt het op onderdelen het stapsgewijs en in 

samenspraak realiseren van doelstellingen en noodzakelijke maatregelen in het huisvestingsbeleid.  

 

Enkele voorbeelden (uit de voor de gemeente Buren vastgestelde prestatieafspraken 2017) van niet 

SMART-formuleerde prestatieafspraken en algemeen geformuleerde procesafspraken (onderlijning 

door de rekenkamercommissie): 

In het onderdeel 3. Huisvesting van specifieke doelgroepen   
 

Onder subonderdeel 3.1 Urgenten (waaronder statushouders) 

 De gemeente, SWB en KleurrijkWonen zetten in 2017 de pilot kamergewijze verhuur (aan statushouders) 

voort. Hierover maken partijen nog nadere afspraken.  

 De gemeente gaat in 2017 met SWB en KleurrijkWonen in overleg over het versnellen of eerder realiseren 

van de nieuwbouwopgave voor sociale woningbouw in de gemeente Buren 
 

Onder subsonderdeel 3.2 Senioren en zorgvragers 

 SWB en KleurrijkWonen streven bij nieuwbouw naar het realiseren van ‘aanpasbare’ woningen. Dat wil 

zeggen woningen die met kleine investeringen zijn aan te passen aan de woonwensen van senioren en/of 

zorgvragers.   

Ten aanzien van het aanbrengen van individuele voorzieningen hanteren de gemeente, SWB en 

KleurrijkWonen praktische werkafspraken. In 2017 wordt een convenant ‘woningaanpassing en 

doorstroming’ uitgewerkt. Hierbij worden de principes zoals benoemd in artikel 20 van de 

Samenwerkingsovereenkomst concreet uitgewerkt. 

 

In het onderdeel 4. Sociaal Beleid 

 De gemeente ontwikkelt clusterplannen onder andere ten behoeve van het accommodatiebeleid. Voor 

zover dit het wonen en bestaand maatschappelijk vastgoed in eigendom van de corporaties  raakt worden 

SWB en/of KleurrijkWonen hier bij betrokken worden en leveren zij een bijdrage. 

 Gemeente, SWB en KleurrijkWonen dragen in 2017 bij aan de kosten voor Buurtbemiddeling.  

 Gemeente Buren deelt in 2017 het preventieplan. (…) 
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Doordat de prestatieafspraken voor 2017 niet op alle onderdelen SMART zijn geformuleerd, kunnen 

deze prestatieafspraken slechts ten dele worden geëvalueerd. Dit zorgt er tevens voor dat slechts ten 

dele kan worden vastgesteld of de doelstellingen van de prestatieafspraken 2017 zijn behaald. 

Advies 3. 

a. Wij adviseren in het najaar 2017 de prestatieafspraken 2017 en de voortgang van de 

samenwerkingsovereenkomst 2017-2021 te evalueren en de uitkomsten hiervan te 

betrekken bij de prestatieafspraken 2018. Wij adviseren in de evaluatie in ieder geval 

aandacht te besteden aan: 

 De mate waarin de voorgenomen prestaties zijn gerealiseerd (en indien deze niet zijn 

gerealiseerd wat hiervan de oorzaken zijn). 

 De mate waarin de gerealiseerde prestatieafspraken hebben bijgedragen aan het bereiken 

van de volkshuisvestelijke doelstellingen van de gemeente. 
 

b. Wij adviseren u bij het maken van de procesafspraken over de prestatieafspraken, 

aandacht te besteden aan het SMART(er) formuleren van de prestatieafspraken 2018. 

 

4. Doelmatige en doeltreffende prestatieafspraken 

Het doel van de prestatieafspraken tussen de verschillende betrokken partijen is helder verwoord in de 

introductie bij de prestatieafspraken 2017 (van de gemeente Buren): 

“Deze prestatieafspraken zijn gericht op het onderhouden van een niet vrijblijvende samenwerkingsrelatie tussen 

de gemeente, SWB, HVL, KleurrijkWonen en BTB met als doel het borgen van de beschikbaarheid van 

voldoende en betaalbare woningen primair voor diegenen in de gemeente die niet zelfstandig in hun 

woonbehoefte kunnen voorzien.” 

 

In de prestatieafspraken 2017 zijn voorgenomen acties en beoogde prestaties verwoord ten aanzien 

van 1) beschikbaarheid van sociale huurwoningen, 2) betaalbaarheid van sociale huurwoningen, 3) 

huisvesting van specifieke doelgroepen, 4) sociaal beleid en 5) duurzaamheid.  

De concreetheid van de beoogde afspraken en acties verschilt sterk (zie daarom ook adviespunt 3). In 

het verlengde van het advies om meer concrete en meetbare acties en prestaties af te spreken, is het 

van belang dat de impact en proportionaliteit van voorgenomen acties voldoende in beeld is, voordat 

deze worden vastgelegd. Als de te verwachten effecten van voorgenomen afspraken onvoldoende in 

beeld worden gebracht, kan niet of onvoldoende worden vastgesteld of maatregelen doeltreffend en 

doelmatig zullen zijn. 

 

Een concreet voorbeeld hierbij: de afspraken met betrekking tot duurzaamheid. De eerste twee 

afspraken tussen de partijen op dit gebied zijn (zoals in de prestatieafspraken 2017 vastgelegd): 

 SWB en gemeente spreken af dat in 2021 het hele woningbezit van SWB minimaal een energielabel C 

heeft (alles groen). Daarnaast gaat SWB in 2017 extra verkennen hoe investeringen in duurzaamheid 

kunnen worden geïntensiveerd. 
 

 KleurrijkWonen investeert extra in duurzaamheidsmaatregelen. Daarom spreken KleurrijkWonen en 

gemeente af dat in 2021 het woningbezit van KleurrijkWonen in de gemeente Buren een gemiddelde 

energie-index van 1,25 (voorheen energielabel B, systematiek 2015) te hebben. 

 

Hoewel de afspraken concreet en meetbaar zijn, is onduidelijk of een (beknopte) kosten-batenanalyse 

is uitgevoerd en wat de uitkomst van deze (beknopte) kosten-batenanalyse aangeeft. Dit is relevant 

omdat de insteek van de afspraken op dit onderdeel is om energiezuinigheid te bevorderen en 

energie-/woonlasten te beperken.  
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Als op dit moment 90 tot 95% van het woningbezit reeds energielabel C betreft (of energiezuiniger), is 

de vraag wat de eerst genoemde afspraak in termen van duurzaamheid en energielasten 

daadwerkelijk oplevert. Wordt de woningvoorraad substantieel duurzamer? Wat is de winst in termen 

van energiebesparing (en lastenontwikkeling) door deze prestatieafspraak? En als dat helder is, wordt 

deze verduurzaming bereikt tegen acceptabele kosten? Is met andere woorden sprake van een 

proportionele prestatieafspraak (staan de kosten in verhouding tot de baten)?  
 

Op basis van de vastgestelde prestatieafspraken 2017 en de toelichting daarbij, kan niet worden 

vastgesteld of een proportionaliteitstoets (op onderdelen) bij de prestatieafspraken 2017 is uitgevoerd. 

In het verlengde hiervan kan naar onze beoordeling onvoldoende worden vastgesteld of sprake is van 

doelmatige en doeltreffende prestatieafspraken.  

Advies 4.  

a. Wij adviseren in de evaluatie van de prestatieafspraken 2017 te beoordelen in hoeverre 

sprake was van doelmatige en doeltreffende prestatieafspraken. 
 

b. Wij adviseren u om – in het verlengde van de evaluatie van de prestatieafspraken 2017 – 

in samenspraak met het college te bepalen op welke wijze een proportionaliteitstoets van 

voorgenomen prestatieafspraken (voor 2018 e.v.) kan worden uitgevoerd. 

 

5. Relatie met lokale, regionale en nationale ontwikkelingen in beeld 

Het centrale doel van de prestatieafspraken is het “borgen van de beschikbaarheid van voldoende en 

betaalbare woningen primair voor diegenen in de gemeente die niet zelfstandig in hun woonbehoefte 

kunnen voorzien”. Het behoeft weinig toelichting dat maatschappelijke en economische 

ontwikkelingen (sterk) van invloed kunnen zijn op de realisatie van dit doel.  

Bij deze – voor de prestatieafspraken relevante – externe ontwikkelingen kan onder andere gedacht 

worden aan ontwikkelingen t.a.v.: 

 Wet- en regelgeving. Per 1 juli 2015 traden de Woningwet en het Besluit Toegelaten Instellingen 

Volkshuisvesting (BTIV) in werking
4
.  

 Maatschappelijke trends. Zie onder andere de (veranderde) vraag naar woningen voor 

statushouders, een toenemende aandacht voor verduurzaming van de woningvoorraad en de 

decentralisaties in het sociaal domein met gevolgen voor woonwensen en -eisen. 

 Economische ontwikkelingen. Zie onder andere de aantrekkende economie met gevolgen voor 

vraag en aanbod op de woningmarkt. 

 

Mede om deze reden is het van belang hoe de prestatieafspraken zich verhouden tot de 

ontwikkelingen die van invloed zijn op de beschikbaarheid van voldoende betaalbare woningen. De 

toelichting bij de prestatieafspraken kán hierin voorzien.  

Hoewel de toelichting bij de prestatieafspraken 2017 het belang onderstreept van aansluiting van de 

afspraken op maatschappelijk en economische ontwikkelingen, en evaluatie van deze ontwikkelingen 

(in relatie tot de realisatie van de prestatieafspraken), ontbreekt het op onderdelen aan onderbouwing 

en uitwerking. Hierdoor is niet goed te bepalen of, en zo ja op welke wijze de prestatieafspraken 

relatie houden met de externe ontwikkelingen en in hoeverre zij een (passend) antwoord vormen op 

deze ontwikkelingen.  

Advies 5. 

Wij adviseren om in de toelichting bij toekomstige prestatieafspraken helder uiteen te zetten 

hoe deze prestatieafspraken passen in de context van lokale, regionale en nationale 

ontwikkelingen. 

                                                           
4
 Het BTIV is een Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB): een besluit van de regering waarin details voor de uitvoering van 

een wet zijn vastgelegd. Het BTIV vervangt het Besluit Beheer Sociale Huursector (BBSH). 
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Tot slot 

Uiteraard zijn wij bereid om, indien noodzakelijk, hier nadere toelichting op te verstrekken. 

 

Met vriendelijke groet, 
 
De Rekenkamercommissie Buren, 
H.J.F.L. Meeuwsen MBA  AC, voorzitter 
Drs. P.J.J. Bremmer 
R.F.J. Spelier  MSc 
W. van Beem, ambtelijk secretaris  
 

 

 

 

 

Bijlage 1 
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Bijlage 1: Actoren, rollen en verantwoordelijkheden t.a.v. de prestatieafspraken. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bron van het schema: www.woningwet2015.nl/files/afbeeldingen/schematisch_overzicht.png  
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Geachte leden van de rekenkamer,

Op 28 juni 2017 ontvingen wij uw uitgebreide conceptadvies aan de gemeenteraad over de 
prestatieafspraken met de woningcorporaties. In deze brief leest u onze reactie. Wij 
beginnen met een algemene reactie. Daarna gaan we in op de verschillende adviespunten.

U geeft een goede uitleg over de kaders waarbinnen prestatieafspraken tussen de 
gemeente, corporaties en de huurdersverenigingen gemaakt moeten worden. U constateert 
dat het van belang is om te beschikken over een actuele woonvisie. Dat is inderdaad de 
basis waarop wij prestatieafspraken maken. Op uw advies om 66nmaal per jaar een 
uitspraak te doen over de actualiteit van de woonvisie (advies 1) gaan we hier verder in. U 
geeft ook een aantal praktische tips over het uitvoeren van de Woonvisie. Wij nemen die 
uiteraard mee bij het opstellen van de prestatieafspraken 2018.

Advies 1: Actualiteit van de Woonvisie
U adviseert het volgende over de Woonvisie;
“Wij adviseren u ddnmaal per Jaar uitspraak te doen over de actualiteit van de woonvisie en 

daarbij aan te geven of bijstelling near uw oordeel noodzakelijk is. En zo ja, op welke 
thema’s en in welke (inhoudelijke) richting deze bijstelling van de woonvisie noodzakelijk is."

Wij onderschrijven het belang van een woonvisie die aansluit bij de wensen van de 
gemeenteraad. Op het moment dat de gemeenteraad op 66n of meerdere onderwerpen een 
wijziging of aanscherping van de woonvisie wenst, horen wij dat graag.

Waar veranderende marktomstandigheden vragen om bijstelling van het beleid of nieuwe 
uitspraken van de raad, zullen wij de raad hierbij uiteraard actief betrekken. Een onderwerp 
waar wij de raad bij willen betrekken is de huurwoningvoorraad. Samen met KleurrijkWonen 
en SWB willen we afspraken maken over de kernvoorraad huurwoningen. De kernvoorraad 
is het aantal huurwoningen dat nodig is om mensen die afhankelijk zijn van een huurwoning
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huisvesting te kunnen bieden. We namen in de Woonvisie op dat de gemiddelde zoektijd 
naar woningen niet toe mag nemen. De zoektijd is daarbij de tijd die een actief 
woningzoekende nodig heeft om een woning te vinden. Ook spraken we af dat we in 
zouden zetten op maatwerk per kern in de gemeente Buren. Alhoewel de zoektijd niet 
toeneemt, is wel de vraag wat nu precies “maatwerk per kern is”. We willen met de 
corporaties afspreken de raad in de bepaling van de kernvoorraad in de gemeente Buren 
mee te nemen. Op die manier kunnen we komen tot duidelijke afspraken over de 
kernvoorraad.

Advies 2: Rol van de raad bij het tot stand komen van de prestatieafspraken
U adviseert het volgende over de communicatie met de raad over het tot stand komen van 
de prestatieafspraken:
a) Wij adviseren u in samenspraak met het College expliciet te bepalen welke rol de raad 

heeft t. a. v. de prestatieafspraken en wanneer in het proces van totstandkoming van de 
prestatieafspraken de raad deze rol kan vervullen.

b) Wij adviseren u bij het in samenspraak bepalen van uw rol ten aanzien van de 
prestatieafspraken gebruik te maken van goede voorbeelden uit andere gemeenten.

De formele rol van de raad bij het maken van prestatieafspraken is in de Woningwet beperkt 
tot het opstellen van de Woonvisie (bijiage 1). Het college maakt op basis van de Woonvisie 
prestatieafspraken met de corporaties en huurdersverenigingen. Wij rekenen het maken van 
prestatieafspraken als uitvoering van het gemeentelijk beleid en dus als de 
verantwoordelijkheid van het college. De gemeenteraad stelt de beleidsuitgangspunten 
daarvoor vast in de woonvisie.

Wij stellen ons ten doel om eenmaal per twee jaar het initiatief te nemen om met de raad de 
actualiteit van de Woonvisie te bespreken en daarbij betrekken wij ook de gemaakte 
prestatieafspraken. Dit past binnen de formele rol van de raad en geeft het college de 
ruimte die nodig is voor de gesprekken met betrokken partijen. In de schaalgrootte van de 
gemeente gaat het immers om geringe aantallen.

Advies 3: Evaluatie van de prestatieafspraken 2017
U adviseert het volgende over de evaluatie van de prestatieafspraken 2017;
a) Wij adviseren in het najaar 2017 de prestatieafspraken 2017 en de voortgang van de 

samenwerkingsovereenkomst 2017-2021 te evalueren en de uitkomsten hiervan te 
betrekken bij de prestatieafspraken 2018. Wij adviseren in de evaluatie in iedergeval 
aandacht te besteden aan:
- De mate waarin de voorgenomen prestaties zijn gerealiseerd (en indien deze niet 

zijn gerealiseerd wat hiervan de oorzaken zijn).
- De mate waarin de gerealiseerde prestatieafspraken hebben bijgedragen aan het 

bereiken van de volkshuisvestelijke doelstellingen van de gemeente.

b) Wij adviseren u bij het maken van de procesafspraken over de prestatieafspraken, 
aandacht te besteden aan het SMART(er) formuleren van de prestatieafspraken 2018.

De mate waarin de voorgenomen prestaties zijn gerealiseerd en of en hoe deze bijdragen 
aan de volkshuisvestelijke doelstellingen zijn onderwerp van gesprek met de corporaties en 
huurdersverenigingen en we betrekken dit bij de tweejaarlijkse evaluatie.



Wij onderschrijven dat een aantal afspraken in de prestatieafspraken SMART(er) 
geformuleerd kunnen warden. Wij zorgen er voor dat dit bij het opstellen van de 
prestatieafspraken 2018 extra aandacht krijgt.

Advies 4; Doelmatige en doeltreffende afspraken
U adviseert het volgende over doelmatigheid, doeltreffendheid en proportionaliteit: 
aj Wij adviseren in de evaluatie van de prestatieafspraken 2017 te beoordelen in hoeverre 

sprake was van doelmatige en doeltreffende prestatieafspraken.

b) Wij adviseren u om- in het verlengde van de evaluatie van de prestatieafspraken 2017 
- in samenspraak met het college te bepalen op welke wijze een proportionaliteitstoets 
van voorgenomen prestatieafspraken (voor 2018 e.v.) kan worden uitgevoerd.

Prestatieafspraken zijn afspraken die we gezamenlijk met corporaties en 
huurdersverenigingen maken. De vraag of de prestatieafspraken doelmatig en doeltreffend 
geweest zijn, blijkt uit de bijdrage aan de volkshuisvestelijke doelstellingen. Ook deze vraag 
is dus onderwerp van gesprek met de woningcorporaties en huurdersverenigingen.

Ook de proportionaliteit heeft te maken met de vraag in hoeverre de prestatieafspraken 
bijdroegen aan de realisatie van de volkshuisvestelijke doelstellingen. De raad mag er op 
vertrouwen dat we bij het maken van de afspraken ook bespreken of de maatregelen die we 
afspraken voldoende bijdragen aan onze doelstellingen. Dat is uiteraard ook onderwerp van 
gesprek bij de evaluatie van die maatregelen.

Advies 5: Lokale, regionale en nationale ontwikkelingen
U adviseert het volgende over de communicatie over de toelichting op de 
prestatieafspraken:
Wij adviseren om in de toelichting bij toekomstige prestatieafspraken helder uiteen te zetten 
hoe deze prestatieafspraken passer? in de context van lokale, regionale en nationale 
ontwikkelingen.

Zoals we al eerder stelden, zijn de prestatieafspraken uitvoeringsgerichte afspraken in het 
kader van de Woonvisie. Als lokale, regionale of nationale ontwikkelingen tot gevolg hebben 
dat we ons beleid moeten aanpassen, dan doen we dat op het niveau van de Woonvisie. Dit 
sluit dus aan bij uw eerdere advies over een actuele woonvisie.

De prestatieafspraken maken we uiteraard in de context van de lokale, regionale en 
nationale ontwikkelingen. Een toelichting hierop lijkt ons uitsluitend zinvol als we met het 
maken van de prestatieafspraken als gevolg van landelijke of regionale ontwikkelingen 
afwijken van de Woonvisie.

Vervolg van uw advies
Wij danken u voor de gelegenheid die u ons gaf om ook onze zienswijze te geven op uw 
advies aan de raad. Wij zien uw definitieve advies aan de gemeenteraad met belangstelling 
tegemoet.
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Met vriendelijke greet,

BuraefdeeSte^n weth0Uders van Buren, 
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Bijiage 1: Woningwet

Met de nieuwe woningwet zijn er nieuwe regels over het maken van prestatieafspraken 
tussen de gemeente, de corporaties en de huurdersverenigingen.

De Woonvisie blijft de basis voor de prestatieafspraken met de corporaties. Dat is dan ook 
het belangrijkste sturingsinstrument voor de raad op de prestatieafspraken.

Corporaties moeten jaarlijks een "bod” doen aan het college op de woonvisie. In dat bod 
geven zij aan hoe zij kunnen en willen bijdragen aan de volkshuisvestelijke doelstellingen 
van de gemeente.
Dat “bod” leidt vervolgens tot een overleg tussen corporaties, huurdersvereniging en 
gemeente om de prestatieafspraken te maken. Die afspraken maken we op basis van de 
kaders die de raad in de Woonvisie aangaf.

In de woningwet staat hierover het volgende:

Artikel 44
1. De toegelaten instelling draagt er zorg voor dat de colleges van burgemeester en 

wethouders van de gemeenten waar zij feitelijk werkzaam is, en de in het belang van de 
huurders van haar woongelegenheden werkzame huurdersorganisaties en 
bewonerscommissies, bedoeld in artikel 1, eerste lid, onderdeel f respectievelijk g, van 
de Wet op het overleg huurders verhuurder, jaarlijks op 1 juli beschikken over het 
overzicht, bedoeld in artikel 43, eerste lid.

2. De toegelaten instelling verzoekt jaarlijks, tegelijk met de toezending van het overzicht, 
bedoeld in artikel 43, eerste lid, om een overleg met de betrokken colleges van 
burgemeester en wethouders en de organisaties en commissies, bedoeld in het eerste 
lid, met het oog op te maken afspraken over de uitvoering van het in de betrokken 
gemeenten geldende volkshuisvestingsbeleid in ten minste het kalenderjaar dat direct 
voIgt op de in het eerste lid bedoelde datum.

3. Het tweede lid is niet van toepassing, indien een toegelaten instelling op de in het 
eerste lid bedoelde datum niet beschikt over bescheiden waarin de gemeente op 
hoofdlijnen een toegelicht inzicht verschaft in haar voorgenomen 
volkshuisvestingsbeleid voor het kalenderjaar, bedoeld in het tweede lid, waarover de 
gemeente met betrekking tot onderwerpen waarbij andere gemeenten een rechtstreeks 
belang hebben overleg heeft gevoerd met die gemeenten.



Bijiage 2: Processchema prestatie-afspraken
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Voorgesteld besluit 

1. tot 2020 alleen mee te werken aan plannen die voorzien in de behoefte én financiële 

en/of ruimtelijke meerwaarde hebben. 

2. Het college de gelegenheid te geven om in bijzondere gevallen hiervan gemotiveerd af te 

wijken 

 

Besluit 

De heer C. van Oort onthoudt zich op grond van artikel 28 van de Gemeentewet van de 

beraadslagingen en stemming. 

Stemverklaring CDA. 

In meerderheid aangenomen (het CDA stemt tegen, de overige fracties stemmen voor). 

 

Toelichting 

Toezegging college: door tussenkomst van de agendacommissie een discussiebijeenkomst 

met de raadsfracties over de kwalitatieve invulling van volkshuisvestingsbeleid plannen. 
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Raadsvergadering

Dossiernummer 71
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 19 september 2017
Agendapunt 12
Omschrijving Bouwen voor Behoefte 2017
Organisatieonderdeel Ruimte - Ruimtelijke Ontwikkeling
Eigenaar Ooijen, M. van

Geagendeerd Vergaderdatum
Agendacommissie 28 augustus 2017
Voorbespreking 5 september 2017
Raadsvergadering 19 september 2017

Parafering
Wamel, I. van Akkoord

Voorgesteld besluit
1. tot 2020 alleen mee te werken aan plannen die voorzien in de behoefte én financiële 
en/of ruimtelijke meerwaarde hebben.

2. Het college de gelegenheid te geven om in bijzondere gevallen hiervan gemotiveerd af te 
wijken

Toelichting Agendacommissie
Agendering akkoord.

Kanttekening: de rekenkamerbrief over de rol van de gemeenteraad bij 
woningbouwafspraken is aangekondigd. De agendacommissie wil deze brief rechtstreeks 
agenderen voor de gemeenteraad van 19 september 2017. De griffier legt het raadsvoorstel 
te samen met de rekenkamerbrief separaat aan de agendacommissie voor.

Besluit Voorbespreking
N.v.t.



Toelichting
Toezeggingen college:

- schriftelijke opgave van het aantal ingediende verzoeken voor nieuwbouwwoningen in 

het afgelopen jaar;

- inzicht in het aantal aanvragen voor splitsing van een woning en het aantal afwijzingen in
de

afgelopen 5 jaar;

- schriftelijke toelichting op van toepassing zijnde regelgeving 

gemeentelijk monumentenbeleid.

Beantwoording college vragen Voorbespreking 5 september 2017:

Bij de behandeling van het voorstel “Bouwen voor Behoefte 2017” zegden we de raad de 
volgende gegevens toe:
1. schriftelijke opgave van het aantal ingediende verzoeken voor nieuwbouwwoningen in 

het afgelopen jaar;
2. inzicht in het aantal aanvragen voor splitsing van een woning en het aantal afwijzingen 

in de afgelopen 5 jaar;
3. schriftelijke toelichting op van toepassing zijnde regelgeving gemeentelijk 

monumentenbeleid.

1. Ingediende verzoeken voor nieuwbouwwoningen in het afgelopen jaar
In de onderstaande tabel ziet u het aantal formele verzoeken voor een nieuwbouwwoning 
in het afgelopen jaar.

Aanvragen nieuwbouwwoningen
Aantal 
aanvragen

Aantal 
Woningen

Meegewerkt Afgewezen In 
behandeling

Veegplan 2017 15 17 + project 1 aanvraag / 
1 woning

15 aanvragen 0

Veegplan 2018 8 13 4 
aanvragen / 
6 woningen

4 aanvragen 0

Overige 
aanvragen 2017

8 8 2 
aanvragen / 
2 woningen

3 
aanvragen / 
3 woningen

3 
aanvragen / 
3 woningen

Totaal 31 38 + project 7 
aanvragen / 
9 woningen

22 
aanvragen / 

22 woningen

3 
aanvragen / 
3 woningen

2. Schriftelijke opgave van het aantal ingediende verzoeken woningsplitsingen in de 



afgelopen vijf jaar
In de onderstaande tabel ziet u het aantal formele verzoeken woningsplitsingen in het 
afgelopen jaar. De twee splitsingen waaraan we meewerkten betroffen monumenten. De 
overige aanvragen waren aanvragen voor splitsingen van niet-monumenten. Naast de vier 
aanvragen die we nu nog in behandeling hebben, weten we dat er 5 inwoners een aanvraag 
voor de splitsing van een monument willen doen als de raad hiervoor woningcapaciteit 
beschikbaar stelt.

Aanvragen woningsplitsing
Aantal 
aanvragen

Meegewerkt Afgewezen In behandeling

2012 t/m 2017 10 2 4 4

3. Regelgeving over de splitsing van monumenten en grote karakteristieke gebouwen
De mogelijkheid om monumenten en grote karakteristieke gebouwen te splitsen is 
opgenomen in de bestemmingsplannen “Buitengebied” (art. 61) en “Kernen Buren” (art.54). 
Op basis daarvan kan het college meewerken aan de splitsing van een monument als dat 
nodig is voor de instandhouding van dat monument.

Besluit Gemeenteraad
De heer C. van Oort onthoudt zich op grond van artikel 28 van de Gemeentewet van de 
beraadslagingen en stemming.

Stemverklaring CDA.

In meerderheid aangenomen (het CDA stemt tegen, de overige fracties stemmen voor).

Toelichting
Toezegging college: door tussenkomst van de agendacommissie een discussiebijeenkomst 
met de raadsfracties over de kwalitatieve invulling van volkshuisvestingsbeleid plannen.

G. van Droffelaar,

griffier
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Datum vergadering gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt

19 September 2017 RV/17/00784
Z17-48244

Voorstel ingebracht door M.A.J.van Ooyen 
Portefeuillehouder S.T. Klein-de Jong
Begrotingsprogramma en 02. Ruimte (PROG02) 21. Wonen en bouwen 
taakveld

Onderwerp Bouwen voor Behoefte 2017

Geacht raadslid,

Voorgesteld besiuit
1. tot 2020 alleen mee te werken aan plannen die voorzien in de behoefte en financiele 

en/of ruimtelijke meerwaarde hebben.
2. Het college de gelegenheid te geven om in bijzondere gevallen hiervan gemotiveerd af 

te wijken

Samenvatting van het voorstel
Met de regie en provincie maakten we afspraken over het aantal te bouwen woningen. Op dit 
moment is de ruimte om nieuwe plannen op te pakken beperkt. Tot 2020 pakken we alleen plannen 
op die voorzien in de vastgestelde behoefte en een financiele en/of ruimtelijke meerwaarde hebben. 
Het college stelt een lijst van locaties op die daaraan voldoen. Daarnaast onderzoekt het college de 
mogelijkheden om meer ruimte te creeren door plannen weg te bestemmen. Een besiuit daarover 
nemen we pas als alle belangen en risico’s daarvan in beeld zijn.

HOOFDLIJNEN

1. Wat is de aanleiding van dit voorstel en wat is het (wettelijk) beleidskader?
Op 21 april 2015 stelde u het rapport “Bouwen voor de behoefte: Herijking prioriteitstelling 
woningbouw 2015” vast (bijiage 1). U deed dat in afwachting van de besluitvorming over het 
aantal woningen dat de gemeente in de periode 2015 - 2025 mag bouwen. Met de regio en 
provincie spraken we af dat we maximaal 1109 woningen bouwen. Ook spraken we af er daarbij 
te streven 20% ruimte te houden voor nieuwe kansen.

Als we kijken naar de plannen en opievering van woningen vanaf 2015, dan hebben we 929 
woningen al gereserveerd (zie notitie “Bouwen voor Behoefte” voor een uitgebreid overzicht).

Totaal woningen (regionale afspraak, plannen en opievering en restant)
Regionale afspraak Aantal woningen in 

plannen en opievering 
2015-2025

Restant

Projecten 803
Particulier Korn 43
Buitenqebied 83
Totaal (absoluut) 1109 929 180
Totaal (%) 100% 84% 16%

Voorstel raad nr. RV/17/00784



Als we rekening houden met de lopende planner) in de gemeente Buren hebben we nog voor circa 
180 woningen ruimte om nieuwe woningbouwplannen op te pakken. Het is van belang om 
duidelijkheid te geven over de manier waarop we met die woningbouw om gaan. We willen er 
daarbij voor zorgen dat de woningen die we toevoegen op de juiste plek gebouwd worden.

2. Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier?
We willen duidelijkheid geven over de manier waarop we het (beperkte) aantal woningen toe 
kunnen wijzen aan nieuwe plannen. Daarbij is de behoefte aan woningen op de juiste plek (per 
deelgebied) in de gemeente Buren leidend. Tweede afwegingscriterium betreft de duidelijke 
ruimtelijke meerwaarde (bijvoorbeeld sterk vervallen locaties in de kern) en de financiele belangen 
van de gemeente (bijvoorbeeld leegstaand maatschappelijk vastgoed en ontwikkelen 
gemeentelijke locaties).

De hiervoorgenoemde afwegingscriteria prevaleren boven de beleidsuitspraken over woningbouw 
in de structuurvisie en in bestemmingsplannen (wijzigingsbevoegdheden). De afzonderlijke 
plannen die voldoen aan de genoemde criteria leggen we via de ruimtelijke procedure met 
bijbehorende motivering aan u voor.

Behoefte per deelgebied

Totaal
Woningbehoefte 
(80% van 1109)

Opievering en in 
plannen_______ Tekort/overschot

Deelgebied Beusichem 190
Deelgebied Buren 169 162
Deelgebied Maurik 110 333 -223
Deelgebied Lienden 146 165
Buitengebied 60 -23
Totaal 1109 887 929

Concreet houdt dat het volgende in:
We werken in de volgende volgorde aan plannen mee:
1. Het plan ligt in een deelgebied waar behoefte aan woningen is (Beusichem, Buren of 

Lienden), heeft een financiele meerwaarde voor de gemeente en heeft ruimtelijke 
meerwaarde.

2. Het plan ligt in een deelgebied waar behoefte aan woningen is (Beusichem, Buren of Lienden) 
en heeft een ruimtelijke meerwaarde.

3. Het plan ligt in een deelgebied waar behoefte aan woningen is (Beusichem, Buren of Lienden) 
en heeft een financiele meerwaarde voor de gemeente.

4. Alleen in bijzondere gevallen kan het college hiervan beargumenteerd afwijken.

In 2020 maken we nieuwe afspraken over het toevoegen van woningen.

3. Wat zijn de nadelen en/of mogelijke risico’s als de raad het voorstel overneemt?
Als u dit voorstel overneemt, maakt u de keuze om plannen die voorzien in de behoefte en een 
gemeentelijk financieel of ruimtelijk probleem opiossen op te pakken. Eigenaren van in het 
verleden benoemde potentiele woningbouwlocaties (structuurvisie en wijzigingsbevoegdheden) 
kunnen worden teleurgesteld als de locatie niet voldoet aan de nieuwe criteria. Andere plannen 
pakken we namelijk tot tenminste 2020 niet op.

4. Wat betekent het als de raad dit voorstel niet overneemt?
Als u dit voorstel niet over neemt, ontstaat er geen duidelijkheid over de vraag waar we woningen 
in de gemeente Buren toe willen voegen.

5. Is het een begrotingswijziging?
Er is geen sprake van een begrotingswijziging.

Voorstel raad nr. RV/17/00784



TOELICHTING EN UITVOERING

6. Beleidskader
De provincie stelt het aantal te bouwen woningen per gemeente vast op basis van haar 
Omgevingsplan en Omgevingsverordening. Dat is de basis voor de regionale afspraken over de 
woningbouwprogrammering. Op basis van de Ladder voor duurzame verstedelijking moeten 
gemeenten onderbouwen hoe de woningbouw past in de regionale behoefte. Op basis van de 
Woonvisie widen we er voor zorgen dat mensen in de gemeente Buren nu en in de toekomst 
kunnen wonen waar zij widen. Het is dan ook van belang om te zorgen dat de woningen die we 
bouwen aansluiten op de vraag.

7. Effectmeting, planning en evaluatie
We houden jaarlijks de ontwikkedngen op de woningmarkt bij in de Woningmarktmonitor. Mocht 
tussentijds wijziging van het besluit nodig zijn, dan stellen we daar een nieuw voorstel voor op. Op 
het moment dat we meer duidedjkheid hebben over de mogelijkheden om woningbouwcapaciteit 
die niet voor 2025 wordt gebruikt, weg te halen, brengen we u daarover uiteraard op de hoogte.

8. Financien
Dit besluit heeft geen financiele gevolgen. Wei komen we tot de conclusie dat we met name in het 
deelgebied Maurik capaciteit weg zouden moeten halen. Dat vraagt om een nadere inventarisatie 
van de belangen en risico's die daarbij spelen. We vragen u in dit voorstel niet om hierover een 
besluit te nemen.

9. Communicatie
Na dit besluit publiceren we het. We bespreken het ook met de corporaties.

Het college werkt op basis van dit besluit nog de volgende zaken uit:
Een lijst met potentiele locaties voor de periode tot 2020, passend binnen de vastgestelde 
behoefte in de notitie Bouwen voor Behoefte 2017 met een financiele en/of ruimtelijke 
meerwaarde: deze lijst ontvangt u ter kennisname. De afzonderlijke plannen die voldoen aan 
de genoemde criteria leggen we via de ruimtelijke procedure met bijbehorende motivering aan 
u voor.
Een onderzoek naar de mogelijkheden om meer ruimte te creeren door plannen weg te 
bestemmen. Een voorstel daarover ontvangt u als we alle belangen en risico's daarvan in 
beeld hebben gebracht.

10. Burgerparticipatie
Het aantal woningen dat we kunnen toewijzen is zeer beperkt. We houden met dit besluit rekening 
met de lokale woningbehoefte. Er is echtergeen sprake van uitgebreide burgerparticipatie. Anders 
dan bij de vaststelling van de woonvisie, betrokken we de corporaties niet rechtsreeks bij dit 
besluit.

11. Deregulering
Met dit besluit stelt u kaders vast waarbinnen het college nieuwe initiatieven kan toetsen. Dit geeft 
ook duidelijkheid voor mensen die een woning willen bouwen.

12. Achtergrondinformatie
Herijking prioriteitstelling woningbouw 2015 
Woonvisie 2014 -2020

Bijiagen:
Raadsbesluit
Notitie Bouwen voor Behoefte 2017

Inlichtingen bij:
Naam
Afdeling

M.A.J.van Ooyen 
Ruimte

Voorstel read nr. RV/17/00784



Datum vergadering gemeenteraad Voorstelnummer Agendapunt

27juni2017 RV/17/00784 It.

Onderwerp Bouwen voor Behoefte 2017

De Gemeenteraad van Buren;

Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d. 16 mei 2017;

besluit:

1. tot 2020 alleen mee te werken aan plannen die voorzien in de behoefte en een financieel of 
ruimtelijk knelpunt opiossen.

2. Het college de gelegenheid te geven om in bijzondere gevallen hiervan gemotiveerd af te wijken.

Vastgesteld in de openbare vergadering van 27 juni 2017

roffelaar Boer MSc

Voorstel read nr. RV/17/00784
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Bouwen voor Behoefte gemeente Buren 2017 
 

1 Inleiding 
De gemeente Buren maakte afspraken met de provincie en de regio over het aantal te bouwen 
woningen in de periode 2015 tot 2025. Op basis van die afspraken mag de gemeente Buren maximaal 
1109 woningen bouwen. Daarbij spraken we af dat we proberen maximaal 80% (887 woningen) 
daarvan in plannen te ontwikkelen. 
 
In deze notitie leest u hoe de gemeente Buren daarmee omgaat: 
1 We onderzoeken of het mogelijk is extra capaciteit vrij te maken door plannen waar tot 2025 

geen behoefte aan is weg te bestemmen; 
2 Tot en met 2020 werken we alleen mee aan plannen die voorzien in de behoefte én een 

financieel of ruimtelijk knelpunt oplossen; 
3 We maken een nieuwe inventarisatie van de ruimtelijke knelpunten in de gemeente. 
 

2 80% of 100% in plannen 
Met de regio en provincie spraken we af om te streven naar maximaal 80% van de behoefte aan 
woningen in plannen. Dat is om een aantal redenen belangrijk: 

1. We willen immers ook in de toekomst in kunnen spelen op nieuwe ontwikkelingen; 
2. We willen gedurende de looptijd van de afspraken kunnen bijsturen. 

 
Als we nu alle capaciteit opnemen in plannen, kunnen we in de toekomst niet inspelen op nieuwe 
ontwikkelingen. Het ligt voor de hand flexibiliteit in het programma te houden zodat we dat wel 
kunnen. 
 
Daarnaast maken we afspraken voor een periode van 10 jaar. Die afspraken worden om de 5 jaar 
vervolgens weer bijgesteld. Om te voorzien in de woningbehoefte, is het niet direct nodig om alle 
plannen in de beginperiode van die 5 jaar vast te leggen. Mocht na 5 jaar blijken dat de 
woningbehoefte lager is dan verwacht, dan zorgen we er voor dat we op dat moment niet opnieuw in 
moeten grijpen in gemaakte afspraken. Dat is zeker van belang als we kijken naar de oplevering van 
de woningen in de gemeente Buren vanaf 2000. We zien dat we gemiddeld 75 woningen per jaar 
opleverden. Het aantal van 1109 woningen voor de periode 2015 tot 2025 ligt daarmee hoger dan de 
gemiddelde oplevering over de afgelopen jaren. 
 

Gemeente Buren, oplevering woningen per jaar (bron: CBS) 
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In deze notitie gaan we bij het bepalen van de woningbehoefte dan ook uit van de 80% (887 
woningen). 

3 Lopende plannen 
Op dit moment hebben we al veel plannen voor woningbouw. In totaal gaat het om 929 woningen. 
Daarbij houden we rekening met de plannen zoals die bij de prioriteitstelling 2014 (zie bijlage) door de 
gemeenteraad benoemd zijn, inclusief de latere besluiten of voornemens om die plannen te wijzigen. 
 
De wijzigingen zijn: 

- Vermeerderen van het aantal maximaal woningen in het plan Nieuwenhuizen in Rijswijk met 3 
woningen (mandaat college d.d. 14 maart 2017 om onderhandelingen te voeren tot maximaal 
8 woningen); 

- Toevoegen van maximaal 2 woningen in Rijswijk t.b.v. de verkoop van de Hoekenburg in 
Rijswijk (college-besluit college d.d. 20-9-2016 B&W/16/02159 om dit mee te nemen in de 
onderhandelingen over het verenigingsgebouw) 

- Vermeerderen van het aantal woningen in het plan Het Binnen in Lienden met 8 woningen 
(collegebesluiten d.d. 27-9-2016 (B&W/16/02141) en 9-5-2017 (B&W/17/02391). 

- Vermeerderen van het aantal woningen in het plan Voorstraat in Lienden met maximaal 25 
woningen (collegebesluit d.d. 27-9-2016 (B&W/16/02141). 

In bijlage 1 bij deze notitie ziet u een verdere specificering van deze aantallen. 
 

Gemeente Buren, plannen en oplevering 

deelgebied kern 
oplevering 
2015 

oplevering 
2016 

restcapaciteit 
tot 2025 totaal 2015 - 2025 

            

buitengebied nvt 3 5 75 83 

            

Beusichem Beusichem 4 17 114 135 

  Zoelmond 0 3 5 8 

  Ravenswaay 2 0 45 47 

            

Buren Buren 0 0 22 22 

  Asch 0 0 0 0 

  
Kerk 
Avezaath 1 0 70 71 

  Zoelen 0 30 39 69 

  Erichem 0 0 0 0 

            

Maurik Maurik 0 27 288 315 

  Doeijenburg 0 0 15 15 

  Rijswijk 0 0 8 8 

  Eck en Wiel 2 1 5 8 

            

Lienden 
Lienden (incl. 
Lingemeer) 12 -11 101 102 

  Ommeren 0 0 22 22 

  Ingen 14 0 8 22 

TOTAAL   38 72 819 929 

 
Het college besloot op 17 januari 2017 (B&W/17/02293) maximaal 10 woningen beschikbaar te stellen 
voor het Veegplan 2018. Omdat er nog geen besluit genomen is over de aanvragen waaraan we 
meewerken, namen we de woningen in het kader van het Veegplan 2018 namen we nog niet op in het 
overzicht met woningbouwplannen. 
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4 Behoefte 
Bij de prioriteitstelling in 2014 lieten we zien dat de plannen in de gemeente per deelgebied niet 
volledig aansloten op de behoefte. We zagen vooral een overschot aan plannen in het deelgebied 
Maurik en een tekort in het deelgebied Lienden. We vroegen Companen de behoefte verder uit te 
werken op kernenniveau. 
 

Gemeente Buren, kernen per deelgebied 

 
 
Companen maakte een uitwerking van de behoefte aan woningen in de gemeente Buren. Zij deden 
dat op basis van de lokale behoefte aan woningen uit de prognoses van 2012 (Primos 2012). Dit jaar 
stelde de provincie nieuwe prognoses vast voor de regio (Primos 2016). Die gebruikten we om de 
nieuwe regionale afspraken te maken. Op basis van die regionale afspraken mogen we 1109 
woningen bouwen. We verdeelden de extra woningen uit de afspraken met de regio over de 
deelgebieden. Companen gaf al aan dat de grootste externe vraag aan woningen aan de westzijde 
van de gemeente bestaat. In de verdeling hielden we daar rekening mee door het restant aantal 
woningen voor 80% toe te bedelen aan de deelgebieden Buren en Beusichem en 20% aan de 
deelgebieden Lienden en Maurik. De verdeling over de kernen in het deelgebied deden we vervolgens 
op basis van de verhouding in woonbehoefte uit het rapport van Companen. 
 
Companen nam het buitengebied niet als apart deelgebied op in de bepaling van de behoefte aan 
woningen. We baseerden de behoefte in het buitengebied op het gemiddeld aantal aanvragen van 6 
per jaar. Daarnaast houden we rekening met twee ontwikkelingen die in een bijzondere behoefte 
voorzien, namelijk: 

- Wonen in monumenten 
- Wonen bij het (nieuwe) bedrijf 

Voor de splitsing van monumenten deden we een aanname van 25 splitsingen in de periode tot 2025. 
Voor het Wonen bij het (nieuwe) bedrijf stelde u voor het bedrijventerrein Doejenburg II in Maurik al 
eerder 15 woningen ter beschikking. 
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Gemeente Buren, Doorrekening woningbehoefte per kern 

  
Behoefte 
2015 - 2025 

Realisatie 
2015 en 2016 

In plannen vanaf 
1-1-2017 

Totaal 
2015-2025 Restant 

Deelgebied Beusichem 237 26 164 190 47 

Beusichem 192 21 114 135 57 

Zoelmond 23 3 5 8 15 

Ravenswaaij 23 2 45 47 -24 

            

Deelgebied Buren 169 31 131 162 7 

Buren 101 0 22 22 79 

Zoelen 45 30 39 69 -24 

Kerk Avezaath 11 1 70 71 -60 

Erichem 0 0 0 0 0 

Asch 11 0 0 0 11 

            

Deelgebied Maurik 110 30 303 333 -223 

Maurik 65 27 288 315 -250 

Eck en Wiel 32 3 5 8 24 

Rijswijk 13 0 10 10 3 

            

Deelgebied Lienden 311 15 131 146 165 

Lienden 
(incl. Lingemeer) 221 1 101 102 119 

Ingen 45 14 8 22 23 

Ommeren 45 0 22 22 23 

            

Buitengebied 60 8 75 83 -23 

Wonen in monumenten 25   0 0 25 

Wonen op Doejenburg II 15   15 15 0 

 
In de kolom ‘Restant’ ziet u hoeveel woningen we tot 2025 per kern toe moeten voegen om te 
voorzien in de vraag. Ook ziet u daar hoeveel woningen er in die kern meer gepland zijn dan de 
behoefte. Als we in alle kernen de woningen willen bouwen waar behoefte aan is, dan moeten we 
plannen ontwikkelen voor meer dan 300 woningen (alle kernen waar nog een restant aantal woningen 
staat in de bovenstaande tabel). Voor het deelgebied Buren besloot de gemeenteraad op 25 februari 
2014 bij het vaststellen van de Woonvisie (RV/14/00404) dat daar de opvang van woningen plaats 
mag vinden in de kernen Kerk-Avezaath en Zoelen. Het tekort aan woningen in de kern Buren 
compenseren we dan met de bouw van extra woningen in de kernen Kerk-Avezaath en Zoelen. De 
reden hiervoor is dat er in de stad Buren slechts weinig uitbreidingsmogelijkheden voor woningen 
beschikbaar zijn. 
 
Op het niveau van de deelgebieden zien we 246 woningen waarvan we verwachten dat ze niet voor 
2025 gebouwd zijn. Het gaat dan om de plannen in het deelgebied Maurik (223 woningen) en in het 
buitengebied (23 woningen). Die woningen zorgen er voor dat we niet kunnen bouwen op de locaties 
waar we ook daadwerkelijk behoefte zien.  
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5 Woningen toevoegen en wegbestemmen 
Als we willen bouwen voor de behoefte op het niveau van de deelgebieden moeten we in het 
deelgebied Lienden woningen toevoegen en in de deelgebieden Maurik en het buitengebied woningen 
wegbestemmen. 
 
Het beperkte overschot aan woningen in plannen in het buitengebied accepteren we. Dat doen we 
omdat daar ook een aantal ontwikkelingen plaats vinden die langere tijd nodig hebben om te 
realiseren (VAB’s en landgoederen). Uiteraard houden we wel in de gaten dat de bouwmogelijkheden 
ook daadwerkelijk gebruikt worden. 
 
Voor het deelgebied Maurik is er overduidelijk sprake van een teveel aan plannen. Voordat we 
daadwerkelijk gaan wegbestemmen, brengen we de verschillende belangen en risico’s goed in beeld. 
Omdat we op dit moment niet weten hoeveel woningbouwcapaciteit dit oplevert, gaan we bij de 
verdeling van woningen op dit moment uit van de resterende 180 woningen (1109 – 929). 
 
Vanuit de behoefte aan woningen over de periode 2015 – 2025 lijkt er op dit moment weinig 
aanleiding om nu al woningen toe te voegen. Zoals uit de tabel met de lopende plannen blijkt, voegen 
we in de meeste kernen immers al woningen toe. We hebben echter ook andere wensen waarom we 
woningen in de deelgebieden willen toevoegen. Het gaat dan om: 

- Financiële wensen (ontwikkelen gemeentegrond); 
- Ruimtelijke wensen (oplossen ruimtelijke knelpunten). 

 
Op dit moment brengen we die belangen in beeld. Als we een compleet beeld hebben van de 
ruimtelijke en financiële belangen, kunnen we een afweging maken welke plannen we verder uit willen 
werken. We doen dat op basis van het concept-afwegingskader dat Companen in de notitie 
vraaganalyse en toetsingskader opnam. 
 
 
 

Afwegingskader nieuwe plannen 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
In dit afwegingskader ziet u een behoefte-as en een meerwaarde-as. De behoefte-as geeft aan of het 
plan past binnen de behoefte aan woningen. De meerwaarde-as geeft aan of een plan een financiële 
of ruimtelijke meerwaarde heeft. 
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De komende drie jaar geven we alleen invulling aan plannen die zowel hoog scoren op de behoefte-as 
(op het niveau van de deelgebieden) als op de meerwaarde-as. Uiteraard geldt dat alleen voor 
plannen die binnen de totale afspraak van 1109 woningen passen. 
 
Concreet houdt dat het volgende in: 
We werken in de volgende volgorde aan plannen mee: 

1. Het plan ligt in een deelgebied waar behoefte aan woningen is (Beusichem, Buren of 
Lienden), heeft een financiële meerwaarde én heeft ruimtelijke meerwaarde. 

2. Het plan ligt in een deelgebied waar behoefte aan woningen is (Beusichem, Buren of Lienden) 
en heeft een ruimtelijke meerwaarde. 

3. Het plan ligt in een deelgebied waar behoefte aan woningen is (Beusichem, Buren of Lienden) 
en heeft een financiële meerwaarde. 

4. Alleen in bijzondere gevallen kan het college hiervan beargumenteerd afwijken. 
 
We gaan er van uit dat we na de genoemde 3 jaar weten welke ruimte we hebben om opnieuw 
woningen toe te wijzen. We weten dan immers of we daadwerkelijk plannen hebben wegbestemd, 
hebben zicht op de nieuwe regionale afspraken en hebben een beeld van het daadwerkelijke verloop 
van de lopende plannen. Op dat moment maken we een nieuw voorstel hoe we daarmee omgaan. 
 

6 Ruimtelijke meerwaarde 
In de structuurvisie geven we locaties aan waarvan we het aannemelijk vinden dat daar woningbouw 
plaats vindt. Daarnaast namen we in de bestemmingsplannen ook veel wijzigingsbevoegdheden op 
van locaties waar we het aannemelijk vinden dat daar op termijn woningbouw plaats vindt. Deze 
documenten zijn echter al vrij oud. Omdat we slechts een beperkte hoeveelheid woningen toe kunnen 
wijzen, is het van belang duidelijk zicht te hebben welke locaties een financiële en/of ruimtelijke 
meerwaarde hebben. Daarom stellen we een nieuw document op waarin we die locaties in beeld 
brengen. 
 
Dat houdt in dat we bij de ruimtelijke beoordeling van woningbouwlocaties geen gebruik meer maken 
van de stuctuurvisie. Ook voor de bestaande wijzigingsbevoegdheden geldt dat deze dus niet meer 
per definitie ruimtelijk gewenst zijn. 
De afzonderlijke plannen die voldoen aan de genoemde criteria legt het college via de ruimtelijke 
procedure met bijbehorende motivering aan de gemeenteraad voor. 
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Bijlage 1: 
Overzicht projecten 
 
Bijlage 1: Overzicht woningen in projecten, particuliere mogelijkheden en buitengebied 
 
Totaal woningen  

 Aantal woningen in 
plannen en oplevering 
2015 -2025 

Projecten 803 

Particulier Kom 43 

Buitengebied 83 

Totaal 929 
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Overzicht projecten 

Deelgebied Kern plan aantal 
woningen 

sloop realisatie 
voor 
2015 

realisatie 
2015 

realisatie 
2016 

Capaciteit in 
project op 1-1-
2017 

totaal 2015 - 
2025 

Buren Buren Lage Korn 4 0 0 0 0 4 4 

Buren Buren Allardhof fase 2 16 0 0 0 0 16 16 

Buren Kerk-Avezaath Teisterbant 60 0 0 0 0 60 60 

Buren Kerk-Avezaath Gerritse 10 0 0 0 0 10 10 

Beusichem Beusichem Hooghendijck 138 0 11 3 17 107 127 

Buren Zoelen Scharenburg 103 0 36 0 30 37 67 

Beusichem Ravenswaay Zandekkers fase 1 25 0 0 2 0 23 25 

Beusichem Ravenswaay Zandekkers fase 2 21 0 0 0 0 21 21 

Lienden Ommeren Kroonheuvel 22 1 0 0 0 21 21 

Lienden Ingen t Woud fase 2 20 1 0 14 0 5 19 

Lienden Lienden Voorstraat 60 0 0 0 0 60 60 

Lienden Lienden Het Binnen 20 0 0 0 0 20 20 

Lienden Lienden Nieuw Meerten 8 0 0 8 0 0 8 

Lienden Lingemeer Lingemeer fase 1 10 0 0 4 2 4 10 

Maurik Rijswijk Nieuwenhuizen 8 0 0 0 0 8 8 

Maurik Rijswijk Hoekenburg 2 0 0 0 0 2 2 

Maurik Maurik Doejenburg II 15 0 0 0 0 15 15 

Maurik Maurik Maurik Oost 367 0 57 0 27 283 310 

Totaal   885 2 104 31 76 676 803 
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Overzicht overige bouwmogelijkheden kom 

BouwmogelijkhedenKom  Aantal 
woningen 

Oplevering 
2015 

Oplevering 
2016 

Capaciteit in het 
plan op 1-1-2017 

      

Beusichem Beusichem 8 1 0 7 

 Zoelmond 8 0 3 5 

 Ravenswaay 1 0 0 1 

      

Buren Buren 2 0 0 2 

 Asch 0 0 0 0 

 Kerk Avezaath 1 1 0 0 

 Zoelen 2 0 0 2 

 Erichem 0 0 0 0 

      

Maurik Maurik 5 0 0 5 

 Rijswijk 0 0 0 0 

 Eck en Wiel 8 2 1 5 

      

Lienden Lienden 4 0 -13 17 

 Ommeren 1 0 0 1 

 Lingemeer 0 0 0 0 

 Ingen 3 0 0 3 

Totaal  43 4 -9 48 
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13 Startnotitie leefbaarheid in Rivierenland; aangehouden

1 Dossier 65 voorblad.pdf 

 

Raadsvergadering 

Dossiernummer 65 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 19 september 2017 

Agendapunt 13 

Omschrijving Startnotitie leefbaarheid in Rivierenland; aangehouden 

Organisatieonderdeel Inwonerszaken - Maatschappelijke Ontwikkeling 

Eigenaar Coenders, M. 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Collegevergadering 15 augustus 2017 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

Agendacommissie 2 oktober 2017 

Raadsvergadering 24 oktober 2017 

 

Parafering 

Wamel, I. van Akkoord  

 

Toelichting 

Van half 2016 tot voorjaar 2017 voerde regio Rivierenland een pilot uit voor de aanpak van 

Leefbaarheid in de gemeenten in Rivierenland.  Aan die pilot wil de regio een vervolg geven. 

Daarvoor werkte de regio een startnotitie uit. Volgens een eerdere afspraak leggen de 

afzonderlijke gemeentes deze startnotitie eerst voor aan de gemeenteraden. 

Voorgesteld besluit 

1. Met regiogemeenten een regionaal informatiepunt leefbaarheid op te zetten, om zo een 

duidelijk overzicht te bieden van wat er in de regio speelt op het gebied van leefbaarheid. 

2. Kennis en kunde van betrokken partijen op het gebied van leefbaarheid in de regio bij 

elkaar te brengen. 

3. (Financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen op het gebied van 

leefbaarheid in de regio inzichtelijk te maken. 

4. Een lerende omgeving in de regio te creëren waar kennisdeling rolvernieuwing en 

competentieontwikkeling tussen de partijen op het gebied van leefbaarheid plaats kan 

vinden. 

5. Jaarlijks een regionale ‘Avond van de Leefbaarheid’ te organiseren. 



 

6. Daartoe in te stemmen met de startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland. 

Besluit 

Aangehouden; agenderen voor raadsvergadering van 24 oktober 2017. 

 



1 Agendacommissie Dossier 65 voorblad.pdf 

 

Agendacommissie 

Dossiernummer 65 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 28 augustus 2017 

Agendapunt 2.1.1 

Omschrijving VB 1: Startnotitie leefbaarheid in Rivierenland 

Organisatieonderdeel Inwonerszaken - Maatschappelijke Ontwikkeling 

Eigenaar Coenders, M. 

Portefeuillehouder A. Benschop - van Eldik 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Vergadering van BenW 15 augustus 2017 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

 

Toelichting 

Van half 2016 tot voorjaar 2017 voerde regio Rivierenland een pilot uit voor de aanpak van 

Leefbaarheid in de gemeenten in Rivierenland.  Aan die pilot wil de regio een vervolg geven. 

Daarvoor werkte de regio een startnotitie uit. Volgens een eerdere afspraak leggen de 

afzonderlijke gemeentes deze startnotitie eerst voor aan de gemeenteraden. 

Voorgesteld besluit 

1. Met regiogemeenten een regionaal informatiepunt leefbaarheid op te zetten, om zo een 

duidelijk overzicht te bieden van wat er in de regio speelt op het gebied van leefbaarheid. 

2. Kennis en kunde van betrokken partijen op het gebied van leefbaarheid in de regio bij 

elkaar te brengen. 

3. (Financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen op het gebied van 

leefbaarheid in de regio inzichtelijk te maken. 

4. Een lerende omgeving in de regio te creëren waar kennisdeling rolvernieuwing en 

competentieontwikkeling tussen de partijen op het gebied van leefbaarheid plaats kan 

vinden. 

5. Jaarlijks een regionale ‘Avond van de Leefbaarheid’ te organiseren. 

6. Daartoe in te stemmen met de startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland. 



 

Besluit 

1. Met regiogemeenten een regionaal informatiepunt leefbaarheid op te zetten, om zo een 

duidelijk overzicht te bieden van wat er in de regio speelt op het gebied van leefbaarheid. 

2. Kennis en kunde van betrokken partijen op het gebied van leefbaarheid in de regio bij 

elkaar te brengen. 

3. (Financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen op het gebied van 

leefbaarheid in de regio inzichtelijk te maken. 

4. Een lerende omgeving in de regio te creëren waar kennisdeling rolvernieuwing en 

competentieontwikkeling tussen de partijen op het gebied van leefbaarheid plaats kan 

vinden. 

5. Jaarlijks een regionale ‘Avond van de Leefbaarheid’ te organiseren. 

6. Daartoe in te stemmen met de startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland. 

Toelichting 

Agendering akkoord. 

 

Twee kanttekeningen: 

1. de term 'startnotitie' roept verwarring op. De leden van de Regionale Agendacommissie 

verzoeken deze terminologie intern aan de orde te stellen. 

2. Voortaan in dit soort voorstellen (van gemeenschappelijke regelingen) de koppeling met 

het gemeentelijke beleid aangeven. 



1 Voorbespreking Dossier 65 voorblad nieuw.pdf 

Voorbespreking

Dossiernummer 65
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 5 september 2017
Agendapunt 1.3
Omschrijving Startnotitie leefbaarheid in Rivierenland; tijd: 20.15 -

20.45 uur
Organisatieonderdeel Inwonerszaken - Maatschappelijke Ontwikkeling
Eigenaar Coenders, M.
Portefeuillehouder A. Benschop - van Eldik

Geagendeerd Vergaderdatum
Vergadering van BenW 15 augustus 2017
Agendacommissie 28 augustus 2017
Voorbespreking 5 september 2017
Raadsvergadering 19 september 2017

Toelichting
Van half 2016 tot voorjaar 2017 voerde regio Rivierenland een pilot uit voor de aanpak van 
Leefbaarheid in de gemeenten in Rivierenland.  Aan die pilot wil de regio een vervolg geven. 
Daarvoor werkte de regio een startnotitie uit. Volgens een eerdere afspraak leggen de 
afzonderlijke gemeentes deze startnotitie eerst voor aan de gemeenteraden.

Voorgesteld besluit
1. Met regiogemeenten een regionaal informatiepunt leefbaarheid op te zetten, om zo een 
duidelijk overzicht te bieden van wat er in de regio speelt op het gebied van leefbaarheid.

2. Kennis en kunde van betrokken partijen op het gebied van leefbaarheid in de regio bij 
elkaar te brengen.

3. (Financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen op het gebied van 
leefbaarheid in de regio inzichtelijk te maken.

4. Een lerende omgeving in de regio te creëren waar kennisdeling rolvernieuwing en 
competentieontwikkeling tussen de partijen op het gebied van leefbaarheid plaats kan 
vinden.

5. Jaarlijks een regionale ‘Avond van de Leefbaarheid’ te organiseren.

6. Daartoe in te stemmen met de startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland.



Besluit
N.v.t.

Toelichting
Toezegging college:

informatie verstrekken over de bewonersbijeenkomst leefomgeving in Lienden (uitslag pilot).

Beantwoording college op vragen voorbespreking 5 september 2017:

Tijdens de voorbespreking van de Startnotitie leefbaarheid in Rivierenland zegde het college 
toe informatie te verstrekken over de bewonersbijeenkomst leefomgeving in Lienden (uitslag 
pilot). 

Onderzoekers van de Hogeschool Arnhem en Nijmegen voerden in het najaar van 2016 een 
onderzoek uit naar de leefbaarheid in Lienden. Dit onderzoek was gericht op de beleving 
van die leefbaarheid door inwoners. Met leefbaarheid bedoelden ze de thema’s: 
woonomgeving, elkaar kennen, iets voor elkaar betekenen en diensten en voorzieningen. 
Hiervoor deden de onderzoekers ongeveer 35 individuele interviews. De mensen die 
hiervoor gevraagd zijn, selecteerden de onderzoekers via bekende inwoners en organisaties 
in Lienden. De insteek was om andere inwoners te spreken dan normaal aangesproken 
worden.

Op basis van de interviews concludeerden de onderzoekers welke onderwerpen vaak 
genoemd werden in de gesprekken met inwoners. Dit waren de onderwerpen ‘jongeren in 
Lienden’, ‘betere bereikbaarheid’, ‘welkom in Lienden’ en ‘adopteer het groen’. Op 1 
december 2016 werden deze onderwerpen besproken met inwoners en andere betrokkenen. 
Ook werden die avond mogelijke acties of projecten besproken die aansloten bij de 
onderwerpen.

Naar aanleiding van de resultaten zijn een aantal inwoners begin 2017 in gesprek gegaan 
met elkaar, de HAN en de gemeente. Dit om kansen voor mogelijke projecten te bespreken. 
Afgesproken is zo veel mogelijk aan te sluiten bij bestaande initiatieven die plaatsvinden 
rond het Huis van Lienden.

Door gebruik te maken van gesprekken met verschillende inwoners, krijgen we een beter 
zicht op wat er speelt in Lienden. Ook kunnen we zien waar behoeften liggen. Zo weten we 
uit het onderzoek dat het sociale netwerk van inwoners onderling sterk verschilt. Sommige 
inwoners zijn erg op Lienden gericht, anderen hebben een sociaal netwerk dat tot ver buiten 
het dorp gaat.
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Voorstel ingebracht door M.W.K. Coenders   
Portefeuillehouder 
Begrotingsprogramma en 
taakveld 

A.K. Benschop-van Eldik  
01. Inwonerszaken (PROG01)  
06. Samenkracht en burgerparticipatie 
(TAAKV61) 

  
  
Onderwerp Startnotitie Leefbaarheid in Rivierenland  
   
 
 
Geacht raadslid, 
 

Voorgesteld besluit  
1. Met regiogemeenten een regionaal informatiepunt leefbaarheid op te zetten, om zo een 

duidelijk overzicht te bieden van wat er in de regio speelt op het gebied van 
leefbaarheid. 

2. Kennis en kunde van betrokken partijen op het gebied van leefbaarheid in de regio bij 
elkaar te brengen. 

3. (Financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen op het gebied van 
leefbaarheid in de regio inzichtelijk te maken. 

4. Een lerende omgeving in de regio te creëren waar kennisdeling rolvernieuwing en 
competentieontwikkeling tussen de partijen op het gebied van leefbaarheid plaats kan 
vinden. 

5. Jaarlijks een regionale ‘Avond van de Leefbaarheid’ te organiseren. 
6. Daartoe in te stemmen met de startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland.  

 

 

Samenvatting van het voorstel 
De gemeente Buren wil meedoen aan een regionaal Kennisnetwerk Leefbaarheid. Het doel is om 
informatie uit te wisselen en meer vaardigheden te ontwikkelen, zodat leefbaarheidsvraagstukken in 
de wijk en dorpen beter aangepakt kunnen worden. 

 
 
HOOFDLIJNEN 
 
1. Wat is de aanleiding van dit voorstel en wat is het (wettelijk) beleidskader? 

Van half 2016 tot voorjaar 2017 voerde Regio Rivierenland een pilot uit voor de aanpak van 
Leefbaarheid in de gemeenten in Rivierenland. Buren nam actief deel in de bestuurlijke 
stuurgroep en de ambtelijke werkgroep van dit project. Het pilot-onderdeel 
Vraagpatronenonderzoek door de Hogeschool Arnhem Nijmegen werd uitgevoerd in Lienden met 
assistentie door de gemeente Buren. Het andere pilot-onderdeel was de quickscan Rivierenland 
Leeft. Daarvoor onderzocht Wageningen Environmental Research (voorheen: Alterra) de trends, 
kansen en opgaven met betrekking tot leefbaarheid in onze regio. Voor de pilot maakte Regio 
Rivierenland afspraken met de provincie Gelderland, onder meer over de bekostiging van de 
activiteiten. 
 
Op 6 februari 2017 beoordeelde de Regionale Stuurgroep Leefbaarheid de resultaten van de pilot. 
Zij gaf vervolgens opdracht aan de regio om een startnotitie Kennisnetwerk Leefbaarheid 
Rivierenland op te stellen (zie bijlage). Deze startnotitie bevat voorstellen om de 
kennisuitwisseling, rolvernieuwing en competentieontwikkeling van gemeenten met betrekking tot 
leefbaarheid te ondersteunen. Dit krijgt uitwerking in een digitale databank, intervisieoverleg en 
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een jaarlijkse themabijeenkomst. Regio Rivierenland coördineert dit kennisnetwerk en maakt een 
verbinding tussen de Stuurgroep Leefbaarheid en het regionale Platform Zelfredzaam. De looptijd 
is vanaf de besluitvorming tot eind 2018. 
 
Op 29 maart 2017 stemde het DB van Regio Rivierenland in met de startnotitie en vroeg de 
Regionale Agendacommissie op 10 april 2017 om de gemeenten om instemming te verzoeken. 
 

2. Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier? 
De startnotitie moet de regionale inzet voor het Kennisnetwerk Leefbaarheid borgen. Het  
Kennisnetwerk bevordert kennisdeling, rolvernieuwing en competentieontwikkeling op het gebied 
van leefbaarheid.  
 
1.2 Ambities in Rivierenland stroken met de ambities van Rijk en provincie 
De provincie stimuleert bewonersinitiatieven in Gelderse gemeenschappen met kennis en 
subsidie en stimuleert  nieuwe vormen van samenwerking tussen overheden en inwoners. Ook in 
programma’s van het Rijk om de lokale democratie te vernieuwen zitten paralellen met de 
ambities op het gebied van leefbaarheid. 
 
1.4 De participatiesamenleving vraagt om een andere rol van gemeenten 
Inwoners worden geacht minder op de overheid terug te vallen en meer eigen initiatief en 
verantwoordelijkheid te nemen. Van gemeenten (ambtelijk en bestuurlijk) vraagt dit nieuwe 
inzichten en vaardigheden om de eigen rol met succes te vernieuwen. Het Kennisnetwerk kan 
hierin een goede rol spelen. Ook gemeenteraadsleden kunnen deelnemen aan de activiteiten van 
het kennisnetwerk. 
 

3. Wat zijn de nadelen en/of mogelijke risico’s als de raad het voorstel overneemt? 
Van een bescheiden regionaal kennisnetwerk hoeven we geen wonderen te verwachten. Daarom 
is het goed dat we in Buren goede aanknopingspunten hebben in het coalitieakkoord en in het 
recent vernieuwde Programma voor de Leefomgeving. 
 

4. Wat betekent het als de raad dit voorstel niet overneemt? 
Wanneer gemeenteraden het voorstel niet overnemen, ontstaat er geen regionaal informatiepunt 
leefbaarheid. Voor verschillende partijen is er dan minder overzicht over wat er speelt op het 
gebied van leefbaarheid in de regio. Dit terwijl veel partijen ook over gemeentegrenzen heen 
werken. Daarnaast kunnen gemeenten dan ook minder goed van elkaar leren. 
 

5. Is het een begrotingswijziging? 
Dit voorstel heeft geen gevolgen voor de begroting van 2017. Voor 2018 worden de kosten 
opgenomen in de begroting 2018 van de regio, die apart wordt aangeboden aan de gemeenten. 

 

TOELICHTING EN UITVOERING 
 
6. Beleidskader 

- Nota Kernenbeleid 2010-2013; 
- Programma voor de Leefomgeving (Gemeente Buren). 

 
7. Effectmeting, planning en evaluatie 

- Planning 
De opzet van het kennisnetwerk is gestart met een website en een ambtelijke overlegkring. 
Verdere aanpak gebeurt vanaf de zomer van 2017, afhankelijk van de uitkomsten van de 
besluitvorming. Voor de periode na 2018 wordt een nieuw uitvoeringsplan opgesteld en 
voorgelegd in de tweede helft van 2018. 
 

- Evaluatie 
De evaluatie gebeurt voorafgaand aan het uitvoeringsplan dat in 2018 wordt voorgelegd. 

 
8. Financiën 

De opzet van het Kennisnetwerk is bescheiden, en dat geldt ook voor de jaarlijkse kosten van             
€ 20.000,-. De dekking van deze kosten wordt voor het jaar 2017 gevonden in incidentele ruimte 
binnen de exploitatie van Regio Rivierenland. Voor 2018 worden de kosten opgenomen in de 
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begroting 2018 van de regio. Voor onze gemeente zijn de kosten ongeveer € 2.500,- per jaar. Dit 
bedrag verwerkt de gemeente in de begroting voor 2018. Binnen het budget voor leefbaarheid is 
daarvoor ruimte beschikbaar.   
 

9. Communicatie 
Nadat de verschillende gemeenteraden een besluit hebben genomen, komt de definitieve 
startnotitie op de website van Regio Rivierenland te staan. De portefeuillehouders informeren de 
raden over de uitkomsten van de besluitvorming en de voortgang. 
 

10. Burgerparticipatie 
Actieve burgers en belangstellende maatschappelijke organisatie zijn betrokken bij de regionale 
Avond van de Leefbaarheid op 7 december 2016. Zij zijn niet meer afzonderlijk geraadpleegd over 
de startnotitie. Enkele maatschappelijke organisaties (VNO-NCW, Rabo West Betuwe, 
Woningcorporaties en zorgaanbieders) maakten deel uit van de Stuurgroep Leefbaarheid, die het 
voorstel voor het Kennisnetwerk initieerde. De pilot “Leefbaarheid in Lienden” is een voorloper van 
het regionaal informatiepunt. Voor die pilot zijn verschillende inwoners van Lienden geïnterviewd. 
 
 

11. Deregulering 
Dit voorstel heeft geen gevolgen voor regelgeving. 
 

12. Achtergrondinformatie 
- Onderzoeksrapport over het onderzoek in Lienden: Leefbaarheid in Lienden (HAN); 
- Onderzoeksrapport van Wageningen Environmental Research over leefbaarheid in de 

regio: Leefbaarheid in Rivierenland: de verbinding tussen leef- en systeemwereld. 
- Raadsvoorstellen over de andere startnotities van Regio Rivierenland: 

- Startnotitie Groene Groei Rivierenland (RV/18/00793); 
- Startnotitie Mobiliteit Rivierenland (RV/18/00785). 

 
Bijlagen: 

- Raadsbesluit 
- Startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland 

 
Inlichtingen bij:  
Naam M.W.K. Coenders (mcoenders@buren.nl)    
Afdeling Inwonerszaken    
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Datum vergadering gemeenteraad 
 

Voorstelnummer Agendapunt  
 

19 september 2017 RV/17/00800  

 
 
Onderwerp Startnotitie Leefbaarheid in Rivierenland 
 
 
 
 
 
 
De Gemeenteraad van Buren; 
 
Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d. 15 augustus 2017; 
 
 
besluit: 
 
1. Met regiogemeenten een regionaal informatiepunt leefbaarheid op te zetten, om zo een duidelijk 
overzicht te bieden van wat er in de regio speelt op het gebied van leefbaarheid. 
2. Kennis en kunde van betrokken partijen op het gebied van leefbaarheid in de regio bij elkaar te 
brengen. 
3. (Financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen op het gebied van leefbaarheid 
in de regio inzichtelijk te maken. 
4. Een lerende omgeving in de regio te creëren waar kennisdeling rolvernieuwing en 
competentieontwikkeling tussen de partijen op het gebied van leefbaarheid plaats kan vinden. 
5. Jaarlijks een regionale ‘Avond van de Leefbaarheid’ te organiseren. 
6. Daartoe in te stemmen met de startnotitie: Leefbaarheid in Rivierenland. 
 
Vastgesteld in de openbare vergadering van 19 september 2017  
 
De griffier,                        De voorzitter, 
 
 
G. van Droffelaar             J.A. de Boer MSc  
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1. DOELSTELLING  

De startnotitie Kennisnetwerk Leefbaarheid Rivierenland is opgesteld op verzoek van de 10 
portefeuillehouders leefbaarheid van de gemeenten,  in intensieve samenwerking met inwoners, 
onderwijsinstellingen, maatschappelijke organisaties, bedrijfsleven en provincie. Het Kennisnetwerk 
Leefbaarheid Rivierenland bestaat uit een informatie-/databank, intervisieoverleg en een jaarlijkse 
(thema)bijeenkomst, waar de deelnemende gemeenten en andere betrokkenen informatie, kennis en 
ervaringen omtrent leefbaarheid kunnen vinden en met elkaar kunnen delen. 

Na instemming van de gemeenteraad zal  de startnotitie samen met de regiogemeenten worden 
uitgevoerd. De resultaten, evaluatie en vervolg worden uitgewerkt in het  Uitvoeringsplan Kennisnetwerk 
Leefbaarheid Rivierenland. Dit plan wordt opnieuw voorgelegd aan de gemeenteraden. 

2. WAT IS DE HUIDIGE SITUATIE? 

 
Leefbaarheid gaat om goed en prettig kunnen wonen, werken en leven in een gebied of gemeenschap. De 
leefbaarheid in Rivierenland  staat als gevolg van maatschappelijke ontwikkelingen zoals teruglopende 
voorzieningen en individualisering steeds meer onder druk. Met de overgang van de verzorgingsstaat naar een 
participatiesamenleving  worden inwoners geacht minder vaak op de overheid terug te vallen en meer zelf en 
onderling te regelen. Tegelijkertijd zie je dat inwoners steeds vaker verantwoordelijkheid willen nemen voor 
hun eigen woon-, werk- en leefomgeving. Naast bestaande besluitvormingsstructuren ontstaan netwerken van 
andere dan gemeentelijke partijen (inwoners, maatschappelijke organisaties, bedrijven etc.) die het initiatief 
nemen voor het ontwikkelen en uitvoeren van maatschappelijke plannen. Regelmatig blijkt dat de logica van de 
leefwereld van inwoners  (kleinschalig, persoonlijk, horizontaal, informeel en oplossingsgericht) botst met de 
logica van de systeemwereld (hiërarchisch, formeel, probleemgericht, risicomijdend en controleerbaar) die 
kenmerkend is voor overheden en (grote) organisaties. Om deze twee werelden beter met elkaar te verbinden 
en daarmee de participatiesamenleving verder te ontwikkelen, wordt een nieuwe, situatieafhankelijke rol en 
vaardigheden van het lokale bestuur verwacht. Het is niet alleen belangrijk wat de gemeente doet, maar ook 
wanneer, hoe en met welke middelen en de rol die andere actoren daarbij (kunnen) spelen. Gemeenten  
hebben daarom aangegeven behoefte te hebben aan ondersteuning in de vorm van kennisuitwisseling, 
rolvernieuwing en competentieontwikkeling. 

3. WAAROM NU ACTIE? 

Alle  gemeenten zetten in op lokale betrokkenheid en participatie van inwoners, in combinatie met de nieuwe 
rol van de gemeente, zowel ambtelijk, bestuurlijk als politiek. Leefbaarheid speelt echter niet alleen binnen 
gemeentegrenzen maar kent ook een (boven)regionaal karakter. Zo fungeert de stedelijke omgeving als een 
centrum voor scholing, werkgelegenheid, detailhandel, gezondheidszorg en wonen. Andersom levert het 
landelijk gebied (expansie)ruimte, voedsel, energie en ontspanning en groen voor de stedelingen. Dit bepaalt 
ook meteen waar accenten liggen voor de leefbaarheid. In december 2014 heeft het Algemeen Bestuur van 
Regio Rivierenland besloten dat het onderwerp leefbaarheid in Rivierenland verder verkend zou kunnen 
worden in een startnotitie. Naast de regiogemeenten zijn bij het leefbaarheidproject ook Provincie Gelderland, 
inwoners, onderwijsinstellingen, maatschappelijke organisaties en het bedrijfsleven betrokken. Deze vorm van 
regionale samenwerking sluit aan bij het model zoals vormgegeven in FruitDelta Rivierenland, waarin partijen 
als 'pentahelix' samenwerken om het gebied te ontwikkelen en te versterken. Het project draagt bij aan de 
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doelstellingen van de speerpunten om het woon- en leefklimaat te verbeteren en initiatieven vanuit de 
samenleving te faciliteren. Het is ook in lijn met de ambities van het Rijk en de provincie Gelderland. 
Rijksoverheid wil burgers in positie brengen te participeren, onder andere door het leervermogen van het 
lokaal bestuur te vergroten en kennisontwikkeling en -deling te bevorderen. Met haar Visie en Uitvoeringsplan 
Leefbaarheid zet de Provincie in op kennisuitwisseling en experimenteren met nieuwe vormen van 
samenwerken tussen overheid en burgers en de inzet van Big Data.  

4. NAAR EEN OPLOSSING 

Om leefbaarheidsopgaven- en kansen in beeld te brengen is in de tweede helft van 2016 een onderzoek1 
uitgevoerd.  Dit heeft geresulteerd in aanbevelingen op zowel regionaal als lokaal niveau, voor gemeenten als 
ook de samenwerkende partners binnen het leefbaarheidsproject. De tussentijdse resultaten werden 
gepresenteerd op de startconferentie 'Avond van de Leefbaarheid' op 7 december jl. Het onderzoek 
'Rivierenland Leeft' laat zien dat burgerinitiatieven in de regio veelvuldig aanwezig zijn en een steeds 
belangrijkere rol spelen. Tegelijkertijd hebben zij behoefte aan ondersteuning door de systeemwereld. De 
participatiesamenleving impliceert dan ook niet dat de overheid zich zo snel mogelijk terug moet trekken, maar 
dat het van belang is te kijken op welke manier de interactie tussen het lokale bestuur en burgers het beste 
gestalte kan krijgen. Geadviseerd wordt daarom om een lerende omgeving te creëren, waarin stakeholders uit 
zowel systeem- en leefwereld en de tien gemeenten samen kennis en ervaringen uitwisselen om zo samen uit 
te vinden wat wel en wat niet werkt. Binnen deze lerende omgeving zouden gemeenten kunnen 
experimenteren met Open en Big Data, om meer zicht te krijgen op de mogelijkheden hiervan binnen 
beleidsprocessen en bevindingen van inwoners. 

Naar aanleiding van het voorgaande hebben gemeenten en andere betrokken partners aangegeven aan dat er 
behoefte is de informatie en partijen uit systeem- en leefwereld zowel fysiek als digitaal bij elkaar te brengen 
en kennisdeling, rolvernieuwing en competentieontwikkeling te stimuleren en zo de leefbaarheid in 
Rivierenland te verbeteren. In onderhavige startnotitie spreken de portefeuillehouders leefbaarheid daarom de 
wens uit om de komende jaren samen te werken in een Kennisnetwerk Leefbaarheid Rivierenland. In 
samenwerking met de betrokken ambtelijke ondersteuning is dit concept globaal als volgt uitgewerkt: 

- Informatie-/databank: De website www.leefbaarheidinrivierenland.nl fungeert als informatie-/databank 
en biedt betrokken partijen overzicht van alle beschikbare informatie (beleidsstukken, subsidieregelingen, 
activiteiten, projecten) op het gebied van leefbaarheid.  

- Intervisieoverleg: Op diverse niveaus (strategisch, tactisch en operationeel) vindt intervisieoverleg plaats 
om kennisdeling, rolvernieuwing en competentieontwikkeling te stimuleren.  

- (Thema)bijeenkomst: Jaarlijks wordt er een (thema)bijeenkomst georganiseerd zoals de 'Avond van de 
Leefbaarheid' om kennisdeling, verbinding en samenwerking tussen betrokken partijen te bevorderen.  

 
 

5. PROCES EN TIJDSPAD 

                                                                 

1 Hierbij verzamelde Wageningen Environmental Research informatie uit de systeemwereld op basis van wetenschappelijke documenten 
en stakeholders en inventariseerde Hogeschool Arnhem en Nijmegen de behoeften en bijdragen van  de ‘leefwereld’  in één pilotdorp in 
één gemeente.  
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Verdere concrete uitwerking van het Kennisnetwerk Leefbaarheid Rivierenland geschiedt in samenspraak en 
afstemming met de gemeenten, zowel op bestuurlijk als ambtelijk niveau. De regio zal het proces van 
uitwerking en operationalisatie faciliteren en coördineren. In het kader van het leefbaarheidproject wordt 
nadrukkelijk de verbinding gelegd met het Platform Zelfredzaam, dat zich richt op het bevorderen van de 
zelfredzaamheid van burgers in Rivierenland. Zo neemt een aantal leden van de stuurgroep van het 
leefbaarheidsproject eveneens deel aan het Platform Zelfredzaam. De komende periode zullen met het 
Platform Zelfredzaam afspraken worden gemaakt om de verbinding, afstemming en samenwerking verder te 
intensiveren. Ook andere partners worden actief benaderd en betrokken bij de ontwikkeling van het 
kennisnetwerk. 

 

   

 

 

   

 

6. FINANCIËLE ASPECTEN  
 
 
Aanloopkosten in 2016 en 2017 
De aanloopkosten bestaan uit kosten voor onderzoeken, uitgevoerd door de Universiteit Wageningen (WUR) 
en de Hogeschool Arnhem/Nijmegen (HAN) en de startconferentie de 'Avond van de Leefbaarheid' die 
gehouden is in december 2016. Regio Rivierenland en de Provincie Gelderland zijn beide verantwoordelijk voor 
de helft van deze kosten2. Hierbij is ook de uren-inzet voor de organisatie van de startconferentie inbegrepen. 
De lasten van de coördinatie in de onderzoeksfase van het leefbaarheidsproject tijdens de aanloopperiode zijn 
gefinancierd binnen de reguliere begroting van Regio Rivierenland. Voor het door Regio Rivierenland te betalen 
aandeel van 50% van de externe kosten wordt het revolverend fonds ingezet tot een bedrag van maximaal  
€ 30.000.  
 
Financiering personele capaciteit voor het uitvoeren van de startnotitie  
Voor het uitvoeren van deze startnotitie is personele inzet nodig en de kosten hiervan bedragen jaarlijks  
€ 95.000. De benodigde capaciteit is beschikbaar binnen de vaste personele formatie van Regio Rivierenland.  
Door efficiënter werken, herverdeling van de taken tussen de vaste medewerkers is het mogelijk om deze taak 
structureel vanuit de begrotingsbudgetten van Regio Rivierenland te bekostigen. 
 
 
 

                                                                 

2 Voor de pilot in Lienden geldt dat ook vanuit de betrokken gemeente Buren de nodige personele en materiële inzet is geleverd. 
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Financiering externe projectkosten voor het uitvoeren van de startnotitie  
De projectkosten voor het opstarten en in stand houden van het informatiepunt, het inrichten en actueel 
houden van de website, overige kosten van communicatie en de kosten van bijeenkomsten en congressen 
schatten we in op € 20.000 per jaar. Binnen de regionale begroting is in 2017 incidenteel ruimte om deze 
kosten te dekken. De gemeenten hoeven derhalve in 2017 geen bedrag te betalen voor projectkosten die 
gerelateerd zijn aan de uitvoering van deze startnotitie.  
 
Voor de structurele projectkosten vanaf 2018 moet de financiering nog worden geregeld. Vooralsnog gaan we 
hierbij uit van een bedrag van € 20.000 per jaar, maar dit kan op basis van voortschrijdend inzicht hoger of 
lager uitvallen. Bij de in 2018 geplande besluitvorming rondom het Uitvoeringsplan Leefbaarheid (zie onderdeel 
5 Proces en tijdspad) worden de gemeenteraden geïnformeerd over de financiële situatie op dat moment en 
wordt de gemeentelijke financiële bijdrage in de voorstellen voor de gemeenteraden meegenomen.     
 
Het genereren van projectsubsidies 
Door de regionale samenwerking en regiobrede betrokkenheid en inzet bij de uitvoering van deze startnotitie 
worden de kansen vergroot om van derden subsidies en overige projectbijdragen binnen te halen. Met gerichte 
inspanningen moeten we in staat zijn onze investeringen (deels) terug te verdienen.  

     
   

7. BEOOGD RESULTAAT 

Het Kennisnetwerk Leefbaarheid Rivierenland draagt met een  informatie-/databank, intervisieoverleg en 
jaarlijkse (thema)bijeenkomst bij aan het verbeteren van de leefbaarheid in Rivierenland. Het biedt  inwoners, 
maatschappelijke organisaties, bedrijfsleven, gemeenten en provincie een duidelijk overzicht van wat er in de 
regio speelt op het gebied van leefbaarheid, brengt kennis, kunde en betrokken partijen bij elkaar, maakt 
(financiële) ondersteuningsmogelijkheden van en voor alle partijen inzichtelijk en stimuleert kennisdeling, 
rolvernieuwing en competentieontwikkeling tussen betrokken partijen .  

  



 

 
Startnotitie: Kennisnetwerk Leefbaarheid Rivierenland 

Pagina 6 van 7 
maart 2017 

8. SWOT ANALYSE 
 
Sterktes: 
- Gemeenten hebben leefbaarheid hoog op politieke 

agenda en geven er in beleid uitvoering aan. 
- Gemeenten  willen regionaal samenwerken in een 

kennisnetwerk. 
- In visie en uitvoeringsplan leefbaarheid geeft 

provincie aan gemeenten met kennis en middelen 
te willen ondersteunen. 

Zwaktes: 
- Leefbaarheid is tijdafhankelijk. Het is geen statisch 

begrip en kan door ontwikkelingen in de samenleving 
steeds anders beleefd worden.  

- Leefbaarheid is subjectief. Iedereen kan een betekenis 
of waardering aan leefbaarheid geven, maar de 
invulling varieert sterk per persoon en per onderwerp.  
 

Kansen: 
- Mogelijkheden voor kennisdeling, rolvernieuwing en 

competentieontwikkeling op regionaal niveau 
ontbreken. 

- Er is geen overzicht van wat er in de regio speelt op 
het gebied van leefbaarheid.  

- 'Rivierenland Leeft!' geeft belangrijke aanbevelingen 
om leefbaarheid te verbeteren 

- Verbinding maakt het mogelijk beroep te doen op 
kennis en middelen van verschillende partijen in de 
triple helix. 

Bedreigingen: 
- Ontwikkeling leefbaarheidsinitiatieven  is afhankelijk 

van aanwezige kennis, competenties,  vaardigheden in 
een wijk/dorp of gemeente.  

- Het kennisnetwerk  biedt geen garantie dat bestaande 
problemen in die met leefbaarheid samenhangen 
beleidsterreinen (bijv. wonen of zorg) worden opgelost  
 

 

9. BIJLAGEN 
 
De bijlagen zijn digitaal beschikbaar op de website: www.regiorivierenland.nl 
 
1. Gies, T.J.A. & Nieuwenhuizen, W. (2016). Rivierenland leeft! Verbinden door samenwerking Quickscan naar 

de trends, kansen en opgaven met betrekking tot de leefbaarheid in Regio Rivierenland. Wageningen: 
Wageningen University & Research. 

2. Visser, G. (2016). Leefbaarheid in Lienden. Een narratief onderzoek naar de behoeften en bijdragen van 
inwoners uit Lienden ten aanzien van leefbaarheid. Nijmegen: Centre of expertise Krachtige Kernen/HAN 
VDO.  

3. Gies, T.J.A., Nieuwenhuizen, W. & Visser, G.  (2016). Leefbaarheid in Rivierenland:  de verbinding tussen 
leef- en systeemwereld. Wageningen: Wageningen University & Research en Nijmegen: Centre of expertise 
Krachtige Kernen/HAN. 
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Raadsvergadering 

Dossiernummer 72 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 19 september 2017 

Agendapunt 14 

Omschrijving Startnotitie Mobiliteit Rivierenland; aangehouden 

Organisatieonderdeel Ruimte - Beheer 

Eigenaar Sielias, B. 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

Agendacommissie 2 oktober 2017 

Raadsvergadering 24 oktober 2017 

 

Parafering 

Wamel, I. van Akkoord  

 

Voorgesteld besluit 

In te stemmen met de startnotitie Mobiliteit Rivierenland 

Besluit 

Aangehouden; agenderen voor raadsvergadering van 24 oktober 2017. 
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Agendacommissie 

Dossiernummer 72 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 28 augustus 2017 

Agendapunt 2.1.3 

Omschrijving VB 2: Startnotitie Mobiliteit Rivierenland 

Organisatieonderdeel Ruimte - Beheer 

Eigenaar Sielias, B. 

Portefeuillehouder H.N. de Ronde 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

 

Voorgesteld besluit 

In te stemmen met de startnotitie Mobiliteit Rivierenland. 

Besluit 

In te stemmen met de startnotitie Mobiliteit Rivierenland. 

Toelichting 

Agendering akkoord. 

 

Drie kanttekeningen: 

1. de term 'startnotitie' roept verwarring op. De leden van de Regionale Agendacommissie 

verzoeken deze terminologie intern aan de orde te stellen. 

2. Voortaan in dit soort voorstellen (van gemeenschappelijke regelingen) de koppeling met 

het gemeentelijke beleid aangeven. 

3. Moet 'in te stemmen' geen 'vast te stellen' zijn? 

 

 

 

 



 

 



1 Voorbespreking Dossier 72 voorblad nieuw.pdf 

Voorbespreking

Dossiernummer 72
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 5 september 2017
Agendapunt 2.2.1
Omschrijving Startnotitie Mobiliteit Rivierenland; tijd: 20.15 - 20.45

uur
Organisatieonderdeel Ruimte - Beheer
Eigenaar Sielias, B.
Portefeuillehouder H.N. de Ronde

Geagendeerd Vergaderdatum
Agendacommissie 28 augustus 2017
Voorbespreking 5 september 2017
Raadsvergadering 19 september 2017

Voorgesteld besluit
In te stemmen met de startnotitie Mobiliteit Rivierenland.

Besluit
N.v.t.

Toelichting
Toezeggingen college:

- op termijn wordt een wegenvisie aan de raad voorgelegd, voorafgegaan door een 

procesvoorstel;

- schriftelijke beantwoording onderdeel openbaar vervoer;

- schriftelijke beantwoording openstaande vragen.

Beantwoording college op vragen voorbespreking 5 september 2017:

Bij de beantwoording van de vragen volgen we de hoofdstukindeling zoals opgenomen in 
de startnotitie. 

1. Doelstelling
Wat is de voornaamste inzet van de regio?
De bereikbaarheid van de regio verbeteren door samen te werken. 



Borging van de regionale inzet voor Mobiliteit door de raden van de gemeenten. Voortgang en 
versterking van de samenwerking met de provincie en andere partners op dit onderwerp en 
versterking van de lobby en belangenbehartiging voor de gemeenten. Het beoogd resultaat is 
verbetering van de leefbaarheid, gezondheid en bereikbaarheid voor de inwoners van Rivierenland. 
Versterking van de regionale samenhang en kwaliteit op het gebied van Mobiliteit door het opstellen 
van het Uitvoeringsplan Mobiliteit.

3. Waarom nu actie?
Zijn er gevolgen voor het Openbaar Vervoer?
Nee. Het overnemen van de Startnotitie Mobiliteit heeft daar geen invloed op. 
De provincie Gelderland heeft in het Rapport Betere Bereikbaarheid Gelderland (Statenbrief 
17 mei 2016) de OV-visie 2020 uitgewerkt. De provincie heeft toegezegd aanpassingen aan 
de dienstregeling van het Openbaar Vervoer te bespreken met alle Regio’s. De provincie 
Gelderland heeft recent de concessie met vervoerder Arriva verlengd tot 2025.
Bij het ontwikkelen van het uitvoeringsplan Mobiliteit stellen we de regio voor initiatieven 
op het gebied van openbaar vervoer, zoals autodelen (ANWB MyWheels, Green Wheels) mee 
te nemen. Deelnemende gemeenten en andere partners krijgen inzicht in de verschillende 
initiatieven.

4. De oplossing
Hoe zit het met de samenhang met het gemeentelijk verkeer en vervoer beleid?
De gemeenteraad heeft op 26 juni 2012 speerpunten uit het GVVP Buren 2012-2015 
vastgesteld. 
Voor de volgende 3 speerpunten is aandacht gevraagd.

a. Maatregelen om doorstroming verkeer A15 te bevorderen.
In de Raadsinformatiebrief van de Regio Rivierenland (maart 2017) is hierop ingegaan. Ook 
is bekend dat het gedeelte van de A15 binnen Rivierengebied meegenomen wordt in 
volgende MIRT onderzoeken (Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport). 

b. Rijnbrug te Rhenen.
Door de filevorming bij de brug te Rhenen ontstaat sluipverkeer op de toeleidende wegen. 
Voor het verbeteren van de Rijnbrug heeft de Regio Rivierenland € 1.1 miljoen 
gereserveerd. Dit bedrag is betaald uit de Brede Doel Uitkering. Alle 10 gemeenten hebben 
afgezien om gedurende 2 jaar andere BDU-projecten in te dienen. 

c. Ontwikkeling van belangrijke ontsluitingswegen (provinciale N-wegen). 
Deze wegen zijn gelegen binnen verschillende gemeenten. Om ons gebied toegankelijk te 
houden is een goede doorstroming van het verkeer uitgangspunt. Sommige wegen slibben 
dicht (brug bij Rhenen en N weg ter hoogte van Culemborg) en dreigen de leefbaarheid en 
het open karakter van Rivierenland aan te tasten. 

Wat is bekend over de overdacht van wegen naar gemeenten binnen de wegenvisie?  
De regio heeft gereageerd op de provinciale wegenvisie richting provincie Gelderland. 
Op 29 augustus 2017 hebben medewerkers van de provincie in regionaal verband dit 
toegelicht. Achteraf is sprake van een functioneel kader provinciale wegen die op 27 juni 
2017 door Gedeputeerde Staten is vastgesteld en waarop gemeenten weinig invloed 



kunnen uitoefenen. 
Op dit moment is er geen sprake van overdracht van wegen van de provincie naar de 
gemeente Buren.

5. Proces en tijdspad
Gekozen is om de 3 startnotities gelijktijdig in de septemberraad te behandelen. Veel 
regiogemeenten hebben al voor de zomer ingestemd met de startnotitie Mobiliteit. De regio 
is al gestart met de werkzaamheden voor een Uitvoeringsplan Mobiliteit. 

6. Financiële aspecten
Als we niets doen vervalt dan de € 95.000 aan de gemeenten?
Het budget aan jaarlijks benodigde formatie bedraagt € 95.000, -. Het budget is binnen de 
regio aanwezig. Voor de € 10.000, - projectkosten Mobiliteit reserveert de gemeente Buren 
over 2018 € 1.000, -.

Op basis van het ambitieniveau van de deelnemende gemeenten worden de budgetten 
bepaald in het Uitvoeringsprogramma. 

Wordt de financiële bijdrage van de gemeenten voor het Uitvoeringsplan gebaseerd op 
inwonertal of wordt een andere verdeelsleutel toegepast? De belangen van de deelnemende 
gemeenten zijn divers. Is het ook mogelijk om uit bepaalde onderdelen van het 
Uitvoeringsplan uit te stappen? Wat is het gevolg als er een partij zich terug trekt?

Tot nu toe werden de kosten op basis van inwonertal verdeeld. De inhoud en de kosten 
voor het uitvoeren van het Uitvoeringsplan zijn niet bekend. Voor 2018 reserveren we € 
1.000, - aan projectkosten. Het uitvoeringsplan komt nog terug bij de raad indien er 
financiële consequenties zijn voor de gemeente Buren.

Genereren van projectsubsidies. 
Door samen te werken weten gemeenten en regio sneller van elkaar of bepaalde projecten 
voor subsidie in aanmerking te komen. Er kan sneller gehandeld worden door formatie vrij 
te maken.

7. Beoogd resultaat
Uitvoeringsprogramma
De raad ontvangt een voorstel over het Uitvoeringsplan Mobiliteit die gezamenlijk 
opgesteld wordt. Het Uitvoeringsplan Mobiliteit (planning 2017-2020) beslaat 4 jaar en 
wordt afgestemd op het ambitieniveau van de deelnemende gemeenten en wordt na afloop 
geëvalueerd. De uitkomsten van de evaluatie worden voorgelegd aan de gemeenteraden bij 
nieuwe visievorming en een nieuw uitvoeringsplan.
 

8. SWOT-analyse
De sterktes, zwaktes, kansen en bedreigingen zijn in beeld gebracht. Gezamenlijk moeten 
we daar naar handelen.
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Begrotingsprogramma en 
taakveld 

H.N. de Ronde  
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Onderwerp Startnotitie Mobiliteit Rivierenland  
   
 
 
Geacht raadslid, 
 

Voorgesteld besluit  
In te stemmen met de startnotitie Mobiliteit Rivierenland  
 

 

Samenvatting van het voorstel 
De bereikbaarheid, veiligheid en doorstroming via snelwegen A15 en A2 en provinciale wegen staat 
onder druk. Tegelijkertijd zijn de regionale ambities op het gebied van de Speerpunt Economie en 
Logistiek, Agribusiness en Recreatie en Toerisme vastgelegd. De bereikbaarheid is van essentieel 
belang voor de Speerpunten. De aantrekkelijkheid van het gebied om te wonen en werken voor 
inwoners, ondernemers en bezoekers moet worden gewaarborgd. Met het vaststellen van de 
startnotitie Mobiliteit Rivierenland is het mogelijk eind 2017 het Uitvoeringsplan Mobiliteit vast te 
stellen. 

 
 
HOOFDLIJNEN 
 
1. Wat is de aanleiding van dit voorstel en wat is het (wettelijk) beleidskader? 

In 2016 hebben de portefeuillehouders Mobiliteit aangegeven ondersteuning vanuit het 
regiokantoor te willen voor het versterken van de regionale samenhang in de mobiliteitsprojecten 
en het versterken van de gezamenlijke lobby om zo de gezamenlijke slagkracht te versterken.  
 

2. Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier? 
Borging van de regionale inzet voor Mobiliteit door de raden van de gemeenten. Voortgang en 
versterking van de samenwerking met de provincie en andere partners op dit onderwerpen en 
versterking van de lobby en belangenbehartiging voor de gemeenten. Het beoogd resultaat is 
verbetering van de leefbaarheid, gezondheid en bereikbaarheid voor de inwoners van 
Rivierenland. Versterking van de regionale samenhang en kwaliteit op het gebied van Mobiliteit 
door het opstellen van het Uitvoeringsplan Mobiliteit. 
 
2.1 Mobiliteit is al langer onderwerp van samenwerking 
In 2016 verzochten de portefeuillehouders om extra inzet om de samenwerking en samenhang in 
de Mobiliteitsonderwerpen regionaal te versterken en zo de lobby richting rijk en provincie meer 
kracht te geven. De versterking van Mobiliteit ondersteunt de ontwikkeling van het Speerpunt 
logistiek.  

 
2.2 Het concept uitvoeringsplan Mobiliteit is in ontwikkeling en gereed eind 2017 
Het speelveld is in kaart gebracht, de verwachtingen over de samenwerking zijn besproken met 
ambtenaren en portefeuillehouders van de gemeenten. Versis is nieuw binnen het regionale 
speelveld. De samenwerking met de provincie wordt in 2017 verder versterkt, zodat gezamenlijke 
projecten tot stand komen. 
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2.3. Door in te stemmen met de startnotitie legt u de regionale inzet vast voor dit onderwerp voor 
de komende jaren. 

Met ingang van de nieuwe structuur is door het Algemeen Bestuur besloten welke onderwerpen 
gezamenlijk opgepakt zouden worden (10 december 2014). Tevens werd besloten de 
onderwerpen met een startnotitie aan de raden aan te bieden. 
 
2.4 Door In te stemmen met het vastleggen van regionale inzet op het thema mobiliteit binnen de 

bestaande begroting van Regio Rivierenland pakken we samen met andere partners regionale 
vraagstukken op gebied van bereikbaarheid en verkeersveiligheid aan. 
 

2.5 Het faciliteren van de startnotitie past grotendeels binnen de bestaande begroting. 
Door verandering in taken, bijvoorbeeld het beëindigen van het Regiocontract, kan formatie  
worden verschoven. Medewerkers worden ingepast in de nieuwe taakvelden, en bij vacatures 
wordt gekeken naar de (verwachte) ontwikkelingen en noodzakelijke competenties. Specifieke 
deskundigheid wordt zoveel mogelijk tijdelijk ingehuurd. 

 
3. Wat zijn de nadelen en/of mogelijke risico’s als de raad het voorstel overneemt? 

   De slagkracht en gezamenlijke lobby rond verschillende Mobiliteitsonderwerpen is beperkt en 
overzicht en afstemming tussen onderwerpen gering, terwijl er urgente vraagstukken spelen, 
waarbij de oplossing over de gemeentegrenzen reiken. De bereikbaarheid, veiligheid en 
doorstroming via snelwegen A15 en A2 en provinciale wegen staat onder druk. Tegelijkertijd zijn 
de regionale ambities op het gebied van de Speerpunt Economie en Logistiek, Agribusiness en 
Recreatie en Toerisme vastgelegd. De bereikbaarheid is van essentieel belang voor de 
Speerpunten. De aantrekkelijkheid van het gebied om te wonen en werken voor inwoners, 
ondernemers en bezoekers moet worden gewaarborgd. 

 
4. Wat betekent het als de raad dit voorstel niet overneemt? 

 De gemeente Buren heeft dan geen invloed op de regionale mobiliteitsagenda. 
 Met het instemmen met de startnotitie wordt voorgesorteerd op het gezamenlijk vaststellen van 
 het Uitvoeringsplan Mobiliteit.  
 

5. Is het een begrotingswijziging? 
 Nee. 

 

TOELICHTING EN UITVOERING 
 
6. Beleidskader 

 Nvt 
 

7. Effectmeting, planning en evaluatie 
Komt aan de orde bij Uitvoeringsplan Mobiliteit. 
 

8. Financiën 
 Voor het uitvoeren van de startnotitie Mobiliteit is bij de regio de personele inzet aanwezig. In de 
begroting van de regio is hiervoor een bedrag van € 95.000,- opgenomen. Voor de projectkosten 
bij Mobiliteit (€ 10.000) is binnen de regionale begroting 2017 budget beschikbaar. Voor de 
structurele projectkosten vanaf 2018 moet de financiering nog worden geregeld. Vooralsnog gaat 
de regio voor 10 gemeenten uit van een bedrag van € 10.000 per jaar, maar dit kan op basis van 
voortschrijdend inzicht hoger of lager uitvallen. Bij de in 2017/2018 geplande besluitvorming 
rondom het Uitvoeringsplan Mobiliteit wordt de gemeenteraad geïnformeerd over de financiële 
situatie op dat moment en wordt de gemeentelijke financiële bijdrage in de voorstellen voor de 
gemeenteraden meegenomen.  
In de concept meerjarenbegroting 2018-2021 reserveren we hier een bedrag van € 1.000,- voor. 
 

9. Communicatie 
Na besluitvorming wordt de startnotitie op de regionale website geplaatst. 
 

10. Burgerparticipatie 
 Na instemming van de startnotitie door de gemeenteraad kan de uitvoering gezamenlijk worden 
 opgepakt. Het gaat om betrokkenheid van burgers en ondernemers bij de uitvoering van 
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 regionale plannen.  
11. Deregulering 

Nvt 
 

12. Achtergrondinformatie 
Startnotitie Mobiliteit Rivierenland 
 

Bijlagen: 
- Raadsbesluit 

 
Inlichtingen bij: 
Naam  E. Sielias   
Afdeling            Ruimte  
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Datum vergadering gemeenteraad 
 

Voorstelnummer Agendapunt  
 

4 juli 2017 RV/17/00785  

 
 
Onderwerp Startnotitie Mobiliteit Rivierenland 
 
 
 
 
 
 
De Gemeenteraad van Buren; 
 
Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d. 4 juli 2016; 
 
besluit: 
 Voorgesteld besluit: 

1. In te stemmen met de startnotitie Mobiliteit Rivierenland 
2. Een bedrag van € 1.000,-- beschikbaar te stellen voor 2018 en deze kosten op te nemen in de 

meerjarenbegroting begroting 2018-2021. 
 
 
Vastgesteld in de openbare vergadering van 4 juli 2017  
 
De griffier,                        De voorzitter, 
 
 
G. van Droffelaar             J.A. de Boer MSc  
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Raadsvergadering 

Dossiernummer 45 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 19 september 2017 

Agendapunt 15 

Omschrijving Startnotitie Groene Groei Rivierenland; aangehouden 

Organisatieonderdeel Ruimte - Ruimtelijke Ontwikkeling 

Eigenaar Boasson, L. 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Collegevergadering 15 augustus 2017 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

Agendacommissie 2 oktober 2017 

Raadsvergadering 24 oktober 2017 

 

Parafering 

Wamel, I. van Akkoord  

 

Voorgesteld besluit 

In te stemmen met de startnotitie Groene Groei Rivierenland zoals is vastgesteld in de 

vergadering van de DB Regio Rivierenland van 29 maart 2017. 

Besluit 

Aangehouden; agenderen voor raadsvergadering van 24 oktober 2017. 

 



1 Agendacommissie Dossier 45 voorblad.pdf 

 

Agendacommissie 

Dossiernummer 45 

Vertrouwelijk Nee 

Vergaderdatum 28 augustus 2017 

Agendapunt 2.1.4 

Omschrijving VB 2: Startnotitie Groene Groei Rivierenland 

Organisatieonderdeel Ruimte - Ruimtelijke Ontwikkeling 

Eigenaar Boasson, L. 

Portefeuillehouder H.N. de Ronde 

 

Geagendeerd Vergaderdatum 

Vergadering van BenW 15 augustus 2017 

Agendacommissie 28 augustus 2017 

Voorbespreking 5 september 2017 

Raadsvergadering 19 september 2017 

 

Voorgesteld besluit 

In te stemmen met de startnotitie Groene Groei Rivierenland zoals is vastgesteld in de 

vergadering van de DB Regio Rivierenland van 29 maart 2017. 

Besluit 

In te stemmen met de startnotitie Groene Groei Rivierenland zoals is vastgesteld in de 

vergadering van de DB Regio Rivierenland van 29 maart 2017. 

Toelichting 

Agendering akkoord. 

 

Drie kanttekeningen: 

1. de term 'startnotitie' roept verwarring op. De leden van de Regionale Agendacommissie 

verzoeken deze terminologie intern aan de orde te stellen. 

2. Voortaan in dit soort voorstellen (van gemeenschappelijke regelingen) de koppeling met 

het gemeentelijke beleid aangeven. 

3. Moet 'in te stemmen' niet 'vast te stellen' zijn? 

 

 



 

 

 

 



1 Voorbespreking Dossier 45 voorblad nieuw.pdf 

Voorbespreking

Dossiernummer 45
Vertrouwelijk Nee
Vergaderdatum 5 september 2017
Agendapunt 2.2.2
Omschrijving Startnotitie Groene Groei Rivierenland; tijd: 20.15 -

20.45 uur
Organisatieonderdeel Ruimte - Ruimtelijke Ontwikkeling
Eigenaar Boasson, L.
Portefeuillehouder H.N. de Ronde

Geagendeerd Vergaderdatum
Vergadering van BenW 15 augustus 2017
Agendacommissie 28 augustus 2017
Voorbespreking 5 september 2017
Raadsvergadering 19 september 2017

Voorgesteld besluit
In te stemmen met de startnotitie Groene Groei Rivierenland zoals is vastgesteld in de 
vergadering van de DB regio Rivierenland van 29 maart 2017.

Besluit
N.v.t.

Toelichting
Toezeggingen college:

- schriftelijke beantwoording openstaande vragen;

- inbrengen in portefeuilleberaad Regio Rivierenland de mogelijkheid dat Buren bij de 
uitvoering kan afwijken c.q. kan terugtreden.

Beantwoording college op vragen voorbespreking 5 september 2017:

1. Is dit alles wat we gaan doen? Inhoudelijke uitwerking mist: gemiste kans? 
Wat gaan we concreet doen? 

a. Welke maatregelen, welke doelstellingen, m2 en kWh e.d.?)
b. Welk tijdpad gaat het om?
c. Welke partijen zijn/worden betrokken? Is de Avri een betrokken 

partij?



d. Wat zijn de financiële consequenties? En hoe worden de kosten 
verdeeld over de partners?

2. Hoe verhoudt zich de regionale aanpak (visie en uitvoeringsprogramma) 
tot lokaal beleid?

3. Wie neemt uiteindelijk besluiten: wie stellen visie en 
uitvoeringsprogramma vast?

4. Welke invloed hebben wij als gemeente op de inhoud van het regionale 
deel:

a. In welke mate zijn wij als gemeente gebonden aan de 
doelstellingen? 

b. Welke ruimte is er om af te haken, 
c. Welke ruimte is er om doelstellingen aan te scherpen of aan te 

passen?
5. De ambities zijn zeer hoog, maar waar staan die gespecificeerd?
6. Is er gedacht aan deze onderwerpen (is daar plaats voor in lokaal/

regionaal beleid)?
a. Rol van veeteelt?
b. Maatschappelijk verantwoord inkopen, duurzame grond-weg-

waterbouw, green deal
7. 2 gemeenten hebben het Gelders Energie Akkoord niet ondertekend, wat 

was daarvan de reden?
8. Welke taken vallen precies weg bij de regio

De vragen die de raad heeft gesteld zijn zeer relevant bij het proces dat de regio 
voorstelt. Omdat het gaat om een procesvoorstel, en niet om een uitgewerkt 
uitvoeringsprogramma, kunnen de vragen nu niet allemaal volledig beantwoord 
worden. Gedurende het proces, in de loop van 2017 en 2018 zullen deze 
onderwerpen concreter worden ingevuld.

Ad. 1
De regio stelt voor dat zij energie gaat steken in het thema Duurzaamheid en 
Groene Groei. De regio stelt daarbij een aantal stappen en producten voor. Deze 
stappen en producten kunnen grotendeels binnen de bestaande budgetten 
worden gerealiseerd, mits de gemeenten ermee instemmen dat die budgetten 
daarvoor worden aangewezen. 
 

a. Er is in dit stadium nog geen sprake van concrete doelstellingen en 
maatregelen op het niveau van xm2 zonnepanelen of x kWh duurzame 
opwekking e.d. Wel gaat het om de vraag of wij als gemeente aansluiten 
bij een proces dat uiteindelijk wél gaat leiden tot concrete doelstellingen 
en maatregelen. Met daarbij de voordelen van gezamenlijk optrekken 



bijvoorbeeld bij de aanvraag en inzet van Europese, rijks- en provinciale 
budgetten.

b. Het tijdpad voor de realisatie van de doelstellingen wordt ingegeven door 
het klimaatakkoord van Parijs en de doelstellingen die genoemd zijn in 
het Gelders Energie Akkoord (bijvoorbeeld klimaatneutraal in 2050, afval-
vrij in 2030). Het tijdpad voor het proces staat weergegeven op pag 6 van 
de startnotitie.

c. Er is al een breed palet aan partijen betrokken, waaronder Avri, Alliander, 
gemeenten en diverse bedrijven en organisaties. Deze partijen zijn al 
aangehaakt bij het Gelders Energie Akkoord. In de startnotitie wordt ook 
aangegeven dat andere relevante partijen gedurende het proces 
betrokken zullen worden bij het opstellen van de visie, strategie en 
uitvoeringsprogramma’s. In hoofdstuk 5 van de startnotitie staat een 
aantal beoogde stakeholders.

d. De financiële consequenties voor het proces staan beschreven in het 
voorstel (hoofdstuk 6), ze worden grotendeels gedekt door de bestaande 
begroting van de Regio. De financiële consequenties voor de uiteindelijke 
uitvoering zijn nog niet nauwkeurig in beeld. Die volgen uit de uitwerking 
van de strategie en de uitvoeringsprogramma’s. Datzelfde geldt voor de 
verdeling over de betrokken partijen. Door regionale samenwerking zijn 
er meer mogelijkheden om voor de uitvoering subsidies te genereren, 
regionale samenwerking wordt namelijk vaak als voorwaarde gesteld. De 
financiële consequenties worden duidelijk bij de doorvertaling naar lokale 
uitvoeringsprogramma’s.

2 
Vanuit het Gelders Energie Akkoord wordt, met onderschrijving van de 
provincie Gelderland, aan de gemeenten gevraagd om aan de hand van een 
regionale routekaart (de regionale energiestrategie) bij te dragen aan de 
realisatie van de doelstellingen. 
De gezamenlijke strategie wordt opgesteld met een kernteam o.a. bestaande 
uit milieuambtenaren die daarvoor tijd beschikbaar hebben. Gezien het feit 
dat op dit moment de ambtelijke capaciteit op het thema Milieu ontbreekt, 
zal de gemeente Buren hierin vooralsnog geen actieve rol hebben. 

De gemeente is en blijft verantwoordelijk voor de verankering in lokaal 
beleid. En heeft dus ook de autonomie om daarin zelf keuzes te maken. Ook 
hiervoor ontbreekt in onze gemeente op dit moment ambtelijke capaciteit. 
Overigens wordt in de begroting van 2018 wel voorgesteld om voor Milieu en 
Duurzaamheid capaciteit vrij te maken. Bovendien heeft de raad het college 
onlangs de opdracht gegeven een energie/duurzaamheidsvisie op te stellen.



3
De wijze van besluitvorming over de regionale strategie staat beschreven in 
het voorstel. De regionale energiestrategie wordt ter vaststelling aangeboden 
aan de gemeenteraden, volgens het schema in de startnotitie (pag 6) 
omstreeks mei-juni 2018. 
Na vaststelling wordt de strategie gezamenlijk uitgewerkt naar een 
uitvoeringsagenda. Deelnemende partijen vertalen de agenda naar een 
uitvoeringsprogramma voor de eigen organisatie. In de gemeente Buren zal 
dit uitvoeringsprogramma gebaseerd zijn op de dan door de raad 
vastgestelde energie/duurzaamheidsvisie.

Besluitvorming over de wijze van verankering van het regionale beleid in 
bijvoorbeeld een lokaal beleid en uitvoeringsprogramma is (uiteraard) 
voorbehouden aan de individuele gemeenten. 

4
Zie ook de antwoorden bij 2 en 3. We hebben ons als partner verbonden door 
de ondertekening van het Gelders Energie Akkoord en de doelstellingen die 
daarin zijn verwoord.We hebben daarmee de afspraken die zijn gemaakt in 
het SER energieakkoord bevestigd en versterkt. We staan daarmee aan de 
basis van een gezamenlijke en krachtige invulling daarvan voor de provincie 
Gelderland. We hebben vooralsnog niet in beeld wat de mogelijkheden en 
consequenties zijn mocht de gemeente Buren zich willen terugtrekken uit het 
Gelders Energie Akkoord. Dat vergt nader onderzoek.

5
Provinciale ambities staan geformuleerd in het Gelders Energie Akkoord. De 
ambities zijn nog niet concreet vertaald naar onze regio en gemeente. 
Vertaling naar de regionale ambities vindt plaats in fase 6 van het proces op 
blz 5 van de startnotitie. Vertaling naar lokale ambities kan plaatsvinden 
gedurende het proces, maar wordt uiteindelijk vastgelegd in het lokale 
uitvoeringsprogramma.

6
Het is nog mogelijk deze en andere onderwerpen in te brengen in het proces, 
via de portefeuillehouder en/of ambtelijke werkgroep.

7
De reden waarom deze gemeenten niet hebben ondertekend is ons niet 
bekend. Deze gemeenten doen overigens wél actief mee bij de invulling van 



de regionale energiestrategie.

8 
Dit gaat om activiteiten in het kader van het regiocontract dat in juli 2016 is 
beëindigd. Met name gaat het om de activiteiten die stonden in het teken van 
het uitvoeringsprogramma voor duurzame energie, met als doel om 10% 
duurzame energie op te wekken. Het ging daarbij onder andere om financiële 
ondersteuning van projecten, uitvoering van regionale projecten zoals 
inkoopactie voor zonnepanelen bij particulieren en het regionaal 
energieconvenant voor het bedrijfsleven. Daarnaast is het energieloket 
opgericht en worden de ontwikkelingen in de regio gemonitord als het gaat 
om de groei van duurzame energie. We komen als gevolg van deze 
activiteiten uit op een percentage van 7% duurzame energie in 2020. 
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Datum vergadering gemeenteraad 
 

Voorstelnummer Agendapunt  
 

19 september 2017  RV/17/00793  

 
 
Voorstel ingebracht door A.G. Boasson   
Portefeuillehouder 
Begrotingsprogramma en 
taakveld 

H.N. de Ronde  
02. Ruimte (PROG02) 17. Milieubeheer (TAAKV74)  

  
  
Onderwerp Startnotitie Groene Groei Rivierenland  
   
 
 
Geacht raadslid, 
 

Voorgesteld besluit:  
in te stemmen met de startnotitie Groene Groei Rivierenland zoals is vastgesteld in de 
vergadering van de DB regio Rivierenland van 29 maart 2017  
 

 

Samenvatting van het voorstel 
Met het vaststellen van de startnotitie Groene Groei Rivierenland stemt de gemeenteraad in met de 
regionale samenwerking op de onderwerpen duurzaamheid en ‘Groene Groei’. In de startnotitie staat 
beschreven hoe deze samenwerking eruit gaat zien. De samenwerking heeft het karakter van een 
meerjarig, doorlopend programma. Beoogde producten van de samenwerking zijn: 

- Een regionale energiestrategie met een bijbehorende uitvoeringsagenda 
- Een doorvertaling van die uitvoeringsagenda naar gemeentelijke uitvoeringsprogramma’s 
- Een plan van aanpak ten aanzien van biobased economy en circulaire economie 
- Concrete input ten behoeve van de opgave voor innovatie en duurzaamheid voor de 

regionale speerpunten. 
De samenwerking is van cruciaal belang voor realisatie en financiering van duurzaamheidsambities 
die zijn vastgelegd in onder andere het Klimaatakkoord Parijs en het Gelders Energie Akkoord. 
In aansluiting op de regionale samenwerking op het onderwerp duurzaamheid en ‘Groene Groei’, 
wordt een voorstel voorbereid voor een aanvullende lokale energievisie.  

 
 
HOOFDLIJNEN 
 
1. Wat is de aanleiding van dit voorstel en wat is het (wettelijk) beleidskader? 

In opdracht van de portefeuillehouders heeft de regio in 2016 drie startnotities opgesteld voor 
Mobiliteit, Groene Groei en Kennisnetwerk Leefbaarheid. De drie startnotities worden, op verzoek 
van de portefeuillehouders, gebundeld aangeboden ter besluitvorming. Het voorliggende voorstel 
heeft betrekking op de startnotitie Groene Groei Rivierenland. Het voorstel sluit aan bij het 
coalitieakkoord waarin het college het belang en het beoogde doel aangeeft van regionale 
samenwerking (pagina 6 van het coalitieakkoord). 
 
Groene Groei Rivierenland 
De ambities in "Groene Groei Rivierenland" komen voort uit het uitvoeringsprogramma voor 
duurzame energie dat werd uitgevoerd in het kader van het Regiocontract. De ontwikkelingen 
rond duurzaamheid en "groene groei" gaan zeer snel. De portefeuillehouders milieu van de 10 
gemeenten hebben uitgesproken samen te willen werken op dit onderwerp en vragen Regio 
Rivierenland dit structureel te ondersteunen. De samenwerking die in de startnotitie wordt 
voorgesteld heeft het karakter van een doorlopend programma en is daarmee meerjarig. 
 
Wat ging aan de startnotities vooraf? 
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In 2014 besloot het Algemeen Bestuur de structuur van Regio Rivierenland te wijzigen. Voor de 
Speerpunten werd besloten een ambitiedocument op te stellen. Tegelijkertijd was er ruimte voor 
een aantal onderwerpen, die onder de noemer "projecten" zijn voortgezet. In afgelopen 2 jaar 
heeft de regio-organisatie gewerkt aan een herstructurering van taken en werkzaamheden. Ook is 
een efficiëntieslag gemaakt. In 2016 is het Regiocontract afgerond en afgesloten, waardoor 
capaciteit beschikbaar kwam voor andere onderwerpen. 
In 2016 zijn de wensen van de gemeenten over een aantal onderwerpen uitgekristalliseerd. Deze 
wensen zijn opgenomen in de drie startnotities. 
 
Met wie zijn de startnotities opgesteld? 
De startnotities zijn besproken met de portefeuillehouders van de gemeenten die over dit 
onderwerp gaan. De betrokken vakambtenaren hebben meegedacht en inbreng geleverd. Er is 
ook instemming van de portefeuillehouders voor de capaciteitsberekening en de berekening voor 
extra capaciteit/middelen die de portefeuillehouders nodig achten. 
     

2. Wat is het beoogde effect; wat willen we bereiken? En waarom op deze manier? 
Door in te stemmen met de startnotitie legt u de regionale inzet voor duurzaamheid en ‘groene 
groei’ vast voor de komende jaren. 
Het beoogde effect is de borging van de regionale inzet voor duurzaamheid en ‘groene groei’ door 
de raden van de gemeenten. Deze inzet is erop gericht om slagkracht, resultaten en 
financieringskansen te vergroten, voortgang te houden en de samenwerking met de provincie en 
partners in de regio te versterken. 
 
Beoogde producten van de samenwerking zijn:  

- een regionale energiestrategie met een bijbehorende uitvoeringsagenda.  

- een doorvertaling van de uitvoeringsagenda naar gemeentelijke uitvoeringsprogramma’s,   

- een plan van aanpak ten aanzien van biobased economy en circulaire economie 

- concrete input ten behoeve van de opgave innovatie en duurzaamheid voor de drie regionale 
speerpunten. 

 
Argumenten: 
1.1 Duurzaamheid is een nieuw onderwerp in de regionale samenwerking  

Tot 1 juli 2016 werd de regionale samenwerking voor Duurzaamheid deels gefaciliteerd  en 
gefinancierd door inzet van middelen uit het Regiocontract, het ging vooral om het subsidiëren en 
uitvoeren van projecten. Nu wordt een gezamenlijke strategie uitgewerkt, met daaraan gekoppeld 
de realisatie van projecten. Duurzaamheid draagt bij aan de ontwikkeling van de Speerpunten. 
 
1.2 Ambities op het vlak van duurzaamheid liggen zeer hoog. 
Het Klimaatakkoord van Parijs vraagt serieuze inspanningen van alle betrokken partijen. Kansen 
liggen op verschillende niveaus, lokaal, regionaal, provinciaal, landelijk. Schakelen en aanhaken 
op initiatieven van (markt)partijen uit onze regio is noodzakelijk om de klimaatambities waar te 
maken.   
 
1.2 Regionale energiestrategie is onderdeel van  de "regio-overeenkomst" die de partijen van het 
Gelders Energie Akkoord met regio's en gemeenten willen opstellen.  
De gedeputeerde dhr. Van Dijk heeft met de portefeuillehouders Duurzaamheid overleg gevoerd 
over de ambities van de provincie binnen het Gelders Energie Akkoord en de samenwerking met 
de regio/gemeenten op dit vlak. Eén van de voorwaarden is dat er een regionale energiestrategie 
komt, uitgewerkt in uitvoeringsprogramma's. Deze  informatie is op 27 maart 2017 op de 
raadinformatieavond  gedeeld met de raadsleden. In april 2017 zijn gemeenten hier nader over 
geïnformeerd met een brief van de GEA partners. 
 
2.1 Door in te stemmen met de startnotitie legt u de regionale inzet voor duurzaamheid vast voor 
deze onderwerpen voor de komende jaren. 
Met ingang van de nieuwe structuur is door het Algemeen Bestuur besloten welke onderwerpen 
gezamenlijk opgepakt zouden worden (10 december 2014). Tevens werd besloten de 
onderwerpen met een startnotitie aan de raden aan te bieden.  
Bovendien wordt in aansluiting op de regionale samenwerking op het onderwerp duurzaamheid en 
‘Groene Groei’ een voorstel voorbereid voor een aanvullende lokale energievisie. 
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2.2 Het faciliteren van de startnotities past grotendeels binnen de bestaande regionale begroting. 
Door verandering in taken, bijvoorbeeld het beëindigen van het Regiocontract, kan formatie 
worden verschoven. Medewerkers worden ingepast in de nieuwe taakvelden, en bij vacatures 
wordt gekeken naar de (verwachte) ontwikkelingen en noodzakelijke competenties. Specifieke 
deskundigheid wordt zoveel mogelijk tijdelijk ingehuurd.  
 

3. Wat zijn de nadelen en/of mogelijke risico’s als de raad het voorstel overneemt? 
Bij overnemen van het raadsvoorstel stemt de raad in met de regionale samenwerking, de doelen 
en resultaten die de regio hierbij nastreeft en de inzet die de regio daarvoor pleegt. Extra of 
aanvullende financiële en organisatorische consequenties zijn er vooralsnog niet voor de 
individuele gemeenten. Gezien de benoemde resultaten verwachten we dat  dit in de 
vervolgstappen wel nodig zal zijn. 
 

4. Wat betekent het als de raad dit voorstel niet overneemt? 

- Dit verkleint het draagvlak en de mogelijkheden voor samenwerking op dit thema voor de 
gemeente en de regio 

- Het verkleint de slagkracht om als regio kansen te benutten en opgaven aan te pakken 

- Het verkleint de mogelijkheden voor de gemeente om mee te denken, mee te bepalen en mee 
te doen. 

 
5. Is het een begrotingswijziging? 

Nee 
 

 

TOELICHTING EN UITVOERING 
 
6. Beleidskader 

Klimaatakkoord van Parijs (internationaal) 
Gelders Energieakkoord (provinciaal) 
Uitvoeringsprogramma voor duurzame energie (regiocontract Regio Rivierenland) 
Programma voor de leefomgeving (Gemeente Buren) 
 

7. Effectmeting, planning en evaluatie 

 Na positieve besluitvorming in de 10 raden wordt, indien nodig, de regiobegroting aangepast 
op de besluitvorming 

 de portefeuillehouders informeren colleges en raden over de voortgang  

 de raden worden periodiek door de portefeuillehouder geïnformeerd en blijven daardoor 
aangehaakt 

 in 2018 wordt de Energiestrategie aangeboden aan de raden voor besluitvorming 
 

8. Financiën 
De middelen voor de benodigde capaciteit voor het uitvoeren van de startnotitie zijn beschikbaar 
binnen de regionale begroting.  
 
2017  
In 2017 volledig vanuit de begrotingsbudgetten van Regio Rivierenland. Gemeenten hoeven in 
2017 geen extra lasten te dragen voor de uitvoering van deze startnotitie. Door verandering in 
taken, bijvoorbeeld het beëindigen van het Regiocontract, kan formatie worden verschoven. 
Medewerkers worden ingepast in de nieuwe taakvelden, en bij vacatures wordt gekeken naar de 
(verwachte) ontwikkelingen en noodzakelijke competenties. Specifieke deskundigheid wordt 
zoveel mogelijk tijdelijk ingehuurd 
  
2018-2021 
Voor de uitvoering van de startnotitie in 2018 is de financiële dekking grotendeels gevonden in de 
regionale (meerjaren)begroting 2018. Gemeente Buren zou nog een rekening van ongeveer 
drieduizend euro kunnen ontvangen. 
Bij de besluitvorming over de energiestrategie (medio 2018) worden raden geïnformeerd over de 
financiële situatie op dat moment en wordt de gemeentelijke financiële bijdrage in de voorstellen 
voor de gemeenteraden meegenomen 
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Projecten 
Door de regionale samenwerking worden de kansen vergroot om van derden subsidies en 
projectbijdragen binnen te halen. 
 

9. Communicatie 
Na besluitvorming worden de startnotities op de regionale website geplaatst. 
 

10. Burgerparticipatie 
De regionale energiestrategie wordt opgesteld in samenwerking met (regionale)stakeholders, 
waaronder de gemeenten, medeoverheden, bedrijfsleven, maatschappelijke organisaties en 
inwoners. 
 

11. Deregulering 
Niet van toepassing, het betreft geen wijziging van regelgeving of van administratieve lastendruk 
voor burgers. 
 

12. Achtergrondinformatie 
Geen. 
 

Bijlagen: 
- Raadsbesluit 
- Startnotitie Groene Groei Rivierenland 

 
Inlichtingen bij:  
Naam A.G. Boasson    
Afdeling Ruimte 
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Datum vergadering gemeenteraad 
 

Voorstelnummer Agendapunt  
 

19 september 2017 RV/17/00793  

 
 
Onderwerp Startnotitie Groene Groei Rivierenland 
 
 
 
 
 
 
De Gemeenteraad van Buren; 
 
Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders d.d.      ; 
 
 
besluit: 
 
in te stemmen met de startnotitie Groene Groei Rivierenland 
 
 
 
Vastgesteld in de openbare vergadering van 19 september 2017  
 
De griffier,                        De voorzitter, 
 
 
G. van Droffelaar             J.A. de Boer MSc  
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1. DOELSTELLING VAN DE STARTNOTITIE  

De 10 portefeuillehouders milieu van de gemeenten, willen de regionale samenwerking op het thema 

duurzaamheid een structureel karakter geven. Reden hiervoor is  dat er weinig gemeentelijke capaciteit 

voor duurzaamheid is en dat een regionale aanpak een meerwaarde biedt die complementair is aan lokaal 

beleid. Team O&O/projecten heeft daarom in opdracht van het Dagelijks Bestuur de voorliggende 

startnotitie 'Groene Groei Rivierenland' opgesteld. Deze notitie licht toe op welke duurzaamheidthema's de 

regionale samenwerking zich zal richten, welke onderwerpen het eerste zullen worden opgepakt, welke 

inspanningen hiervoor nodig zijn en wat de relatie is met landelijke en provinciale ontwikkelingen. 

2. GROENE GROEI IN RIVIERENLAND: WAT HOUDT DAT IN? 

In een regionale economie die gericht is op groene groei vindt de inzet van grondstoffen en producten zo 

efficiënt mogelijk plaats en is er sprake van zo min mogelijk afval en een robuuste, duurzame 

energievoorziening. Hierbij zijn drie complementaire thema's van belang: energietransitie, circulaire 

economie en biobased economy. Alle drie leveren ze een onmisbare bijdrage aan de CO2 doelstellingen die 

(inter)nationaal zijn vastgesteld, op basis van het in 2015 gesloten Klimaatakkoord in Parijs. Daarnaast 

richten deze thema's zich op het zo efficiënt mogelijk omgaan met steeds schaarser wordende materialen 

en grondstoffen. De thema's vloeien voort uit urgente maatschappelijke vraagstukken als 

klimaatverandering, de eindigheid van (fossiele) grondstoffen en afhankelijkheid van olieproducerende 

landen. Vraagstukken die stuk voor stuk vragen om oplossingsrichtingen en handelingsperspectief, ter 

behoud en verbetering  van zowel de concurrentiepositie als de leefbaarheid. Deze oplossingsrichtingen 

moeten hun beslag vooral krijgen op lokaal en regionaal niveau. Dicht bij de bedrijven, inwoners, overheden 

en maatschappelijke organisaties die in hun rol als producent en consument de omslag naar een 

duurzamere economie vorm kunnen geven. Hiervoor is ruimte en vernieuwing nodig, zowel in fysiek opzicht 

als in financiering, regelgeving en samenwerkingsvormen. De regionale inzet op deze drie 

duurzaamheidthema's leidt tot brede samenwerking tussen partners in de regio en versterking van lokaal 

beleid. Daarnaast wordt concreet  invulling gegeven aan de opgave 'innovatie en duurzaamheid' voor de 

drie regionale speerpunten agribusiness, logistiek en economie en recreatie en toerisme. 

 

 

 

 

 

 

Energietransitie: De overgang van het gebruik van fossiele brandstoffen voor de energievoorziening naar 

het gebruik van hernieuwbare energie uit bijvoorbeeld zon en wind. 

Circulaire economie: De circulaire economie is een economisch systeem waarin herbruikbaarheid van 

producten en grondstoffen wordt gemaximaliseerd en waardemindering wordt geminimaliseerd. Dit in 

tegenstelling tot het huidige lineaire systeem, waarin grondstoffen worden omgezet in producten die aan 

het einde van hun levensduur worden vernietigd. 

Biobased economie: De Biobased Economy (BBE) is een economie die biomassa zo hoogwaardig mogelijk 

toepast voor de productie van materialen, chemicaliën, transportbrandstoffen en energie (elektriciteit en 

warmte). 
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3. WAAROM NU ACTIE 

Regiocontract 1 juli 2016 beëindigd 

De afgelopen jaren werkten de regiogemeenten in het kader van het Regiocontract gezamenlijk aan een 

uitvoeringsprogramma voor duurzame energie met als doel om 10% duurzame energie op te wekken in 

2020.  

Op basis van een subsidiekader werd een keur aan projecten financieel en/of inhoudelijk ondersteund. Het 

betrof projecten van marktpartijen, (semi)overheden,  stichtingen, kennisinstellingen en burgerorganisaties. 

Er werden ook enkele regionale projecten uitgevoerd, waaronder de inkoopactie voor zonnepanelen voor 

particulieren en het regionaal energieconvenant voor het bedrijfsleven. Daarnaast kwam met een 

ondersteuningsbudget van de VNG in samenwerking met de regio's Arnhem en Nijmegen een regionaal 

energieloket tot stand dat particuliere woningeigenaren adviseert over energiebesparing en duurzame 

energie. Er wordt, op basis van beschikbare gegevens, in regio Rivierenland nu ongeveer 5,5% duurzame 

energie opgewekt. Dat is vergelijkbaar met het landelijke gemiddelde. Een aantal grote projecten zal 

richting 2020 gerealiseerd worden, waaronder een aantal initiatieven voor zonneparken en windmolens. 

Naar verwachting stijgt het percentage duurzame energie in de regio daarmee tot 7% in 2020. Daarmee 

wordt de regionale doelstelling niet behaald en is blijvende inzet noodzakelijk. Op 1 juli 2016 liep het 

regiocontract af. Daarmee kwam ook een einde aan de financiering van de  regionale coördinatie van het 

uitvoeringsprogramma.  

Samenwerking van cruciaal belang voor realisatie en financiering duurzaamheidambities 

Het huidige aandeel duurzame energie in Rivierenland staat nog ver af van de klimaatafspraken die in 2015 

in Parijs werden gemaakt. Voor circulaire economie en biobased economy zijn op Europees en landelijk 

niveau inmiddels ook forse ambities vastgelegd (Biomassa 2030 (december 2015) en Nederland Circulair in 

2050 (september 2016)). Pittige ambities om de temperatuurstijging binnen de perken te houden, de 

afhankelijkheid van olieproducerende landen te verminderen en zuiniger om te gaan met eindige 

grondstoffen. Deze ambities kunnen gemeenten uit oogpunt van financiën en capaciteit onmogelijk alleen 

realiseren. Daarom is het noodzakelijk om in de regio de krachten van overheden, bedrijfsleven, 

maatschappelijke organisaties en inwoners te bundelen. Om samen werk te maken van duurzaamheid en er 

samen de vruchten van te plukken. Investeren in duurzaamheid brengt immers ook werkgelegenheid, 

innovatie en kostenbesparing met zich mee. Daarvoor is regionale samenwerking op basis van een stevig 

programma juist nu hard nodig. 

4. DE OPLOSSING  

Er moet een horizontale programmatische aanpak van energietransitie, circulaire economie en biobased 

economy komen. Met horizontaal wordt nadrukkelijk bedoeld dat dit in samenwerking plaats vindt met 

partners in en uit het gebied. Er is volgens het adviesrapport van het Overlegorgaan Infrastructuur en Milieu 

(Expeditie Circulaire Economie, maart 2017) steeds meer sprake van een netwerksamenleving, waarin partijen 
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horizontaal met elkaar samenwerken. Daarnaast is de opgave te omvangrijk om deze als individuele 

organisaties op te pakken.  

 Als eerste stap wordt in 2017 een regionale energiestrategie opgesteld, onder aansturing van de regionale 

Stuurgroep Duurzaamheid. Deze regionale energiestrategie wordt opgesteld in samenwerking met (regionale) 

stakeholders, waaronder de gemeenten, medeoverheden, bedrijfsleven, maatschappelijke organisaties en 

inwoners en levert inzicht en handelingsperspectief op lokaal en regionaal niveau. De regionale 

energiestrategie wordt uitgewerkt in een regionale samenwerkingsagenda en uitvoeringsprogramma's. Regio 

Rivierenland levert een trekker die, onder aansturing van de stuurgroep Duurzaamheid, zorgt dat partijen 

elkaar weten te vinden, met elkaar in gesprek gaan, samen tot actie overgaan en gezamenlijk middelen 

genereren.  

Naast energiebesparing en duurzame energie leveren biomassa en circulaire economie een zeer belangrijke 

bijdrage aan de reductie van CO2 uitstoot en daarmee de klimaatdoelstellingen. Daarnaast zijn ze mede 

bepalend voor de concurrentiekracht van bedrijven in de regio, door de afhankelijkheid van grondstoffen 

die in toenemende mate schaars worden, te verminderen. Qua thematiek zijn circulaire economie en 

biobased economy nog relatief onbekend en de urgentie ligt momenteel, mede vanwege het Gelders 

Energie Akkoord, vooral bij energietransitie.  

5. PROCES EN TIJDSPAD 

2017 

Regionale energiestrategie 

Regio Rivierenland faciliteert in 2017 de totstandkoming van een regionale energiestrategie. Hiermee wordt in 

beeld gebracht hoeveel duurzame energie we kunnen opwekken in de regio en wat het 

energiebesparingpotentieel is. Dit doen we samen met de stakeholders uit de regio, waaronder de gemeenten, 

Waterschap Rivierenland, VNO-NCW, provincie Gelderland, netbeheerder Alliander, Omgevingsdienst 

Rivierenland, Gebiedscooperatie Rivierenland, woningcorporaties en bedrijven(coöperaties).   
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Het proces om te komen tot een regionale energiestrategie ziet er als volgt uit (bron: VNG):  

 

In de eerste fase van ongeveer 6 maanden wordt informatie verzameld over verbruik en toekomstige trends en 

een ruimtelijke verkenning naar kansen en belemmeringen uitgevoerd. Op basis hiervan wordt de opgave 

vastgesteld en de ambities bepaald. In de tweede fase volgt de uitwerking in een korte en lange termijn 

strategie en besluitvorming door betrokken partijen. 

Voorafgaand aan de eerste fase wordt een verkenning uitgevoerd naar betrokken regionale stakeholders 

vanuit overheden, maatschappelijke organisaties, bedrijfsleven en bewoners. Partijen waar energie zit om 

samen op basis van de energiestrategie een uitvoeringsagenda op te stellen en uit te voeren. Deze 

betrokkenheid is van cruciaal belang, er is immers sprake van een gedeeld belang en een gezamenlijke 

verantwoordelijkheid. 

Bij het opstellen van deze regionale energiestrategie wordt door meerdere partijen ondersteuning geboden. In 

het kader van het Gelders Energie Akkoord stelt Provincie Gelderland 1 dag per week een regionale 

accounthouder beschikbaar. Alliander biedt technische ondersteuning op het gebied van gegevensverzameling, 

vertaling van energietrends naar regionaal niveau en monitoring. Daarnaast wordt deelgenomen aan het 

landelijke lerend netwerk van momenteel 16 regio's die aan de slag zijn met een regionale energiestrategie. In 

dit netwerk zitten naast overheden ook netbeheerders, kennisorganisaties, energiebedrijven en 

milieuorganisaties. 

Zaken waar actief op ingespeeld moet worden lopen tijdens het opstellen van de regionale energiestrategie in 

2017 gewoon door. Bijvoorbeeld het regionale energieloket (Het Nieuwe Wonen Rivierenland), 

bestuurlijk/ambtelijke vertegenwoordiging van regiogemeenten binnen het Gelders Energie Akkoord,  

uitwerking van energiebesparing bij bedrijven in samenwerking met omgevingsdienst Rivierenland en 
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benutting van eventuele nieuwe (financierings)kansen voor gemeenten en het gebied. Hiermee wordt immers 

al mede invulling gegeven aan de realisatie van de duurzaamheiddoelstellingen. 

Biobased economy 

In 2016 is een onderzoek uitgevoerd naar de beschikbaarheid en toepassingsmogelijkheden van 

biomassastromen in Rivierenland. Met inzet van biomassa kunnen fossiele grondstoffen worden vervangen. 

Bijvoorbeeld voor de productie van warmte, maar ook voor bouw- of verpakkingsmaterialen en duurzame  

brandstoffen. Een vijftal kansrijke opties zijn uitgewerkt tot een globale businesscase, met als doel 

(markt)partijen in de regio te informeren en te faciliteren bij de uitwerking en realisatie van deze cases. In 

2017 zal hier een tweetal kennis- en netwerkbijeenkomsten worden georganiseerd voor (markt)partijen, in 

samenwerking met kennisinstellingen zoals Wageningen University & Research.  

Circulaire Economie 

Diverse partijen, waaronder bedrijven, spelen al in op het principe dat grondstoffen zo lang mogelijk in 

gebruik kunnen blijven. Door het ontwerp van hun producten aan te passen, producten een tweede leven 

te geven, grondstoffen opnieuw te gebruiken en zo de hoeveelheid afval zo veel mogelijk te verminderen.    

In 2017 wordt uit de markt opgehaald waar de grootste kansen en uitdagingen in Rivierenland liggen.  

Deze drie thema's geven tevens invulling aan de opgave 'innovatie en duurzaamheid' binnen de drie 

regionale speerpunten agribusiness, economie en logistiek en recreatie en toerisme. 

2018 e.v. 

Samenwerkingsagenda regionale energiestrategie Rivierenland 

In 2018 wordt de regionale energiestrategie na vaststelling door de deelnemende organisaties in 2018 

gezamenlijk uitgewerkt in een uitvoeringsagenda. Deelnemende partijen vertalen deze voor hun eigen 

organisaties naar uitvoeringsprogramma's. Voor gemeenten ziet dit proces er als volgt uit: 

 

 

 
 
 
 
  

 

Vervolgens stellen de portefeuillehouders milieu van de gemeenten jaarlijks een uitvoeringsplan vast met 
prioriteiten voor het betreffende jaar. In de voorbereiding van de evaluatie en het opstellen van de 
uitvoeringsplannen worden de vakambtenaren van de gemeenten betrokken en leveren inbreng. De 
portefeuillehouders milieu informeren de raden over de voortgang. 
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Plan van aanpak biobased economy en circulaire economie 

De in 2017 opgedane kennis en ervaring rondom biobased economy en circulaire economie worden nader 

uitgewerkt in een plan van aanpak. 

6. FINANCIËLE ASPECTEN  

Voor het uitvoeren van deze startnotitie is personele inzet nodig en de kosten hiervan bedragen € 95.000. 

De benodigde capaciteit is beschikbaar binnen de personele formatie van Regio Rivierenland. Het betreft 

vaste formatie die voorheen vanuit het Regiocontract werd gefinancierd. 

 

Financiering personele capaciteit in de begroting 2017 

 

Als gevolg van de beëindiging van het Regiocontract per 1 juli 2016,  is de financiering van de personele 

lasten deels weggevallen in de begroting. Door efficiënter werken, herverdeling van de taken tussen de 

medewerkers en tijdelijke voordelen bij de invulling van vacature's is het mogelijk om deze taak in 2017 

volledig vanuit de begrotingsbudgetten van Regio Rivierenland te bekostigen. De gemeenten hoeven in 

2017 geen extra lasten te dragen voor de uitvoering van deze startnotitie. 

 

Financiering personele capaciteit in de meerjarenbegroting 2018-2021  

 

We hebben het wegvallen van de financiering vanuit het Regiocontract voor een belangrijk deel structureel 

kunnen oplossen binnen de begroting van Regio Rivierenland. Van het totaal benodigde bedrag voor de 

uitvoering van deze startnotitie (€ 95.000) is inmiddels voor bijna 74% financiële dekking gevonden in de 

(meerjaren)begroting 2018.  Bij de medio 2018 geplande besluitvorming omtrent de energiestrategie (zie 

onderdeel 5 Proces en tijdspad) worden de gemeenteraden geïnformeerd over de financiële situatie op dat 

moment en wordt de gemeentelijke financiële bijdrage in de voorstellen voor de gemeenteraden 

meegenomen.     

 

Het genereren van projectsubsidies 

Door de regionale samenwerking en regiobrede betrokkenheid en inzet bij de uitvoering van deze 

startnotitie worden de kansen vergroot om van derden subsidies en overige projectbijdragen binnen te 

halen. Met gerichte inspanningen moeten we in staat zijn onze investeringen (deels) terug te verdienen.  

 
 

7. BEOOGD RESULTAAT 

Een regionale energiestrategie Rivierenland, die inzicht geeft in de bijdrage die de verschillende partners, 

waaronder de gemeenten met hun lokale klimaatbeleid, in Rivierenland kunnen leveren aan de realisatie 

van de landelijke klimaatdoelstellingen.  

Een uitvoeringsagenda Energiestrategie Rivierenland, waarmee partners in de regio gezamenlijk uitvoering 

geven aan de regionale energiestrategie.  
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Een doorvertaling van deze uitvoeringsagenda naar gemeentelijke uitvoeringsprogramma's c.q. lokaal 

klimaatbeleid.  

Een plan van aanpak op basis van (markt)behoeften ten aanzien van biobased economy en circulaire 

economie. 

Concrete input ten behoeve van de opgave innovatie en duurzaamheid voor de drie regionale speerpunten.  

8. SWOT-ANALYSE 

Hieronder is een SWOT-analyse opgesteld waarin de sterktes, zwaktes, kansen en bedreigingen worden 

benoemd.  

 

Sterktes: 

 Zowel gemeenten, provincie als regionale 
stakeholders pleiten voor regionale 
gebiedsgerichte samenwerking duurzaamheid 

 Sluit aan bij ambities Rijk, provincie en EU. Nu 
handelen betekent koppositie pakken 

 Concrete invulling van opgave duurzaamheid en 
innovatie regionale speerpunten 

 Slaat de brug tussen landelijke maatschappellijke 
opgaven en regionaal/lokaal beleid 

 Regionale energiestrategie biedt een basis voor 
bundeling van projecten en gezamenlijke 
financiering 

 Regionale energiestrategie biedt inzicht in en 
versterking van het samenspel tussen lokale en 
regionale inzet op energietransitie 

Zwaktes: 

 Circulaire economie en biobased economy is nog 
relatief onbekende materie. Focus ligt daarom nu 
vooral op duurzame energie en energiebesparing 

 Lange termijn werk, een omschakeling naar een 
duurzamere economie is niet van vandaag op 
morgen gerealiseerd 

 Nog geen volledig inzicht in belangen en energie 
stakeholders 

 Complex speelveld, veel partijen en gedeelde 
verantwoordelijkheden vereist een scherp en 
stevig programma 

 

Kansen: 

 Inzetten op duurzaamheid biedt economische 
kansen en profilering Regio Rivierenland  

 Effectiever en efficiëntere benutting van 
reststromen (afval = grondstof) levert besparing 
op 

 Meer regie op financiering en kostenbesparing 

 Krachtenbundeling tussen de gemeenten 

 Concrete kans op financiële middelen vanuit 
Gelders Energie Akkoord, Provincie, Rijk en EU 

 Kennisinstellingen zien Rivierenland als proeftuin 
voor biobased economy en circulaire economie 

 

Bedreigingen: 

 Tegengestelde belangen 

 Overheid heeft voorbeeldfunctie, waarmaken in 
de praktijk is van groot belang 

 Lange termijn visie, kans op afhaken partijen: 
focussen en aandacht vasthouden 

 Continuïteit van beleid is cruciaal voor draagvlak 
en vertrouwen (markt)partijen 
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